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Gdy siňgamy do umykajŃcych lat, zaskakuje, jak bardzo dyskusyjne mamy wspomnienia. JuŨ po 

kilkudziesiňciu latach trzeba siňgaĺ po opracowania historyk·w, a i tak sŃ to relacje wywoğujŃce 

polemiki, bo tak r·Ũnie moŨna widzieĺ, moŨna chcieĺ widzieĺ przeszğoŜĺ. W·wczas niestety tak trudno 

przywoğaĺ tamtŃ rzeczywistoŜĺ. PozostajŃ dokumenty, gazety, pamiňtniki, czasami filmy lub zdjňcia. 

KsiŃŨka Ărok 2022ò jest kolejnym zapisem, dzieŒ po dniu, kaŨdego dnia spisywanych wydarzeŒ, 

czasami z moimi niewielkimi komentarzami czy wtrňtami. Do zapisu posğuŨyğem siň zn·w, jak 

i w poprzednich latach, telewizjŃ, bo tylko ona w dwudziestu minutach musi zawrzeĺ wydarzenia dnia, 

a i tak jest to juŨ kilka stron tekstu. SŃ to zapisy w zasadzie TVN24bis ï Fakty. 

Ten zapis telewizji ma jeszcze jednŃ cechň ï poza archiwami w samych telewizjach jest to jedyne 

utrwalenie tego, co gğoszŃ telewizje, gdyŨ telewizja jest r·wnie ulotna jak muzyka. 

Miağem zamiar opisaĺ tylko rok 2018, bo byğem przekonany, Ũe bňdzie to rok przeğomowy 

w Polsce. Niestety, taki nie byğ. Trzeba byğo spisywaĺ dalej wydarzenia, aby zobaczyĺ, co przyniosŃ 

kolejne wybory w 2019 roku do Parlamentu Europejskiego, potem do Sejmu i Senatu Polski. 

2019 rok teŨ nie przyni·sğ przeğomu. NaleŨağo opisaĺ jeszcze rok 2020 z wyborami prezydenta 

Rzeczypospolitej Polskiej. Rok 2020 r·wnieŨ zaznaczyğ siň obfitoŜciŃ fakt·w. 

W 2020 roku Ŝwiat zaskoczyğa pandemia wirusa Covid-19, popularnie zwanego: Ăkoronawirusò ï to 

juŨ byğy historyczne wydarzenia. Pandemia panowağa cağy 2021 rok i formalnie skoŒczyğa siň w maju 

2022 roku, ale w szpitalach pojawiali siň kolejni chorzy. Nawet sam zachorowağem z przykrymi 

powikğaniami. 

Polska juŨ si·dmy rok pod rzŃdami Prawa i SprawiedliwoŜci, kt·ra to partia z cağŃ zaciňtoŜciŃ 

i premedytacjŃ wprowadza we wszystkich dziedzinach Ũycia ĂdobrŃ zmianňò, potem ĂPolski Ğadò, 

ustanawia swojŃ Polskň, nie liczŃc siň z resztŃ spoğeczeŒstwa. 

W aktualnym 2022 roku Rosja najechağa zbrojnie Ukrainň, burzy bombami, rakietami, ostrzeliwuje 

z armat, morduje. Ukraina juŨ drugi rok bohatersko siň broni, a nawet odbiera podbite tereny. 

Tom II roku 2022 obejmuje wydarzenia lipca, sierpnia, wrzeŜnia, paŦdziernika, listopada i grudnia. 
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ǃ 
2022-07-01 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7176 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 643 nowych zakaŨonych. 5 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dwudziesty ·smy dzieŒ 

 

GK: ï EkonomiŜci ostrzegali, Ũe bňdzie Ŧle, ale nie Ũe aŨ tak Ŧle. Gğ·wny UrzŃd 

Statystyczny opublikowağ dane o inflacji w czerwcu ï to 15,6%. Inflacja jest najwyŨsza od 25 

lat, inflacja a nie putinflacja, jak przekonywali Polak·w politycy partii wğadzy. DziŜ premier 

milczy. 

Jakub Sobieniowski: ï Gdy Gğ·wny UrzŃd Statystyczny publikuje 15,6% wskaŦnik 

inflacji, to siň naleŨy spodziewaĺ komentarza premiera, tym bardziej, Ũe dokğadnie wtedy 

premier miağ okazjň coŜ powiedzieĺ Polakom na ten temat. 

Morawiecki: ï Sğowa tej piosenki: Ăzielone wzg·rza nad SolinŃò, bňdziemy mieli dzisiaj 

moŨliwoŜĺ podziwiaĺ te zielone wzg·rzaé 

JS: ï UprzedzajŃc domysğy, to premier zaprosiğ dziennikarzy na prezentacjň kolejki, to byğ 

poczŃtek jego wystŃpienia, ale nie powiedziağ sğowa na temat inflacji. A tak nie odpowiedziağ na 

pytania Fakt·w: 

- Jakie zostağy podjňte dziağania, Ũeby zwalczyĺ zjawisko inflacji? 

JS: ï Tak nie reaguje premier, kt·ry zapewnia, Ũe pochyla siň nad tym, co najwaŨniejsze 

dla Polak·w, a to jest najwaŨniejsze. 

Jaka jest najwaŨniejsza sprawa, kt·rŃ bňdzie siň Pan(i) kierowağ(a) wybierajŃc 

ugrupowanie, na kt·re bňdzie Pan(i) gğosowağ(a) w wyborach? 

ťr·dğo: Kantar dla ĂFakt·wò TVN i TVN24 

¶ 43% - walka z droŨyznŃ 

¶ 22% - bezpieczeŒstwo militarne Polski 

¶ 14% - polityka spoğeczna (np. program 500+) 

¶ 9% - aborcja 

¶ 7% - bňdň siň kierowağ(a) innymi sprawami 

 

Jak ocenia Pan(Pani) dziağania rzŃdu premiera Morawieckiego  

w walce z droŨyznŃ? 

¶ 69% - robi mağo 

¶ 21% - robi duŨo 

¶ 10% - trudno powiedzieĺ 

 

A to w telewizji rzŃdowej: 

Tusk bezradny wobec inflacji 

O inflacji nie moŨna byğo m·wiĺ, gdy rzŃdziğ Donald Tusk 

JS: ï Za to teŨ pğacŃ wszyscy podatnicy czy chcŃ, czy nie. 

Tomasz Trela, KKP, Lewicy, Nowa Lewica: ï Pytamy Jarosğawa KaczyŒskiego: Ile 

jeszcze? Ile jeszcze polska rodzina, polski obywatel ma wybieraĺ: Czy kupiĺ sobie jedzenie, czy 

kupiĺ sobie lekarstwo? 

Ryszard Terlecki, wicemarszağek Sejmu, KP PiS 

ťr·dğo: twitter.com/RyszardTerlecki 

Gromada nieudacznik·w z Tuskiem, Kosiniakiem czy HoğowniŃ krytykuje rzŃd (?!) 

za inflacjň. Gdyby to oni rzŃdzili mielibyŜmy 60 procent inflacji jak w Turcji. Na 

szczňŜcie mogŃ tylko jazgotaĺ. 



Ludwik Kotecki, czğonek Rady Polityki PieniňŨnej: ï RzŃd robi dokğadnie odwrotnie, 

znaczy, prowadzi politykň proinflacyjnŃ. 

Mamy posiedzenie w przyszğym tygodniu, 7 lipca, naleŨy siň spodziewaĺ oczywiŜcie 

kolejnej podwyŨki, juŨ dziesiŃtej podwyŨki st·p procentowych. 

Kazimierz Krupa, publicysta ekonomiczny, Kancelaria ĂDrawbridgeò: ï Ta inflacja to jest 

ten poŨar, Narodowy Bank Polski trochň juŨ gasi, za p·Ŧno zaczňğo i tymi bğňdami, kt·re 

popeğniğo, a rzŃd dolewa benzyny do ognia. No, tak to my daleko nie zajedziemy. Tylko Ũe to 

jest niestety, wydaje siň, Ũe to wynika z zupeğnie innego niezrozumienia, Ũe panowie z rzŃdu nie 

rozumiejŃ, co to jest inflacja. 

[Im wyŨsza jest inflacja, tym wyŨsze kwoty z podatk·w wpğywajŃ do budŨetu paŒstwa]. 

JS: ï Gdy Rada Polityki pieniňŨnej hamuje inflacjň, a rzŃd wrňcz przeciwnie. Eksperci 

zaczynajŃ uŨywaĺ coraz bardziej zğowrogiego okreŜlenia niŨ inflacja ï ostrzegajŃ przed recesjŃ 

przy ciŃgle wysokiej inflacji. Jakub Sobieniowski, Fakty. 

[Recesja ï zjawisko makroekonomiczne polegajŃce na znacznym zahamowaniu tempa 

wzrostu gospodarczego, skutkujŃce najczňŜciej spadkiem produktu krajowego brutto. W 

znaczeniu technicznym recesja definiowana jest jako spadek PKB przez co najmniej dwa kolejne 

kwartağy. Wikipedia] 

 

GK: ï 32 wielozadaniowe, silnie uzbrojone Ŝmigğowce typu AW149 ma dostaĺ polska 

armia. [Kiedy?] JeŜli podpisany dziŜ przez ministra obrony kontrakt zostanie zrealizowany. Na 

razie mamy Ŝmigğowce na papierze. Gdyby lata temu rzŃd PiS-u nie zerwağ kontraktu na 

Caracale ï juŨ byŜmy je mieli. 

Tomasz Drewniak, generağ, byğy inspektor siğ powietrznych, ekspert fundacji 

ĂStartpointsò: ï Policzmy jeszcze raz: SW4, W3é PodjňliŜmy decyzjň Black Hawk, to 

trzymajmy siň tego w jakiŜ sensowny spos·b. Taka metoda, Ũe nikt tego potem nie opanuje. Nie 

bňdzie takiego logistyka, kt·ry jest w stanie zapewniĺ takiej flocie Ŝmigğowc·w. 

Maciej Knapik: ï `W wojsku polskim sŃ juŨ: ruskie MI; PZL SW-4 ĂPuszczykò; PZL W-3 

Sok·ğ; S-701 Black Hawk i teraz dochodzŃ Ŝmigğowce AW149 firmy Leonardo ï r·Ũne typy, 

r·Ũne standardy, r·Ũne szkolenie. 

 

GK: ï JeŜli ktoŜ miağ nadziejň, Ũe ostatniego dnia rzŃd przyzna, Ũe nie speğniğ zobowiŃzaŒ 

wobec Komisji Europejskiej, to jest w bğňdzie. Skonfliktowana w tej sprawie Zjednoczona 

Prawica twierdzi, Ũe zrobiğa, co trzeba i czeka na pieniŃdze, ale nic nie wskazuje na to, Ũe 

zostanŃ odblokowane. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï Termin minŃğ o p·ğnocy ï termin na realizacjň kamieni 

milowych: 

¶ Likwidacja Izby Dyscyplinarnej 

¶ Przywr·cenie sňdzi·w do orzekania 

¶ Reforma systemu dyscyplinarnego sňdzi·w 

KKZ: ï ŧadne nie zostağy speğnione. Od dziŜ Komisja Europejska bňdzie oceniaĺ to, co 

nie zostağo wykonaneé 

Morawiecki: ï Jak ktoŜ po aptekarsku bňdzie chciağ mierzyĺ wskaŦniki i cele, to 

oczywiŜcie coŜ tam moŨe nie pasowaĺ, ale my bňdziemy walczyli o swoje racje, ja jestem dobrej 

myŜli. 

Hoğownia: ï JesteŜmy dzisiaj wszyscy szantaŨowani przez konflikt jedno i p·ğprocentowej 

partyjki pana Ziobro z Morawieckim i KaczyŒskim. 

KKZ: ï Kara za niewykonywanie orzeczeŒ TSUE wynosi dziŜ 240 milion·w euro. 

 

GK: ï Ukraina jest kandydatem do Uniié 

Jacek Tacik z Kijowa: ï KrzepiŃce, dodajŃce otuchy waŨne sğowa szefowej Komisji 

Europejskiej. Jej 11-minutowe przem·wienie przez internet w Parlamencie UkraiŒskim zostağo 

przyjňte owacjŃ na stojŃco; takŨe sğowa, Ũe droga Ukrainy do Unii Europejskiej jest jeszcze 

bardzo dğuga i wiele trudnych reform Ukraina bňdzie musiağa przeprowadziĺ, chociaŨby walka z 

korupcjŃ, takŨe te sğowa zostağy przyjňte ze zrozumieniem i pewnego rodzaju aprobatŃ. Gdy na 

salň plenarnŃ parlamentu [Ukrainy] wniesiono unijnŃ flagň i postawiono jŃ obok flagi Ukrainy, 



wtedy ukraiŒscy deputowani wstali i zaczňli biĺ brawa. ObserwujŃc to wydarzenie, 

wschğuchujŃc siň w sğowa szefowej Komisji Europejskiej, moŨna byğo odebraĺ takie wraŨenie, 

Ũe wojna tutaj w Ukrainie juŨ dawno siň zakoŒczyğa, Ũe rozpoczŃğ siň Ũmudny proces 

odbudowywania kraju, a Ukraina za chwilň dosğownie przystŃpi do Unii Europejskiej. 

Ursula von der Leyen, przewodniczŃca Komisji Europejskiej: ï Ukraina ma teraz bardzo 

wyraŦnŃ perspektywň europejskŃ, jest krajem kandydujŃcym do Unii Europejskiej, to jeszcze 

piňĺ miesiňcy temu wydawağo siň niewyobraŨalne, to moment aby uczciĺ ten historyczny 

kamieŒ milowy, [tylko nie kamieŒ milowy, na kamienie milowe ma monopol PiS], zwyciňstwo 

determinacji i zwyciňstwo cağego ruchu, kt·ry rozpoczŃğ siň osiem lat temu na Majdanie. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy przemawia w Parlamencie Ukrainy: ï Chcemy, 

aby kijowskie poranki byğy spokojne, tak jak w innych europejskich stolicach. Teraz w XXI 

wieku musimy pracowaĺ nad przygotowaniami do wejŜcia do Unii Europejskiej z takŃ samŃ 

intensywnoŜciŃ i odpowiedzialnoŜciŃ, jakŃ wkğadamy w przygotowania do kandydatury. 

JT: ï Kilka godzin przed sesjŃ Parlamentu 500 kilometr·w stŃd niedaleko Odessy ruscy 

zrzucili bombň na oŜrodek wypoczynkowy i na dom mieszkalny, zginňğo 19 os·b, a 38 zostağo 

ciňŨko rannych. 

 

GK: ï Polska. Dwie osoby zostağy ranne, 1300 razy interweniowali wieczorem straŨacy, 

likwidujŃc skutki gwağtownych burz, usuwali poğamane drzewa, wypompowywali wodň 

z zalanych ulic i dom·w. Burze z piorunami i ulewne deszcze to skutek skrajnych upağ·w. DziŜ 

teŨ moŨe byĺ podobnie. 

 

GK: ï Na wyŜcigi zapraszajŃ, kuszŃc turyst·w przyrodŃ, kuchniŃ i cenami, czňsto 

niŨszymi niŨ w g·rach czy nad morzem. Od dziŜ moŨna jeŦdziĺ na Podlasie i Lubelszczyznň ï 

po wielu miesiŃcach zniknňğy strefy stanu wyjŃtkowego. 

Marek Czarny, wğaŜciciel hotelu ĂBiağowieskiò: ï Tu jest potrzebne dziağanie systemowe: 

prosimy o bon turystyczny, prosimy o rozwiŃzanie tych rekompensatowych zaszğoŜci 

i zaleŨnoŜci. [Podczas strefy zamkniňtej na czas budowy zapory granicznej i wczeŜniej rejon 

poni·sğ duŨe straty na skutek braku turyst·w]. 

Lokalne pomysğy i potrzeby spisane zostanŃ w piŜmie do ministerstw rozwoju oraz sportu i 

turystyki. 

GK: ï Te dane sŃ zatrwaŨajŃce, dziewiňĺ na dziesiňĺ polskich rzek sŃ w zğym stanie. 

TrafiajŃ do nich nawozy, Ŝcieki i pestycydy, stwarzajŃc zagroŨenie dla ludzi i zwierzŃt. NaleŨŃca 

do dojczlandzkiej firmy garbarnia zanieczyszcza rzekň B·bré [i wiele podobnych]. 

ǃ 
2022-07-02 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7176 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 616 nowych zakaŨonych. 6 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dwudziesty dziewiŃty dzieŒ 

 

GK: ï Wieczorem mocno padağo niemal w cağej Polsce. StraŨacy interweniowali blisko 4 

tysiŃce razy, zabezpieczali zerwane dachy, usuwali powalone drzewa, wypompowywali wodň. 

 

GK: ï Zrzuĺmy siň na drona. 

Kupujemy polskiego Bayractara, kaŨdy chce daĺ kopa putinowi. To moŨe ochroniĺ wiele 

ludzkich Ũyĺ [wolň: Ũywot·w]. Proszň o szczodroŜĺ!!!  

 

GK: ï SkoŒczy siň PiS, skoŒczy siň droŨyzna w Polsce ï m·wiğ Donald Tusk podczas 

Ăkonwencji przyszğoŜciò Platformy Obywatelskiej w Radomiu. Inflacja, wysokie ceny, droŨejŃce 

paliwa i energia ï to byğ gğ·wny temat jego wystŃpienia. Obiecağ odsuniňcie PiS-u od wğadzy [i 

od Ũğobu] oraz tu cytat: wyprowadzenie GlapiŒskiego z NBP. 



Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï Zapeğniĺ siedmiotysiňcznŃ halň nie jest ğatwo. Od rana 

dziağacze Platformy podgrzewali atmosferň, publicznie publikujŃc zdjňcia z trasy. 

- MyŜlağam, Ũe bňdzie duŨo mniej os·b. No, Ũyjemy w takim paŒstwie, Ũe ludzie siň 

obawiajŃ powiedzieĺ to, co myŜlŃ. 

[Transparenty ŜwiadczŃ, Ũe sŃ tu ludzie z wielu miejsc Polski]. 

KKZ: ï O to wğaŜnie chodziğo liderowi Platformy, zebraĺ ludzi, Ũeby siň zobaczyli i 

policzyli. 

Tusk: ï Wiedziağem, Ũe nie zawiedziecie. Dziňkujň, Ũe jesteŜcie. 

KKZ: ï Radom wybrano nie tylko dlatego, Ũe to Ŝredniej wielkoŜci miasto, gdzie wybory 

parlamentarne wygrywa PiS. 

Tusk: ï Tutaj ludzie wyszli na ulice, bo mieli dosyĺ droŨyzny, a wğadza im odpowiedziağa 

przemocŃ, pogardŃ, kğamstwem. 

KKZ: ï Ta historyczna analogia prowadzi do wsp·ğczesnej diagnozy: tak jak wtedy 

wğadza sobie nie radziğa, tak nie radzi sobie teraz. 

Tusk: ï SkoŒczy siň PiS, skoŒczy siň droŨyzna. A wy tu jesteŜcie po to, Ũeby skoŒczyğ siň 

PiS, bo musi skoŒczyĺ siň droŨyzna w Polsce. 

- My te wybory po prostu wygramy, nie mamy wyjŜcia. 

- Wygramy, bo jesteŜmy razem. 

KKZ: ï Tusk wykorzystağ innŃ formuğň konwencji ï nie przemawiağ, a rozmawiağ, 

zwracajŃc siň bezpoŜrednio do dziağaczy i tych, kt·rzy najbardziej tracŃ na rzŃdach PiS-u: 

drobnych przedsiňbiorcach, rolnikach czy nauczycielach. 

Tusk: ï Nauczycielka! 

KKZ: ï Tym samym wskazağ, Ũe chce reprezentowaĺ klasň ŜredniŃ ï to ci, kt·rych 

odwiedzağ, jeŨdŨŃc po Polsce. Jak opowiadağ: od wszystkich kt·rych wğaŜciwie ğŃczy jedno: 

droŨyzna niszczy im Ũycie i odbiera nadziejň. 

Stanisğaw Nitras, KP KO, PO [Komitet Partyjny, Koalicja Obywatelska, Platforma 

Obywatelska ï skomplikowağy siň te nazwy]: ï To sŃ historie prawdziwe, kt·re my sğyszymy na 

co dzieŒ. 

Tusk: ï Co takiego siň stağo? Na miğoŜĺ Boga, Ũe oni przez siedem lat z Polski, naprawdň 

kwitnŃcego kraju, dumň Europy, zrobili kraj, gdzie problemem staje siň woda i chleb? 

KKZ: ï Tusk oskarŨyğ PiS o niekompetencje i brak przyzwoitoŜci. 

Tusk: ï Powodem tej PiS-owskiej droŨyzny jest chciwoŜĺ i gğupota. 

KKZ: ï I zapowiedziağ odwoğanie szefa NBP, kt·ry, jak przekonywağ, zostağ wybrany na 

kolejnŃ kadencjň nielegalnie. 

Tusk: ï Wystarczyğaby duŨo mniejsza wŃtpliwoŜĺ, Ũeby goŜcia wyprowadziĺ z NBP i ja to 

zrobiň. Ja to wam gwarantujň. 

KKZ: ï Ale katalog niewygodnych spraw, kt·re majŃ byĺ osiŃ kampanii, opr·cz droŨyzny, 

jest duŨo szerszy. 

Trzaskowski: ï Co nam PiS proponuje? Anty-wsp·lnotň. Szczucie na innych, na 

sğabszych. 

Sikorski: ï Na miğoŜĺ BoskŃ! Wrogiem nie sŃ inni Polacy! Wrogiem jest putin! 

KKZ: ï Tusk przypominağ, zn·w nawiŃzujŃc do protest·w z 1976 roku, Ũe wtedy KoŜci·ğ 

budowağ wsp·lnotň i stağ po stronie sğabszych. A dziŜ stoi po stronie wğadzy, kt·ra wyŜmiewa 

osoby transpğciowe i atakuje kobiety. 

Tusk: ï JeŜli macie, tak jak ja, c·rkň, wnuczkň, to nie moŨecie na miğoŜĺ Boga gğosowaĺ 

na PiS. Oni naprawdň zgotowali piekğo kobietom. 

Tusk: ï Wierzysz w Boga, nie gğosujesz na PiS! To jest proste jak drut. 

KKZ: ï Walka z inflacjŃ i opresyjnŃ wğadzŃ, kt·ra dotyka kaŨdego, ma byĺ planem na 

kampaniň, ale Ũeby plan siň ziŜciğ, trzeba przekonywaĺ samych siebie, Ũe z tŃ wğadzŃ da siň 

wygraĺ. 

Tusk: ï JesteŜcie gotowi do tej zmiany, jesteŜcie gotowi do wygrania. JesteŜcie czy nie? 

[Brawa] 

KKZ: ï Dziağacze, kt·rzy tu przyjechali, sami przyznajŃ, Ũe nie wierzyli w skutecznoŜĺ 

Platformy. Tusk w roli koucza [a po polsku?] miağ ich przekonaĺ. 



- Po raz pierwszy mam stuprocentowŃ nadziejň, Ũe wygramy. Mnie to bardzo imponuje, to 

co widzň. 

KKZ: ï I to nie jest tak Ŧle, jakby siň wydawağo, przekonywağ sekretarz partii informujŃc o 

tysiŃcach nowych czğonk·w i koğach, kt·re powstağy w 80 miastach. 

Przekaz tej konwencji ma byĺ taki: jest siğa, jest jednoŜĺ, jest energia, jest mobilizacja, bo 

zdemobilizowana partia, a tak to teraz wyglŃda w Platformie, nigdy nie wygra wybor·w. 

 

GK: ï Morawiecki odni·sğ siň do wystŃpienia Donalda Tuska: 

Morawiecki: ï Tam miağa miejsce konwencja, kt·rŃ raczej naleŨağoby nazwaĺ swego 

rodzaju pokazem nienawiŜci, pustki i niemocy, braku konkret·w, konkretnego programué 

Tusk znaczy bieda. 

 

GK: ï Nie ma dnia, Ũeby ruskie pociski nie spadağy na ukraiŒskie miasta; ruscy 

zaatakowali bombami fosforowymi Wyspň WňŨy na Morzu Czarnym. CiňŨkie walki toczŃ siň 

wok·ğ LisiczaŒska. 

Jacek Tacik z Kijowa: ï Wedğug ukraiŒskich wğadz ruscy celowo i z premedytacjŃ 

uderzajŃ w szkoğy, sklepy i budynki mieszkalne, tak aby straszyĺ UkraiŒc·w, wywoğaĺ chaos 

i zmusiĺ Kij·w do ustňpstw terytorialnych. UkraiŒska policja opublikowağa najnowsze zdjňcia 

po ataku na miasto Bachmut w obwodzie donieckim, zrujnowane domy, widaĺ wraki 

samochod·w. SğuŨby cağy czas odgruzowujŃ miasto niedaleko Odessy, kt·re wczoraj zostağo 

zbombardowane przez siğy ruskie, zburzono dom [wielopiňtrowy]. RoŜnie liczba ofiar ï to 21 

os·b, kt·re zginňğy, 40 os·b jest rannych. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï To byğ zwykğy blok, w kt·rym mieszkağo 160 

os·b, cywile, zwykli ludzie, ruscy zbombardowali jeszcze oŜrodek wypoczynkowy. świadomy 

cel, dziağanie z premedytacjŃ, nie Ũaden bğŃd czy przypadkowe uderzenie. Tylko w tym oŜrodku 

zginňğy 4 osoby, zginŃğ 12-letni chğopiec, miağ na imiň Zbysğaw [? Nie jestem pewien, czy 

dobrze zrozumiağem]. 

AZ: ï Ukraina tğumaczy zachodnim liderom, Ũe do takich sytuacji cağy czas bňdzie 

dochodziĺ, a ich skutki bňdŃ ogromne i przeraŨajŃce, stŃd apel o broŒ, kt·rej cağy czas brakuje. 

W tej chwili ukraiŒscy Ũoğnierze wycofujŃ siň z okolic LisiczaŒska na wschodzie Ukrainy. Stany 

Zjednoczone znowu poinformowağy, Ũe bňdŃ pomagaĺ Ukrainie. [Kiedy?] 

 

GK: ï Mamy sensacjň na kortach Wimbledonu ï niestety, Ida świŃtek przegrağa mecz 

z FrancuzkŃé 

 

GK: ï ZobowiŃzanie wobec Brukseli byğo bezdyskusyjne, rzŃd zmieni przepisy i 

odblokuje budowanie farm wiatrowych. Termin wğaŜnie minŃğ. Jest projekt, ale rzŃd ciŃgle siň 

nim nie zajŃğ. Dlaczego? Bo sprzeciwia siň nie kto inny jak Zbigniew Ziobro i jego partia. Oni 

chcŃ stawiaĺ na wňgiel. 

 

GK: ï Polski KoŜci·ğ w kğopotach: wiernych ubywa w szybkim tempie. SondaŨe sŃ tu 

nieubğagane. Kandydat·w na ksiňŨy brakuje i trzeba zamykaĺ kolejne seminaria. W Bydgoszczy 

ksztağciğo siň tylko szeŜĺ os·b i nie zgğosiğ siň nikt nowy. Zostağo zamkniňte. Podobna tendencja 

jest w innych krajaché 

 

GK: ï JuŨ jest 2 300 tysiňcy zğotych, ale potrzeba 10 razy wiňcej by kupiĺ Ukrainie 

tureckiego drona Bayractara. PolskŃ zbi·rkň organizuje dziennikarz, Sğawomir Sierakowski. 

ǃ 
2022-07-03 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7176 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 158 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 



UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty dzieŒ 

 

GK: ï Licytacja na pomysğy pr·by zrzucenia odpowiedzialnoŜci i odwr·cenia uwagi od 

tematu, o kt·rym nie da siň powiedzieĺ: zastňpczy. Inflacja i droŨyzna. Mamy poczŃtek wakacji, 

a politycy ruszyli w Polskň. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï Jarosğaw KaczyŒski jeŦdzi po Polsce i przekonuje, Ũe winna 

jest pandemia i wojna. 

Jarosğaw KaczyŒski, Ostrowiec świňtokrzyski: ï Nasi przeciwnicy m·wiŃ, Ũe to jest PiS-

inflacja. 

KKZ: ï Od tygodni Donald Tusk punktuje PiS za ciŃgle rosnŃce ceny. Kulminacja 

nastŃpiğa wczoraj na konwencji w Radomiu. 

Tusk: ï Istota dobrego rzŃdu to jest ta zdolnoŜĺ zapewnienia ludziom chleba dobrego 

i taniego, i wody zimnej i ciepğej w kranie. Co takiego, na miğoŜĺ Boga, zrobili z krajem, gdzie 

problemem staje siň woda i chleb? 

Jarosğaw KaczyŒski, Ostrowiec świňtokrzyski: ï Oni siň opierajŃ na oszustwie, bez 

przerwy oszukujŃ. 

KKZ: ï Ale to wyborcom moŨe nie wystarczyĺ. Dlatego KaczyŒski zapowiedziağ nowe 

dziağania. 

KaczyŒski, Ostrowiec świňtokrzyski: ï Albo sp·ğki paŒstwowe same siň pozbňdŃ tych 

ogromnych zysk·w, albo jeŨeli chodzi o banki, to podwyŨszŃ oprocentowanie wkğad·w, albo 

teŨ, proszň paŒstwa, obğoŨymy to wielkim podatkiem. Musimy zğamaĺ deweloper·w. 

KKZ: ï Mieszkanie w Polsce to klňska rzŃdu, prezes to przyznaje, ale jednoczeŜnie 

zapewnia, Ũe Polska rozwija siň znakomicie. Dowody, oto one: 

KaczyŒski, Biağystok: ï Tej kadry jest za mağo, niestety duŨo wyjechağo, kilkadziesiŃt 

tysiňcy wyjechağo na Zach·d. Ale bňdŃ wracaĺ, bo juŨ dzisiej [dzisiaj] nie przyjmujom [Ń] 

propozycji w Dojczlandzie, bo tam siň mniej pğaci niŨ tu. Bo przecieŨ w Dojczlandzie euro nie 

jest warte wiňcej niŨ 3 zğote [4,69 zğotych], czy tam 4, prawie piňĺ. 

KKZ: ï Opozycja nie rozumie, co prezes chciağ powiedzieĺ. I dla niej to dow·d, Ũe po 

prostu nie ma planu na walkň z droŨyznŃ, a opozycja przekonuje, Ũe ma: 

Kosiniak-Kamysz: ï Dobrowolny ZUS [no, nie wiem], likwidacja podatku Belki 

[opodtkowanie zysk·w na gieğdzie], dopğata do nawoz·w [teraz teŨ jest]. 

KKZ: ï Na celowniku sŃ osoby transpğciowe. 

KaczyŒski we Wğocğawku: ï Ja bym to badağ. Ale he, he 

Tusk: ï Ten rechot Jarosğawa KaczyŒskiego, kt·ry szydzi, pogardza, upokarza ï ludŦmi, w 

tym czňsto dzieĺmi, kt·re potrzebujŃ szczeg·lnej czuğoŜci. 

KKZ: ï Politycy PiS-u nie potrafiŃ lub nie chcŃ wyjaŜniĺ, dlaczego Jarosğaw KaczyŒski 

wywoğuje ten temat. 

KaczyŒski, Bielsk Podlaski: ï My jesteŜmy na razie normalnym, ale ciŃgle nam proponujŃ, 

ŨebyŜmy zostali nienormalnym. Te trzy mğode panie, kt·re tam siedzom [Ń], nagle ogğosiğy siň, 

Ũe one som [Ń] mňŨczyznami. Ha ha 

KaczyŒski, Kielce: ï JeŨeli gdzieŜ jest jakaŜ moda na to, Ũeby Krysia zostağa Stasiem, 

a Stasio Krysiom [Ń], to nie znaczy, Ũe w Polsce musi byĺ taka moda. 

KKZ: ï Opozycja przestrzega, Ũe ataki na osoby transpğciowe bňdŃ miağy konsekwencje. 

Rok temu [2020] PiS [prezydent] zaatakowağ osoby LGBT [to jest po prostu ideologia], efektem 

byğy uchwağy o strefach wolnych od LGBT w wielu miastach. 

Agnieszka Dziemianowicz-BŃk, KKP Lewicy, Nowa Lewica: ï My z roku na rok 

dowiadujemy siň o zwiňkszajŃcej siň liczbie pr·b samob·jczych wŜr·d mğodych os·b LGBT, 

w tym os·b transpğciowych. 

KKZ: ï Sğowa majŃ znaczenie, krok po kroku budujŃ niechňĺ, kt·ra moŨe przerodziĺ siň w 

nienawiŜĺ. Katarzyna Kolenda-Zaleska. Fakty. 

 

GK: ï Stojaki Ũycia na polskich plaŨach. 

- KaŨdy moŨe podejŜĺ, rzuciĺ k·ğko [koğo ratunkowe], alarm siň wğŃcza i sğuŨby 

ratunkowe sŃ powiadomione. 

 



GK: ï Kij·w nie potwierdza oficjalnie, ale ruscy ogğosili, Ũe zdobyli LisiczaŒsk ï bardzo 

waŨne ze strategicznego punktu widzenia miasto na Ukrainie. Kilka innych niezaleŨnych Ŧr·değ 

potwierdza, Ũe UkraiŒcy [Ũoğnierze] wycofali siň z LisiczaŒska; ruska ofensywa na wschodzie 

trwa. 

Cezary Grochot: ï Takiej nawağy ogniowej ukraiŒskie wojska coraz czňŜciej nie sŃ 

w stanie przetrzymaĺ, rosja powoli, ale konsekwentnie zajmuje kolejne tereny na wschodzie 

Ukrainy. Brak ciňŨkiej broni, artylerii i amunicji do niej to teraz najwiňkszy problem ukraiŒskiej 

armii. Dostawy z Zachodu napğywajŃ, ale wciŃŨ jest ich zbyt mağo. Z tego powodu wojska 

ukraiŒskie byğy zmuszone wycofaĺ siň z LisiczaŒska, o kt·ry od tygodni toczyğy siň ciňŨkie 

walki. ï Twierdzi amerykaŒski instytut studi·w nad wojnŃ, potwierdzajŃc tym samym 

doniesienia kremla o zdobyciu miasta. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Wojna siň jeszcze nie skoŒczyğa i brutalnoŜĺ 

wzrasta i nie moŨna o tym zapomnieĺ. Trzeba pomagaĺ naszemu wojsku. 

CG: ï Bitwa o Donbas trwa ï zapewnia ukraiŒskie ministerstwo obrony, ale szef 

administracji obwodu ğugaŒskiego pisze, Ũe LisiczaŒsk jest w ogniu, wszystkie budynki 

administracyjne zostağy doszczňtnie zniszczone. Kto moŨe, ucieka z miasta. Ale wyjazd z miasta 

to teŨ ogromne ryzyko, bo wojska ruskie strzelajŃ do kaŨdego. 

Ukraina odpowiada agresorowi: amerykaŒskie systemy artyleryjskie Hajmar z rakietami o 

zasiňgu okoğo 70 kilometr·w pozwalajŃ na atakowanie cel·w za liniŃ frontu. Do tej pory 

niedostňpnych. 

Jacek Tacik, Kij·w: ï UkraiŒskie wojska zniszczyğy w nocy bazň wojsk ruskich w 

okupowanym do tej pory Melitopolu, magazyn paliw wciŃŨ pğonie. Pojawiğy siň doniesienia 

o ostrzelaniu lotniska w Melitopolu, na kt·rym stacjonujŃ ruskie wojska. I od serii wybuch·w w 

Bieğgorodzie ruskim mieŜcie tuŨ przy granicy z UkrainŃ, ale tego ataku Kij·w nie chce 

komentowaĺ. 

CG: ï Sztab generalny Ukrainy poinformowağ, Ũe od poczŃtku wojny ruskie wojsko 

straciğo 36 tysiňcy Ũoğnierzy, w tym okoğo stu w ciŃgu ostatniej doby. Cezary Grochot, Fakty. 

ǃ 
2022-07-04 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7002 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 119 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty pierwszy dzieŒ 

 

AW: ï Wğadza i opozycja przy jednym stole ï o faktach i bezpieczeŒstwie bez zbňdnych 

emocji. Rada bezpieczeŒstwa narodowego po szczycie NATO w Madrycie, to lista waŨnych 

wniosk·w dla Polski i oczywiŜcie dla Europy i jeszcze bardziej zjednoczonej. 

Maciej Knapik: ï édyskusja polityczna w Polsce najczňŜciej jest mağo merytorycznŃ 

kğ·tniŃ. Tym razem przynajmniej tu w Belwederze obeszğo siň bez tego. 

[Ale nie waŨne, jak m·wili, lecz co m·wili i o czym m·wili. A tego Fakty nie wiedzŃ]. 

MK ï Rozmowa dotyczyğa szczytu NATO i bezpieczeŒstwa Polskié 

[Teraz inne przekomarzania, bo tyle znaczŃ, co ukğucie komara:] 

Morawiecki: ï Wojsko byğo de facto zwijane, nie rozwijane, ale wğaŜnie zwijane 

Sikorski, konwencja PO: ï Samoloty F-16 kupiğ panu minister Jerzy SzmajdziŒski, kt·ry 

nie byğ czğonkiem PiS-u. Kraby, kt·re daje pan Ukrainie, rakiety DŨas, F-16, brygady 

nowoczesnych czoğg·w, samoloty szkoleniowe, niszczyciel Milcolm-Cormoran, Drugi 

nadbrzeŨny dywizjon przeciw-okrňtowy ma pan dziňki ministrowi Tomaszowi Siemoniakowi. 

MK: ï OskarŨenia nie budujŃ zgody. A bezpieczeŒstwa Polski nie buduje chroniczny juŨ 

konflikt z UniŃ EuropejskŃ, czyli Zachodem. O praworzŃdnoŜĺ, gdzie polska wğadza gra 

nieuczciwie z KomisjŃ EuropejskŃ ï sğyszymy. Zbigniewa Ziobry na radzie bezpieczeŒstwa nie 

byğo. Donalda Tuska na radzie bezpieczeŒstwa narodowego nie byğo. W Belwederze nie byğo teŨ 

Jarosğawa KaczyŒskiego, byğ Jarosğaw Gowin. 



 

AW: ï Pododdziağy osiŃgnňğy zwyciňstwo, powinny odpoczŃĺ ï tak putin gratuluje swoim 

Ũoğnierzom. W ruskich rňkach jest cağy obw·d ğugaŒski. Ale UkraiŒcy robiŃ swoje z pomocŃ 

amerykaŒskich system·w Hajmars. W sprawie wojny w Ukrainie zn·w gğos zabiera papieŨ, chce 

pojechaĺ do Kijowa, ale najpierw do Moskwy. 

Andrzej Zaucha: ï Eksplozje sğychaĺ byğo niemal cağŃ noc. UkraiŒska artyleria zniszczyğa 

dzisiaj wielkie skğady amunicji w miejscowoŜci TieŨnoje niedaleko Doniecka. W ciŃgu kilku 

ostatnich dni ukraiŒska armia zniszczyğa kilka ruskich duŨych skğad·w amunicji ï to efekt 

uŨycia rakietowych amerykaŒskich system·w Hajmars, a takŨe zachodnich haubic 155 

milimetr·w, o wiele bardziej precyzyjnych i mogŃcych strzelaĺ na znacznie wiňksze odlegğoŜci 

niŨ poradziecka artyleria, z kt·rej dotŃd korzystali UkraiŒcy ï oraz zachodnich danych 

wywiadowczych. Jednak siğa ukraiŒskiego ognia na razie nie jest w stanie zatrzymaĺ ruskich, 

kt·rzy jednak majŃ coraz mniej zdolnych do walki jednostek i coraz ğatwiej niszczyĺ ich szlaki 

zaopatrzeniowe. 

Ukraine Recovery Conference, 4-5 July 2022 ï Lugano, Switzerland 

Przedstawiciele 40 kraj·w w Szwajcarii debatujŃ nad planem odbudowy dla Ukrainy. Kraj 

potrzebuje 750 miliard·w dolar·w. 

Ursula von der Leyen, przewodniczŃca Komisji Europejskiej: ï Celem kremla jest 

wojskowe, polityczne i gospodarcze zniszczenie Ukrainy. Nie moŨemy i nigdy do tego nie 

dopuŜcimy. 

 

średnia inflacja w maju 2022 

ťr·dğo: ec.europa.eu/Eurostat 

¶ 5,8 ï Francja 

¶ 5,8 ï Malta 

¶ 7,1 ï Finlandia 

¶ 7,3 ï Italia 

¶ 7,5 ï Szwecja 

¶ 7,7 ï Austria 

¶ 8,1 ï Strefa euro 

¶ 8,1 ï Portugalia 

¶ 8,2 ï Dania 

¶ 8,3 ï Irlandia 

¶ 8,5 ï Hiszpania 

¶ 8,7 ï Dojczland 

¶ 8,7 ï Sğowenia 

¶ 8,8 ï Unia Europejska 

¶ 8,8 ï Cypr 

¶ 9,1 ï Luksemburg 

¶ 9,9 ï Belgia 

¶ 10,2 ï Holandia 

¶ 10,5 ï Grecja 

¶ 10,7 ï Chorwacja 

¶ 10,8 ï Wňgry 

¶ 11,8 ï Sğowacja 

¶ 12,4 ï Rumunia 

¶ 12,8 ï Polska 

¶ 13,4 ï Buğgaria 

¶ 15,2 ï Czechy 

¶ 16,8 ï Ğotwa 

¶ 18,5 ï Litwa 

¶ 20,1 - Estonia 

Jarosğaw KaczyŒski: 

Kielce: ï Inflacja jest takŨe we wszystkich krajach sŃsiednich, w cağej Europie i w Stanach 

Zjednoczonych 

Biağystok: ï Gdzie inflacji nie ma? Wok·ğ Polski na og·ğ jest wyŨsza niŨ w Polsce. 

Jeszcze wyŨsza 

Ostrowiec świňtokrzyski: ï Wok·ğ Polski inflacja jest wiňksza niŨ w Polsce. 

Bielsk Podlaski: ï W wielu innych krajach europejskich rekordowa, chociaŨ moŨe trochň 

niŨsza. Na Litwie jest wyŨsza niŨ u nas. 

- Fakty sŃ takie, Ũe Polska jest w czoğ·wce, jeŜli chodzi o ŜredniŃ inflacjň z maja. A prezes 

PiS pr·bujŃc zrzuciĺ cağkowicie odpowiedzialnoŜĺ za to z siebie, z rzŃdu i prezesa Narodowego 

Banku Polskiego, w przem·wieniach wybiera tylko te kraje, w kt·rych inflacja jest wyŨsza niŨ 

w Polsce, o pozostağych 21 krajach nie m·wiŃc nic. 

Tusk na konwencji w Radomiu: ï Powodem tej PiS-owskiej droŨyzny jest chciwoŜĺ 

i gğupota. Zacznň od gğupoty: Napisano juŨ wszystko o tym, co pupilek KaczyŒskiego pan prezes 

GlapiŒski zrobiğ, czego nie zrobiğ, jakie bğňdy popeğniğé 

 



Inflacja w czerwcu ï dane rok do roku, Ŧr·dğo GUS 

2021 

Czerwiec ï 4,4 

Lipiec ï 5,0 

SierpieŒ ï 5,5 

WrzesieŒ ï 5,9 

PaŦdziernik ï 6,8 

Listopad ï 7,8 

GrudzieŒ ï 8,6 

2022 

StyczeŒ ï 9,4 

Luty ï 8,5 

24 lutego wybuch wojny w Ukrainie 

Marzec ï 11,0 

KwiecieŒ ï 12,4 

Maj ï 13,9 

Czerwiec ï 15,6 

 

Marcin Kalinowski, profesor, ekonomista, WyŨsza Szkoğa Bankowa w GdaŒsku: ï Nie 

najlepiej radzimy sobie z tŃ terapiŃ. Te decyzje, kt·re rzeczywiŜcie zostağy p·Ŧno podjňte albo te 

decyzje zwiŃzane z tarczŃ antyinflacyjnŃ jednŃ czy drugŃ, one spowodowağy, Ũe inflacja jest o 

kilka punkt·w procentowych wyŨsza. 

 

AZ: ï W czasie swoich wystŃpieŒ weekendowych szef partii [PiS] za kaŨdym razem 

wywoğywağ r·wnieŨ ten temat ï temat os·b transpğciowych: 

Kielce: ï Krysia zostağa Stasiem, a StaŜ KrysiŃ 

Bielsk Podlaski: ï Nie mogğem wybieraĺ. B·g dağ, to co dağ. No, wiňc, wiňc kr·tko 

m·wiŃc, proszň paŒstwa, to sŃ urojenia, to sŃ brednie. ï Nagle ogğosiğy siň, Ũe som [sŃ] 

mňŨczyznami. ï Ja jestem peğen wsp·ğczucia dla ludzi, kt·rzy rzeczywiŜcie, to jest jeden na 

tysiŃc, to jest jeden promil, dotykajŃ tego rodzaju kğopoty psychiczne czy tam jakiegoŜ innego 

typu, ale ja wiem, Ũe juŨ w genach jest r·Ũnica miňdzy kobietom [Ń] i mňŨczyznom [Ń] 

Maja Heban, transpğciowa aktywistka: ï Poszğam do szkoğy, no i wtedy siň zaczňğy, 

zaczňğa przemoc r·wieŜnicza i jeszcze wiňksze wyalienowanie, depresja i tak dalej. Pr·bowağam 

z tym walczyĺ, pr·bowağam wpisaĺ siň wğaŜnie w tň normň, pr·bowağam byĺ chğopakiem. 

AZ: ï Maja jest jednŃ z bohaterek tej kampanii (Kampania Przeciw Homofobii). Jako 

dziennikarka opisuje historie os·b transpğciowych, a dziŜ tğumaczy i odkğamuje sğowa polityk·w 

takich, jak Jarosğaw KaczyŒski: 

Maja Heban, dalszy ciŃg: ï Jarosğaw KaczyŒski pokazuje, Ũe nie obchodzi go 

rzeczywistoŜĺ, nie obchodzi go to, jak sprawy wyglŃdajŃ. A w Polsce transmisja [? Nie 

zrozumiağem dokğadnie] jest legalna, w Polsce psychologowie, psychiatrzy, seksuologowie 

pomagajŃ 

osobom transpğciowym, a nie zamykajŃ nas w szpitalach psychiatrycznych. Arleta Zalewska, 

Fakty. 

 

AW: ï Samo Ũycie przy granicy z UkrainŃ. W Zosinie to codziennie wielokilometrowa 

kolejka ï to bezradnoŜĺ, zğoŜĺ i ğzy UkraiŒc·w, kt·rzy czekajŃ w nieskoŒczonoŜĺ. Bo ile moŨna 

staĺ i nie ruszaĺ siň z miejsca? To takŨe mieszkaŒcy Zosina, kt·rzy robiŃ, co mogŃ, by pom·c, 

ale teŨ tracŃ cierpliwoŜĺ, bo nie da siň tak normalnie Ũyĺ. 

Marzanna ZieliŒska: ï Utknňli, okoğo 700 aut, w 20-kilometrowej kolejce, w skwarze, 

z koŒczŃcymi siň zapasami jedzenia i wody, bez toalety. 

Taja Wysztaluk: ï Jedna doba, druga, trzecia. Na czwartŃ dobň my przejechali to 150 

metr·w i to jest maksymalnie. PiŃta i sz·sta doba my nic nie jechali. 

MZ: ï ChcŃ zdŃŨyĺ z wjazdem przed 1 lipca, bo tylko do 30 czerwca mogli sprowadzaĺ 

auta bez cğa i podatku VAT. Wszyscy majŃ odpowiednie dokumenty, ale ich waŨnoŜĺ wygasğa. 

Olha Martynienko: ï Nie przepuŜcili nas, nie przeszli, bo byğa spekulacja na przejazd. 

Ludzie kupowali miejsca za pieniŃdze, za dzikie pieniŃdze i przejeŨdŨali. 

MZ: ï Sytuacja zrobiğa siň patowa, bo wielu na zapğacenie cğa i podatku po prostu nie staĺ. 

Walentin Ğuciuk: ï Samoch·d w Polsze jest 1200, taki samy najtaŒszy, no to 200 dolar·w, 

to jeszcze trzeba zapğaciĺ tri albo 200 dolar·w wiňcej. 

MZ: ï A to sumy nie do zdobycia, gdy wojna zabrağa wszystko. Jedynym majŃtkiem jest 

tylko auto. Im dğuŨej tkwiŃ w miejscu, tym wiňcej rodzi siň ğez, bezradnoŜci i konflikt·w. 

- Ja woziğem pomoc humanitarnŃ. 

- To nasze paŒstwo, paŒstwo. Ani ty ani ja nie jesteŜmy winni. Rozumiesz? 



- Ludzie, to sŃ ludzie, to jest czynnik ludzki. 

- Poczekajcie, proszň. 

Siergiej RiŨamadze: ï Nie mamy kontaktu z nikim. Nie jesteŜmy w stanie wyjaŜniĺ swoich 

problem·w nikomu, poza wğadzami polskimi, kt·re oczywiŜcie nie majŃ jurysdykcji, aby 

rozwiŃzywaĺ nasze problemy. To nasze wğadze powinny zwr·ciĺ uwagň na nas. Nigdzie siň stŃd 

nie ruszymy. 

AZ: ï PrzekraczajŃ granicň pieszo, by wsk·raĺ coŜ w ukraiŒskich urzňdach. 

 

AW: ï JuŨ trzy osoby nie ŨyjŃ po strzelaninie w centrum handlowym w Kopenhadze, 

strzelağ 23-letni DuŒczyké 

 

AW: ï Dyskryminacja przy stole operacyjnym, bo niby dlaczego do operacji nie 

dopuszcza siň chirurg·w-kobiet? PytajŃ same zainteresowane i majŃ dowody na to, Ũe mogŃ 

mniej. W Polsce jedynie 12% wszystkich chirurg·w to kobietyé 

Magdalena Wyrzykowska, chirurŨka, czğonkini zarzŃdu fundacji ĂKobiety w chirurgiiò: ï 

Sğowo ĂchirurŨkaò to jest sğowo, kt·re rozgrzewa za kaŨdym razem czy czytelnik·w, czy 

sğuchaczy bardziej niŨ sğoŒce. I to pokazuje, jak jesteŜmy bardzo mocno ukierunkowani na to, Ũe 

chirurg, to jest po prostu chirurg-mňŨczyzna. 

[Trzeba nad tŃ przesadŃ zapanowaĺ, bo czy ksiŃdz-kobieta to ksiŃŨka?] 

ǃ 



2022-07-05 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7358 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 1 075 nowych zakaŨonych. 2 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty drugi dzieŒ 

 

AW: ï Nowy meil, nowe pytania i szokujŃce wnioski. Co minister Dworczyk omawia 

z JuliŃ PrzyğňbskŃ? Po co wğadza wykonawcza spotyka siň z sŃdowniczŃ? Czy prezes Trybunağu 

Konstytucyjnego jawnie ğamie Konstytucjň? I czy premier o tym wie? O jakich trzech tematach 

Michağ pisze do Mateusza? 

Mateusz, 

Odwiedziğem dziŜ (wkr·tce po Twojej rozmowie) p. Juliň P. Om·wiğem z paniŃ 

prezes trzy tematy: 

1. Rocznik 1953 ï na razie odroczone (Kieres, 250 mln ï 1,5 mld) 

2. świadczenie opiekuŒcze na razie odroczone (MuszyŒski) do 19 lutego (ok 5 mld) 

3. SğuŨebnoŜĺ grunt·w dot. przesyğu na razie odroczone (MuszyŒski) (kilkanaŜcie 

mld) 

Numerem 2 zajmuje siň podobno juŨ Tomek Fill wiňc wejdň z nim w kooperacje. 

Michağ 

Tak ï OK, dziňki 

7 stycznia 2019 r. 

Jakub Sobieniowski: ï Tej treŜci, tej odsğony juŨ nie moŨna nazwaĺ aferŃ tylko Dworczyka 

albo aferŃ meilowŃ, nawet nie aferŃ rzŃdowŃ, tylko aferŃ paŒstwowŃ albo wrňcz aferŃ ustrojowŃ, 

bo dotyczy tr·jpodziağu wğadzy albo jego braku. 

[Na razie dziennikarskie domysğy, nie bňdň zapisywağ]. 

 

AW: ï DroŨyzna i PodwyŨki o 300%, przyszğoŜĺ jest niepewna, bo wciŃŨ nie wiadomoé 

[TeŨ nie bňdň zapisywağ niewiadomych]. 

Wacğaw Klukowski, rolnik z Letnina: ï Koszty kredytu zaciŃgniňtego na rozbudowň 

gospodarstwa, na zakup nowych maszyn, te koszty wzrosğy w granicach 300%. To sŃ 

horrendalne koszty, nigdy nie byğo takich wzrost·w. Dwa. To sŃ koszty zwiŃzane z cenami 

nawoz·w, nawozy podroŨağy prawie 400%. Takiej podwyŨki teŨ nigdy nie byğo. 

Rafağ Byczkowski, firma transportowa ĂStenò w ŧukowie: ï Taki zbiornik paliwa czyli 16 

metr·w [szeŜciennych] to koszt 54 tysiŃce zğotych brutto, w tej chwili to jest 118 tysiňcy brutto, 

to jest skala wzrostu cen paliwa i to jest m·j wydatek raz na tydzieŒ. [Ale ta iloŜĺ ğatwopalnego 

paliwa znajduje siň okoğo oŜmiu metr·w od domu mieszkalnego!] 

Leszek Pğawiak, oŜrodek szkolenia kierowc·w ĂAutkoò we Wrocğawiu: ï OczywiŜcie, Ũe 

bojň siň. Nie ma takiej 100% stabilnej przyszğoŜci. Nikt nie wie, co siň wydarzy. 

 

AW: ï Fikcja i fakty, czyli prezes i lekarze. 

KaczyŒski w Biağymstoku: ï bňdom [Ń] wracaĺ, bo tam siň mniej pğaci niŨ tu. 

Lekarka ï Absolutnie nie nadŃŨamy za EuropŃ zachodniŃ. 

B. Gracz, doktor medycyny: ï Nie mam potrzeby, Ũeby wracaĺ do Polski. 

Lekarz ï Coraz wiňcej lekarzy zamierza opuszczaĺ Polskň. 

 

AW: ï To naprawdň historyczny moment ï m·wi dziŜ sekretarz generalny NATO, kiedy 

do NATO juŨ na papierze doğŃczajŃ Szwecja i Finlandia. Protokoğy akcesyjne w Brukseli 

podpisali ambasadorowie kraj·w NATO. 

Sekretarz generalny NATO: ï To dobry dzieŒ dla Szwecji, Finlandii i dla cağego 

NATO, z trzydziestoma dwoma paŒstwami czğonkowskimi bňdziemy jeszcze silniejsi. A 

nasi obywatele bezpieczniejsi w momencie najwiňkszego kryzysu od dekad. 



Ann Linde, minister spraw zagranicznych Szwecji: ï Szwecja przyczyni siň do 

bezpieczeŒstwa wszystkich sojusznik·w. JesteŜmy przekonani, Ũe nasze czğonkostwo wzmocni 

NATO i zwiňkszy stabilnoŜĺ w obszarze euroatlantyckim. 

Pekka Haavisto, minister spraw zagranicznych Finlandii: ï Razem jesteŜmy silniejsi 

w obronie miňdzynarodowego porzŃdku opartego na zasadach oraz zasad demokracji, wolnoŜci i 

rzŃd·w prawa. 

 

AW: ï W Charkowie byğ jednym z wiodŃcych dzieciňcych trener·w, kt·ry maluchom 

zawiŃzywağ sznur·wki i wycierağ nosy ï tak konkretnie m·wiŃ ci, kt·rzy go znali. A zawodnicy 

trenera zamiast m·wiĺ, zagrali mecz tuŨ przy linii frontu. Trener Anglii byğ jednym z wielu, 

kt·rych ruska wojna wğaŜnie zabiğa. 

Andrzej Zaucha: ï épodczas jednego z niekoŒczŃcych siň ostrzağ·w miasta Andriej 

Doroszek zostağ ciňŨko ranny odğamkami ruskiego pocisku, kt·ry spadğ na dzielnicň 

mieszkaniowŃé Wojna brutalnie uderzyğa w ukraiŒski sport. 2000 zawodnik·w chwyciğo za 

broŒ i walczy na froncie z ruskim najeŦdŦcŃ, 89 zginňğo, 100 tysiňcy nie ma moŨliwoŜci 

trenowania. 

świat MKOl obiecuje wiňcej pieniňdzy. Ale dzisiaj Ukrainie potrzebna jest zachodnia 

broŒ. UkraiŒcy pokazujŃ, co potrafiŃ z niŃ zrobiĺ. Te rakiety amerykaŒskiego systemu Hajmar 

wystrzeliwano stŃd (StepnohirŜk), a trafiğy dokğadnie i precyzyjnie w ruskŃ bazň na lotnisku 

okupowanego Melitopola 82 kilometr·w dalej. UkraiŒskie Ŧr·dğa m·wiŃ o dziesiŃtkach zabitych 

ruskich Ũoğnierzy, baza pğonňğa dwa dni. Tylko jednego dnia w r·Ũnych miejscach UkraiŒcy 

zniszczyli piňĺ duŨych skğad·w z amunicjŃ i paliwem. Armia ruska na wielkŃ skalň traci ludzi i 

sprzňt dziňki umiejňtnej strategii ukraiŒskich wojsk, kt·re broniŃ siň na kolejnych umocnionych 

liniach. Ich przeğamanie wymaga od ruskich wielkiego wysiğku i czasu jak w Siewieodoniecku i 

LisiczaŒsku. Wedğug ukraiŒskiego sztabu generalnego na wojnie zginňğo juŨ prawie 37 tysiňcy 

ruskich Ũoğnierzy. Andrzej Zaucha, Fakty. 

 

AW: ï Zielona energia i jej zielone Ŝwiatğo ï rzŃd zmieniğ plan i zmieniğ punkt widzenia. 

PaŒstwowy plan uruchamia nowŃ elektrowniň wiatrowŃ w ğudzkiem i wyglŃda na to, Ũe dla 

rzŃdu wiatrak to juŨ nie przekleŒstwo tylko przyszğoŜĺ. 

Katarzyna G·rniak: ï To wieje wiatr zmian: 

Anna Moskwa, minister klimatu i Ŝrodowiska: ï Rada ministr·w przed chwilŃ podjňğa 

ustawň 

 

AW: ï Ponad 21% maturzyst·w nie zdağo matury. Wyniki sŃ od dziŜ i pokazujŃ czarno na 

biağym; najczňŜciej oblewanym przedmiotem byğa matematyka. 

 

AW: ï Cowid-22 ï tak m·wiŃ juŨ niekt·rzy lekarze. Koronawirus nie zniknŃğ i wğaŜnie 

pokazuje nowŃ twarz. Wariant Omikronu zakaŨa w Europie i to ostro, bo przez tydzieŒ liczba 

zakaŨonych potrafi wzrosnŃĺ o 40%. 

ǃ 
2022-07-06 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7942 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 964 nowych zakaŨonych. 3 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty trzeci dzieŒ 

 

AW: ï DroŨsze wakacje, droŨsze kredyty, dolary, euro i franki najdroŨsze od laté 

Paweğ Pğuska: ï ézğoty osğabiağ siň w stosunku do wszystkich podstawowych walut: 

USD/PLN 4,71 ï EUR/PLN 4,79 ï CHF/PLN 4,85 



Rafağ Mundry, ekonomista, analityk finansowy: ï Rynek zaczŃğ siň osğabiaĺ, obawiaĺ po 

prostu, Ũe czeka nas spowolnienie, czeka nas ciňŨka recesja w drugiej poğowie roku i tutaj 

niestety, jeŜli chodzi o Europň, prawdopodobnie jesteŜmy w gorszej sytuacji. 

PP: ï Europa uzaleŨniona od ruskich surowc·w moŨe wpaŜĺ w recesjň. Do tego mimo 

inflacji Europejski Bank Centralny nie podnosi st·p procentowych, a amerykaŒski FED juŨ to 

zrobiğ, stŃd wzrost wartoŜci dolara. Obawy zwiŃzane z jutrzejszŃ decyzjŃ Rady Polityki 

PieniňŨnej. 

Piotr Bodyğ-Szymala, doktor, Monitor Prawa Bankowego: ï Analitycy zwr·cili uwagň, Ũe 

przedwczesne zatrzymanie cyklu podwyŨek [st·p procenowych] moŨe zostaĺ odebrane jako 

zdarzenie, kt·re osğabi polskŃ zğot·wkň dodatkowo. 

PP: ï Pytanie ï o ile RPP podniesieé [zobaczymy jutro] 

Andrzej Duda, prezydent: ï Proszň, ŨebyŜcie paŒstwo byli dobrej myŜli, proszň, ŨebyŜcie 

trochň zacisnňli zňby i byli optymistami. Nikt z nas siň nie spodziewağ, Ũe to na nas przyjdzie. 

PP: ï éwielu ostrzegağo, Ũe inflacja nadchodzi, a teraz, gdy rosnŃ ceny wszystkiego, 

a jedyne co tanieje to zğoty ï gdy niesp·jnych polityk: monetarnej i fiskalnej, sğyszymy rady dla 

planujŃcych wakacjeé 

 

AW: ï Zn·w: Michağ pisze do Mateusza o trzech temataché 

 

AW: ï KilkadziesiŃt milion·w ton zboŨa w normalnych warunkach bez wojny jechağoby 

w Ŝwiat. Tyle kaŨdego roku z Ukrainy wypğywa. Teraz ruscy kontrolujŃ ponad 20% ukraiŒskich 

grunt·w rolnych, zablokowali porty i zaminowali morze. I kiedy Ŝwiat martwi siň gğodem, 

wszystko zaleŨy od putina. 

Jacek Tacik, Odessa: ï Zachodni liderzy apelujŃ i tğumaczŃ, Ũe tutaj nie chodzi tylko 

i wyğŃcznie o Ukrainň, ale de facto o cağy Ŝwiat. Bez ukraiŒskiego zboŨa moŨe nas czekaĺ klňska 

gğodu. Apelowanie do zdrowego rozsŃdku putina wydaje siň tutaj bezcelowe, poniewaŨ on 

zdrowy rozsŃdek, jeŜli miağ, to juŨ dawno zatraciğ. Blokada ukraiŒskich port·w uderza przede 

wszystkim takŨe w ukraiŒskŃ gospodarkň i kaŨdego ukraiŒskiego rolnikaé 

 

AW: ï Jest nakaz wstrzymania pracy oczyszczalni Ŝciek·w naleŨŃcej do firmy Hainen. Po 

reportaŨu TVN24 takŃ decyzjň podjŃğ wojew·dzki inspektor ochrony Ŝrodowiska. Toksyczne 

Ŝcieki z oczyszczalni wpadağy wprost do rzeki B·br. 

ǃ 



2022-07-07 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7965 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 1 068 nowych zakaŨonych. 9 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty czwarty dzieŒ 

 

GK: ï Miağo byĺ droŨej i bňdzie droŨej, zgodnie z przewidywaniami Rada Polityki 

PieniňŨnej podniosğa stopy procentowe dziesiŃty raz z rzňdu. 

Paweğ Pğuska: ï épodniosğa o 0,5%, rynek spodziewağ siň wiňkszej podwyŨki, tym 

bardziej, Ũe w sierpniu podwyŨki nie bňdzie [urlop]. Stopa referencyjna ï 6,5%. 

Donald Tusk: ï Ludzie odbierajŃ informacje z banku i wyrywajŃ sobie wğosy z gğowy, 

o ile wiňcej muszŃ pğaciĺ rat. A droŨyzna wcale nie wyhamowağa. 

PP: ï WskaŦnik PMA obrazujŃcy kondycjň przemysğu i optymizm przedsiňbiorc·w spadğ 

poniŨej wartoŜci krytycznej. 

Kazimierz Krupa, publicysta ekonomiczny, kancelaria ĂDrawbridgeò: ï JeŨeli [wskaŦnik 

PMA] jest poniŨej 50%, to jest sygnağ ostrzegawczy. PoniŨej 45% jest dramatem ï oznacza, Ũe 

przedsiňbiorcy sŃ w kaŨdej chwili gotowi redukowaĺ swojŃ dziağalnoŜĺ. 

- A jaki mamy wskaŦnik? 

KK: ï 44,5% 

- Mamy za duŨo pieniňdzy w portfelach, a za mağo towar·w i usğugé 

 

GK: ï Za kilkanaŜcie minut Sejm bňdzie gğosowağ ustawň wyraŨajŃcŃ zgodň na akcesjň 

Szwecji i Finlandii do NATO, p·Ŧniej ustawa trafi do Senatu i na biurko prezydenta. 

Agata Adamek: ï To sytuacja bez precedensu w polskim Sejmie, Ũeby w jakiejŜ sprawie 

panowağa taka jednomyŜlnoŜĺ. StŃd teŨ chyba demobilizacja. NajwyraŦniej posğowie zwğaszcza 

Prawa i SprawiedliwoŜci, ale teŨ czğonkowie rzŃdu uznali, Ũe skoro nie ma kontrowersji, to 

moŨna zajŃĺ siň innymi sprawami. Sala Ŝwieci pustkami, choĺ wszyscy wczeŜniej m·wili, Ũe to 

jest moment historyczny. 

[Jedna osoba z rzŃdu, 5 os·b ze Zjednoczonej Prawicy, trochň os·b z Platformy 

Obywatelskiej i 4 z Lewicy. ï To lekcewaŨenie i obraza Szwecji i Finlandii]. 

AA: ï Ğawy rzŃdowe i poselskie zapeğniŃ siň za kilka minut podczas gğosowania, a wynik 

oczywisty. Gğosowanie w Senacie jeszcze dziŜ. 

[Za czymŨe Sejm Polski tak biega? Posğom pğacimy za siedzenie na sali i obradowanie]. 

 

Andrzej Zaucha: ï Jutro, jak to nazywajŃ zachodni komentatorzy: Ătrybunağ 

dyplomatyczny dla szefa ruskiej dyplomacjiò, tak moŨe wyglŃdaĺ Szczyt G20 Indonesia 2022 na 

Bali. Zach·d postanowiğ nie bojkotowaĺ ğawrowa, bňdzie musiağ posğuchaĺ prawdy. 

Penny Wong, minister spraw zagranicznych Australii: ï rosja uporczywie odmawia 

przestrzegania Karty Narod·w Zjednoczonych i prawa miňdzynarodowego oraz dokonuje 

nielegalnej i niemoralnej inwazji na Ukrainň. 

AZ: ï Wojna trwa, ruscy wzdğuŨ cağej linii frontu nňkajŃ ogniem artylerii ukraiŒskie 

pozycje. 

Dmytro, ukraiŒski Ũoğnierz: ï Od trzeciej rano i do nocy ani na chwilň nie cichnŃ. 

PrzyszliŜmy tutaj, aby broniĺ naszego domu. 

AZ: ï ruska armia dokonuje zbrodni codziennie, zasypuje gradem pocisk·w ukraiŒskie 

wioski, niszczy wszystko. 

UkraiŒcy majŃ coraz wiňcej moŨliwoŜci, by dokonaĺ odwetu i skutecznie niszczyĺ 

magazyny ruskiej armii, majŃ juŨ dziewiňĺ zachodnich wyrzutni rakietowych. Codziennie nad 

okupowanymi terenami widaĺ dymy, pğonie ruskie paliwo, eksploduje amunicja. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Nareszcie czujemy, Ũe potňŨnie zaczňğa 

dziağaĺ zachodnia artyleria, ta broŒ jest tak precyzyjna, jak trzeba. To obniŨa potencjağ 

ofensywny ruskich okupant·w. 



AZ: ï I zmusza ich do odwrotu. UkraiŒska armia zatknňğa paŒstwowe flagi na wyzwolonej 

Wyspie WňŨy. 

 

GK: ï W razie starcia NATO z rosjŃ to moŨe byĺ pierwszy punkt kontaktu. Dlatego 

przesmyk suwalski jest tak waŨny strategicznie. Spotkali siň tam dziŜ prezydenci Polski i Litwy, 

odwiedzili Ũoğnierzy i dow·dztwo wielonarodowej dywizji. 

 

GK: ï Rezygnuje z urzňdu, ale premierem bňdzie do paŦdziernika ï Boris Johnson 

ustňpujň teŨ z fotela szefa partii konserwatywnej. Nowy lider wyğoniony przez czğonk·w partii 

automatycznie zostanie premierem. Ostatnie kilkadziesiŃt godzin to fala odejŜĺ z partii Johnsona 

ï niemal 60 os·b. 

ǃ 
2022-07-08 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7958 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 1 046 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty piŃty dzieŒ 

 

GK: ï Adam GlapiŒski obliczyğ, Ũe tylko jedna czwarta inflacji leŨy po stronie polskiej, 

czyli takŨe po jego stronieé 

 

GK: ï Kilka godzin temu w internecie zostağ opublikowany kolejny mejl, rzekomo 

ze skrzynki Michağa Dworczykaé 

 

GK: ï Zn·w moŨna paliĺ brudnym wňglemé 

 

GK: ï Dyplomatyczny zgrzyt na szczycie szef·w dyplomacji G20. Najlepiej by byğo, 

gdyby ğawrow nie pojawiğ siň w Indonezji, ale przyjechağ. Prawie nikt nie chciağ z nim 

rozmawiaĺ, zjeŜĺ kolacji ani zrobiĺ tradycyjnego zdjňcia; ğawrow wyjechağ przed koŒcem 

szczytu. 

Katarzyna SğawiŒska: ï Takie okrzyki: Kiedy rosja skoŒczy wojnň? ï witağy ğawrowa 

w czasie G20 na wyspie Bali. Politycy Zachodu zbojkotowali teŨ tradycyjnŃ kolacjň, nikt teŨ nie 

chciağ z nim wsp·lnego zdjňcia. 

ğawrow: ï Jest tu tylko wŜciekğa rusofobia, po kt·rŃ siňgajŃ, zamiast znaleŦĺ tak potrzebnŃ 

wsp·lnŃ pğaszczyznň w sprawach kluczowych dla globalnej gospodarki i finans·w, a wğaŜciwie 

po to G20 zostağo stworzone. 

KS: ï Agresja rosji na Ukrainň byğa tu gğ·wnym tematem. ObraŨony ğawrow opuŜciğ 

szczyt przed jego zakoŒczeniem. 

Annalena Baerbock. minister spraw zagranicznych Dojczlandu: ï To Ũe ruski minister w 

czasie wiňkszoŜci rozm·w nie byğ na sali, a poza salŃ, Ŝwiadczy o tym, Ũe ruski minister i rzŃd 

nie ma nawet krztyny woli, by rozmawiaĺ. 

KS: ï rosja pozostaje gğucha na apele, by odblokowağa eksport ukraiŒskiego zboŨa, gdy 

Afryce i Bliskiemu Wschodowi grozi gğ·d. Szef ukraiŒskiej dyplomacji w wirtualnym 

przem·wieniu m·wiğ, Ũe rosja urzŃdza Ŝwiatu igrzyska Ŝmierci. 

Dmytro Kuğeba, minister spraw zagranicznych Ukrainy: ï Po tym, co ten kraj zrobiğ przez 

ostatnie p·ğ roku, nie powinno byĺ dla niego miejsca na Ũadnych miňdzynarodowych forach. 

PaŒstwo, kt·re prowadzi wojnň najeŦdŦczŃ ze swoim sŃsiadem i popeğnia okrutne zbrodnie na 

ludnoŜci cywilnej, naleŨy wskazaĺ jedno miejsce ï przed Trybunağem Miňdzynarodowym. 

KS: ï kreml twierdzi, Ũe rosja na Ukrainie na razie uŨyğa uğamek swojego potencjağu. 

PrzemawiajŃc do lider·w ruskiej dumy, putin zn·w rzuciğ wyzwanie Stanom Zjednoczonym 

i NATO: 



- my sğyszym ï sğyszymy, Ũe chcŃ nas pokonaĺ na polu walki, no c·Ũ, niech tylko spr·bujŃ 

ï szto iskatô? 

KS: ï O amerykaŒskim wsparciu w Kijowie jednym gğosem zapewniali prezydenta 

Woğodymyra Zeğenskiego senatorowie z partii republikaŒskiej i demokratycznej. ChcŃ teŨ, by 

rosja, tak jak Korea P·ğnocna czy Iran trafiğa na listň kraj·w wspierajŃcych terroryzm. 

Lindsey Graham, senator Partii RepublikaŒskiej: ï NATO jest wiňksze, Europa stara siň 

uniezaleŨniĺ od ruskiej ropy i gazu. UkraiŒcy walczŃ, jak tygrysy. MyŜlň, Ũe okupacji wschodu 

Ukrainy nie da siň utrzymaĺ. Z odpowiednim militarnym wsparciem Ukraina moŨe przejŜĺ do 

ofensywy. 

KS: ï Prezydent Zeğenski kolejny raz na linii frontu osobiŜcie dziňkowağ Ũoğnierzom za 

walkň i poŜwiňcenie. NajeŦdŦcy po zdobyciu LisiczaŒska zbierajŃ siğy na kolejne uderzenie na 

Siewiersk i SğowiaŒsk, i bez przerwy zabijajŃ cywil·w, tak jak tu w Kramatorsku. To Chark·w ï 

kolejny dow·d ruskiego bestialstwa. ŧona tego mňŨczyzny wyszğa z koleŨankŃ tylko na chwilň 

nakarmiĺ koty ï obie zginňğy. Katarzyna SğawiŒska, Fakty. 

 

GK: ï JeŜli kaŨdy z nas traci dwie pensje w roku, to sytuacja gospodarcza staje siň bliska 

krytycznej. SğabnŃcy zğoty, droŨejŃce paliwa, gaz, wňgiel i prŃd sprawiajŃ, Ũe perspektywy 

portfela przeciňtnego Polaka sŃ zğe lub bardzo zğe. 

Arleta Zalewska: ï éSytuacja jest dziŜ bardzo trudna i to niezaleŨnie czy pytamy: 

Agata KaczyŒska, matka tr·jki dzieci: ï KiedyŜ tak byğo, Ũe nie musieliŜmy liczyĺ tych 

koszt·w, zastanawiaĺ siň. Teraz doszğo do tego, Ũe jakby robimy tabelki i przeliczamy, co jest 

najpotrzebniejsze, co moŨna odğoŨyĺ na p·Ŧniej. Za prŃd pğaciliŜmy okoğo dwustu zğotych, teraz 

trzysta kilka miesiňcznie. Staramy siň wszystko ograniczaĺ do minimum, ale trudno jest 

oszczňdzaĺ na prŃdzie. 

Katarzyna Toczek-Jaksina, matka piŃtki dzieci z Gdyni: ï Trzeba siň dopasowaĺ, 

zrezygnowaĺ z rzeczy, z kt·rych moŨna zrezygnowaĺ, na rzecz rzeczy, kt·re sŃ jakby niezbňdne. 

Ja bym nie chciağa ograniczaĺ moich dzieci i mogň zrezygnowaĺ z rzeczy dla siebie, mogň nie 

p·jŜĺ do kosmetyczki, mogň nie zrobiĺ paznokci. ChociaŨ moja kosmetyczka teŨ musi zarabiaĺ, 

bo ona ma rodzinň na utrzymaniu. 

Dorota PiŃtkowska, emerytka z Ğodzi: ï SŃ rzeczy, kt·re po prostu trzeba. Tak jak m·wiň, 

tak jak ja na nadciŜnienie, droŨsze sŃ. 



AZ: ï Z paniŃ DorotŃ byliŜmy dziŜ w aptece, ğŃczny koszt lek·w prawie 120 zğotych. 

I tu dochodzimy do kolejnej waŨnej kwestii, bo jeŨeli pani Agnieszka, wğaŜcicielka 

piekarni, musi zapğaciĺ wiňcej za prŃd, gaz, wňgiel i mŃkň, (Wszystko wzrosğo o 100%) to musi 

choĺ o kilka procent podnieŜĺ cenň chleba. JeŜli straci klient·w, pracň straci ona i jej 

pracownicy. I tak jest wszňdzie w rodzinnych sklepach, na bazarku, u fryzjera czy kosmetyczki. 

Agnieszka BriaŒska, piekarnia ĂĞawicaò w Poznaniu: ï My nie myŜlimy juŨ o utargu, 

myŜlimy o przetrwaniu. ChcielibyŜmy, Ũeby nasi klienci z nami zostali i Ũeby nie odchodzili do 

miejsc, gdzie sprzedaje siň mroŨone pieczywo. 

Ğukasz Wawryniuk, sadownik z Lipna: ï Rata skoczyğa o 700 zğotych w ciŃgu miesiŃc do 

miesiŃca, to jest naprawdň bardzo duŨo. 

AZ: ï Pan Ğukasz ma 10 hektar·w sadu z czereŜniami, wiŜniami, jabğkami. ŧeby zarobiĺ 

cokolwiek czereŜnie zbierajŃ z rodzinŃ. Przy tak drastycznym wzroŜcie cen nawoz·w, kredyt·w, 

to nie wystarcza. ŧona pana Ğukasza jest nauczycielkŃ. 

Ğukasz: ï JeŨeli dalsze wzrosty produkcji bňdŃ tak drastyczne i koszty utrzymania tych 

bieŨŃcych, czyli spğaty kredyt·w, rat, to nie jesteŜmy w stanie w og·le dalej funkcjonowaĺ. 

Joanna Hoğub-Iwan, doktor habilitowany, ekonomistka, Uniwersytet Ekonomiczny we 

Wrocğawiu: ï Martwi mnie najbardziej ta czňŜĺ spoğeczeŒstwa, kt·ra bňdzie musiağa decydowaĺ: 

Czy wykupiĺ ŨywnoŜĺ czy wykupiĺ leki? Sami Polacy nie sŃ w stanie wiele pom·c, poniewaŨ 

gğ·wne instrumenty sŃ po stronie rzŃdu. Arleta Zalewska, Fakty. 

 

GK: ï Na razie na 60 dni, ale byĺ moŨe to zmiana zasad na dğuŨej. Ministerstwo klimatu 

znosi normy jakoŜciowe i dopuszcza fale z duŨo gorszym wňglem. Jest zanieczyszczony siarkŃ i 

emituje podczas spalania duŨo wiňcej pyğ·w. Wedğug rzŃdu to pomorze ustabilizowaĺ ceny 

wňgla. 

Magda Ğucjan: ï Walka o to, byŜmy wiedzieli, co wrzucamy do pieca, trwağa lata. DziŜ 

jednŃ decyzjŃ rzŃd zmienia zasadyé 

Aleksander Brz·zka, ministerstwo klimatu i Ŝrodowiska: ï my tym rozporzŃdzeniem 

umoŨliwiamy obr·t tym surowcem, my nie umoŨliwiamy wykorzystywanie tego surowca [do 

spalania w piecach domowych!] 

 

GK: ï Program bardzo dobrze dziağağ przez 25 lat. Dziňki niemu darmowe, profilaktyczne 

badania miağy pacjentki szczeg·lnie naraŨone na zachorowanie na nowotwory. Teraz tych badaŒ 

na tych zasadach nie majŃ. Ministerstwo zdrowia wstrzymağo program. 

Marek Nowicki: ï Puste korytarze i gabinety, tu byğ wykonywany rezonans magnetyczny, 

a tu mammografia. Szpital kliniczny Przemienienia PaŒskiego w Poznaniu zawiesiğ 

wykonywanie badaŒ profilaktycznych, kt·re chroniğy kobiety przed nowotworami 

dziedzicznymié Wstrzymane zostağy teŨ badania genetyczne, kt·re pomagağy wychwytywaĺ 

kolejne kobiety obciŃŨone genetycznie rakiem ï pow·d ten sam: ministerstwo zdrowia nie 

przedğuŨyğo programué W Polsce sŃ dwa miliony kobiet obciŃŨonych takim ryzykiem i 

potrzebna jest im stağa opieka. 

ǃ 



2022-07-09 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 7958 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 1 264 nowych zakaŨonych. 4 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty sz·sty dzieŒ 

 

AW: ï Prezes Narodowego Banku Polskiego, ale nie o Banku, za to o polskim wysiğku 

zbrojnym, wchodzeniu do orszaku Dojczlandu i kwestii utrzymania naszej suwerennoŜci, no i o 

swojej drugiej kadencji, bez kt·rej Polska najwyraŦniej marnie by skoŒczyğa. 

GlapiŒski:  ï Dop·ki jestem prezesem Narodowego Banku Polskiego, Polska do strefy 

euro nie wejdzie. 

KaczyŒski: ï PrzyjŃĺ euro 

GlapiŒski: ï WejŜcia do orszaku Dojczlandu 

KaczyŒski: ï Taka peğna zaleŨnoŜĺ od Dojczlandu 

GlapiŒski: ï Budowa tego paŒstwa europejskiego 

KaczyŒski: ï WejŜĺ do tej zintegrowanej Europy 

GlapiŒski: ï No, dla mnie to jest bardzo zğe 

KaczyŒski: ï Ja siň radykalnie nie zgadzam 

GlapiŒski: ï RozwaŨam pociŃgniecie Tuska do odpowiedzialnoŜci ï to jest zamach na 

suwerennoŜĺ i niezaleŨnoŜĺ banku centralnego ï byĺ moŨe przy wsparciu jakiejŜ ogğupionej 

tğuszczy i zagranicy ï przecieŨ Tusk tu przyjechağ w glorii wysğannika Dojczlandu ï jakiejŜ 

zbieraninie podejrzanych ludzi najwyraŦniej inspirowanych z zewnŃtrz 

 

AW: ï Kosmicznie drogi prŃd, czyli jesieŒ pod napiňciem. 

 

AW: ï ruscy wypuŜcili 230 os·b, takŨe innych zabili. WzdğuŨ linii walk ostrzeliwujŃ 

dosğownie wszystkich i wszystko. 

Katarzyna SğawiŒska: ï Nastolatek zostağ uprowadzony na poczŃtku kwietnia, ruscy 

dowiedzieli siň, Ũe to syn przedstawiciela lokalnej administracji. Przetrzymywali go w 

odosobnieniu. Ojciec ani przez chwilň nie przestağ go szukaĺ. 

Oğeh Buriak, szef zaporoskiej obwodowej administracji paŒstwowej: ï Dziňki Bogu 

jedziemy do domu, ten etap Ũycia siň zakoŒczyğ. Teraz trzeba odbiĺ ukraiŒskie ziemie i 

zwyciňŨyĺ. 

KS: ï ruscy zaatakowali centrum Charkowa. Bez przerwy ostrzeliwujŃ teŨ miejscowoŜci 

wzdğuŨ linii frontu, przerzucajŃ siğy rezerwy z cağego kraju i szykujŃ siň do nowej duŨej 

ofensywy w obwodzie donieckim. 

Jacek Tacik, Kij·w: ï Prezydent Woğodymyr Zağenski dziňkuje Stanom Zjednoczonym, bo 

ma za co ï do Kijowa majŃ trafiĺ cztery dodatkowe wyrzutnie rakiet Hajmar z pociskami 

rakietowymi ï tysiŃc sztuk precyzyjnej amunicji artyleryjskiej, a do tego systemy 

przeciwartyleryjskie oraz amunicja burzŃca. WartoŜĺ pomocy wedğug Stan·w Zjednoczonych to 

juŨ w sumie ponad siedem miliard·w dolar·w. 

[13 lipca 2022 roku Instytut Gospodarki światowej w Kilonii podağ wartoŜĺ pomocy 

militarnej dla Ukrainy: Stany Zjednoczone ï 2,44 mld ú]. 

KS: ï To teŨ waŨna zachodnia pomoc ï zaczňğo siň szkolenie ukraiŒskich Ũoğnierzy 

w czterech bazach w Wielkiej Brytanii. W najbliŨszych miesiŃcach takie szkolenie przejdzie 

dziesiňĺ tysiňcy UkraiŒc·w. Katarzyna SğawiŒska, Fakty. 

AW: ï Dobry rzŃd na trudne czasy potrzebny od zaraz. Na wiecu to piňknie brzmi. Ale w 

trudnych czasach to wielkie wyzwanie. Na razie jest polityczna debata na odlegğoŜĺ i na wiňcej 

niŨ dwa gğosy, choĺ w rolach gğ·wnych jest dw·ch bohater·w. 

Meet Up Nowa Generacja Platformy Obywatelskiej 

Arleta Zalewska: ï Na sali byli dziŜ zwolennicy i mğodzi dziağacze Platformy i to z ich 

strony padağy pytania o inflacjň, o edukacjň, o wsparcie dla mğodych i os·b niepeğnosprawnych. 

Generalnie mğodzi by chcieli wiedzieĺ, z jakimi pomysğami partia idzie do wybor·w. 



Tusk ï Z powodu wojny, pandemii i zbliŨajŃcego siň kryzysu gospodarczego potrzebny 

bňdzie dobry rzŃd na trudne czasy, rzŃd, kt·ry podejmuje naprawdň decyzje, rzŃd, kt·ry ma 

prawdziwego premiera, a nie figuranta. 

AZ: ï Taka debata Tusk ï Morawiecki, premier byğ wczoraj w Ostroğňce, a dziŜ na pikniku 

w MyŜliwcu, toczy siň na odlegğoŜĺ przy okazji kaŨdego spotkania. Tu pr·bka: 

Morawiecki: ï Czy chcemy Tuska, premiera dla polskiej biedy? 

Tusk: ï Zadbağ o siebie, o sw·j majŃtek bardzo skutecznie 

Morawiecki: ï A jak byğo? Stara bieda, prawo dŨungli, ub·stwo i chaos 

Tusk: ï Tylko odpowiedzialna wğadza, tylko tacy ludzie jak my sŃ w stanie uratowaĺ 

500+; oni zabrali 500+, nie dali 

Mğody obywatel ï Ja siň nie bojň tego, Ũe Platforma zabierze, ja mam nadziejň, Ũe 

zabierzecie i przestaniemy dokğadaĺ kolejne pieniŃdze dla ludzi, kt·rzy bňdŃ je pobieraĺ 

Tusk: ï Zostawmy im [obywatelom] to naprawdň w spokoju 

Morawiecki: ï Odbierze 500+ 

Tusk: ï Nie moŨe byĺ teŨ tak, Ũe jak przychodzi kolejna wğadza, to zabiera coŜ, do czego, 

Ũe siň ludzie nie tylko przyzwyczaili, ale uğoŨyli sobie cağŃ strategiň ŨyciowŃ. Ja wolň dawaĺ te 

pieniŃdze i przyjrzeĺ siň tym majŃtkom goŜci, kt·rzy w czasach szalejŃcej droŨyzny i inflacji 

bogacŃ siň i stajŃ siň milionerami. 

Morawiecki: ï Muszň m·wiĺ prawdň, tak jak byğo, bo inaczej Polacy mogŃ siň nabraĺ na 

ich kğamstwa 

AZ: ï Politycy PSL-u teŨ rozjechali siň po kraju, przedstawiajŃc swoje pomysğy na walkň z 

inflacjŃ. Arleta Zalewska, Fakty. 

 

AW: ï Marsz w Waszyngtonie w obronie praw kobiet i podpis prezydenta Bidena ï 

prezydent podpisağ rozporzŃdzenie, kt·re ma zwiňkszyĺ dostňp Amerykanek do piguğek ĂdzieŒ 

poò. Biden zaapelowağ takŨe do kobiet o gğosowanie w listopadowych wyborach do Kongresu. 

 

AW: ï Sri Lanka i szturm na pağac prezydenta. Kraj jest w katastrofalnej sytuacji 

gospodarczej, jej mieszkaŒcy obwiniajŃ za to wğadzňé 

 

AW: ï Ceny prŃdu w g·rň o 300% - tak to bňdzie wyglŃdaĺ w por·wnaniu ze styczniem 

zeszğego roku i tak to bňdzie wyglŃdaĺ juŨ jesieniŃ. Inflacja roŜnie i wszystko droŨeje z kaŨdym 

miesiŃcemé 

 

AW: ï Litwini juŨ uzbierali i kupili UkraiŒcom drona. Polakom zbieranie pieniňdzy idzie 

cağkiem nieŦle, ale Ũeby mieĺ Bajraktara potrzeba jeszcze kilka milion·w. Cağa armia ludzi chce 

pom·c, finansujŃc broŒé jest juŨ 8 144 929 zğ, z potrzebnych 22 500 000 zğ 

Sğawomir Sierakowski, dziennikarz, publicysta, Ăkrytyka politycznaò, organizator zrzutki: 

ï Zbi·rkň kaŨdy z paŒstwa znajdzie na portalu ś zrzutka.pl, dwa kliki i jesteŜcie czňŜciŃ tej 

ogromnej grupyé [Ale ja nie rozszyfrowağem, jak wpğaciĺ na Bayraktar]. 

ǃ 
2022-07-10 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7958 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 284 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty si·dmy dzieŒ 

 

AW: ï RzŃd pod napiňciem. Morawiecki kontra Ziobro i ostra wymiana zdaŒ: My mamy 

teŨ naszych radykağ·w, kt·rzy nie majŃ wyobraŦni gospodarczej, nie znajŃ siň na rynkach 

finansowych ï to premier. WyglŃda na to, Ũe o koalicjantach tych samych, kt·rzy m·wiŃ juŨ o 

jego dymisji. 



Morawiecki: ï My mamy teŨ naszych radykağ·w, kt·rzy tak sobie myŜlŃ: a tam furda 

z tymi pieniňdzmi; nie majŃ wyobraŦni gospodarczej, nie znajŃ siň na rynkach finansowych, 

wydaje im siň, Ũe pieniŃdz jest tani, tak jak byğ rok temu, dwa lata temu. ObudŦcie siň. Warunki 

siň kompletnie zmieniğy na rynkach finansowych. 

Maciej Knapik: ï Solidarna Polska m·wi o dymisji premiera. 

Janusz Kowalski, KP PiS, Solidarna Polska, wypowiedŦ z czwartku: ï JeŨeli pan premier 

na przykğad do 31 grudnia nie uzyska tych pieniňdzy, to w mojej ocenie powinien honorowo 

podejŜĺ do sprawy i podaĺ siň do dymisji. 

 

AW: ï MieszkaŒcy bloku w ukraiŒskim mieŜcie Czasiw Jar nie mieli Ũadnych szans, kiedy 

trafiğy ich ruskie rakiety. Nie Ũyje juŨ piňtnaŜcie os·b, kolejnych dwadzieŜcia jest pod gruzami. 

AmerykaŒscy analitycy majŃ nowe dane: Sam Donieck i ĞugaŒsk moŨe juŨ ruskim nie 

wystarczyĺ, mogŃ chcieĺ zajŃĺ czňŜĺ obwodu charkowskiego. 

Jacek Tacik, Lw·w: ï Dla rodzin, kt·rzy zginňli w ostrzale czteropiňtrowego budynku, to 

najgorszy, najczarniejszy, najbardziej krwawy dzieŒ od poczŃtku wojny w Ukrainie. Dla reszty 

Ŝwiata ten dzieŒ wyglŃda tak samo jak inne dni tej wojny, ginŃ ukraiŒscy cywile, niszczone sŃ 

ukraiŒskie miasta i wsie. A Ukraina woğa o pomocé SŃ niszczone domy, sklepy, szkoğy ï ma 

byĺ chaos. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï W ciŃgu ostatniej doby ruscy uderzyli 

w Mikoğaj·w, Chark·w, Krzywy R·g oraz w miejscowoŜci w rejonie ZaporoŨa. Z rozmysğem 

celowano w obiekty cywilne, sŃ ofiary: ranni i zabici. Nie ma dnia i nocy bez brutalnych ruskich 

atak·w artyleryjskich w Donbasie. Tylko nowoczesna potňŨna broŒ moŨe naprawdň 

powstrzymaĺ takie akcje terrorystyczne. 

JT: ï Linia frontu [nieustannie] przesuwa siň lekko na zach·d, a to oznacza, Ũe na 

wschodzie Ukrainy dominujŃ wojska ruskie. Ale na poğudniu w okupowanym Chersoniu dziňki 

pomocy ze strony Stan·w Zjednoczonych, to wojska ukraiŒskie sŃ w stanie bombardowaĺ, 

niszczyĺ ruskie skğady amunicji, a takŨe punkty kontrolne rosji. 

 

AW: ï Polityka w terenie i spotkania dla wybranych i burmistrz Rypina w akcji 

wyrywajŃcy transparent, bo w Rypinie kaŨdy mieszkaniec m·gğ posğuchaĺ premiera, ale juŨ nie 

ten, kt·ry na transparencie miağ premiera z nosem Pinokiaé 

 

AW: ï Sytuacja alertowa ï tak minister zdrowia m·wi o epidemii. Koronawirus nie 

zniknŃğ, nie zniknŃğ teŨ Covid. RzŃd przyznaje, jest wyraŦny wzrost liczby zakaŨeŒ. O 

restrykcjach na razie rzŃd nie myŜli, ale wirusolodzy juŨ myŜlŃ o kolejnej fali. 

 

AW: ï Antycyklon afrykaŒski uderzy juŨ w tym tygodniu. Potworna susza i piekielny upağ 

w Italii nawet do 45 stopni. Z poŨarami na wielu hektarach trwa nier·wna walka we Francji, 

Chorwacji i Grecji czy Portugalii. 

ǃ 
2022-07-11 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7976 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 227 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty ·smy dzieŒ 

 

PM: ï Chcemy prawdy i zadbanych grob·w, nie chcemy odwetu, lecz pojednania ï m·wi 

prezydent Andrzej Duda w dniu pamiňci rzezi woğyŒskiej, okreŜlanej jako ludob·jstwo. WğaŜnie 

ten dzieŒ prezydent Woğodymyr Zeğenski wybrağ na skierowanie do ukraiŒskiego parlamentu 

projektu ustawy o nadaniu Polakom w Ukrainie specjalnego statusu. 

 



PM: ï CzekajŃ nas ciňŨkie czasy, coraz wiňksza droŨyzna. Trzech dostawc·w energii 

wystŃpiğo o zgodň na korektň taryf, korektň, czyli podwyŨkň cen prŃdu. Ten wyŜcig cen wydaje 

siň nie mieĺ koŒca. Ci, kt·rzy mieli z nim walczyĺ, kierowali siň politycznŃ kalkulacjŃ, a nie 

kompetencjami, jeŜli je w og·le majŃ. 

Paweğ Pğuska: ï Chmury wiszŃ nie tylko nad miastem i nie zwiastujŃ niczego dobrego. Jak 

sğyszymy, dobrze juŨ byğo, a najgorsze jest za namié 

W czerwcu najbardziej droŨağy oleje tğuszczowe: olej 37,2%, a masğo o prawie 50%. 

Bardzo powaŨnie droŨeje miňso o 30,5%; woğowina o ponad 40%. Na inflacyjnym podium 

znalazğy siň teŨ uŨywki, najmocniej podroŨağa herbata, a tuŨ za uŨywkami byğy owoce. 

Agnieszka GğoŜniewska, UrzŃd Regulacji Energii: ï Widzimy to, co siň dzieje na rynkach 

hurtowych, wzrost na towarowej gieğdzie energii, jakie sŃ teraz ceny w kontraktach na energiň 

elektrycznŃ, widzimy to, co siň dzieje z surowcami uŨywanymi do produkcji energii, nasza 

energetyka to jest generalnie gğ·wnie wňgiel, ale teŨ gaz. 

PP: ï UrzŃd Regulacji Energii na razie analizuje wnioski, decyzji jeszcze nie podjŃğ, ale 

biorŃc wszystkie wczeŜniej wymienione czynniki, moŨemy sobie zadawaĺ pytanie, czy, a o ile 

podroŨeje prŃd ï to wpğynie na inflacjň i tu wracamy do analizy Bogusğawa Grabowskiego: 

- Nie ma Ũadnego cudownego sposobu na tak popsutŃ gospodarkň i instrumenty 

przeciwdziağania kryzysowi. I jeszcze taki skğad os·b, kt·ry by tym kryzysem i bňdŃ tym 

kryzysem zarzŃdzağy. Prezes NBP bardzo marny ekonomista, kt·ry realizuje potrzeby rzŃdu. 

[Sektor energetyczny w Polsce musiağ byĺ jednym z kilku sektorem strategicznym dla 

Polski. W imiň tej strategii narodowej uniemoŨliwiliŜmy przejňcie przez zagranicznych 

inwestor·w wytwarzania energii elektrycznej w Polsce i z polskiego wňgla. To oznacza, Ũe w 

odr·Ũnieniu od cağej gospodarki, energetyka jest wğasnoŜciŃ narodu. Tymczasem sp·ğki skarbu 

paŒstwa zarzŃdzajŃce energetykŃ zachowujŃ siň w Polsce tak, jakby byğy organizmami 

zagranicznymi i jakby nie podlegağy Polsce. 

Piszň ĂPolsceò nie rzŃdowi, bo to wğaŜnie rzŃd uznağ, Ũe energetyka jest biznesem, kt·ry musi 

optymalnie zarabiaĺ i to nawet na wğaŜcicielach energetyki, jakim jest nar·d Polski. I teraz rzŃd 

biadoli, jak ochroniĺ wyborc·w przed szalejŃcym wzrostem energii elektrycznej. Ano naleŨy 

zapanowaĺ nad polskŃ energetykŃ i w dobie kryzysu przestaĺ zarabiaĺ na narodzie]. 

 

PM: ï Prezydent Ukrainy Woğodymyr Zeğenski wydağ rozkaz, by ukraiŒska armia 

przygotowağa siň do wielkiej kontrofensywy na poğudniu kraju z udziağem nawet miliona 

Ũoğnierzy. Podczas gdy rosja po uzyskaniu zdobyczy na wschodzie [Ukrainy] cağy czas strzela 

tam i bombarduje, Ukraina chce odbiĺ poğudnie. 

Anna CzerwiŒska: ï ŧyje. Byğ pod gruzami 20 godzin, po pierwszych wybuchach pobiegğ 

do ğazienki i poğoŨyğ siň na podğodze. Ratownicy wciŃŨ przeszukujŃ gruzowisko, nie Ũyje co 

najmniej 30 mieszkaŒc·w bloku w mieŜcie Czasiw Jar [koğo Kramatorska] zaatakowanego przez 

ruskich prawdopodobnie rakietami Iskander. W Charkowie w ostrzale budynk·w zginňğo co 

najmniej piňĺ os·b, a ponad trzydzieŜci zostağo rannyché 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Nazistowscy mordercy sŃ znajdowani 

i stawiani przed sŃdem, nawet gdy majŃ 90 czy sto lat. SŃ ğapani na cağym Ŝwiecie. Nie chcemy 

czekaĺ tak dğugo. Kara jest nieunikniona dla kaŨdego ruskiego mordercy. 

AC: ï Prezydent Zeğenski wydağ rozkaz odzyskania zajňtych przez ruskich teren·w na 

poğudniu Ukrainy. Ujawniğ to ukraiŒski minister obrony w wywiadzie dla dziennika: 

THE TIMES 

Oleksij Reznikow 

Minister Obrony Ukrainy 

ĂPrezydent wydağ rozkaz najwyŨszemu dow·dcy wojska, aby opracowağ plany. (é) 

Potrzebujemy wiňcej, szybko, by ratowaĺ Ũycie naszych Ũoğnierzy. KaŨdego dnia, 

kiedy czekamy na haubice, moŨemy straciĺ stu Ũoğnierzyò. 

AC: ï putin dekretem uproŜciğ procedurň nadawania ruskiego obywatelstwa wszystkim 

UkraiŒcom. WczeŜniej dotyczyğo to mieszkaŒc·w samozwaŒczych republik na wschodzie. 

Do przeprowadzenia kontrofensywy Ukraina szykuje milion Ũoğnierzy wyposaŨonych 

w zachodniŃ broŒ. A ruscy szykujŃ na jesieŒ powszechnŃ mobilizacjň mieszkaŒc·w w 



Mariupolu. Nab·r do armii prowadzŃ w koloniach karnych, obiecujŃc wiňŦniom zğagodzenie 

wyrok·w. 

Moskwa korzysta takŨe z innej broni. WğaŜnie wstrzymağa dopğyw gazu do Dojczlandu 

(gazociŃg Nord Stream 1), oficjalnie to przerwa techniczna, ma potrwaĺ 10 dni. Pod naciskiem 

Dojczlandu ugiňğa siň Kanada i odeŜle do Dojczlandu serwisowanŃ tam turbinň do gazociŃgu. 

Dojczland obawia siň, Ũe tŃ drogŃ ruski gaz juŨ do nich nie popğynie ï to moŨe wywoğaĺ kolejny 

kryzys. Anna CzerwiŒska, Fakty. 

 

PM: ï Koniec z odwoğywaniem profilaktycznych badaŒ kobiet w Poznaniu [czy tylko w 

Poznaniu?]. Ministerstwo zdrowia trzy dni po materiale fakt·w zapewnia, Ũe na badania znajdŃ 

siň pieniŃdze. Chodzi o kobiety, u kt·rych ryzyko wystŃpienia nowotworu jest dziedziczne. 

 

PM: ï Kilkudziesiňciu zwiŃzkowc·w okupuje siedzibň Polskiej Grupy G·rniczej. 

ProtestujŃ, bo w ostatnich miesiŃcach pracujŃ ponad miarň, by zwiňkszyĺ wydobycie wňgla, a 

ich pğace sŃ zmniejszane przez inflacjň. DomagajŃ siň rekompensaty. PytajŃ, co z umowŃ 

spoğecznŃ z zeszğego roku? ChcŃ od rzŃdu, by dziağağ, a nie tylko zapewniağ o swojej trosce. 

 

PM: ï CzwartŃ dawkň szczepionek przeciw Covidowi zalecajŃ europejskie agencje 

zdrowia. ZalecajŃ, Ũe warto siň zaszczepiĺ juŨ podczas wakacji, bo na jesieni moŨe byĺ za 

p·Ŧno. W kolejnych krajach Europy liczba zakaŨeŒ roŜnie, w Polsce teŨ. 

 

PM: ï Kilka dni temu (4 lipca) groziğ nam w Polsce blekaut. Dramatycznie brakowağo 

prŃdu, mogğo dojŜĺ do wyğŃczeŒ. Uratowağ nas sŃsiad i zielona energia, ale to siň moŨe 

powt·rzyĺ. Wiele polskich elektrowni jest starych i awaryjnych. 

[Blackout to powaŨna elektroenergetyczna awaria systemowa, kt·ra ma charakter nagğy i 

niespodziewany. Wynikiem jest dğuŨsza przerwa w dostawie energii elektrycznej wystňpujŃca na 

duŨym obszarze. Przyczyny powstania i przebieg blackoutu sŃ r·Ũne w poszczeg·lnych 

przypadkach]. 

 

PM: ï W Hiszpanii jest potworny upağ. Do koŒca tygodnia, moŨe dğuŨej, termometry majŃ 

wskazywaĺ 45 stopni Celsjusza. Ulgi nie bňdzie nawet po zmierzchu, bo synoptycy zapowiadajŃ 

tropikalne noce. PotňŨna fala gorŃca czeka takŨe Italiň, wszystko przez afrykaŒski antycyklon. 

ǃ 
2022-07-12 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,8337 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 2 035 nowych zakaŨonych. 5 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto trzydziesty dziewiŃty dzieŒ 

 

GK: ï AmerykaŒski dolar pobiğ [w Polsce] dziŜ historyczny rekord ï 4,80 zğ. DroŨejŃ teŨ 

euro i frank szwajcarski. Fatalne sŃ teŨ prognozy dotyczŃce inflacji. Wedğug NBP szczyt bňdzie 

jednak nie latem, a po nowym roku. W tej samej prognozie czytamy o dwucyfrowym wzroŜcie 

cen prŃdu i gazu. 

Kazimierz Krupa, publicysta ekonomiczny, kancelaria ĂDrawbridgeò: ï KaŨdy punkt 

procentowy wyŨszej inflacji niŨ ta prognozowana (3,3), to jest okoğo 4,5 do 5 dodatkowych 

miliard·w przychodu dla budŨetu. 

Paweğ Pğuska: ï éTo, jak przypomina Kazimierz Krupa, wiňksze wpğywy z WAT z braku 

waloryzacji pğacy minimalnej, wiňksze wpğywy z PIT, dziňki czemu na koniec premier bňdzie 

m·gğ ogğosiĺ, Ũe ma nadwyŨkň finansowŃ, a naprawdň mamy rosnŃcŃ inflacjň. W przyszğym 

roku szczyt inflacyjny siňgnie 18,8%. 



érzŃd przedğuŨyğ tarczň antyinflacyjnŃ do koŒca paŦdziernika, a ustalone umiarkowane 

ceny gazu dla odbiorc·w indywidualnych i strategicznych instytucji poŨytku publicznego majŃ 

byĺ utrzymane do koŒca 2027 roku. 

 

GK: ï Wybory za rok, a kampania juŨ teraz. Politycy nie majŃ wakacji, ruszyli w Polskň 

rozmawiaĺ, przekonywaĺ do siebie i krytykowaĺ politycznŃ konkurencjň. Temat gğ·wny: 

droŨyzna, inflacja i zğe perspektywy gospodarcze. 

 

GK: ï Dwie ostatnie wokandy zostağy odwoğane. Wiňcej spraw przed IzbŃ DyscyplinarnŃ 

juŨ nie bňdzie. W piŃtek wchodzi ustawa, kt·ra jŃ likwiduje. Izba Dyscyplinarna kosztowağa nas 

wiele lat spor·w z BrukselŃ i miliard dwieŜcie milion·w zğotych kary. Nie byğo warto. 

Maciej Knapik: ï éKoniec Izby nie musi oznaczaĺ koŒca kar. Gğos Komisji jest doŜĺ 

wyraŦny: 

Christian Wigand, rzecznik prasowy Komisji Europejskiej: ï Nie m·wimy tylko o Izbie 

Dyscyplinarnej. Komisja wskazağa takŨe inne zalecenia. 

Krystian Markiewicz, prezes Stowarzyszenia Sňdzi·w Polskich ĂIustitiaò: ï Trzeba 

wykonaĺ kilkanaŜcie krok·w, Ũeby przywr·ciĺ samorzŃdnoŜĺ. 

MK: ï AŨ kilkanaŜcie? 

KM: ï AŨ kilkanaŜcie. Trybunağ Konstytucyjny, Krajowa Rada SŃdownictwa, Izba 

Kontroli Nadzwyczajnej, o wolnoŜci medi·w, wolnoŜci wybor·wé 

 

PK: ï W stosunkach z PolskŃ osiŃgnňliŜmy najwyŨszy poziom zaufania i wsp·ğpracy ï 

m·wiğ prezydent Ukrainy. Woğodymyr Zağenski zğoŨyğ w Radzie NajwyŨszej projekt ustawy o 

specjalnym statusie polskich obywateli w Ukrainie. LustrzanŃ ustawň przyjňto wczeŜniej 

w Polsce. 

Anna CzerwiŒska: ï Specjalny status Polak·w w Ukrainie ma byĺ formŃ wdziňcznoŜci. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï My z PolskŃ osiŃgnňliŜmy najwyŨszy poziom 

zaufania i wsp·ğpracy, nie tylko jeŜli chodzi o ostatnie dziesiňciolecia, ale takŨe o wiele 

poprzednich pokoleŒ naszych narod·w. Musimy nad tym ciŃgle pracowaĺ, dalej wzmacniaĺ 

nasze wiňzi we wszystkich sferach i na podstawie oczywistej prawdy, Ũe Ukraina i Polska mogŃ 

byĺ wolne tylko razem w braterstwie. 

AC: ï éProjekt ustawy o specjalnym statusie dla obywateli Polski w Ukrainie daje 

moŨliwoŜĺ legalnego pobytu dla Polak·w i ich rodzin przez 18 miesiňcy, dostňp do: rynku 

pracy, dziağalnoŜci gospodarczej, nauki, usğug medycznych. 

PrzemyŜl po Rzeszowie teŨ dostağ [od Ukrainy] honorowy tytuğ miasta ratownika. 

Te zdjňcia z polskich dworc·w oglŃdağ cağy Ŝwiat. [PrzybywajŃcy do Polski UkraiŒcy]. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Za niezwykle istotny wkğad wğadz miasta, 

wolontariuszy i mieszkaŒc·w pomoc naszemu narodowi i zaangaŨowanie w naszŃ obronň. 

 

GK: ï Pierwszy raz od wybuchu wojny osiem zagranicznych statk·w dotarğo do Ukrainy 

przez Dunaj, majŃ odebraĺ transport zboŨa i wr·ciĺ tŃ samŃ drogŃ. Jest to moŨliwe dziňki 

odbiciu z rŃk ruskich strategicznej Wyspy WňŨy. Od miesiňcy ruscy blokujŃ eksport 

ukraiŒskiego zboŨa. 

Paweğ Szot: ï To pierwszy zagraniczny statek, kt·ry zawinŃğ do ukraiŒskiego portu od 

poczŃtku ruskiej agresji, przypğynŃğ po ziarno i to mimo blokady. UkraiŒcy zaczňli 

wykorzystywaĺ porty rzeczne na Dunaju Ismail i Reni, do tej pory statki mogğy tam wpğynŃĺ 

przez mocno zatğoczony Kanağ SuliŒski, kt·ry kontroluje Rumunia. UkraiŒcy udroŨnili kolejne 

poğŃczenie przez UjŜcie Bystre znajdujŃce siň naprzeciwko sğynnej Wyspy WňŨy. Okazuje siň, 

Ũe wyzwolenie po kilkumiesiňcznych walkach tego skrawka lŃdu ma nie tylko symboliczne 

znaczenie. Kontrola nad WyspŃ WňŨy to kontrola nad strategicznŃ deltŃ Dunaju. To jednak nie 

rozwiŃŨe problemu. 

Andrzej Montwiğğ, Zachodniopomorski Klaser Morski: ï Te dwa porty ukraiŒskie Ismail i 

Reni to sŃ porty, kt·re mogŃ przyjmowaĺ statki powiedzmy, do 20 tysiňcy ton, osiemnastu 
[Klaster (ang. industrial cluster, business cluster) ï skoncentrowana przestrzennie (geograficznie) 

grupa przedsiňbiorstw pochodzŃcych z tego samego lub pokrewnych sektor·w, a takŨe instytucji i 



organizacji, powiŃzanych ze sobŃ sieciŃ pionowych i poziomych zaleŨnoŜci, konkurujŃcych i 
wsp·ğpracujŃcych ze sobŃ]. 

PS: ï Morskie porty przyjmujŃ jednostki nawet trzy razy wiňksze. Z Ukrainy w tym roku 

trzeba bňdzie wywieŦĺ 30 milion·w ton ziarna i nie da siň tego zrobiĺ bez wielkich statk·w. 

Opr·cz tych na Krymie rosja okupuje porty: Mariupol, BerdiaŒsk, ChersoŒ. Blokuje teŨ porty w 

Mikoğajowie i Odessie, cağkowicie odcinajŃc Ukrainň od morzaé 

Katerina Jaresko, dziennikarka portalu mirotvorec: ï 220 tysiňcy ton [ukradzionego 

Ukrainie] ziarna tylko w jeden miesiŃc wywieziono z port·w okupowanego Krymu w trzech 

kierunkach: do Syrii, do Turcji i do portu Kaukaz. 

PS: ï Ukraina jest czoğowym eksporterem ŨywnoŜci, kt·ra trafia miňdzy innymi na Bliski 

Wsch·d i do Afryki. UderzajŃc w ukraiŒskie rolnictwo rosja pr·buje wywrzeĺ presjň na Zach·d. 

UkraiŒskie zbiory w tym roku bňdŃ ca najmniej o jednŃ trzeciŃ mniejsze. Rolnicy albo uciekli 

przed wojnŃ, albo chwycili za broŒ. Wiele upraw znalazğo siň pod ostrzağem. 

Rolnik: ï Znajdujemy siň na moim polu, kt·re w czasie dziağaŒ bojowych jest 

ostrzeliwane; ono siň paliğo, a ja mogğem tylko staĺ na drodze i patrzeĺ, co siň dzieje. 

PS: ï Pola pğonŃ wzdğuŨ cağej liczŃcej niemal tysiŃc kilometr·w linii frontu. Paweğ Szot, 

Fakty. 

 

GK: ï John Kerry wysğannik prezydenta Stan·w Zjednoczonych do spraw klimatu spotkağ 

siň z premierem, prezydentem i wğadzami Warszawy; m·wiğ o gospodarce bez wňgla, nowych 

technologiach i wsp·lnym projekcie energetyki jŃdrowej. 

John Kerry: ï JesteŜmy tu po to, by byĺ razem, wsp·lnie w tej podr·Ũy ku gospodarce 

wolnej od wňgla. W Stanach Zjednoczonych prezydent Biden zaangaŨowağ siň by realizowaĺ 

ideň sektora energetycznego wolnego od wňgla do roku 2035. JesteŜmy na dobrej drodze, 

musimy jednak pokazaĺ nasze przyw·dztwo w r·Ũnych czňŜciach Ŝwiata, musimy zrobiĺ to 

razem. 

ǃ 
2022-07-13 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,8399 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 1 647 nowych zakaŨonych. 6 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty dzieŒ 

 

GK: ï Chaos komunikacyjny i sprzeczne dane prognozy Narodowego Banku Polskiego. W 

piŃtek prezes GlapiŒski m·wiğ, Ũe szczyt inflacji bňdzie w wakacje. Wczoraj analitycy NBP 

m·wili, Ũe na poczŃtku przyszğego roku, a na koniec wiceprezes NBP przekonywağa, Ũe jednak 

terazé 

 

GK: ï Pierwszy raz od wielu tygodni spotkağy siň delegacje Ukrainy i rosji, w Stambule 

rozmawiajŃ o odblokowaniu z port·w ukraiŒskiego zboŨaé 

Katarzyna SğawiŒska: ï époŜredniczŃ Turcja i ONZ. 

Spod gruz·w blok·w miejscowoŜci Czasiw Jar wydobyto juŨ 47 ciağ, ruscy bez przerwy 

na cel biorŃ ukraiŒskich cywil·w. To okolice Bahmutu: 

Taras, lekarz wojskowy: ï Byğ potňŨny ostrzağ na zwykğych ludzi spadğy pociski z 

wyrzutni Grad. UsğyszeliŜmy krzyk, pobiegliŜmy. Ta kobieta zostağa ranna. 

KS: ï W walce Ukrainie pomagajŃ miňdzy innymi polskie armato-haubice Krab. Minister 

obrony narodowej Mariusz Bğaszczak m·wiğ wczoraj w Kijowie, Ũe wartoŜĺ polskiej pomocy to 

juŨ ponad p·ğtora miliarda dolar·w.  

WartoŜĺ pomocy militarnej dla Ukrainy ï Ŧr·dğo: Instytut Gospodarki światowej w Kilonii 

Stany Zjednoczone ï 2,44 mld ú 

Polska ï 1,8 mld ú 

Wielka Brytania ï 1 mld ú 

Norwegia ï 0,44 mld ú 

Dojczland ï 0,29 mld ú 

Estonia ï 0,24 mld ú 



Kanada ï 0,76 mld ú RAZEM ï 6,97 mld ú 

 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Polskie ministerstwo obrony wspiera armiň 

ukraiŒskŃ, to dow·d, Ũe jesteŜmy razem w tej trudnej sytuacji, w tej tragedii, kt·ra dzieje siň 

teraz w Ukrainie przez ruskŃ agresjň na nasz kraj. 

KS: ï Najwiňkszym postrachem dla agresor·w stağy siň amerykaŒskie systemy Hajmar, 

wedğug ukraiŒskich wojskowych dziňki nim tylko w 24 godziny spğonňğo aŨ 6 ruskich skğad·w 

amunicji. W tym potňŨnym wybuchu w okupowanej Nowej Kahowce zginŃĺ miağo 50 ruskich 

Ũoğnierzy. Wedğug ukraiŒskiego sztabu rosja straciğa juŨ w tej wojnie ponad 37,5 tysiŃca ludzi. 

To [na zdjňciu] masowy pogrzeb na okupowanych terenach w obwodzie ğugaŒskim. Jednego 

dnia tu pochowano niemal 65 ruskich Ũoğnierzy. [65 Ũoğnierzy nie moŨe byĺ Ăniemalò]. Wedğug 

portalu meduza, w wiňkszoŜci wcieleni do wojska siğŃ. Na wiňkszoŜci krzyŨy napis ĂNieznany 

ŧoğnierzò. Katarzyna SğawiŒska, Fakty. 

 

GK: ï Na razie rzŃd i samorzŃd po prostu kğ·cŃ siň, ale na horyzoncie jest wrogie przejňcie 

portu w ElblŃgu. Wğadze miasta nie chcŃ na wğasny koszt pogğňbiĺ 800 metr·w rzeki, a to 

niezbňdne, by statki dopğynňğy przekopem Mierzei WiŜlanej do portu i stŃd pomysğ jego 

nacjonalizacji [znaczy przez paŒstwo] é 

 

GK: ï G·rnicy nie dogadali siň z rzŃdem i protestujŃ dalejé 

ǃ 
2022-07-14 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,8371 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 1 840 nowych zakaŨonych. 4 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty pierwszy dzieŒ 

 

GK: ï Kiedy droŨejŃ kredyty, oszczňdnoŜci topniejŃ przez inflacjň, a ceny szybujŃ w g·rň, 

Polacy z niepokojem patrzŃ w przyszğoŜĺ. Co usğyszŃ, gdy zapytajŃ rzŃdzŃcych: Jak Ũyĺ? 

Prezydent radzi zacisnŃĺ zňby, wiceminister klimatu ï zbieraĺ chrust, premier ï ociepliĺ domy, a 

minister edukacji bňdzie jadğ mniej i kupowağ taniejé 

 

GK: ï W przyszğy roku inflacja w Polsce spadnie do 9%, ale bňdzie najwyŨsza w cağej 

Unii Europejskiej. Mağo optymistyczna dla nas jest prognoza Komisji Europejskiejé 

Maciej Sokoğowski, Bruksela: ï Inflacja wciŃŨ bňdzie rosğa, a szczyt w Unii nadejdzie w 

ciŃgu kilku miesiňcy ï prognozuje Komisja Europejska, podkreŜlajŃc, Ũe ruska inwazja na 

Ukrainň wstrzŃsnňğa gospodarkŃ Europy, podnoszŃc ceny energii oraz ŨywnoŜci. W tym roku: 

Inflacja w Unii Europejskiej, prognoza na 2022 rok: 

średnia UE ï 8,3%. Estonia ï 17%. Litwa ï 17%. Ğotwa ï 15,5%. 

Czechy ï 13,9%. Buğgaria ï 12,5%. Polska ï 12,2%. Wňgry ï 11,8%. 

Rumunia ï 11,1%. Sğowacja ï 10,5%. Holandia ï 9,4%. Belgia ï 9,4%. 

Grecja ï 8,9%. Luksemburg ï 8,5%. Chorwacja ï 8,5%. Hiszpania ï 8,1%. 

Dojczland ï 7,9%. Sğowenia ï 7,6%. Dania ï 7,5%. Austria ï 7,4%. Italia ï 7,4%. 

Irlandia ï 7,3%. Cypr ï 7%. Portugalia ï 6,8%. Szwecja ï 6,6%. 

Finlandia ï 6,4%. Francja ï 5,9%. Malta ï 5,6%. 

 

Inflacja w Unii Europejskiej, prognoza na 2023 rok: 

średnia UE ï 4,6%. Polska ï 9%. Sğowacja ï 8,2%. Wňgry ï 7,6%. 

Rumunia ï 7,2%. Buğgaria ï 6,8%. Ğotwa ï 6%. Czechy ï 5,8%. Litwa ï 5,1%. 

Sğowenia ï 4,9%. Dojczland ï 4,8%. Estonia ï 4,7%. Austria ï 4,4%. 

Francja ï 4,1%. Szwecja ï 3,6%. Chorwacja ï 3,6%. Portugalia ï 3,6%. 



Grecja ï 3,5%. Dania ï 3,4%. Italia ï 3,4%. Hiszpania ï 3,4%. Irlandia ï 3,3%. 

Holandia ï 3,3%. Cypr ï 3,3%. Malta ï 3,3%. Belgia ï 2,9%. Finlandia ï 2,8%. 

MS: ï A w przyszğym roku, gdy sytuacja w innych krajach, szczeg·lnie w strefie euro 

znacznie siň poprawi, a unijna Ŝrednia spadnie poniŨej 5%, w Polsce inflacja ma utrzymaĺ siň na 

poziomie 9% i ma byĺ najwyŨsza w cağej Unii Europejskiej. 

Paolo Gentiloni, unijny komisarz ds. gospodarki: ï Inflacja bňdzie wysoka, zwğaszcza 

w paŒstwach, kt·re sŃ poza strefŃ euro. OczywiŜcie rzŃd Polski reaguje, od paŦdziernika 

zeszğego roku wprowadzono zacieŜnianie polityki pieniňŨnej [?], to proces rozpoczňty wiele 

miesiňcy temu, dlatego to tğumaczy stopniowŃ drogň ku obniŨaniu siň inflacji. W przyszğym 

roku r·Ũnice miňdzy paŒstwami czğonkowskimi, jeŜli chodzi o wysokoŜĺ inflacji, bňdŃ mniejsze, 

jednak zgodnie z naszymi prognozami w Polsce inflacja bňdzie na wysokim poziomie 9%. 

MS: ï W kolejnych miesiŃcach w Polsce bňdzie spadaĺ konsumpcja i spowolniŃ 

inwestycje, takŨe w budownictwie, przez co Komisja koryguje perspektywň wzrostu 

gospodarczego w Polsce. W tym roku utrzyma siň on jeszcze powyŨej 5%, ale w przyszğym roku 

ten wskaŦnik zostağ obniŨony do 1,5%! Dla Fakt·w, Maciej Sokoğowski, Bruksela. 

 

GK: ï To nie jest miasto frontowe. Winnica leŨy w Ŝrodkowej Ukrainie. DziŜ przed 

poğudniem ruskie pociski spadğy na centrum miasta, zginňğo co najmniej 20 os·b, w tym troje 

dzieci, blisko sto os·b jest rannych. Ratownicy wciŃŨ przeszukujŃ gruzy zniszczonych 

budynk·w. 

Katarzyna SğawiŒska: ï Kilkuletnia Liza z mamŃ w drodze na zajňcia ï niecağŃ godzinň 

p·Ŧniej ruska rakieta zabiğa dziewczynkň, jej mamie oberwağa nogň, kobieta walczy o Ũycie 

w szpitalu. To miasto jest oddalone o kilkaset kilometr·w od frontu. Trzy ruskie rakiety 

wystrzelone z okrňtu podwodnego na Morzu Czarnym zniszczyğy biurowiec i bloki mieszkalne. 

WŜr·d ofiar jest troje dzieci. 

Woğodymyr Zeğenski 

Prezydent Ukrainy 

ĂCzym to jest, jeŜli nie otwartym aktem terroryzmu? To nie sŃ ludzie. To paŒstwo-

zab·jca. PaŒstwo-terrorysta. 

KS: ï Kilka godzin p·Ŧniej prezydent Ukrainy przemawiağ do uczestnik·w 

miňdzynarodowej konferencji w Hadze na temat karania ruskich zbrodniarzy. Poprosiğ o 

uczczenie wszystkich ukraiŒskich ofiar minutŃ ciszy. 



Atak w Winnicy w tym dniu byğ najtragiczniejszy, ale ruskie bomby wciŃŨ spadajŃ na 

domy, szkoğy, tak jak tu w Mikoğajowie, na fermy zwierzŃt jak tu pod OdessŃ, na wiele 

miejscowoŜci nie tylko wzdğuŨ linii frontu. Ukraina osŃdzi ruskich zbrodniarzy za kaŨdŃ kroplň 

krwi i kaŨdŃ ğzň ï zapowiada szef ukraiŒskiej dyplomacji. 

Dmytro Kuğeba, minister spraw zagranicznych Ukrainy: ï Ukraina wzywa do utworzenia 

specjalnego trybunağu, kt·ry bňdzie miağ szczeg·lnŃ jurysdykcjň nad zbrodniŃ agresji przeciwko 

Ukrainie. 

KS: ï Kij·w chce, by ruskich najeŦdŦc·w sŃdziĺ jak nazist·w w procesach norymberskich 

po drugiej wojnie Ŝwiatowej. 

Didier Reynders, unijny komisarz ds. SprawiedliwoŜci: ï Koordynacja, to waŨne sğowo, bo 

to praca nie tylko na nastňpne miesiŃce czy lata, ale byĺ moŨe dekady, bňdziemy to robiĺ, 

dop·ki osŃdzimy wszystkich odpowiedzialnych za zbrodnie w Ukrainie. 

KS: ï Wedğug ukraiŒskich wğadz ostatnie ruskie ataki, to wyraz wŜciekğoŜci na dziağania 

amerykaŒskich system·w Hajmar. Doradca prezydenta Zeğenskiego podaje, Ũe w ostatnim 

tygodniu byğo 50 uderzeŒ na ruskie skğady amunicji i punkty dowodzenia ï wszystkie skuteczne. 

Na tej mapie widaĺ, jak zmniejszyğa siň aktywnoŜĺ ruskiej artylerii na froncie. W ruskich 

szeregach panuje chaos, a najeŦdŦcy ponoszŃ teŨ duŨe straty, tak wynika z nagraŒ 

przechwyconych przez polski wywiad: 

Ũoğnierz ruskiej armii 

Chğopak·w, z kt·rymi jeŦdziğem juŨ nie maé tak to wyglŃdaé z naszego plutonu 

zostağy trzy osoby. 

KS: ï Doradca prezydenta Ukrainy zapowiada, Ũe ruscy bğyskawicznie poznajŃ ukraiŒskŃ 

odpowiedŦ na te ataki. Katarzyna SğawiŒska, Fakty. 

 

GK: ï Wolna Ukraina przy ruskim konsulacie. Specjalnie wybraliŜmy to miejsce prawie 

naprzeciwko ruskiego konsulatu [w Krakowie nowy Skwer Wolnej Ukrainy]. 

 

GK: ï Podpis prezydenta zakoŒczyğ rozmowy, negocjacje i parlamentarnŃ drogň projektu 

wakacje kredytowe. MoŨna bňdzie je wziŃĺ na 4 miesiŃce, w tym i przyszğym roku, to osiem 

miesiňcy bez pğacenia rat, z przerwami. Banki chciağy, aby wakacje byğy tylko dla tych w 

najtrudniejszej sytuacji. 

Andrzej Duda, prezydent: ï Ustawa wejdzie w Ũycie jeszcze w lipcu. Dosğownie 

w ostatnie dni lipca bňdzie moŨliwoŜĺ zğoŨenia wniosku o zawieszenie spğaty kredytu. 

Paweğ Szot: ï Wakacje kredytowe przewidujŃ dwie raty w sierpniu i wrzeŜniu 2022 roku. 

Dwie raty w paŦdzierniku, listopadzie lub grudniu 2022 roku. Jedna rata w styczniu, lutym lub 

marcu 2023 roku. Jedna rata w kwietniu, maju lub czerwcu 2023 roku. Jedna rata w lipcu, 

sierpniu lub wrzeŜniu 2023 roku. Warunek: z wnioskiem trzeba zdŃŨyĺ przed terminem raty, 

bňdzie moŨna go zğoŨyĺ miňdzy innymi przez internet. Zawieszone raty nie zniknŃ, wydğuŨŃ 

termin spğaty hipoteki. Ustawa obejmuje kredyty na zakup lokalu mieszkaniowego na wğasny 

uŨytek udzielonego w polskiej walucie z umowami zawartymi przed 1 lipca 2022 roku. JeŜli z 

wakacji skorzystajŃ wszyscy kredytobiorcy, kt·rym wakacje kredytowe przysğugujŃ, banki 

zapğacŃ za to 20 miliard·w zğotych. 

 

GK: ï To nie jest raport o Polsce, jest o wszystkich krajach Unii. O nas czytamy, Ũe 

Bruksela ma obawy o praworzŃdnoŜĺ polskiego sŃdownictwa, a w rekomendacjach, Ũe funkcje 

prokuratora generalnego i ministra sprawiedliwoŜci powinny byĺ rozdzielone. To waŨne 

w kontekŜcie naszych zablokowanych pieniňdzy. 

Maciej Knapik: ï Premier zn·w rozdaje czeki, jakby pieniňdzy byğo bez liku. Pada pytanie 

o pieniŃdze europejskie. Premier odpowiada, jest przekonany, Ũe jakaŜ czňŜĺ Ŝrodk·w popğynie 

na przeğomie roku i dodaje: 

Morawiecki: ï kt·rejŜ zakğadki jest to dla mnie duŨo mniej istotne, poniewaŨ my wszyscy 

programy rozkrňcamy, te kt·re byğy w Krajowym Planie Odbudowy, sŃ juŨ refinansowane z 

budŨetu krajowego. 



MK: ï To nie jest jasna wypowiedŦ. Pytano konkretnie o ponad 100 miliard·w zğotych z 

KPO wstrzymywane przez Uniň. W komentarzu do tego raportu o Polsce, kt·rego pierwsze 

sğowa brzmiŃ tak: 

Nadal istniejŃ powaŨne obawy zwiŃzane z niezaleŨnoŜciŃ polskiego sŃdownictwa. 

PowaŨne obawy zwiŃzane z niezaleŨnoŜciŃ Krajowej Rady SŃdownictwa nie zostağy 

rozwiŃzane. 

Trybunağ Konstytucyjny wydağ kolejne orzeczenia bezpoŜrednio kwestionujŃce 

prymat prawa unijnego, przepisy traktat·w UE i europejskie konwencje praw 

czğowieka. 

Oddzielenie funkcji ministra sprawiedliwoŜci od funkcji prokuratora generalnego i 

zapewnienie funkcjonalnej niezaleŨnoŜci prokuratury od rzŃdu. 

Ostatnie wydarzenia dotyczŃce licencjonowania dziağalnoŜci wskazujŃ na istniejŃce 

ryzyko dla pluralizmu medi·w. 

Vǝra Jourov§: ï Nie widzň mocnych gwarancji, Ũe sňdziowie nie bňdŃ karani za treŜĺ 

orzeczeŒ. 

 

GK: ï PrzeŨyğa wojnň i powstanie Warszawskie, byğa sanitariuszkŃ. W stalinowskim 

wiňzieniu przeŨyğa cağe lata, bo komuniŜci uznali, Ũe siğŃ chce obaliĺ ustr·j. ŧyciorys Anny 

Jakubowskiej ĂPaulinkiò to gotowy scenariusz na film. Zmarğa w wieku 95 lat (1927-2022) 

Nie doczekağa zadoŜĺuczynienia od paŒstwa, choĺ sŃd je przyznağ. 

 

Anna Jakubowska 

pseudonim ĂPaulinkaò 

1927 - 2022 

 

GK: ï Mamy teraz dla paŒstwa kilka waŨnych liczb, jak funkcjonuje sp·ğka realizujŃca 

Centralny Port Komunikacyjny. Ma 234 miliony strat. Przez rok zatrudnienie wzrosğo o poğowň. 

66% koszt·w sp·ğki idzie na wynagrodzenia ï to 59,2 milion·w zğotych. Te dane sŃ ze 

sprawozdania finansowego CPK. 

Jacek Tacik: ï éW CPK pracuje 490 os·b, a jeszcze rok wczeŜniej 254. średnie 

wynagrodzenie brutto pracownik·w w 2021 roku wynosiğo 13 212 zğ; w 2020 ï 14 481 zğ. 

Trzyosobowy zarzŃd to koszt 2 062 000,00 zğ. 

Koszty usğug obcych wyniosğy 17,2 mln zğ stanowiŃc 19% og·lnych koszt·w 

Koszty dziağalnoŜci operacyjnej ï 89 909 398, 01 zğ 

ĂSkumulowane stratyò od 2018 roku ï 243 mln zğ 

ťr·dğo: pasaŨer.com 

Marcin Horağa, peğnomocnik rzŃdu ds. Centralnego Portu Komunikacyjnego, wiceminister 

infrastruktury, wiceminister funduszy i polityki regionalnej: ï To sŃ koszty prac 

przygotowawczych i projektowych, p·Ŧniej bňdzie wydawaĺ miliardy i dziesiŃtki miliard·w na 

budowň, a p·Ŧniej dopiero kiedy ten komponent komercyjny zostanie wybudowany, to zacznie 

na siebie zarabiaĺ. 

JT: ï Centralny Port ma zajmowaĺ obszar 40 km2, a na razie udağo siň odkupiĺ od 

mieszkaŒc·w zaledwie jego uğamek. 

Morawiecki: ï w przyszğym roku lub za p·ğtorej [p·ğtora] roku jest szansa na 

przysğowiowe wbicie pierwszej ğopaty. 

Tusk: ï Na to poszğy setki milion·w zğotych. Dlaczego tak wielka grupa ludzi zarabia tak 

duŨe pieniŃdze pilnujŃcej przysğowiowej ğŃki w Baranowie? 

JT: ï KorzyŜĺ, zdaniem ekspert·w, to projekt polityczny, a co za tym idzie, nie do koŒca 

ma biznesowe uzasadnienie. 

ǃ 
2022-07-15 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,8115 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 



Polska ï 1974 nowych zakaŨonych. 2 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty drugi dzieŒ 

 

AW: ï Najnowsze dane GUS-u, kt·re potwierdzajŃ katastrofň ï 15,5%, tyle aktualnie 

wynosi inflacja w Polsce. Jak na przykğad cukier przez rok droŨeje prawie o 40%, to robi to 

wraŨenie nie tylko na cukiernikach. Czy robi wraŨenie na rzŃdzie, pyta: 

Paweğ Pğuska: ï éopağ rok do roku w czerwcu droŨağ o 122%; transport zdroŨağ o 33,4%; 

uŨytkowanie mieszkania lub domu i noŜnik energii o 24,2%; ŨywnoŜĺ o 14,2%; cukier ï 39,3%; 

tğuszcze roŜlinne ï 42,4%; dr·b ï 34,7%; woğowina 32,3%; mŃka ï 38%; pieczywo ï 28,2%. W 

drugim kwartale 2022 roku 15 sp·ğek deweloperskich sprzedağo jedynie 4 250 mieszkaŒ, co 

oznacza spadki liczone rok do roku: 

ťr·dğo: Rynek Pierwotny.pl na podstawie raport·w sp·ğek 

sp·ğka 20.2022 20.2021 Zmiana r/r 

Archicom 

Atal 

Dekpol 

Develia 

Dom Development 

Echo Inestment 

Inpro 

JHM Development 

Lokum Deweloper 

Marvipol Development 

Murapol 

Robyg 

Ronson Development 

Victoria Dom 

Wikana 

suma 

198 

587 

127 

363 

801 

126 

119 

95 

104 

41 

675 

641 

114 

214 

45 

4250 

477 

1223 

179 

482 

1032 

444 

191 

178 

240 

73 

727 

1212 

249 

412 

77 

7120 

-58,5% 

-52,0% 

-29,1% 

-24,7% 

-22,4% 

-71,6% 

-37,7% 

-46,6% 

-56,7% 

-43,8% 

-7,2% 

-47,1% 

-54,2% 

-48,1% 

-41,6% 

-40,9% 

 



AW: ï Narodowy Bank Polski skğada zawiadomienie do prokuratury [czyli GlapiŒski do 

Ziobry]. Informuje o bezprawnych wypowiedziach Tomasza Siemoniaka i Donalda Tuska. To 

zawiadomienie skğada nie szef NBP, a Narodowy Bank, kt·ry w Konstytucji odpowiada za 

wartoŜĺ pieniŃdza. Czyli walka nie z opozycjŃ, ale z inflacjŃ. 

Jakub Sobieniowski: ï Donald Tusk nie przestaje krytykowaĺ Adama GlapiŒskiego: 

Tusk: ï My wszyscy jesteŜmy dzisiaj, wszyscy, ofiarami takiego bardzo niekompetentnego 

typa. 

Ăépodniesiono twierdzenia, Ũe powoğanie na stanowisko Prezesa NBP, Pana prof. 

Adama GlapiŒskiego, byğo nielegalne wraz z zapowiedziami siğowego usuniňcia 

Pana prof. Adama GlapiŒskiego z peğnionego stanowiska, co pozostaje 

w sprzecznoŜci z zasadŃ niezaleŨnoŜci banku centralnegoéò 

ťr·dğo: NBP 

Paulina Hennig-Kloska, koğo parlamentarne Polska 2050: ï Kwintesencja. Upolitycznienie 

Narodowego Banku Polskiego, kt·ry dzisiaj zamiast zajmowaĺ siň rozwiŃzywaniem naszych 

podstawowych problem·w, kt·re naprawdň stağy siň bardzo dotkliwe dla obywateli, wdağ siň w 

sp·r polityczny. 

 

Sňdziowie tymczasowo orzekajŃcy w Izbie OdpowiedzialnoŜci Zawodowej: 

Wiesğaw Kozielewicz, Mağgorzata WŃsek-Wiaderek, Dariusz Kala 

Wybrani przez neo-KRS: Krzysztof Wiak, Marek Siwek 

Maciej Knapik: ï Po okresie przejŜciowym spoŜr·d sňdzi·w SŃdu NajwyŨszego 

wylosowane zostanŃ 33 osoby, z kt·rych prezydent wybierze 11 [teŨ powinien losowaĺ] do 

skğadu juŨ stağego. 

W ostatnim raporcie Komisji Europejskiej cağy rozdziağ poŜwiňcono polskiej neo-KRS, na 

kt·rej czele stoi koleŨanka szkolna ministra Ziobry. SŃ powaŨne obawy o niezaleŨnoŜĺ tego 

organu ï czytamy. 

Dzisiaj dodatkowo Komisja rozpoczňğa kolejny etap procedury naruszeniowej, tym razem 

sprawa dotyczy orzeczeŒ Trybunağu Konstytucyjnego Julii Przyğňbskiej, chodzi o prymat prawa 

unijnego. 

Wğadysğaw Kosiniak-Kamysz, KP KP, PSL: ï Trzeba odsunŃĺ od wğadzy dyletant·w, 

nieudacznik·w i oszust·w. 

Krzysztof śmiszek, KKP Lewicy, Nowa Lewica: ï Prawo i SprawiedliwoŜĺ nie ma 

Ũadnego pomysğu na zakoŒczenie sporu z UniŃ EuropejskŃ. 

[JakŨeŨ nie ma pomysğu? PiS ma wiňcej niŨ pomysğ, ma doktrynň, w myŜl kt·rej naleŨŃc 

tymczasowo do Unii Europejskiej, PiS przeksztağca Polskň w paŒstwo autorytarne, kt·re wystŃpi 

z Unii Europejskiej]. 

 

AW: ï Czy zimŃ bňdzie w domach ciepğo? Na to pytanie juŨ teraz jest najwyŨszy czas. 

Czy bňdzie wňgiel? Czy bňdzie gaz? I czy Polak·w bňdzie staĺ, Ũeby za nagrzany dom zapğaciĺ? 

W rzŃdzie sğychaĺ: JesteŜmy przygotowani. 

SkŃd importowaliŜmy wňgiel (dane za 2020 r.) 

Rosja ï 9,44 mln ton. Australia 1,05 mln ton. Kolumbia 0,9 mln ton. 

Kazachstan 0,84 mln ton. USA 0,27 mln ton. Mozambik 0,21 mln ton. 

Czechy 78 tys. ton. Inne kierunki okoğo 25 tys. ton. 

Jacek Tacik: ï éTeraz wňgiel sprowadzamy z kilku kontynent·w i to przede wszystkim 

drogŃ morskŃ: USA, Kolumbia, RPA, Australia, Indonezja. 

Jacek Sasin, wicepremier, minister aktyw·w paŒstwowych, KP PiS, wypowiedŦ z 20 maja: 

ï Dzisiaj mogň powiedzieĺ, Ũe wydaje mi siň, Ũe nie zabraknie. Dlaczego? Dlatego, Ũe chcemy 

zwiňkszaĺ wydobycie w polskich kopalniach. 

JT: ï Jak siň okazağo, to jednak nie takie proste. Kolejny problem, to groŨŃcy nam 

blackauté Sama zachňta do ocieplania dom·w moŨe okazaĺ siň niewystarczajŃca. Jacek Tacik, 

Fakty. 

[Ocieplanie dom·w musi byĺ wykonywane z zewnŃtrz budynk·w, bo tak wykazujŃ 

obliczenia termiczne dla Ŝcian. Nie da siň ocieplaĺ dom·w przedwojennych, bo nie moŨna 

zakryĺ zdobieŒ elewacji. Najbardziej nadajŃ siň, a wğaŜciwie najbardziej wymagajŃ ocieplenia 



bloki mieszkalne z wielkiej pğyty lub innych prefabrykacji, kt·rych Ŝciany zewnňtrzne 

projektowaliŜmy z litego betonu, nie przejmujŃc siň termikŃ Ŝcian. Obecnie wykonujŃc 

ocieplenie najchňtniej pokrywa siň pğytami ocieplenia fragmenty elewacji nie majŃce okien. Nie 

ociepla siň loggi balkonowych, bo majŃ mağe fragmenty muru nadajŃce siň do ocieplenia. 

Najwiňcej ciepğa ucieka przez okna, kt·re na dodatek projektowaliŜmy nadmiernie duŨe, bo 

obowiŃzywağ poglŃd, Ũe mieszkaŒcom naleŨy zapewniĺ duŨy dostňp promieni sğonecznych. 

SumujŃc, ocieplenie budynk·w nie daje oczekiwanych nadmiernych korzyŜci eksploatacyjnych, 

zwaŨywszy, Ũe ciepğo wycieka z mieszkaŒ i to ze zdwojonŃ prňŨnoŜciŃ najğatwiejszŃ drogŃ 

niekoniecznie przez ocieplone Ŝciany. Sprzeczne z zasadŃ cağkowitego uszczelnienia budynku 

jest koniecznoŜĺ duŨej wymiany powietrza w mieszkaniach, bo potrzebny jest nam tlen do Ũycia 

ï otwieramy okna, nie zwaŨajŃc, Ũe ciepğo ucieka]. 

 

AW: ï Sğynny szpital w Otwocku traci specjalist·w, profesor Pomianowski traci posadň. 

Profesor Pomianowski dla wielu jest jedynŃ nadziejŃ i wğaŜnie zostağ odsuniňty od kierowania 

klinikŃ chirurgii urazowej. To jest tylko wierzchoğek g·ry lodowej. Szkoda, Ũe na koŒcu tracŃ 

pacjenci. 

Marek Nowicki ï Profesor Stanisğaw Pomianowski Ŝwiatowej klasy specjalista w 

dziedzinie stawu ğokciowego, tw·rca patent·w i nowych metod leczenia przyciŃga do Otwocka 

pacjent·w z cağego kraju. Daniel DragaŒski przyjechağ tu aŨ z Olsztynaé Zğa wiadomoŜĺ jest 

taka, Ũe profesor wğaŜnie zostağ odsuniňty od kierowania KlinikŃ Chirurgii Urazowej w tym 

szpitalu ortopedycznym imienia Grucy w Otwocku. 

- Dlaczego pana odwoğano? 

Stanisğaw Pomianowski, profesor, chirurg, ortopeda ï Powiem szczerze tak, nie widzň 

Ũadnej przyczyny, patrzŃc na siebie, Ũebym zostağ odwoğany. 

MN ï Przyczynň widzŃ zwiŃzkowcy z Og·lnopolskiego ZwiŃzku Zawodowego Lekarzy: 

Bydgoszcz, dnia 11 lipca 2022 r. 

Stanowisko ZK OZZL 

w sprawie odwoğania prof. Stanisğawa Pomianowskiego z funkcji Kierownika 

Kliniki Chirurgii Urazowej NarzŃd·w Ruchu i Ortopedii CMKP. 

ZarzŃd Krajowy OZZL popiera stanowisko Organizacji Terenowej OZZL w Szpitalu 

im. Grucy w Otwocku sprzeciwiajŃcej siň odwoğaniu prof. dr. Hab. Stanisğawa 

Pomianowskiego z funkcji Kierownika Kliniki Chirurgii Urazowej NarzŃdu Ruchu i 

Ortopedii CMKP. 

Wiele wskazuje na to, Ũe jedynym powodem odwoğania prof. Pomianowskiego jest 

fakt, Ũe wsparğ on lekarzy, kt·rzy w ramach OZZL weszli w sp·r dotyczŃcy 

wynagrodzeŒ i warunk·w pracy w szpitalu w Otwocku. 

Profesor Pomianowski speğnia bowiem wszystkie warunki, konieczne do peğnienia 

takiej funkcji. 

Jest cenionym naukowcem z uznanym dorobkiem w zakresie odpowiadajŃcym 

dziağalnoŜci Kliniki. Cieszy siň powszechnym szacunkiem wŜr·d lekarzy. Swoim 

kolegom z Kliniki zawsze pomagağ w trudnych zawodowych przypadkach. Jest 

wzorem odpowiedzialnoŜci podejŜcia do pacjent·w. 

W ostatnich tygodniach, w trakcie sporu zbiorowego OZZL z dyrekcjŃ szpitala, prof. 

Pomianowski nie pozostawiğ samym sobie swoich podopiecznych i koleg·w, 

wspierajŃc stronň zwiŃzkowŃ. Jako jedyny z Kierownik·w Klinik Szpitala SPSK im 

Grucy CMPK podjŃğ otwartŃ polemikň z fağszywymi informacjami przedstawionymi 

w prasie i przedstawiğ istotne potencjalne zagroŨenia dla funkcjonowania szpitala. 

Kierownik Kliniki to nie jest funkcja administracyjna, naukowa czy ŜciŜle 

zawodowa. To poğŃczenie wszystkich tych kompetencji oraz umiejňtnoŜĺ stworzenia 

zespoğu ludzi ï nie tylko znakomitych profesjonalist·w, ale takŨe Ũyczliwych sobie 

koleg·w, potrafiŃcych wspieraĺ siň w trudnych momentach i mogŃcych na siebie 

liczyĺ. Takim kierownikiem byğ dotychczas Prof. Pomianowski. Jego odwoğanie z tej 

funkcji byğoby bğňdem, kt·ry przyniesie fatalne skutki Klinice i Szpitalowi. Dlatego 

ZK OZZL popiera stanowisko lekarzy z Kliniki Chirurgii Urazowej NarzŃdu Ruchu 

i Ortopedii CMKP, Szpitala w Otwocku, wyraŨone w liŜcie otwartym z 7 lipca br. 



wzywajŃce dyrektora CMKP do przywr·cenia prof. Stanisğawa Pomianowskiego na 

stanowisko Kierownika Kliniki Chirurgii Urazowej NarzŃdu Ruchu i Ortopedii 

CMKP. 

ZarzŃd Krajowy OZZL 

MN ï Pod koniec maja profesor Stanisğaw Pomianowski napisağ list do prof. Jarosğawa 

Czubaka, dyrektora Szpitala Klinicznego im. prof. Adama Grucy CMKP w Otwocku, Ũe nie 

bierze odpowiedzialnoŜci, tu cytat: Ăza zaistniağŃ sytuacjňò, a sytuacja jest taka, Ũe odeszğo z 

pracy siedmiu specjalist·w, miňdzy innymi od chirurgii rňki i barku, to prawie jedna trzecia 

wszystkich pracujŃcych w tej klinice specjalist·w. Co na to dyrektor szpitala? 

Jarosğaw Czubak, profesor, dyrektor SKMP w Otwocku ï Nie bňdň siň na ten temat 

wypowiadağ, bo to sŃ opinie profesora. 

 

AW ï Na r·wnouprawnienie trzeba bňdzie jeszcze trochň poczekaĺ. Za 132 lata kobiety i 

mňŨczyŦni bňdŃ pracowali tak samo ï tak wynika z raportu Ŝwiatowego forum ekonomicznego i 

to tak samo dotyczy edukacji, racy i polityki. 

Punkty uzyskane w raporcie r·wnoŜci pğci: 

1. Islandia ï 90,8 

2. Finlandia ï 86% 

3. Norwegia ï 84,5% 

4. Nowa Zelandia ï 84,1% 

5. Szwecja ï 82,2% 

------------------------------- 

77. Polska 70,9% 

Na samym koŒcu jest Afganistan. 

 

AW ï Kot domowy, inwazyjny gatunek obcy ï na takŃ listň wpisali go europejscy 

naukowcy. 

ǃ 



2022-07-16 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,8115 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

Polska ï 2 131 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty trzeci dzieŒ 

 

PM: ï Koniec tego dobrego ï grzmi Jarosğaw KaczyŒski na spotkaniu z mieszkaŒcami 

Pğocka. M·wi, Ũe Unia stağa siň lewacka. Z niekt·rymi mieszkaŒcami Unii niewiele nas ğŃczy, 

nie rozumiemy siň, a unijne wymogi dotyczŃce praworzŃdnoŜci KaczyŒski uznaje za bezprawne. 

Prezes ogğasza koniec. Ale koniec czego? Czy to siň moŨe skoŒczyĺ wyprowadzeniem Polski z 

Unii? 

Jakub Sobieniowski: ï To byğo pytanie zapisane na kartce i odczytane pod koniec tego 

wystŃpienia: 

- Co dalej z nowymi kamieniami milowymi wymyŜlonymi przez Uniň EuropejskŃ? 

KaczyŒski w Pğocku: ï Proszň paŒstwa, ja rzeczywiŜcie sğyszň te wszystkie wypowiedzi, 

Ũe coŜ siň znowu nie podoba, no, m·wiň to w tej chwili w swoje indywidualne zdanie, bo decyzji 

partyjnej nie ma, ale to zdanie jest kr·tkie: No, koniec tego dobrego. 

JS: ï Tak na gorŃco zinterpretowağ sğowa goszczŃcy w TVN24 naukowiec, kt·ry usğyszağ, 

jak KaczyŒski m·wi: koniec tego dobrego. 

Robert Sobiech, doktor, Instytut Polityk Publicznych, Collegium Civitas, wypowiedŦ 

z wczoraj: ï Ja nie lubiň analogii historycznych, 39 rok siň tak naprawdň nasuwa. JesteŜmy silni, 

potňŨni, poradzimy sobie sami. [Nic takiego nie padğo w 1939 roku. Jedynie: JesteŜmy silni, 

zwarci i gotowi]. 

Tusk: ï Proszň siň zastanowiĺ, co takiego siň dzieje, Ũe miliony ludzi wziňğo broŒ do rňki, 

gotowych jest biĺ siň na Ŝmierĺ i Ũycie, po to Ũeby byĺ w Unii Europejskiej i byĺ w strefie euro? 

 

PM: ï A jednak Lewandowskiemu siň udağo. Marzyğ o przejŜciu do FC Barcelony 

i wğaŜnie to robi. Do ostatniej chwili Bayern Monachium zapewniağ, Ũe to wykluczoneé 

 

PM: ï Czerwony alert w sprawie dzieci: 

Catherine Russell 

Dyrektorka Generalna UNICEF 

ĂOgğaszamy czerwony alert dotyczŃcy bezpieczeŒstwa zdrowia dzieci. JesteŜmy 

Ŝwiadkami najwiňkszego trwağego spadku szczepieŒ dzieciňcych w tym pokoleniu. 

CenŃ bňdzie Ũycie dzieciò. 

 

PM: ï ruskie pociski i bomby spadajŃ na ukraiŒskie miasta, takŨe na obiekty cywilne, na 

przykğad na uczelnie. KaŨdego dnia dowiadujemy siň o zabitych cywilach. Armia putina stara 

siň teŨ utrudniĺ docieranie do Ukrainy zachodniego sprzňtu wojskowego. Za to UkraiŒcy 

wykorzystujŃ nowe wyrzutnie, by trafiaĺ w ruskie magazyny amunicji. [Oj, to znamy]. 

Monika Krajewska: ï W Donbasie nie ma chwili do stracenia. KaŨda jest cenna, kaŨdŃ 

moŨna wykorzystaĺ do tego, by lepiej przygotowaĺ siň do walki z ruskimi ï tak UkraiŒcy trenujŃ 

przez kolejnym starciem. [na zdjňciu] 

Dmytro ukraiŒski Ũoğnierz: ï To sŃ pociski przeciwpancerne. Pierwszy trening polega na 

strzelaniu do okreŜlonego celu. Sprawdzamy, jak dobrze nam to idzie. 

MK: ï Sprzňt i nowe umiejňtnoŜci, za chwilň zostanŃ wykorzystane, bo zdaniem 

ekspert·w ruscy koŒczŃ przerwň operacyjnŃ w Donbasie i wkr·tce wr·cŃ do ofensywy. Na liŜcie 

majŃ Siewiersk i Bachmut. 

Iwan Lubas, ukraiŒski Ũoğnierz: ï Nasza artyleria nie speğnia jeszcze wszystkich 

standard·w, ale pracujemy nad tym, a nasi zachodni partnerzy bardzo nam w tym pomagajŃ, 

dostarczajŃc sprzňt. Wyrzutnie Hajmars juŨ dziağajŃ i niszczŃ magazyny wroga. 

MK: ï I byĺ moŨe dlatego postňpy ruskich sŃ na razie nikğe. A 10-dniowa przerwa 

operacyjna zdaniem ekspert·w byğa zdecydowanie za kr·tka, by mogli w peğni zregenerowaĺ 

siğy. Pilnie za to ŜledzŃ szlaki dostaw zachodniej broni do Ukrainy i pr·bujŃ werbowaĺ ludzi, 



kt·rzy dostarczŃ im cenne informacje; ruski minister obrony wydağ takŨe polecenie, by 

wzmocniĺ dziağania wojsk na wszystkich frontaché Tylko dziŜ rakiety spadğy na Odessň, 

Nikofol czy Dniepré 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Nie ma w ludzkim jňzyku odpowiednich sğ·w, 

by opisaĺ poziom, do jakiego zniŨyli siň ruscy. Niszczenie oŜrodk·w pedagogicznych jest 

podw·jnŃ zbrodniŃ, bo sprawia, Ũe nie ma instytucji, kt·re mogğyby ksztağciĺ naszych 

przyszğych pedagog·w. 

MK: ï Ale jest teŨ dobra informacja: Ukraina i rosja sŃ coraz bliŨej porozumienia 

w sprawie zniesienia blokady uniemoŨliwiajŃcej eksport ukraiŒskiego zboŨa. Turcja, kt·ra jest 

mediatorem w tej sprawie, twierdzi, Ũe umowa moŨe zostaĺ podpisana w przyszğym tygodniu. 

Monika Krajewska, Fakty. 

 

PM: ï Pierwsze tygodnie wakacji pokazujŃ, Ũe psuje je droŨyzna. Wielu Polak·w skraca 

wyjazdy i szuka taŒszych miejsc albo zostaje w domach. PrzyjeŨdŨa mniej Polak·w, ale teŨ 

mniej cudzoziemc·wé 

ǃ 
2022-07-17 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,8115 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 397 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty czwarty dzieŒ 

 

PM: ï Morawiecki obiecağ tani wňgiel. Wňgla nadal brakuje, Morawiecki narzeka, Ũe to 

przez brak wsp·ğpracy z rzŃdem. RzŃd zapewnia, Ũe winni sŃ inni. Ale inni w Europie radzŃ 

sobie lepiejé 

Morawiecki: ï Skğady wňgla nie chcŃ wsp·ğpracowaĺ z rzŃdem. 

Paweğ Pluska: ï WğaŜciciele skğad·w wňgla nie bňdŃ chcieli w ciemno kredytowaĺ dziağaŒ 

rzŃdu i dopğat do wňgla, Ũe najpierw trzeba byğo zabezpieczyĺ zapasy, jak inni w Unii, a dopiero 

p·Ŧniej wprowadzaĺ embargo na wňgiel z wschodu. RzŃd przekonuje, Ũe w ciŃgu kilku dni 

pojawiŃ siň nowe rozwiŃzania. 

Morawiecki: ï Wňglokoks czy PG Paliwa rozesğağy wici, czyli po prostu dzwoniŃ po 

cağym Ŝwiecie po to, aby pozyskaĺ ten wňgiel. 

PP: ï Wysokie ceny noŜnik·w energii podbijajŃ inflacjň, a tej, jak sğyszmy, winni sŃ inni. 

ElŨbieta Witek, marszağek Sejmu ï Potrzebujemy zrozumienia obywateli, Ũe to nie 

jest inflacja spowodowana przez rzŃd. 

PP: ï A jest, co przyznağ sam prezes, m·wiŃc o wpompowaniu w rynek 200 mld zğ 

w czasie pandemii. 

KaczyŒski: ï Jak takie sumy wpğywajŃ na rynek, tak jakby z niczego, znikŃd, to 

oczywiŜcie jest pewien impuls inflacyjny. 

PP: ï Nie z niczego i znikŃd, a z naszych podatk·w i dğugu zaciŃgniňtego w naszym 

imieniué 

 

Jakub Sobieniowski: ï Trudno zrozumieĺ, jakŃ postawň prezentujŃ polskie wğadze 

w kontaktach z UniŃ. 

[Nietrudno zrozumieĺ. Polskie wğadze wiedzŃ, Ũe jeszcze trochň muszŃ byĺ w Unii 

Europejskiej, bo to z wielu wzglňd·w miňdzynarodowych zğy moment na odkrycie kart i wyjŜcie 

z Unii, ale tymczasem nie chcŃ pozwoliĺ na tworzenie kolejnych zwiŃzk·w proceduralnych 

Polski z UniŃ. Polskie wğadze staĺ na wykazywanie juŨ teraz, Ũe z UniŃ EuropejskŃ nie majŃ nic 

wsp·lnego. Tym bardziej nie zamierzajŃ zezwalaĺ Unii Europejskiej na wykazywanie swojego 

zwierzchnictwa nad PolskŃ]. 



Morawiecki: ï W tej trudnej relacji z UniŃ EuropejskŃ sğyszycie czasami, Ũe sŃ jakieŜ 

problemy. Nie martwcie siň tym. Jakby nie byğo problem·w, to znaczy, Ũe uszy po sobie 

i robimy tak, jak ktoŜ chce. A tak jak ktoŜ chce, to nigdy nie jest dobrze. 

[A m·wimy o zlikwidowaniu przez PiS w Polsce konstytucyjnego tr·jpodziağu wğadzy, 

kt·ra to zasada jest jednŃ z kardynalnych zasad demokracji. 

PiS ma wiňkszoŜĺ w Sejmie, a wiňc do PiS naleŨy wğadza ustawodawcza; cağy rzŃd jest w 

rňkach PiS, wiňc ma i wğadzň wykonawczŃ; przez siebie skonstruowany Trybunağ 

Konstytucyjny, przez wğasnŃ pierwszŃ prezeskň SŃdu NajwyŨszego i wğasnych wielu sňdzi·w; 

przez siebie skonstruowanŃ KrajowŃ Radň SŃdowniczŃ ï PiS zapanowağ nad wğadzŃ sŃdowniczŃ 

i zlikwidowağ niezawisğoŜĺ sŃdownictwa. Przywr·cenia w cağym zakresie niezawisğoŜci 

sŃdownictwa w Polsce zaŨŃdağ Trybunağ SprawiedliwoŜci Unii Europejskiej. 

Tak niefrasobliwie przedstawia te sprawy polski premier i Ŝmie gğosiĺ, Ũe PiS nigdy nie 

bňdzie robiğ tak jak chce Unia Europejska, bo to nigdy nie jest dobrze]. 

 

PM: ï Teraz dobra wiadomoŜĺ: Paweğ Fajdek zostağ mistrzem Ŝwiata, a Wojciech Nowicki 

wicemistrzem w rzucie mğotem. OdnieŜli kolejne w swojej karierze sukcesy, tym razem na 

lekkoatletycznych mistrzostwach Ŝwiata w Virginii w amerykaŒskim Oregonie. 

 

PM: ï Dzisiaj, gdy mamy chğodniejszy dzieŒ, trudno w to uwierzyĺ, ale juŨ we wtorek 

czekajŃ nas upağy, a w czwartek moŨe byĺ nie do wytrzymania ï nawet 35 stopni, afrykaŒskie 

powietrze sunie juŨ do nas nad EuropŃ ZachodniŃ, zagraŨa osobom, kt·re Ŧle je znoszŃ, 

zwğaszcza starym i chorym. 

ǃ 



2022-07-18 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7770 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 319 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty piŃty dzieŒ 

 

PM: ï Brakuje wňgla, choĺ miağo nie zabraknŃĺ. Premier to obiecywağ, obiecywağ teŨ 

unijne, miliardy, ale ich nie ma, bo w Polsce brakuje praworzŃdnoŜci. Premierowi brakuje 

odwagi bŃdŦ moŨliwoŜci podporzŃdkowania sobie w rzŃdzie ministra Ziobry i odwagi do 

autentycznych, a nie ustawionych spotkaŒ z Polakami. A Polacy pytajŃ na przykğad o wňgiel 

i o to, co premier pamiňta ze swoich obietnic. 

 

PM: ï Szukamy rozwiŃzaŒ ï m·wi Morawiecki. Wğadza sobie nie radzi z 

powstrzymywaniem droŨyzny i tak jak sypağa pieniňdzmi, tak teraz sypie dobrymi radami dla 

Polak·w, Ũeby zacisnŃĺ zňby, mniej jeŜĺ, zbieraĺ chrust i spaĺ w namiocie. To wğadze dopuŜciğy 

do tej sytuacji, ale za jej nieodpowiedzialnoŜĺ koszty poniosŃ Polacy. 

Paweğ Pğuska: ï DroŨyzna to numer jeden podczas spotkaŒ z Polakami. 

Morawiecki: ï Ludzie dzielŃ siň na dwie grupy: takich, kt·rzy szukajŃ rozwiŃzaŒ i takich, 

kt·rzy szukajŃ winnych. My szukamy rozwiŃzaŒ. 

Sasin: ï Najbardziej cieszy rozdawanie. Gmina JaŜwiğy ï 1 960 000 zğ. Gmina GoniŃdz ï 

2 925 000 zğ. Gmina Jasion·wka ï 3 430 000 zğ. [Czterech gmin nie rozszyfrowağem]. 

PP: ï I kaŨdego dnia rozdaje. 

 

PM: ï UkraiŒcy grzebiŃ zabite przez putina dzieci i obiecujŃ sobie i Ŝwiatu, Ũe pokonajŃ 

agresora. Dajcie nam wiňcej broni ï apelujŃ, bo juŨ widaĺ, jak bardzo skuteczna moŨe byĺ 

zachodnia artyleria, ruscy siň jej bojŃ, ale im trudniej im wygrywaĺ, tym bardziej sŃ okrutni. 

Katarzyna SğawiŒska: ï To jedno z najtrudniejszych poŨegnaŒ tej wojny. Na pogrzeb 

czteroletniej Lizy przyszğy dziesiŃtki os·b, rodzina i zwykli mieszkaŒcy gminyé 

Liza stağa siň najnowszym symbolem okrucieŒstwa ruskich, jakiego mieszkaŒcy Ukrainy 

doŜwiadczajŃ kaŨdego dnia. To atak na jednŃ z miejscowoŜci w obwodzie donieckim. Jest co 

najmniej szeŜĺ ofiar; ruscy przerzucajŃ teŨ siğy na okupowane poğudnie. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï rosja jest dziŜ krajem najbardziej 

terrorystycznym, a najwiňkszym terrorystŃ na Ŝwiecie jest putin; rosja pr·buje zniszczyĺ nasz 

kraj, zniszczyĺ nasz nar·d, zetrzeĺ go z powierzchni ziemi. 

KS: ï Od poczŃtku wojny ruscy wystrzelili juŨ ponad 3 tysiŃce pocisk·w manewrujŃcych, 

liczbň innych atak·w trudno nawet zliczyĺ. Tak m·wi Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy 

ï NajeŦdŦcom zbyt czňsto pomagajŃ kolaboranci. Prezydent zawiesiğ wğaŜnie kolegň z 

dzieciŒstwa, szefa ukraiŒskiej sğuŨby bezpieczeŒstwa i prokurator generalnŃ. Ponad 60 os·b z 

obu instytucji miağo dziağaĺ na szkodň kraju. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Taka skala przestňpstw wobec podstaw 

narodowego bezpieczeŒstwa paŒstwa i powiŃzania wykryte miňdzy pracownikami sğuŨb 

bezpieczeŒstwa Ukrainy i sğuŨbami specjalnymi rosji budzŃ bardzo powaŨne pytania. Na kaŨde 

z takich pytaŒ otrzymamy odpowiedŦ. 

KS: ï Ukraina nieustannie apeluje o zachodnie wsparcie i wierzy w zwyciňstwo. Jak 

podaje brytyjskie ministerstwo obrony na ukraiŒskim froncie zginňğo lub zostağo rannych ponad 

50 tysiňcy ruskich Ũoğnierzy. 

Rosja teŨ coraz bardziej boi siň zachodnich system·w dalekiego zasiňgu. Minister obrony rosji 

Szojgu wydağ wğaŜnie rozkaz, by to one stağy siň najwaŨniejszym celem w Ukrainie; sŃ tak 

skuteczne w niszczeniu ruskich skğad·w broni, Ũe podobnie jak sğynne tureckie drony doczekağy 

siň wğasnej piosenki: 

Z Ameryki przyjechağ nasz niezawodny przyjacielé 

ézapoznajcie siň z nimé 

Himars! 



ťr·dğo: Siğy Zbrojne Ukrainy 

KS: ï Waszyngton obiecuje, Ũe wkr·tce na front trafiŃ kolejne Hajmarsy. O swoim 

kolejnym wsparciu dla Ukrainy na dğugo zapewnia teŨ Bruksela. 

Anna L¿hrmann, dojczlandzka minister stanu ds. europejskich i klimatu: ï rosja chce nas 

zmňczyĺ, osğabiĺ, my przeciwstawimy siň jej europejskŃ i transatlantyckŃ jednoŜciŃ. 

KS: ï Wysokie ceny ŨywnoŜci i paliw dla tej unijnej jednoŜci mogŃ byĺ ogromnym 

wyzwaniem. 

 

PM: ï Miliard dwieŜcie milion·w zğotych ï juŨ tyle kosztuje nas niewykonanie orzeczeŒ 

Unijnego Trybunağu SprawiedliwoŜci ï tyle wynosi kara, ale jeszcze wiňcej tych unijnych 

miliard·w po prostu do nas nie pğynie. Dlaczego? Bo polityczna walka z sňdziami wcale siň nie 

skoŒczyğa. 

Michağ Tracz: ï Zawieszeni przez Izbň DyscyplinarnŃ sňdziowie wciŃŨ nie wr·cili do 

orzekania. 

Transparent: SŃdy sŃ wğadzŃ odrňbnŃ i niezaleŨnŃ 

   Sňdziowie sŃ niezawiŜli 

énağoŨona kara powiňksza siň o milion euro dziennie. 

KaczyŒski, Pğock wypowiedŦ z piŃtku: ï Nie mamy Ũadnych obowiŃzk·w, aby sğuchaĺ 

Unii w sprawie wymiaru sprawiedliwoŜci ï Ũadnych. 

Didier Reynders, komisarz Unii Europejskiej ds. wymiaru sprawiedliwoŜci, wypowiedŦ z 

13 lipca: ï WciŃŨ domagamy siň wypeğnienia postanowienia Trybunağu. Kara nie jest celem 

samym w sobie, ona jest po to, by respektowaĺ decyzje Trybunağu, jeŜli zostanŃ wdroŨone, to 

bňdzie moŨna zaprzestaĺ naliczania kar, a jeŜli nie, to ten proces bňdzie trwağ i bňdŃ wnioski 

o zapğatň. 

[Nie o zapğatň tutaj chodzi. Unia Europejska powinna wyciŃgnŃĺ wnioski bardziej daleko 

idŃce. Unia Europejska po kilkudziesiňciu latach istnienia okrzepğa, stağa siň jednŃ z kilku 

Ŝwiatowych potňg gospodarczych, ekonomicznych i politycznych. A wiňc Unia Europejska ma 

podstawy, by wprowadziĺ zdecydowanŃ strukturň broniŃcŃ spraw wewnňtrznych Unii. 

Nadchodzi czas, aby Unia Europejska przestağa byĺ zlepkiem samostanowiŃcych paŒstw, 

a zaczňğa byĺ jednym organizmem dbajŃcym o interes cağoŜci, powinna przejŜĺ od niewtrŃcania 

siň w wewnňtrzne sprawy paŒstw czğonkowskich do nowego podejŜcia obrony interes·w Unii 

jako cağoŜci. Nie moŨe nadal byĺ tak, Ũe byle KaczyŒski przyprawia Uniň i Polskň o trudne 

procesy wewnňtrzne. Pora stworzyĺ moŨliwoŜĺ, aby taki osobnik zostağ postawiony pod osŃd 

Europejskiego Trybunağ Stanu. To samo nowe podejŜcie powinno dotyczyĺ r·wnieŨ gospodarki, 

systemu monetarnego, spraw zagranicznych, rangi Parlamentu Europejskiego, rangi 

sŃdownictwa europejskiego czy zwierzchnictwa Komisji Europejskiej nad rzŃdami krajowymi]. 

 

PM: ï W Wielkiej Brytanii ogğoszono pierwsze w historii czerwone alerty przed upağem. 

Synoptycy obawiajŃ siň, Ũe temperatura moŨe nawet siňgnŃĺ 43 stopni, z tego powodu mogŃ byĺ 

ofiary Ŝmiertelne. 

ǃ 
2022-07-19 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7731 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 3 251 nowych zakaŨonych. 5 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty sz·sty dzieŒ 

 

PM: ï Jednorazowy dodatek do wňglowy w wysokoŜci 3 tysiňcy zğotych ï obiecuje rzŃd i 

wycofuje siň z poprzedniego planu, kt·ry poni·sğ klňskň: dopğat dla sprzedawc·w wňgla. 

NiezaleŨnie od dopğat wňgla na skğadach nie ma. O tym, Ũe go zabraknie rzŃd wiedziağ od 

poczŃtku wojny, ale wmawiağ Polakom, Ũe nie sprowadzaliŜmy go z rosji, wiňc problemu nie 

bňdzie. 



Arleta Zalewska: ï To ich, wğaŜcicieli skğad·w wňgla premier oskarŨa o brak wsp·ğpracy. 

Musieliby wňgiel sprzedaĺ taniej niŨ sami kupili. 

Krzysztof ZajŃc, skğad wňgla ĂMK Dreko Groupò w Ğodzi: ï zwrot pieniňdzy miağby byĺ 

pod koniec grudnia, a tak naprawdň do tego czasu skğady wňgla musiağyby dopğacaĺ do interesu. 

AZ: ï rzŃd nie jest w stanie okreŜliĺ, ile wňgla bňdzie moŨna kupiĺ za te 3 tysiŃce zğotych. 

Wojna w Ukrainie wybuchğa prawie piňĺ miesiňcy temu. JuŨ wtedy premier wiedziağ, ile wňgla z 

rosji trafia do Polski i ile w zwiŃzku z embargiem moŨe tego wňgla zabraknŃĺ. Dlatego dziŜ 

pytamy, co przez ten czas robiğ rzŃd? I jak nas Polak·w na ten wňglowy kryzys przygotowywağ. 

Kulisy rzŃdowej wojny o wňgiel 

ťr·dğo: onet.pl, Radio ZET 

24 lutego 2022 roku 

Anna Moskwa, minister klimatu i Ŝrodowiska 

ĂMajŃc na wzglňdzie wğaŜciwoŜĺ kompetencyjnŃ Pana Premiera w zakresie 

gospodarki zğoŨami kopalin, uprzejmie informujň o planowanym przedğoŨeniu 

wniosku do Prezesa Rady Ministr·w dot. koniecznoŜci zwiňkszenia przez RzŃdowŃ 

Agencjň Rezerw Strategicznych zapas·w wňgla kamiennego do maksymalnego 

poziomu lub utworzenia rezerwy strategicznej tego surowcaò. 

1 marca 2022 roku 

Jacek Sasin, wicepremier 

ĂW zwiŃzku z realnym zagroŨeniem braku dostaw wňgla kamiennego z kierunku 

wschodniego idea zwiňkszenia przez RzŃdowŃ Agencjň Rezerw Strategicznych 

zapas·w wňgla kamiennego do maksymalnego poziomu lub utworzenie rezerwy 

strategicznej tego surowca jest jak najbardziej zasadnaò. 

3 marca 2022 roku 

Anna Moskwa, minister klimatu i Ŝrodowiska 

Ăw zwiŃzku z eskalacjŃ konfliktu miňdzy rosjŃ a UkrainŃ, biorŃc pod uwagň dbağoŜĺ 

o bezpieczeŒstwo paliwowo-energetyczne paŒstwa w ujňciu kr·tko , Ŝrednio 

i dğugoterminowym, zwracam siň z proŜbŃ o pilne podjňcie decyzji o utworzeniu 

rezerwy strategicznej wňgla kamiennego w trybie poza Programem rezerw 

strategicznychò. 



8 maja 2022 roku, Mateusz Morawiecki: 

Premier poleca utworzyĺ niewielkŃ rezerwň wňgla. 

 

PM: ï Ceny prŃdu gwağtownie wzrosnŃ. UrzŃd Regulacji Energetyki przewiduje 

podwyŨki, zapowiada, Ũe tak wielkich jeszcze nie byğo. PrŃd bňdzie drogi, a w dodatku moŨe go 

zabraknŃĺ, juŨ na poczŃtku tego miesiŃca grozi nam blackaut. JeŜli rzŃd nie zabezpieczy polskiej 

energetyki, to siň moŨe powt·rzyĺ. 

Paweğ Pğuska: ï éJuŨ siedem lat temu byğy przedstawiane takie symulacje: By zastŃpiĺ 

ruski gaz w gminie wystarczyğby jeden wiatrak, jedna biogazownia i czterohektarowa farma 

fotowoltaiczna; by zastŃpiĺ jeszcze ruski wňgiel, wystarczyğoby to podwoiĺ. 

 

PM: ï Upağy dotarğy do Polski, oby nie doprowadziğy do tego, co dzieje siň na Zachodzie 

Europy, gdzie powietrze z Afryki dotarğo juŨ wiele dni temu, ludzie tam mdlejŃ i umierajŃ, 

mnoŨŃ siň awarie, a Hiszpania pğonie, bo gdy ziemia jest wysuszona, wystarczy iskra, aby doszğo 

do tragedii. U nas aŨ tak gorŃco nie bňdzie, ale bňdzie gorzej niŨ jest. To dopiero poczŃtek. 

 

PM: ï Czy polski rzŃd uczciwie wydaje unijne pieniŃdze? Czy nie ğamie unijnego prawa? I 

czy nie uderza w sŃdy? To wszystko ma sprawdziĺ w Polsce delegacja kontroli budŨetowej 

Europarlamentu. Ministerstwo sprawiedliwoŜci juŨ twierdzi, Ũe to atak na Polskň. 

Monika Hohlmeier, eurodeputowana z Dojczlandu, szefowa delegacji Parlamentu 

Europejskiego: ï NiezaleŨnoŜĺ sňdzi·w i prokurator·w jest bardzo waŨnŃ sprawŃ. Bardzo waŨne 

jest, by pieniŃdze wydawane byğy sprawiedliwie, a nie w spos·b upolityczniony. 

Michağ Tracz: ï é przez trzy dni bňdzie sprawdzaĺ, czy polski rzŃd wydaje prawidğowo 

europejskie pieniŃdze. Komisja pyta o represje wobec sňdzi·w, polityczne nominacje do 

Krajowej Rady SŃdownictwa i Izbň DyscyplinarnŃé 

 

PM: ï armia putina najpierw kradğa ukraiŒskie zboŨe, a teraz je podpala na polach, temu 

sğuŨŃ pociski zapalajŃceé 

Monika Krajewska: ï Podziurawione pola i Ŝciana ognia ï to nowa odsğona bitwy z rosjŃ, 

na Ũyzne ziemie [Ukrainy] kaŨdego dnia spadajŃ pociski, kt·re niszczŃ plony. Rolnicy 

w poŜpiechu pr·bujŃ zebraĺ zboŨe, zanim pochğonie je poŨar. Zdaniem UkraiŒc·w [a zdaniem 

TVN nie? PrzecieŨ zdjňcia i filmy jednoznacznie przekonujŃ] celowo bombardujŃ pola 

pociskami zapalajŃcymi, by wywoğaĺ globalny kryzys ŨywnoŜciowy, atakujŃ przede wszystkim 

pola pszenicy i jňczmienia, a potem robiŃ wszystko, by utrudniĺ gaszenie poŨar·w. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Nasze siğy zbrojne zadağy wrogowi wyraŦne 

logistyczne straty; ruskim coraz trudniej jest utrzymaĺ pozycje na okupowanych terytoriach. 

Krok po kroku robimy postňpy, niszczymy ich linie zaopatrzenia, wykrywamy i neutralizujemy 

kolaborant·w. 

MK: ï Brytyjczycy zauwaŨajŃ wyraŦne braki kadrowe i problemy ruskich z utrzymaniem 

ofensywnej siğy bojowej. Byĺ moŨe dlatego, jak pisze Instytut Studi·w Wschodnich, putin 

zrzuca ciňŨar wojny z UkrainŃ na mniejszoŜci etniczne i na front wysyğa tak zwane ochotnicze 

bataliony z r·Ũnych region·w kraju. 

ǃ 
 



2022-07-20 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7603 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 2 853 nowych zakaŨonych. 11 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty si·dmy dzieŒ 

 

DR: ï Wňgla jak nie byğo, tak nie ma. Dodatek do niego ma byĺé 

 

Maciej Sokoğowski Bruksela: ï 15% - o tyle kaŨdy kraj Unii musi zredukowaĺ zuŨycie 

gazu, by kaŨdy w Unii m·gğ przetrwaĺ zimň i to od zaraz, od 1 sierpnia, bo juŨ w Ŝrodku lata 

Komisja Europejska przygotowuje siň na najgorszy zimowy scenariusz cağkowitego odciňcia 

dostaw z rosji. 

Ursula von der Leyen, przewodniczŃca Komisji Europejskiej: ï rosja nas szantaŨuje, rosja 

uŨywa energii jako broni i to niezaleŨnie od tego czy dostawy gazu bňdŃ czňŜciowe czy wcale 

ich nie bňdzie, to musimy byĺ przygotowani. 

MS: ï Plan awaryjny zakğada dwa etapy: pierwszy, dobrowolny, zachňcajŃcy, by kaŨdy z 

nas zaczŃğ oszczňdzaĺ energiň, gaz, Ŝwiatğo czy przykrňcajŃc grzejnik. W budynkach 

publicznych klimatyzacja latem powinna byĺ ustawiona poniŨej 25 stopni, a zimŃ temperatura 

ogrzewania powinna byĺ zmniejszona do 19 stopni Celsjusza. Francuskie markety juŨ 

porozumiağy siň, Ũe wieczorem wygaszŃ neony i zimŃ w godzinach szczytu obniŨŃ temperaturň 

w sklepach do 17 stopni, ale jeŜli to nie wystarczy i sytuacja siň pogorszy, to Komisja mogğaby 

ogğosiĺ stan alarmowy i wprowadziĺ obowiŃzkowe ograniczenia. 

Frans Timmermans, wiceprzewodniczŃcy Komisji Europejskiej: ï Czy naprawdň 

potrzebne jest Ŝwiatğo w pustych biurach, witrynach sklep·w, klimatyzacja na 22 stopnie? To 

nasz wyb·r, zr·bmy to na naszych zasadach. 

MS: ï JednoczeŜnie Komisja szuka innych niŨ rosja dostawc·w gazu i planuje awaryjne 

transfery z kraj·w z nadwyŨkŃ do miejsc, gdzie gazu zabraknie. Ale by te propozycje weszğy w 

Ũycie, najpierw musi zgodziĺ siň wiňkszoŜĺ kraj·w Unii. Gğosowanie we wtorek. 

 

DR: ï Cios w ŜmieciowŃ mafiň. 

 

DR: ï Pierwsza dama Ukrainy w AmerykaŒskim Kongresie, Oğena Zeğenska dziňkuje za 

juŨ, prosi o wiňcej w walce z armiŃ putina; on sam na wğasnej sk·rze odczuğ, co znaczy trafiĺ na 

czarnŃ listň. świat m·wi o spektakularnym upokorzeniu w Iranie. Ale m·wi teŨ o planach 

aneksji okupowanych ukraiŒskich teren·w. 

Oğena Zeğenska, pierwsza dama Ukrainy: ï Zwracam siň do was w imieniu tych, kt·rzy 

zginňli, w imieniu tych, kt·rzy wciŃŨ ŨyjŃ i w imieniu tych, kt·rzy czekajŃ na powr·t rodzin 

z frontu. Proszň o to, o co nigdy nie chciağam prosiĺ ï o broŒ. 

Katarzyna SğawiŒska: ï éPierwsza dama Ukrainy byğa teŨ goŜciem w Biağym Domu. 

Jeszcze w tym tygodniu Waszyngton ma ogğosiĺ wojskowy pakiet pomocy z czterema 

kolejnymi wyrzutniami Hajmars. Stany Zjednoczone ostrzegajŃ, Ũe rosja szykuje siň do 

formalnej aneksji zagrabionych ziem na podstawie sfağszowanych referend·w. To okupowany 

Energodar i pierwsze ruskie paszporty dla mieszkaŒc·w. 

John Kirby, Rada BezpieczeŒstwa Narodowego Stan·w Zjednoczonych: ï Aneksja bňdzie 

pierwszym naruszeniem Karty Narod·w Zjednoczonych i nie pozwolimy, by zostağa bez kary. 

Nadal bňdziemy uzasadniaĺ Ukrainie rekordowe wsparcie w zakresie bezpieczeŒstwa. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Mamy duŨo zabitych i rannych. Bez wzglňdu 

na to, jak dobrze ruscy bňdŃ siň ukrywaĺ, nasze siğy zbrojne przygotujŃ im odwet. Nasze 

paŒstwo ustali toŨsamoŜĺ wszystkich ruskich przestňpc·w, kt·rzy sŃ winni terroru wobec 

Ukrainy. 

KS: ï To dotyczy teŨ kolaborant·w, kt·rzy przekazujŃ okupantom informacje o pozycjach 

ukraiŒskich wojsk. Wğadze Mikoğajowa zapowiadajŃ, Ũe bňdŃ ich szukaĺ dom po domu. 



Witalij Kim, szef wğadz obwodu mikoğajowskiego: ï Planujemy zamknŃĺ miasto na dzieŒ, 

dwa. Damy mieszkaŒcom czas, by mogli zrobiĺ zakupy. Bňdziemy sprawdzaĺ wszystkie 

podejrzane adresy, wykryjemy tych niedobrych ludzi. 

KS: ï rosja nie zatrzyma siň na Doniecku i ĞugaŒsku ï grozi ğawrow; putin o wsparcie 

pojechağ do Iranu, rozmawiağ z Ajatollahami o wsp·ğpracy. Wedğug amerykaŒskiego wywiadu, 

choĺ miňdzy innymi o zakup dron·w spotkağ siň teŨ z prezydentem Turcji, kt·ra mediuje w 

rozmowach o odblokowaniu eksportu ukraiŒskiego zboŨa. Na negocjacje o pokoju nie ma szans. 

putin: ï Ostateczny wynik zaleŨy nie od mediator·w, ale od zaangaŨowanych stron, by 

zrealizowaĺ osiŃgniňte porozumienia; dziŜ widzimy, Ũe wğadze w Kijowie nie majŃ takiej woli. 

KS: ï Te zdjňcia zdaniem komentator·w pokazujŃ obecnŃ pozycjň putina na Ŝwiecie; 

prezydent rosji sğynie ze sp·ŦnieŒ; godzinami kazağ na siebie czekaĺ; kanclerz Dojczlandu, 

nawet papieŨowi; tym razem to on czekağ na prezydenta Turcji i miağa to byĺ sğodka zemsta 

Erdogana. 

 

DR: ï Najwiňksze manewry NATO, wojna w Ukrainie dodatkowo wzmacnia ich 

znaczenie na dojczladzkim poligonie w Grafenwºrh. Trzy tysiŃce Ũoğnierzy, w tym Polacy i 

potňŨny arsenağ system·w artyleryjskich. 

Paweğ Szot: ï éw manewrach bierze udziağ 19 paŒstw, 50 jednostek sprzňtu, w ciŃgu 

kilkunastu dni ci Ũoğnierze wystrzelili tutaj ponad 1500 pocisk·w i rakiet [szkoda, Ũe nie na 

rosjň]. 

Matt Birch, generağ brygady, brytyjska armia: ï To ĺwiczenie wykazuje, Ũe artyleria 

z r·Ũnych kraj·w moŨe dziağaĺ wsp·lnie, wywoğujŃc piorunujŃcy efekt na polu walki. 

PS: ï To ĺwiczenie polega przede wszystkim na zgraniu i kooperacji Ũoğnierzy z r·Ũnych 

kraj·w posğugujŃcych siň r·Ũnymi systemami broni. 

Grzegorz Parol, puğkownik, dow·dca 5-ego lubuskiego puğku artylerii: ï Z dow·dcŃ 

amerykaŒskiego batalionu artylerii, jego dwoma bateriami ĺwiczymy wsp·lnie od dw·ch 

tygodni jako jeden pododdziağ. 

PS: ï W tym miejscu amerykaŒscy Ũoğnierze zbierajŃ informacje o celach i przekazujŃ je 

potem swoim sğowackim kolegom. Manewry odbywajŃ siň w bezpiecznej i odlegğej Bawarii, ale 

nawet tu nie da siň zapomnieĺ o dramacie, kt·ry rozgrywa siň setki kilometr·w w ogarniňtej 

wojnŃ Ukrainie. W tych ĺwiczeniach bierze udziağ miňdzy innymi sprzňt [szkoda, Ũe nie 

ukraiŒscy Ũoğnierze], kt·ry od kilku tygodni jest wysyğany przez paŒstwa NATO walczŃcym z 

ruskŃ agresjŃ UkraiŒcom; miňdzy innymi takie wyrzutnie rakiet M-270, to potňŨniejszy brat 

[brytyjski] sğynnego Hajmarsa, moŨe wystrzeliĺ aŨ dwanaŜcie rakiet na odlegğoŜĺ dochodzŃcŃ do 

300 kilometr·w. 

Loren Bailey, kapitan[ka ï przepraszam]: Ludzie bardzo duŨo rozumiejŃ i koncentrujŃ siň 

bardziej niŨ zwykle na swojej pracy, bo doskonale rozumiejŃ, jak bardzo to jest istotne, 

szczeg·lnie jeŜli chodzi o sprzňt wysyğany na Ukrainň. 

 

DR: ï Kandydat·w jest tylko dwoje, a jedno z nich stanie na czele i Torys·w, i rzŃdu 

Zjednoczonego Kr·lestwa [byğy minister finans·w Rishi Sunak oraz szefowa dyplomacji Liz 

Truss]. 

- rady dla swojego nastňpcy: 

Boris Johnson: ï Po pierwsze, trzymaj siň blisko Amerykan·w i wspieraj UkraiŒc·w, 

wszňdzie popieraj wolnoŜĺ i demokracjň, obcinaj podatki, gdziekolwiek moŨesz, by nadal byğo 

to najlepsze miejsce do Ũycia i inwestowania. Chcň wszystkim tutaj podziňkowaĺ ï Asta la vista! 

Baby. 

[Sğowa: Ăobcinaj podatki, gdziekolwiek moŨesz, by nadal byğo to najlepsze miejsce do 

Ũycia i inwestowaniaò ï powinny zostaĺ wyryte w kamieniu i umieszczone w Polskim Sejmie]. 

 

DR: ï Niemal p·ğ tysiŃca nielegalnych skğadowisk w Polsce, na nich tony niebezpiecznych 

odpad·w. Na Ŝmieciowych przekrňtach mafia zarabia dziesiŃtki milion·w zğotych, a dziesiŃtki 

miliard·w bňdzie kosztowağa prawdziwa utylizacja. Szef gangu jest Ŝcigany listem goŒczym, ale 

kolejnych 9 jego ludzi udağo siň zatrzymaĺ. Skala brudnego biznesu i 

Wojciech Bojanowski: ï robili, co siň da, gdzie siň da, by zarobiĺ, ile siň da. 



czğonek zorganizowanej grupy przestňpczej: ï oni chcieli wynajmowaĺ nawet kontenery i 

transportowaĺ po morzu, gdzie siň da. Gdzie siň da, naprawdň. Tiry, naczepy, itd. Wszňdzie, 

gdzie siň da. 

funkcjonariusz grupy zwalczajŃcej przestňpstwa Ŝrodowiskowe: ï pieniŃdze na tň chwilň 

sŃ wiňksze niŨ w narkotykach, szybsze do zdobycia, w ğatwiejszy spos·b. 

WB: ï Chňtnych na bardzo duŨe, szybkie i ğatwe pieniŃdze w ostatnich latach przybywa. 

Historia dziağalnoŜci grupy przestňpczej, kt·ra zostağa aresztowana przez policjň, zaczyna siň 

tutaj, w miejscu, gdzie powietrze Ũre oczy, a smr·d jest taki, Ũe trudno wytrzymaĺ. To Rogowiec 

pod Beğchatowem, gdzie przestňpcy pod przykrywkŃ legalnej dziağalnoŜci zaczňli zwoziĺ 

niebezpieczne odpady. To najwiňksze i najdroŨsze do zneutralizowania nielegalne skğadowisko 

w Polsce. Zwieziono tu aŨ 50 000 ton niebezpiecznych odpad·w ï przy cenie 12 tysiňcy zğ za 

usuniňcie jednej tony koszt cağej operacji to aŨ 600 mln zğ. Przez 3 lata aresztowano 51 os·b, 21 

trafiğo do aresztu. 

 

DR: ï AfrykaŒski Ũar rozlağ siň po Europie, nie omija teŨ Polski. 36 stopni na zachodzie, 

niewiele mniej w innych czňŜciach kraju. Jak sobie radziĺ? Podpowiada matka natura, 

a dokğadnie nasi bracia mniejsi. 

Paweğ Abramowicz: ï éw og·le nie wychodziĺ z domu, jest rozwiŃzaniem idealnym. A 

jak siň nie da, to dobrze jest wychodziĺ z gğowŃ, czyli unikaĺ bezpoŜredniego gorŃca sğoŒcaé 

robiŃ sobie wolne od pracy i siň nie ruszajŃ, odpoczywajŃ, ograniczajŃc zuŨycie energii. 

Lenistwo to jest Ũycieé 

ǃ 



2022-07-21 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7578 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 2 999 nowych zakaŨonych. 6 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty ·smy dzieŒ 

 

GK: ï JeŜli wierzyĺ premierowi, to Piotr Naimski jest jednym z najlepszych specjalist·w 

od energetyki w Polsce, Morawiecki wğaŜnie go zdymisjonowağ. JeŜli wierzyĺ byğemu juŨ 

ministrowi, usğyszağ, Ũe musi odejŜĺ, bo nie nadaje siň do wsp·ğpracy i wszystko blokuje. 

Arleta Zalewska: ï Takiej dymisji jeszcze w tym rzŃdzie nie byğoé 

Piotr Naimski 

Szanowni PaŒstwo, 

Korzystam z tej formy, by zawiadomiĺ PaŒstwa, iŨ z dniem 20 lipca otrzymağem 

dymisjň ze stanowiska Peğnomocnika RzŃdu do spraw Strategicznej Infrastruktury 

Energetycznej oraz Sekretarza Stanu w Kancelarii Prezesa Rady Ministr·w. Jako 

ustne uzasadnienie powiedziano mi, Ũe nie nadajň siň do wsp·ğpracy i Ăwszystko 

blokujňò. Nie pierwsza to w moim doŜĺ dğugim juŨ Ũyciu dymisja. Ta przypada 30 

lat po obaleniu rzŃdu premiera Jana Olszewskiego, w kt·rym peğniğem funkcjň Szefa 

UOP. Wtedy Wağňsa wyrzucağ mniň [miň] rňkoma tymczasowego premiera Pawlaka. 

Przy tej okazji chciağbym powiedzieĺ PaŒstwu, Ũe Baltik Pipe, kt·ry zostağ 

zbudowany przez nadzorowany przeze mnie z ramienia Skarbu PaŒstwa Gaz-System 

bňdzie oddany do eksploatacji w paŦdzierniku a uroczystoŜĺ z tym zwiŃzana 

odbňdzie siň 27 wrzeŜnia w szczeciŒskiej filharmonii. śmiem twierdziĺ, Ũe 

zbudowanie tego poğŃczenia Polski z norweskimi zğoŨami gazu jest jednym z 

waŨniejszych sukces·w politycznych i ekonomicznych osiŃgniňtych przez nasz kraj 

w minionym trzydziestoleciu. ZağoŨona wtedy na Polskň przez rosjň gazowa pňtla 

zostaje w tym roku zrzucona. rosja nie bňdzie mogğa szantaŨowaĺ nas zakrňceniem 

Ăgazowego kurkaò. Wojna rosji z UkrainŃ i uŨycie przez ruskich szantaŨu 

energetycznego wobec cağej Europy pokazujŃ, jak waŨne to jest dla bezpieczeŒstwa 

kraju. 

Dziňkujň wszystkim, kt·rzy bezpoŜrednio lub poŜrednio przyczynili siň do realizacji 

projektu Baltic Pipe. To dziesiŃtki, a nawet setki os·b, wiele instytucji paŒstwowych 

i samorzŃdowych, kt·rzy z Gaz-System, moje Ăbiuro peğnomocnikaò i rozumiejŃcy 

wagň projektu wykonawcy. Wszystkich nie spos·b tu wymieniĺ, ale wszystkim 

serdecznie dziňkujň. To byğa wielka rzecz m·c z wami pracowaĺ. Nie ukrywam, Ũe 

odczuwam satysfakcjň z tego, co udağo nam siň razem zrobiĺ. 

Mam nadziejň, Ũe projekty przez nas prowadzone i bňdŃce jeszcze w realizacji, na 

czele z budowŃ elektrowni atomowej, bňdŃ r·wnieŨ konsekwentnie realizowane, ale 

juŨ bez mojego udziağu. 

 

GK: ï JuŨ jutro rano pacjenci w wieku od 60 do 79 lat i ci z osğabionŃ odpornoŜciŃ bňdŃ 

mieli skierowania na czwartŃ dawkň szczepionki na Covid-19, mogŃ umawiaĺ wizyty i wziŃĺ 

kolejnŃ dawkň przypominajŃcŃé 

 

GK: ï Nie doŜĺ, Ũe jest ponad dwa razy droŨszy niŨ jeszcze rok temu, to brakuje go 

w niekt·rych sklepach. W innych cukier jest reglamentowany. Problem dotyczy niekt·rych 

dyskont·w i supermarket·w. Przyczyny: droŨeje gaz, roŜnie zapotrzebowane. Wedğug 

producent·w cukru nie zabraknieé 

 

GK: ï Spňdzili ponad sto dni w ruskiej niewoli, tylko dlatego, Ũe pomagali ludziom po 

ruskiej inwazji. Grupa wolontariuszy z Mariupola jest juŨ bezpieczna w Warszawie. Przeszli 

przez piekğo, gdy trafili do obozu filtracyjnego i kolonii karnejé 

 



GK: ï PoznaŒ i Piğa 37 stopni Celsjusza to dziŜ w Polsce bieguny juŨ nawet nie ciepğa, ale 

nieznoŜnego i niebezpiecznego upağu. GorŃco jest niemal w cağym kraju, ale nie jesteŜmy w 

sytuacji, Ũe moŨna siň cieszyĺé mamy wielki problem z wodŃ. 

Katarzyna G·rniak: ï MoŨna przejŜĺ suchŃ stopŃ, ale chyba nie o to chodzi w rzekach. 

Teraz San w Bieszczadach nie ma prawie wody wcale. WiňkszoŜĺ rzek w Polsce siňgnňğa dna. 

Niemal poğowa p·ğ tysiŃca wodowskaz·w pokazuje, Ũe jest bardzo Ŧle. Sucho jest na 

powierzchni, ale gğňbiej teŨ nie jest lepiej. Hydrogeolodzy zaglŃdajŃ tym otworem aŨ 60 metr·w 

i badajŃ wody podziemne. 

Agnieszka Kowalczyk, PaŒstwowy Instytut Geologiczny: ï Ma wğasne zasilanie, przesyğa 

nam dane na serwer raz dziennie. I Pomorze, i Wielkopolska, i zaczyna nam nawet brzydko 

wychodziĺ G·rny ślŃsk jako region taki zagroŨony, moŨe dojŜĺ do wyschniňcia takiej studni 

pğytkiej i braku wody. 

KG: ï Mimo, Ũe zapowiadane sŃ opady, to niewiele one zmieniŃ sytuacjň, bo z powodu 

ekstremalnych wysokich temperatur wciŃŨ wiňcej wody tracimy, niŨ zyskujemy. Wszystko 

paruje. Na suszň jest jednak spos·b: 

Bogdan Chojnicki, profesor, klimatolog, Uniwersytet Przyrodniczy w Poznaniu: ï 

Retencja wody, zatrzymywanie wody w krajobrazie i waŨne jest to, Ũeby zatrzymywaĺ w tym 

miejscu, gdzie ona spadaé 

[Sğyszň to od dziesiňcioleci, ale nie sğyszň, Ũeby coŜ siň zmieniğo. Nie oznajmia siň 

o wybudowaniu zbiornik·w retencyjnych. MoŨna ğapaĺ wodň z niewielkiego dachu. Nie moŨna 

ğapaĺ olbrzymich iloŜci wody z Warszawy. Czy na pewno? Nikt nie ma pieniňdzy na wodň]. 

ǃ 
2022-07-22 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7643 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 3 038 nowych zakaŨonych. 6 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto czterdziesty dziewiŃty dzieŒ 

 

GK: ï Warto zapamiňtaĺ sğowa premiera, kt·re padğy dziŜ z m·wnicy sejmowej, bo trudno 

w nie uwierzyĺ: ĂSkğady wňgla nie sŃ puste, wňgla ma byĺ nadmiar, nadpodaŨ, nadprodukcjaò. 

Ale kryzys trwa. Sejm uchwaliğ 3 tysiŃce zğotych dodatku dla gospodarstw ogrzewajŃcych nim 

domy. 

Morawiecki w Sejmie: ï Nie zabraknie wňgla. I jesieniŃ, i zimŃ nie zabraknie wňgla z cağŃ 

pewnoŜciŃ damy radň! Dziňkujň. 

Arleta Zalewska: ï éTo zdanie premier powt·rzyğ wiele razy. O weryfikacjň tych danych 

poprosiliŜmy czğowieka, kt·ry o kryzysie wňglowym z premierem rozmawiağ wielokrotnie. 

Rafağ Jedwabny, przewodniczŃcy WZZ SierpieŒô80 w Polskiej Grupie g·rniczej: ï Jak 

moŨna powiedzieĺ, Ũe mamy wňgiel na skğadzie. No, to proszň powiedzieĺ tym ludziom, setkom 

tysiňcy Polak·w, kt·rzy codziennie bijŃ siň o to, Ũeby kupiĺ tonň wňgla. To sŃ te statki, kt·re 

pğynŃ juŨ wiele razy. Premier nie ma ŜwiadomoŜci, o czym m·wi, bo przepustowoŜĺ naszych 

port·w chyba w najlepszych rozğadunkach, to moŨe okoğo 5 milion·w ton rocznie. 

Proponowağbym wyjŜĺ z tych swoich marmur·w, wsiŃŜĺ do tych limuzyn i wyjechaĺ w kraj 

i zobaczyĺ, czy na skğadach mamy wňgiel? 

 

GK: ï Zaklinanie rzeczywistoŜci nie dziağa wiecznie, a kğopoty gospodarcze zmieniajŃ 

nastroje spoğeczne i poparcie dla partii politycznych. Prawo i SprawiedliwoŜĺ nie wygrağoby 

wybor·w do sejmu, wygrağaby je Koalicja Obywatelska: 

Poparcie dla ugrupowaŒ politycznych 

ťr·dğo: Kantar Public 

Koalicja Obywatelska: 27% (wzrost o +4%) 

PiS: 26% (spadek -3%) 

Polska 2050: 8% (spadek -2%) 



Lewica: 8% 

Konfederacja: 6% (wzrost +2%) 

Koalicja Polska: 5% (wzrost +1%) 

K15: 3% (wzrost +1%) 

Ziobro: 1% 

Zieloni: 1% 

Nie wiem, trudno powiedzieĺ: 15% 

 

GK: ï éObajtek zostaje, bo ma poğŃczyĺ Orlen z Lotosem, to projekt, przed kt·rym 

przestrzegajŃ opozycja i ekspercié na kremlu bňdŃ strzelağy korki od szampanaé 

Jakub Sobieniowski: ï é ORLEN (Polska) + MOLGROUP (Wňgry ï blisko 

wsp·ğpracujŃcy z rosjŃ) + saudi aramco (Arabia Saudyjska ï wsp·ğpracuje z rosjŃ) ï Za tymi 

powiŃzaniami idzie obawa, czy wkr·tce nie dojdzie do transakcji, kt·ra umoŨliwi ruskim 

wejŜcie na polski rynek paliw? A wiadomo, do czego to prowadzié 

 

GK: ï W porcie wojennym w Gdyni prezydent Andrzej Duda podpisağ ustawň ratyfikujŃcŃ 

przystŃpienie Szwecji i Finlandii do NATO. 

 

GK: ï Jest pierwszy dyplomatyczny sukces od poczŃtku wojny i nadzieja dla milion·w 

ludzi na Ŝwiecie. Ukraina i rosja osobno podpisağy porozumienie z TurcjŃ i ONZ odblokowujŃce 

eksport zboŨa przez czarnomorskie porty. Teraz waŨne, by weszğo w Ũycie ï im szybciej, tym 

lepiej. 

Katarzyna SğawiŒska: ï Mimo pğonŃcych p·l, mimo dziur po pociskach ukraiŒscy rolnicy 

pracujŃ. [Na zdjňciach widaĺ, Ũe kombajny ŜcinajŃ same kğosy, zostawiajŃc pionowo stojŃcŃ 

sğomň]. 

Porozumienie dotyczy trzech port·w: Czarnomorsk, Odessa, JuŨne. 

Warunki porozumienia: 

- eskortowanie statk·w przez Ukrainň przez zaminowane porty 

(Ukraina ma przeprowadzaĺ statki ze zboŨem bezpiecznymi korytarzami) 

- wstrzymanie ostrzağu ukraiŒskich port·w przez rosjň w czasie wypğywania statk·w 

(rosja ma wstrzymaĺ ostrzağy ukraiŒskich port·w, gdy statki bňdŃ wypğywaĺ) 

- kontrola ğadunku statk·w 

(W Turcji bňdzie kontrola, by upewniĺ siň, Ũe nie ma na nich broni. Osobno moskwa 

teŨ wynegocjowağa zğagodzenie sankcji, by eksportowaĺ przez Morze Czarne swoje 

zboŨe i nawozy).  

Pierwsze transporty mogğyby wyruszyĺ w ciŃgu kilkunastu dni. Ceny pszenicy na 

Ŝwiatowych rynkach juŨ zaczňğy spadaĺ. Od ponad tygodnia Ukraina eksportuje wiňcej zboŨa 

przez port na Dunajué Wedğug Kijowa, to byğ waŨny moment w negocjacjach. 

Militarne osğabienie rosji widzŃ brytyjski i amerykaŒski wywiad, ruskim kurczŃ siň zapasy 

broni, a na froncie sŃ minimalne postňpy. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Wyczerpuje siň potencjağ wszystkich form 

ruskiej agresji, w tym dziağaŒ ofensywnych na froncie i terroru przeciwko naszym miastom. 

Zrobimy wszystko, by to przyspieszyĺ. 

KS: ï Prezydent dodaje, Ũe Ukraina dziňki zachodniej broni ma potencjağ, by zadaĺ 

wrogowi znaczŃce straty. Katarzyna SğawiŒska, Fakty. 

 

GK: ï Temat jest bardzo waŨny, a prezydent chyba nie wziŃğ pod uwagň opinii 

specjalist·w od resocjalizacji dzieci i nastolatk·w, brzmiŃ tak: ĂnadchodzŃ mroczne czasy, 

cofamy siň o 140 latò. Chodzi miňdzy innymi o dzieci, kt·re bňdŃ mogğy trafiaĺ do oŜrodk·w 

zamkniňtych. 

Renata Kijowska: ï Nie sŃ gotowi pedagodzy, psychologowie, terapeuci ï nie sŃdzili, Ũe 

do tego dojdzie, Ũe do oŜrodk·w wychowawczych sŃd bňdzie m·gğ wysyğaĺ dziesiňcioletnie 

dzieci. Przepisy przygotowağo ministerstwo sprawiedliwoŜci. 

Michağ WoŜ, wiceminister sprawiedliwoŜci, wypowiedŦ z czerwca: ï ZağoŨeniem tej 

ustawy jest, Ũeby dostosowaĺ Ŝrodki resocjalizacyjne, kt·re stosujemy, do potrzeb. 



RK: ï Mimo sprzeciwu Senatu, Sejm ustawň przegğosowağ, a prezydent jŃ podpisağ. 

Ăw sprawach o demoralizacjňò mogŃ byĺ sŃdzeni dziesiňciolatkowie, bňdŃ izolowani w 

mğodzieŨowych oŜrodkach wychowawczych. 

[Wedğug Sğownika Jňzyka Polskiego PWN, demoralizacjŃ jest Ăodrzucenie 

obowiŃzujŃcych norm moralnych, prowadzŃce do ğamania prawa, rozwiŃzğoŜci obyczaj·w itp.ò 

W praktyce Ũycia codziennego, jak i w zagadnieniach z zakresu prawa, demoralizacja dotyczy 

przede wszystkim os·b mğodych]. 

[Demoralizacja nieletnich polega miňdzy innymi na nieprzestrzeganiu zasad moralnych. 

Jest to takŨe zepsucie oraz nieuznawanie dyscypliny]. 

[Zasady moralne przyjmujŃ najczňŜciej formň zdaŒ rozkazujŃcych lub zakazujŃcych, 

rzadziej oznajmujŃcych. Przykğadem zasady moralnej jest np. zakaz Ănie zabijajò. Naruszenie 

tych zasad powoduje zwykle wewnňtrzny konflikt psychiczny, zwany poczuciem winy]. 

[demoralizacja wedğug policji: wulgarne sğownictwo, wagarowanie, wandalizm, ucieczki z 

domu, przedwczesne podejmowanie Ũycia seksualnego, stosowanie agresji, przemocy, palenie 

papieros·w, spoŨywanie alkoholu, zaŨywanie narkotyk·w, udziağ w destrukcyjnych 

subkulturach, sektach]. 

RK: ï épedagodzy wykazujŃ, Ũe ustawa jest sprzeczna z KonstytucjŃ, konwencjŃ 

o prawach dzieckaé 

 

GK: ï JeŜli to nie bňdzie wyjŃtek, ale zasada i Ŝladami Bydgoskiego Centrum Leczenia 

Raka Pğuc p·jdŃ kolejne plac·wki, to wykrywanie i leczenie nowotwor·w bňdzie duŨo 

skuteczniejsze. Chodzi o szybkŃ i dokğadnŃ diagnozň, operacjň i kuracjň ï da siň to zrobiĺ. 

ǃ 
2022-07-23 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 7643 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 3 493 nowych zakaŨonych. 12 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty dzieŒ 

 

GK: ï Wňgla nie zabraknie tej zimy ï z takim komunikatem ruszyli w Polskň premier 

i prezes PiS-u. ChcŃ uspokoiĺ Polak·w, kt·rzy wňgla kupiĺ nie mogŃ albo nie majŃ za co. 

SzalejŃca droŨyzna, inflacja, drogie kredyty mogŃ zdecydowaĺ o zmianie na scenie politycznej. 

JuŨ widaĺ to w badaniu sondaŨowym. 

Arleta Zalewska: ï éśrednia inflacja, czerwiec 2022. ťr·dğo: Eurostat, GUS 

Strefa euro: 8,6%. Dojczland: 7,6%. Polska: 15,5%. 

 

GK: ï Trudno wyobraziĺ sobie, jak ma wyglŃdaĺ eksport ukraiŒskiego zboŨa, skoro dzieŒ 

po podpisaniu porozumienia ruscy ostrzeliwujŃ Odessň, niszczŃ infrastrukturň portowŃ, 

ukraiŒskie porty sŃ zaminowane. To ruscy majŃ je rozminowaĺ. Czy to zrobiŃ? 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Od pierwszego dnia inwazji rosja robi 

wszystko, aby nie tylko zamknŃĺ Ukrainie dostňp do morza, ale zniszczyĺ sam potencjağ 

naszego eksportu, naszŃ strukturň portowŃ, nasze linie kolejowe, magazyny i silosy. Nie 

pozwolimy jej na to. 

Cezary Grochot: ï édwie rakiety zestrzeliğa ukraiŒska obrona przeciwlotnicza, dwa 

kolejne pociski trafiğy w portowe budynkié Ŝwiat liczy na ukraiŒskie zboŨe, Ukraina ma 

pieniŃdze z jego sprzedaŨy; jak poinformowağ prezydent Zeğenski, w tej chwili Ukraina ma 

zapasy zb·Ũ warte ponad 10 miliard·w dolar·w ï to w wiňkszoŜci niesprzedane zeszğoroczne 

zbiory. W ostatnich godzinach rosja zaatakowağa nie tylko Odessň. Celem bombardowaŒ stağy 

siň teŨ Chark·w i Mikoğaj·w. CiňŨkie walki toczŃ siň teŨ na wielu odcinkach w Donbasie, ale 

przez ostatnich kilka dni ruskie siğy przesunňğy siň tam tylko o 9 do 16km. Waszyngton podjŃğ 

decyzjň o przyznaniu Ukrainie kolejnego pakietu pomocy wojskowej o blisko 300 milion·w 



dolar·w. AmerykaŒska ambasador oŜwiadczyğa, Ũe rosja powinna zostaĺ pociŃgniňta do 

odpowiedzialnoŜci za wstrzŃsajŃcy atak na Odessň. 

 

GK: ï W ostatnich latach odgrywağa marginalnŃ rolň, wojskowi niemal spisali jŃ na straty, 

a na wojnie to artyleria: nowoczesne haubice i wyrzutnie pozwalajŃ UkraiŒcom broniĺ siň przed 

ruskimi. Paweğ Szot obserwowağ na poligonie w Dojczlandzie ĺwiczenia NATO-wskich 

artylerzyst·w. 

Paweğ Szot: ï Zağadowaĺ, wystrzeliĺ. Zadanie ğatwe jest tylko z pozoru, bo cel jest 

oddalony o kilkadziesiŃt kilometr·w, pocisk moŨe waŨyĺ nawet 50 kilogram·w, a wr·g czeka, 

by odpowiedzieĺ r·wnie ŜmiercionoŜnym ogniem. To jak gra w szachy, tyle, Ũe na Ŝmierĺ i Ũycie 

ï m·wiŃ o swojej pracy artylerzyŜci. 

Jarosğaw Szymczyk, porucznik, armia sğowacka: ï Dop·ki nie wystrzelimy, nie wiedzŃ, 

gdzie jesteŜmy. Po pierwszej salwie zaczyna siň gra. Ich radary od razu wskazujŃ, skŃd 

prowadzimy ogieŒ. Musimy wystrzeliĺ tak szybko, jak siň da i od razu zmieniĺ pozycjň. 

PS: ï SzybkoŜĺ jest kluczem. 

Marceous Geeter-Gonzales, Armia Stan·w Zjednoczonych: ï Wszystko zaleŨy od zağogi, 

dobrze wyszkolona potrzebuje zaledwie 12 sekund na oddanie strzağu. 

PS: ï WczeŜniej trzeba namierzyĺ cel ï to zadanie dla dron·w, satelit·w i zwiadowc·w. 

John Hackman, major, 3. Dywizja piechoty armii USA: ï Zapisujemy to wszystko 

i przekazujemy sğowackiemu batalionowi rakietowemu, a oni przenoszŃ to do swoich 

komputer·w. 

PS: ï Wsp·ğrzňdne trafiajŃ do komputer·w, kt·re obliczajŃ pod jakim kŃtem i w jakim 

kierunku ustawiĺ lufň. Pod uwagň bierze siň informacje od wojskowych meteorolog·w, bo 

temperatura, wiatr i wilgotnoŜĺ wpğywajŃ na lot pocisku. Te manewry toczŃ siň w cieniu 

prawdziwej wojny. 

Stephen Maranian, generağ, dow·dca manewr·w ĂDynamic Front 22ò: ï PatrzŃc na 

Wsch·d, widzimy, Ũe artyleria odgrywa kluczowŃ rolň po obu stronach rusko-ukraiŒskiego 

konfliktu. Dlatego tak istotne jest, Ũe dziňki takim ĺwiczeniom jednostki z r·Ũnych kraj·w sŃ ze 

sobŃ w peğni kompatybilne. 

PS: ï To ten sam sprzňt, kt·ry NATO wysyğa n Ukrainň, miňdzy innymi polskie wyrzutnie 

Krab czy brytyjskie i amerykaŒskie wyrzutnie rakiet M-270. 

ŧoğnierz: ï MoŨe wystrzeliĺ do 12 zwykğych rakiet albo dwie rakiety taktyczne; pozwala 

prowadziĺ bardzo celny ogieŒ. 

PS: ï Tym zachodnia artyleria r·Ũni siň od ruskiej, najnowoczeŜniejsze naprowadzane 

GPS-em pociski trafiajŃ z dokğadnoŜciŃ do dw·ch metr·w i w taki spos·b wykorzystujŃ je 

UkraiŒcy, ukraiŒska artyleria niszczy cele, ruska niszczy obszaryé artyleria jest bogiem wojny. 

Paweğ Szot, Dojczland. 

 

GK: ï Byğy nominacje generalskie i odznaczenia dla najbardziej zasğuŨonych podczas 

centralnych obchod·w Ŝwiňta policji paŒstwowej, w tym roku odbyğy siň w Katowicach dla 

uczczenia setnej rocznicy powstania policji wojew·dztwa ŜlŃskiegoé 

 

GK: ï To jeszcze nie p·ğmetek wakacji, a wedğug policji w czerwcu i lipcu utonňğo 

w Polsce 131 os·b. Przyczyny? Upağy i tğumy na plaŨach, brawura i alkohol. W poniedziağek na 

cağym Ŝwiecie bňdzie obchodzony Ŝwiatowy dzieŒ zapobiegania utoniňciom. Warto wiedzieĺ na 

ten temat wiňcej. 

Jan Bğaszkowski: ï Ratownicy wodni przykğadem ŜwiecŃ dziŜ na lŃdzie. Z powodu silnego 

wiatru zamknňli kŃpielisko i sami temu zakazowi siň podporzŃdkowali. W Mielenku 

w zachodniopomorskiem, pokazujŃc, Ũe jeŜli szarŨowaĺ, to przy takiej pogodzie tylko na piasku. 

Agata Korc, fundacja Ăbezpiecznie do brzeguò: ï Na Ŝwiecie w ciŃgu tej dekady utonňğo 

2,5 miliona os·b i trzeba o tym m·wiĺ. 

JB: ï Statystyki sŃ nieubğagane, a bycie w pierwszej dziesiŃtce to nie zawsze pow·d do 

dumy: przed nami: Ğotwa, Litwa, Estonia, Rumunia, Sğowacja, Grecja, Chorwacja, Buğgaria. 

Polskaé Ale uwaga: to nie w morzu toniemy najczňŜciej ï toniemy w rzekach i jeziorach. 

NajczňŜciej tonŃ mňŨczyŦni, to 9 na 10. 



Marcin Siwek, ekspert ds. ratownictwa wodnego: ï Tak rozpowszechniĺ praktycznŃ 

umiejňtnoŜĺ pğywania, ŨebyŜmy my byli zbňdni na tych naszych akwenach, na tych kŃpieliskach. 

ǃ 



2022-07-24 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 7643 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 642 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty pierwszy dzieŒ 

 

GK: ï SŃ dwie ofiary Ŝmiertelne frontu burzowego, kt·ry przeszedğ przez Polskňé 

Najbardziej niebezpiecznie byğo w wojew·dztwach ğ·dzkim, mazowieckim, mağopolskim 

i podkarpackimé W poniedziağek do Polski wracajŃ upağy, a wraz z nimi gwağtowne zjawiska 

pogodowe. 

 

GK: ï JuŨ wystarczy na Bajraktaraé 22 825 101 zğotych ğŃcznie ï wpğaty dokonağo ponad 

200 tysiňcy os·b, ale zrzutka trwa. 

 

GKò ï Byğa totalna krytyka opozycji, straszenie przejňciem przez niŃ wğadzy i 

opowiadanie o zasğugach PiS-u. Ale na te sğowa KaczyŒskiego warto zwr·ciĺ szczeg·lnŃ uwagň: 

ĂdoŜĺ, na Ũadne dalsze ustňpstwa wobec Brukseli nie p·jdziemyò é 

Arleta Zalewska: ï K·rnik, powiat poznaŒski 

KaczyŒski: ï 23 lipca. JeŜli chcemy byĺ powaŨnym paŒstwem, to musimy wiedzieĺ, Ũe za 

to teŨ czasem trzeba zapğaciĺé 

KaczyŒski, PoznaŒ: ï Unia w odpowiedzi zamiast po prostu daĺ nam to, co nam siň naleŨy 

absolutnie, jak kaŨdemu innemu paŒstwu, to nie daje. To w takim razie koniec, no. 

KaczyŒski: ï DoŜĺ tego na dalsze ustňpstwa, kt·re sŃ poza traktatami. WyjŜcie poza 

traktaty, to czego oni siň od nas domagali, juŨ dalej nie p·jdziemy, bo wğaŜnie mamy 

ciuciubabkň, absolutnie dosyĺ. 

 

GK: ï Na sali prezes przemawia i odpowiada na pytania [zadawane] z kartki, sğucha 

pochwağ i owacji ï to obraz dla rzŃdowej telewizji, na zewnŃtrz policja i ochrona pilnujŃ, by do 

prezesa nie zbliŨyğ siň nikt, kto chce zadaĺ kğopotliwe pytanie. Wğadza nie chce konfrontowaĺ 

siň z politycznymi przeciwnikami. 

Katarzyna G·rniak: ï Przez szpaler [policji] i czarnymi limuzynami wğadza jedzie do 

ludzi. TakŃ kawalkadŃ wczoraj do Wejherowa [jechağ] premier Morawiecki. Za zamkniňtŃ 

bramŃ, za zamkniňtymi drzwiami, za zamkniňtŃ barierkŃ Prawo i SprawiedliwoŜĺ spotyka siň z 

ludŦmi, wybranymi. Obywatele zadowoleni z wğadzy, a wğadza z obywateli. To wakacyjne 

spotkania PiS-u z obywatelamié Wczoraj do podpoznaŒskiego K·rnika przyjechağ prezes 

KaczyŒski. Wok·ğ budynku zgromadziğ siň tğum. Na salň KaczyŒski zostağ wprowadzony 

tylnymi drzwiami. Niepytani mieszkaŒcy wykrzyczeli swoje Ũale do samochod·w. Tego prezes 

nie usğyszağ. 

KaczyŒski: ï Rozwrzeszczane grupy ludzi, no, kt·rzy naprawdň upadli bardzo nisko. 

BiorŃc pod uwagň ich jňzyk, ich agresjň, ich twarzeé 

KG: ï Po spotkaniu w K·rniku policja rozgoniğa tğum, by kawalkada limuzyn z prezesem 

mogğa przejechaĺ. KaczyŒskiego Ũegnağy wulgaryzmy. 

 



GK: ï To nie jest kontrofensywa na wielkŃ skalň, ukraiŒska armia pokazuje, Ũe moŨe 

skutecznie atakowaĺ ruskich. W obwodzie chersoŒskim zniszczyli ruski skğad amunicji i oŜrodek 

dowodzenia. Na froncie trwa wymiana ognia, w portach przygotowujŃ eksport zboŨa. 

Cezary Grochot: ï Eksploduje ruski skğad amunicji w mieŜcie Gorğ·wka w obwodzie 

donieckim. To efekt precyzyjnego ataku artylerii. Przy uŨyciu tej artylerii ukraiŒskie wojska 

miağy teŨ zniszczyĺ oŜrodek dowodzenia w obwodzie chersoŒskim, gdzie rozpoczňğy 

kontrofensywň. Prawda jest taka, Ũe Ukraina ma zbyt mağo ciňŨkiego sprzňtu, aby przeprowadziĺ 

skutecznŃ kontrofensywň na duŨŃ skalň, ale lokalne ataki, jak ten w Chersoniu, odnoszŃ sukcesy, 

co potwierdziğ prezydent Zeğenski. 

Woğodymyr Zeğenski: ï Okupanci pr·bowali zağoŨyĺ tam przycz·ğek, ale nie pozwolimy 

im na to. UkraiŒskie siğy zbrojne krok po kroku wkraczajŃ do tego regionu. 

CG: ï kreml odpowiada kolejnymi atakami na obiekty cywilne, ale mimo wczorajszego 

ostrzağu portu w Odessie Ukraina przygotowuje siň do wznowienia eksportu zboŨa. WciŃŨ nie 

jest pewne, czy rosja dotrzyma podpisanej w piŃtek w Turcji umowy. Cynicznie udawağa, Ũe to 

nie jej rakiety spadğy na ukraiŒski port. Dopiero kilka godzin temu rosja potwierdziğa, Ũe to ona 

odpowiada za ataki na Odessň i opublikowağa te zdjňcia; ruski ostrzağ portu potňpiğ cağy Ŝwiaté 

ǃ 
2022-07-25 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7196 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 589 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty drugi dzieŒ 

 

GK: ï Zreformujemy, zmienimy, mamy pomysğy i plan ï prezes PiS-u ruszyğ w Polskň 

i prowadzi kampaniň tak, jakby byğ liderem opozycji, a nie partii, kt·ra rzŃdzi od siedmiu lat. 

Zjednoczona prawica ma niepodzielnŃ wğadzň i prezydenta, ponosi peğnŃ odpowiedzialnoŜĺ za 

to, jak wyglŃda dziŜ Polska. 

Jakub Sobieniowski: ï To prezes PiS-u po siedmiu latach PiS-u u wğadzy: 

KaczyŒski, Gniezno: ï Wğadza musi byĺ pod kontrolom [Ń], nie ma dobrej wğadzy 

niekontrolowanej. Musi byĺ kontrolowana. Nie moŨe oczywiŜcie kontrolowaĺ sama siebieé 

JS: ï Teraz KaczyŒski m·wi, Ũe wğadza sama siebie nie moŨe kontrolowaĺ, a oddağ swojej 

wğadzy kontrolň nad policjŃ, sğuŨbami specjalnymi, nawet prokuraturŃ i majŃc takŃ kontrolň nad 

PolskŃ, za swoich rzŃd·w w Polsce, tak opisuje Polskň: 

KaczyŒski, Konin: ï Zmienimy, doprowadzimy Polskň do takiego stanu, w kt·rym 

przyzwoitoŜĺ bňdzie realizowanaé Pewna grupa ludzi moŨe sobie ze wszystkiego kpiĺ. No. My 

takiej Polski nie chcemy, a przyznajemy, Ũe do tej pory dziňki czy z winy opozycji, kt·ra, gdyby 

zachowywağa siň normalnie, to byŜmy to przeprowadzili. 

JS: ï Po siedmiu latach zmieniania wymiaru sprawiedliwoŜci KaczyŒski obiecuje 

przystŃpienie do zmian w wymiarze sprawiedliwoŜci: 

KaczyŒski, PoznaŒ: ï PowinniŜmy przystŃpiĺ do zmian w polskim wymiarze 

sprawiedliwoŜci. 

KaczyŒski, Konin: ï Tu wolnoŜĺ przez tamtych, kt·rzy som [Ń] po drugiej stronie, nie jest 

uznawana. 

KaczyŒski: ï ŧeby byğo jasne. Ja siň nie bojň pytaŒ trudnych. Teraz na poprzednim 

spotkaniu w GnieŦnie mnie pytano, jakie zalety ma premier. 

KaczyŒski, PoznaŒ: ï Rozwrzeszczane grupy ludzi naprawdň upadli bardzo niskoé 

 

GK: ï To musi byĺ dodatek energetyczny, a nie tylko wňglowy, dla wszystkich, kt·rych 

zabolŃ rosnŃce ceny surowc·w do ogrzewania dom·w i mieszkaŒ. Lewica zğoŨy projekt ustawy 

w tej sprawie. Co zrobi partia wğadzy? Na razie rozpoczňğa wyŜcig z czasem i konkurencjŃ do 

zakupu wňgla. 



Jacek Tacik: ï Premier tu dŃŨy na spotkanie z g·rnikami w Katowicach, apeluje, aby 

pracowali jeszcze wiňcej i jeszcze ciňŨej, bo juŨ brakuje wňgla, a oni odpowiadajŃ, Ũe 

rozwiŃzaniem wňglowego problemu jest renegocjacja umowy o stopniowym zamykaniu kopalŒ. 

Anna Moskwa, minister klimatu i Ŝrodowiska: ï W poprzednich tygodniach umowy 

zawarte przez sp·ğki skarbu paŒstwa byğy na okoğo siedmiu milion·w toné 

Jakub Wiech, energetyka24.com: ï To nie zakontraktowanie dostaw jest problemem, tylko 

logistyka, chodzi o to, Ũeby ten wňgiel odebraĺ w portach, przeğadowaĺ i wysğaĺ w gğŃb kraju i z 

tym sŃ najwiňksze problemy. Zrzucanie teraz miliard·w na prawo i lewoé My potrzebujemy 

inwestycji, my potrzebujemy dodatkowych mocyé 

JT: ï Cena wňgla w kraju, to juŨ 1 700 zğ/tonňé 

 

GK: ï Polska nie zgadza siň na obowiŃzkowŃ redukcjň zuŨycia gazu przez paŒstwa Unii. 

Komisja Europejska chciağa ograniczenia zuŨycia o 15% od sierpnia do marca, poczŃtkowo 

dobrowolnie, obowiŃzkowo po ogğoszeniu stanu nadzwyczajnego. 

 

GK: ï Precyzyjne uderzenia niszczŃ ruskie magazyny amunicji, punkty dowodzenia i linie 

zaopatrzenia. Nowoczesny sprzňt od zagranicznych sojusznik·w jest niezbňdny UkraiŒcom na 

froncie; ruscy juŨ niedğugo mogŃ zmierzyĺ siň z ukraiŒskŃ kontrofensywŃ. 

Monika Krajewska: ï Batalion ochotnik·w strzeŨe okolice Izium, sŃ tylko kilometr od linii 

frontu i majŃ bardzo waŨne zadanie: nie dopuŜciĺ by ruscy okrŃŨyli UkraiŒc·w w Donbasieé 

ruscy cağy czas atakujŃ na lŃdzie w okolicach Doniecka, Bachmutu i Siewierska, ale na razie nie 

robiŃ postňp·w, UkraiŒcy coraz lepiej radzŃ sobie z obsğugŃ sprzňtu dostarczanego przez 

zagranicznych partner·w. Sğynne juŨ amerykaŒskie Hajmarsy, wedğug ukraiŒskich wojskowych 

przyczyniğy siň do zniszczenia 50 magazyn·w amunicji. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Nie odpuszczamy i tak jak codziennie od 

piňciu miesiňcy robimy wszystko, by zadaĺ jak najwiňksze straty naszemu wrogowi, a 

jednoczeŜnie zebraĺ jak najwiňksze wsparcie dla Ukrainy. 

MK: ï W precyzyjnych uderzeniach rozbijane sŃ kolejne ruskie punkty dowodzenia, wňzğy 

komunikacyjne, linie zaopatrzenia. W obwodzie ğugaŒskim w hotelu miağo zginŃĺ stu ruskich 

Ũoğnierzy. Reszta zmuszona jest do ciŃgğego zmieniania pozycji, co utrudnia im prowadzenie 

ostrzağu. W rňce UkraiŒc·w trafiğy teŨ juŨ dojczlandzkie dziağa przeciwlotnicze. Zdaniem 

brytyjskiego ministerstwa obrony ruscy stojŃ przed dylematem, kt·ry front wzmacniaĺ, ten w 

Donbasie czy ten na poğudniu Chersonia, gdzie ruscy szykujŃ siň do kontrofensywy. Coraz 

wyraŦniej widaĺ teŨ problemy z ruskim sprzňtem, Ũoğnierze majŃ trudnoŜci z naprawŃ tysiňcy 

woz·w bojowych, kt·re zostağy uszkodzone w czasie inwazji. 

Jurij Waskow, ukraiŒski wiceminister infrastruktury: ï W ciŃgu 24 godzin bňdziemy 

gotowi wznowiĺ ukraiŒski eksport zboŨa. W pierwszej kolejnoŜci m·wimy o porcie w 

Czarnomorsku, potem przyjdzie kolej na Odessň. 

MK: ï Na odblokowaniu port·w Ukraina zyska miliard dolar·w miesiňcznie, ruscy 

przekonujŃ, Ũe dotrzymajŃ warunk·w porozumienia. Wedğug ONZ, jego peğne wdroŨenie moŨe 

potrwaĺ jeszcze kilka tygodni. 

 

GK: ï To jest waŨny komunikat światowej Organizacji Zdrowia: Mağpia ospa jest 

globalnym zagroŨeniem dla zdrowia. Ale to nie pow·d do paniki, ale raczej zachowania 

ostroŨnoŜci. Przypadki mağpiej ospy odzwierzňcej choroby wirusowej mamy juŨ w Polsce. Na 

Ŝwiecie odnotowano ğŃcznie 17 tysiňcy. 

Paweğ Szot: ï Dwa przypadki mağpiej ospy odnotowano wğaŜnie na ślŃskué W cağej 

Polsce jest juŨ 50 zakaŨonyché 

ǃ 
2022-07-26 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7183 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 5 108 nowych zakaŨonych. 14 zgon·w. 



 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty trzeci dzieŒ 

 

DR: ï Jest porozumienie, bňdzie oszczňdzanie, na poczŃtek zgoda na zaciskanie unijnego 

pasa, praktycznie od zaraz, od przyszğego tygodnia kraje czğonkowskie przykrňcŃ wewnňtrzne 

kurki dobrowolnie, choĺ innego wyjŜcia nie ma, bo ten zewnňtrzny kurek znowu dokrňca 

Gazprom. 

Michağ Tracz: ï To naturalne, Ũe obawy majŃ dziŜ chyba wszyscy korzystajŃcy z gazu 

i pytajŃ, czy bňdzie jeszcze droŨszy i czy go wystarczyé 

Maciej Sokoğowski, Bruksela: ï Do porozumienia dopisano tak dğugŃ listň 

wyjŃtk·w, Ũe porozumienie przypomina ser szwajcarski. Kraje Unii zgodziğy siň na 

dobrowolne oszczňdzanie gazu, to nie chcŃ, aby Komisja wtrŃcağa siň, w jaki spos·b 

ten cel osiŃgnŃ. 

MT: ï Jeden z wyjŃtk·w bňdzie dotyczyğ Polski. DuŨe zapasy gazu w naszym kraju 

powodujŃ, Ũe nie bňdziemy mieli narzuconych Ũadnych cel·w redukcyjnych. Wielkie 

przedsiňbiorstwa, fabryki i przemysğy zuŨywajŃce najwiňcej gazu, dopiero p·Ŧniej, jeŜli w og·le, 

bňdŃ odbiorcy indywidualni, na koŒcu takiej listy sŃ odbiorcy wraŨliwi: szpitale i szkoğy. Pod 

pretekstem prac konserwatorskich Gazprom ograniczy przepğyw gazociŃgiem Nordstreem 1 do 

zaledwie 20% przepustowoŜci. 

 

DR: ï Reparacje to tylko wierzchoğek g·ry lodowej i takŃ samŃ temperaturň majŃ 

obustronne relacje. Anty-dojczlandzkie relacje wracajŃ ze zdwojonŃ siğŃ wraz z powrotem 

prezesa PiS do objazdu po kraju. Po co nam kreowany wr·g za zachodniŃ granicŃ, skoro 

prawdziwy jest za wschodniŃ? 

Jakub Sobieniowski: ï Tak w niespeğna 30 sekund KaczyŒski przyznağ, Ũe unijnych 

pieniňdzy moŨe nie byĺ, to wina Unii, a tak naprawdň Dojczlandu. 

KaczyŒski, Konin: ï To nie jest tak, Ũe nas siň da [nie zrozumiağem], chcemy byĺ 

powaŨnym paŒstwem, to musimy, za to czasem siň pğaci [ty draniu!]; wiadomo, Ũe w tej chwili 

w Unii decydujŃ Dojcze; oni niestety tak naprawdň niewiele siň nauczyli z tego, co przyniosğa 

im druga wojna Ŝwiatowa, w sensie, no, potwornej klňski militarnej, zostali rozbici, 

zbombardowani, okupowani, obrabowani, pogwağceni. 

JS: ï A ta jeszcze bardziej: 

KaczyŒski, Konin: ï KtoŜ, kto nie ma jakiegoŜ ciňŨkiego kompleksu sztohu, sztohu, 

przepraszam, chodzi o Sztokholm. 

KaczyŒski, Konin: ï KtoŜ, kto miğuje swojego przeŜladowcň, ofiara miğuje swojego 

przeŜladowcň. 

KaczyŒski, Gniezno: ï Ci z Unii, a szczeg·lnie ci z  Dojczlandu liczŃ na tych sğabych, na 

tych miňkkich, wystraszonych, co siň bojŃ swojej polskoŜci. 

KaczyŒski, Konin: ï Za co siň Dojcze nie wziňli w Europie, to siň fatalnie skoŒczyğo. 

Pierwsza wojna Ŝwiatowa, druga wojna Ŝwiatowa; nie Ũadni naziŜci, tylko Dojczland, jako 

nar·d, jako cağoŜĺ narodu sŃ odpowiedzialni za tŃ [tň] wojnň. 

KaczyŒski, Konin: ï Dojcze teŨ [jak PiS] grabili, wycinali na przykğad Puszczň 

BiağowieskŃ. Gdyby tak przyjŃĺ peğnŃ sprawiedliwoŜĺ historycznŃ, to mielibyŜmy teŨ ogromne 

roszczenia za pierwszŃ wojnň ŜwiatowŃ. 

Pytanie z kartki: ï Jak rzŃd ma odpowiedzieĺ na dojczlandzki szantaŨ odnoŜnie dzielenia 

siň gazem? 

KaczyŒski: ï śmiechem. 

KaczyŒski, Gniezno, o Tusku: ï On jest nadziejŃ polskiej niewoli i polskiego 

podporzŃdkowania, pod but dojczlandzki. 

KaczyŒski, Konin: ï Kiedy Brandt rozpoczŃğ swojŃ politykň wschodniŃ, to zaczŃğ drogň do 

wojny na Ukrainie. 

JS: ï to rosja chce granic z czas·w rozbior·w Polski. 

Te wszystkie wypowiedzi KaczyŒskiego pochodzŃ z ostatniego weekendu. 

 



DR: ï Gra pozor·w, w kt·rej wszyscy jesteŜmy zakğadnikami, tylko pozornie wypeğniamy 

kamienie milowe, co naprawdň zauwaŨa Komisja Europejskaé 

Arleta Zaleska: ï Ten wywiad z szefowŃ Komisji Europejskiej w kancelarii premiera to 

dziŜ lektura obowiŃzkowa [oj, chyba nikt tam go nie przeczyta] Ursula von der Leyen m·wi 

wprost ï JeŜli polski rzŃd [doskonale wiemy co] é pieniŃdze do Polski nie popğynŃ. 

 

DR: ï JeŜli to jest plan, to bez konkret·w [wydobycie wňgla] 

 

DR: ï rosja to paŒstwo terrorystyczne ï powtarza Kij·w i ma na to kolejne dowody, 

bomby spadajŃ na obiekty cywilne i zabijajŃ niewinnych cywil·w. Apele o nowe sankcje sŃ 

r·wnie mocne, jak apele o dostawy broni dalekiego zasiňgu. 

Cezary Grochot: ï Masowy atak rakietowy na port w Mikoğajowie, zr·wnane z ziemiŃ 

nadmorskie miejscowoŜci w obwodzie odesskim. Nie ma mowy o precyzyjne uderzenia w cele 

wojskowe, atakowano wyğŃcznie cywil·w i obiekty cywilneé 

Woğodymyr Zeğenski 

Prezydent Ukrainy 

MieszkaŒcy wsi Zatoka prowadzili spokojne Ũycie, nie byğo tam Ũadnych wojsk ani 

baz, ale ruscy terroryŜci po prostu chcieli sobie postrzelaĺ. 

CG: ï Do ataku na miasto Czuhujew uŨyto takiego sprzňtu ï systemu rakietowego S300, 

kt·rego celem jest zwalczanie cel·w powietrznych, ale rosja coraz czňŜciej uŨywa tych rakiet do 

atakowania ukraiŒskich miast, szczŃtki jednego pocisku znaleziono w gruzach zniszczonego 

budynku. 



John Kirby 

AmerykaŒska Rada BezpieczeŒstwa Narodowego 

Ostrzelanie portu w Odessie (é) przypomina to, co widzieliŜmy wczeŜniej w Syrii, 

gdzie ruskie wojska atakowağy konwoje z pomocŃ humanitarnŃ. 

CG: ï Prezydent Ukrainy Woğodymyr Zağenski miağ poinformowaĺ Stany Zjednoczone, Ũe 

Ukraina musi przeprowadziĺ kontrofensywň, aby odzyskaĺ okupowane ziemie w ciŃgu 

najbliŨszych 3-6 tygodni, potem ruscy siň umocniŃé 

 

DR: ï Pğonie park narodowy Czeska Szwajcaria, w ogniu juŨ 30 hektar·w, Ũywioğ 

wymyka siň spod kontroli. Czesi proszŃ o miňdzynarodowŃ pomoc. W akcji juŨ polscy straŨacy 

i policjanci. 

 

DR: ï Polska wyschniňta na wi·r, wiňksze rzeki jak bajora, koryta tych mniejszych 

cağkiem puste. JesteŜmy u progu kryzysu wodnego ï straszŃ naukowcy. Olzň w okolicach 

Cieszyna moŨna przejŜĺ omijajŃc most, San trudno nazwaĺ rzekŃ, a Wisğa ginie w oczach. Na 5 

rzekach w kraju odnotowano najniŨsze stany w·d od czasu pomiar·w (rzeka Sama ï Szamotuğy; 

rzeka Kaczawa ï Rzym·wka; rzeka Biağa Przemsza ï Niwka; rzeka Biağa ï Gryb·w; rzeka 

Przemsza ï JeleŒ). Musimy ratowaĺ siň przed tym juŨ. Wszelkie domowe sposoby sŃ konieczne, 

ale na pewno nie wystarczyé 

 

DR: ï Dyskusja na ten temat trwa od lat, od miesiňcy jest gorŃca, jňzykowy dylemat: 

w Ukrainie czy na Ukrainie? Rada Jňzyka Polskiego uznaje oba poğŃczenia za poprawne, ale 

jeŜli to remis, to ze zdecydowanym wskazaniem: 

Maciej Mazur: ï To sztandarowy przykğad znaczenia prostych sğ·w; najpierw garŜĺ 

cytat·w z codziennej polszczyznyé 

Katarzyna KğosiŒska, profesor, przewodniczŃca Rady Jňzyka Polskiego, Polskiej 

Akademii Nauk: ï Poprawne jest: w Biağorusi i na Biağorusi; poprawne jest: na Ukrainie 

i w Ukrainie; poprawne jest: na Litwie i w Litwie. 

MM: ï SŃ jednak subtelne r·Ũnice: forma na Ukrainie upowszechniğa siň po drugiej 

wojnie. 

KK: ï Jest kilka wğaŜnie kraj·w, kt·re kiedyŜ nie byğy samodzielnymi paŒstwami, ale teraz 

juŨ oczywiŜcie sŃ i z nimi siň tradycyjnie uŨywa tych przyimk·w: na Litwň, na Ğotwň, na 

Sğowacjň, na BiağoruŜé 

MM: ï Sp·r jňzykowy siňgnŃğ nawet Sejmu: Dobromir SoŜnierz, koğo poselskie 

Konfederacja, wypowiedŦ z 23 marca: ï m·wi siň: na Ukrainie, tak, na Biağorusi, na Ukrainie, 

na Wňgrzech; nie m·wi siň: w Ukrainie ï to nie jest po Polskué 

MM: ï Rada Jňzyka Polskiego radzi uŨywaĺ: w Ukrainie. 

KK: ï SŃ regularne, no, takie przyjaŦniejsze tym ludziom, kt·rzy teraz cierpiŃ z powodu 

wojny. 

Mirosğaw Sk·ra, prezes ZwiŃzku UkraiŒc·w w Polsce: ï Odchodzimy od myŜlenia 

o Ukrainie jako przestrzeni, terytorium geograficznym, przestrzeni regionalnej, a patrzymy na 

Ukrainň jako paŒstwo. 

MM: ï Jedna taka mağa rzecz, jedno sğ·wko: w Polsce, ale jak waŨne: w Ukrainie. 

ǃ 



2022-07-27 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7811 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 3 721 nowych zakaŨonych. 11 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty czwarty dzieŒ 

 

DR: ï Nowy cios w rzŃdowym starciu, minister Ziobro kontra premier Morawieckié teraz 

jak siň okazuje takŨe i wňgielé 

Jak to jest, Ũe Polska szuka wňgla na Ŝwiecie, jednoczeŜnie w Ŝwiat go tonami wysyğa? 

Eksport kwitnie w najlepsze, a w skğadach zero, za to sp·ğki wychodzŃ na plus. 

Michağ Tracz: ï éEksport wňgla w tej chwili jest najwyŨszy od lat. Od stycznia do maja 

2022 roku sprzedano okoğo 2,8 mln ton. Po prostu sp·ğki go sprzedajŃ, bo mogŃ na nim zarobiĺ 

sporo. Wysokie ceny na zagranicznych rynkach powodujŃ, Ũe droŨej moŨna go sprzedaĺ i 

zarobiĺ. Sprzedawany jest do Czech, Ukrainy i Dojczlandu. 

 

DR: ï TysiŃc+ dla parlamentarzyst·w, premier i prezydent teŨ majŃ dostaĺ podwyŨkň 

pensjié 

 

DR: ï MON znowu idzie na zakupy i trudno im odm·wiĺ rozmachu, broŒ z Korei 

Poğudniowej zakup wedğug tamtejszych medi·w ma kosztowaĺ 14 miliard·w dolar·w: lekkie 

myŜliwce, samobieŨne armato-haubice i czoğgi, czňŜci produkowane w Polsce, pierwsze dostawy 

w tym roku. 

Bğaszczak: ï Zam·wiliŜmy wğaŜnie 1000 czoğg·w K2, ponad 600 armato-haubic K9, trzy 

eskadry samolot·w SA50. Zaczynamy naszŃ wsp·ğpracň od dostaw sprzňtu wojskowego jeszcze 

w tym roku. Chcemy pokoju, ale dla tego, Ũe chcemy pokoju, szykujemy siň do wojny, by 

wojsko polskie byğo tak silne, Ũeby agresor nie zdecydowağ siň na zaatakowanie naszego kraju. 

 

DR: ï W wojennej strategii punkt dla ukraiŒskiej armii ï Celne uderzenie w most nad 

Dnieprem w Chersoniu blokuje kluczowŃ dla ruskich przeprawň, a w samym okupowanym 

mieŜcie przygotowania do wrzeŜniowego referendum; kremlowi marzy siň w obwodzie 

donieckim powt·rka z Krymu. 

Monika Krajewska: ï éTak wyglŃda kontrofensywa przeciwko ruskim jednostkom. 

UkraiŒcy od tygodnia szykujŃ siň do odbicia poğudnia. Most w Chersoniu, Most Antonowski, to 

jedna z dw·ch przepraw mostowych przez Dniepr, kt·ra do tej pory umoŨliwiağa ruskim 

zaopatrywanie i wycofywanie wojsk. ChersoŒ jest w rňkach ruskich od marca i wğaŜciwie od 

tego czasu podejmowane sŃ tam pr·by przygotowania i przeprowadzenia referendum, kt·re 

miağoby przyğŃczyĺ ten obszar do rosji. Scenariusz, kt·ry znamy z Krymu. 

Oğeh Nikoğenko, ministerstwo spraw zagranicznych Ukrainy: ï Ta sama taktyka, co na 

Krymie i w Donbasie: powoğujŃ lokalne administracje, wprowadzajŃ rubla i zapewniajŃ 

mieszkaŒcom ruskie obywatelstwo. 

MK: ï kreml planuje referendum we wrzeŜniu, ale do tego czasu nie uda im siň opanowaĺ 

cağego Donbasu, nawet przy wsparciu grupy Wagnera, kt·ra robi tam postňpy. Wojna na 

wschodzie zamieniğa siň w pozycyjnŃ. Wedğug UkraiŒc·w rosja straciğa juŨ ponad 40 tysiňcy 

Ũoğnierzy. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Przez cztery miesiŃce ruski rzŃd nie podağ 

swoim obywatelom informacji nawet cenzurowanych na temat strat w okupacyjnej armii, 

kompletna cisza, nie byğo sğowa w Ũadnym wywiadzie czy przem·wieniu. 

MK: ï I wcale nie jest tak, Ũe nikt o nich nie pyta, ruskie matki szukajŃ swoich syn·wé 

UkraiŒcy swoich polegğych nie ukrywajŃ, pamiňtajŃ o nich po Ŝmieci. Ordery dla bohater·w 

odbierajŃ ich bliscyé W Stambule otwarto dziŜ centrum, kt·re bňdzie odpowiadaĺ za 

koordynacjň porozumienia miňdzy UkrainŃ a rosjŃ. 

 



DR: ï Fala ognia rozlewa siň bğyskawicznie, napňdza jŃ wiatr, a napňdza go susza, poŨar 

objŃğ tysiŃc hektar·w parku narodowego Czeska Szwajcariaé [poza Polakami] w akcji takŨe 

Italianie i Sğowacy. 

 

DR: ï Strajkuje personel obsğugi naziemnej Lufthansy, odwoğano juŨ ponad tysiŃc lot·wé 

Lufthansa zwolniğa zbyt wielu pracownik·w podczas kryzysué 

ǃ 
2022-07-28 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7973 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 3 514 nowych zakaŨonych. 12 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty piŃty dzieŒ 

 

AW: ï Ponad 20 tysiňcy zğotych miesiňcznie, po odejŜciu z Izby Dyscyplinarnejé 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï JedenaŜcie os·b w Izbie Dyscyplinarnej nie byğo sňdziami, 

co przyznağa sama wğadzaé 

 

AW: ï Czas podwyŨek w polityce, kiedy w Polsce czas kosmicznej inflacjié 

Wynagrodzenie polityk·w obecne: 

¶ premier, marszağek Sejmu, marszağek Senatu ï 20 500 zğ 

¶ ministrowie ï 17 700 zğ 

¶ poseğ, senator ï 12 800 zğ 

¶ prezes NBP ï 20 500 zğ 

¶ prezes NIK ï 18 300 zğ 

 

AW: ï Bňdziemy Ũyĺ, aby walczyĺ, bňdziemy walczyĺ, aby Ũyĺ ï m·wi to prezydent 

Zeğenski i m·wi to w wyjŃtkowy dla Ukrainy dzieŒ ï DzieŒ PaŒstwowoŜci Ukrainy ï ruscy 

strzelali jak w kaŨdy inny i tym razem ostrzelali Chark·w. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Bňdziemy Ũyĺ, aby walczyĺ, bňdziemy 

walczyĺ, aby Ũyĺ, nie poddamy siň, dop·ki nie wygnamy z naszej ziemi ostatniego okupanta, 

dop·ki nie wyzwolimy ostatniego metra ukraiŒskiej ziemi. 

Katarzyna SğawiŒska: ï éwiňkszoŜĺ rakiet zniszczyğa obrona przeciwlotnicza, kilka 

trafiğo w jednostkň wojskowŃ pod Kijowem. Nabiera tempa ukraiŒska kontrofensywa w 

Chersoniu po zbombardowaniu kluczowego mostu ï ocenia brytyjski wywiad. 

Ale ruscy ŜciŃgajŃ w ten rejon potňŨne siğy, by nie dopuŜciĺ do odbicia ich gğ·wnej zdobyczy na 

poğudniu Ukrainy.  

UkraiŒska partyzantka w Chersoniu juŨ dziağa, to ostrzelany samoch·d kolaborant·wé 

 

AW: ï Polacy zrzucili siň na Bajraktara dla Ukrainy, ale tureccy producenci przekaŨŃ go 

Ukrainie za darmo, zebrane pieniŃdze pomogŃ UkraiŒcom w inny spos·b. 

 

Zakupy uzbrojenia: 

¶ W ciŃgu najbliŨszych lat na dostawy sprzňtu koreaŒskiego Polska ma wydaĺ 
65,3 mld zğ 

¶ R·wnoczeŜnie kupujemy amerykaŒskie Abramsy za 20 mld zğ 

¶ Samoloty F-35 za kolejne 20 mld zğ 

¶ A takŨe elementy tarczy antyrakietowej za 48 mld zğ 

¶ W sumie wydatki wyniosŃ 153,3 mld zğ 

 



AW: ï PoŨar w parku narodowym ĂCzeska Szwajcariaò (miejscowoŜĺ HŚensko) nie 

rozszerza siň, ale to nie oznacza, Ũe jest juŨ dobrze; pğomienie gasi siedem Ŝmigğowc·w, w tym 

polski Black Hawk. 

 

AW: ï W Chorwacji wielka zmiana w podr·Ũy i nowo wybudowany most, skr·ci dojazd 

do Dubrownika. 

ǃ 
2022-07-29 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7399 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 3 391 nowych zakaŨonych. 9 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty sz·sty dzieŒ 

 

GK: ï To nie sŃ wymarzone i wyczekane wakacje, takie tylko z nazwy ï wakacje 

kredytowe mogŃ wziŃĺ od dziŜ ci, kt·rzy majŃ kredyt hipoteczny w zğotych pod pewnymi 

warunkami: ğŃcznie osiem miesiňcy bez pğacenia rat, by przetrwaĺ najtrudniejszy okresé 

GUS podaje, Ũe inflacja drugi miesiŃc z rzňdu wyniosğa 15,5%... Cağy czas ceny bardzo 

szybko rosnŃ. Kolejne pieniŃdze dosypywane na rynek spadkowi nie sğuŨŃ. Michağ Tracz, Fakty. 

 

GK: ï ruska prowokacja i atak na ukraiŒskich jeŒc·w wojennych. W obwodzie donieckim 

ruscy zbombardowali wiňzienie, gdzie byli teŨ obroŒcy Azowstalu ï zabili ponad 40 os·b i 

zrzucili winň na Ukrainň. Kij·w kolejny raz wzywa Ŝwiat, by uznağ rosjň za paŒstwo-terrorystň. 

Katarzyna SğawiŒska: ï éw okupowanej Oğyniwce zbombardowali wiňzienieé jest 

ponad 40 ofiar, 130 zostağo rannyché AmerykaŒski Senat przyjŃğ rezolucjň za uznania rosji, jak 

Korei P·ğnocnej czy Iranu za kraj sponsora terroryzmué w okolicach Chersonia ukraiŒska 

armia atakuje kolejne skğady ruskiej amunicji; juŨ odbiğa kilkadziesiŃt miejscowoŜci i szykuje siň 

do ofensywy na stolicň regionu. Prezydent Ukrainy nie siedzi w Kijowie, odwiedziğ rannych 

Ũoğnierzy, a razem z ambasadorami G7 byğ w sŃsiadujŃcym z OdessŃ Czarnomorsku, by 

dopilnowaĺ przygotowaŒ do wznowienia eksportu ukraiŒskiego zboŨa. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Nasza strona jest w peğni gotowa. WysğaliŜmy 

wszystkie informacje do naszych partner·w: ONZ i Turcji, a nasze wojsko gwarantuje 

bezpieczeŒstwo. 

KS: ï W porcie jest juŨ 17 zağadowanych ziarnem statk·w, czekajŃ tylko na sygnağ. 

 

GK: ï Wielu z nich zostağo ciňŨko rannych na froncie, potrzebujŃ leczenia i rehabilitacji. 

UkraiŒscy Ũoğnierze przyjechali specjalnym transportem medycznym do Krakowa i Katowic, 

stamtŃd zostali rozwiezieni po okolicznych szpitalach, gdzie bňdŃ leczeni. 

Paweğ Szot: ï Specjalny pociŃg sanitarny wyruszyğ z PrzemyŜla, by zatrzymaĺ siň na 

dw·ch stacjach kolejowych, w Krakowie i Katowicach. Przywi·zğ 29 ukraiŒskich Ũoğnierzy, 

kt·rzy zostali ranni na froncie. Ich Ũyciu juŨ nic nie zagraŨa, sŃ w r·Ũnym stanie, niekt·rzy mogŃ 

chodziĺ o wğasnych siğach, inni muszŃ byĺ transportowani na noszaché ukraiŒskie szpitale sŃ 

przeciŃŨone, a personel r·wnieŨ jest celem ruskich atak·w. To nie pierwszy i nie ostatni taki 

transport. 

 

GK: ï 58 tysiňcy ton wňgla przypğynňğo z RPA do portu w świnoujŜciu. To jeszcze 

potrzebujemy 3 do 4 mln ton, by wystarczyğo na sezon grzewczy. Problemem byğoby 

rozğadowanie i transport po kraju. 

Paweğ Pğuska: ï énawet jeŜli kupimy tyle wňgla, polskie porty mogŃ go nie przeğadowaĺ. 

 

GK: ï Wyrok jest ostateczny, a postňpowanie umorzone ï moŨna w Polsce protestowaĺ ï 

uznağ sŃd w Starachowicach. Sprawa dotyczyğa demonstrant·w, kt·rzy protestowali podczas 

wizyty KaczyŒskiego w styczniu tego roku, policja chciağa ukarania siedemnaŜciorga z nich. 



Transparent: 

  FOLIARZE RZłDZł PANDEMIł 

  SZALEőCY OśWIATł 

  FASZYśCI PATRIOTYZMEM 

  PEDOFILE MORALNOśCIł 

  A KĞAMCZY INFORMACJł 

  A WSZYSTKO PO TO, BY ZĞODZIEJE 

  DALEJ MOGLI RZłDZIĹ PIENIŇDZMI 

Katarzyna G·rniak: ï Namalowağa taki transparent i kiedy do jej miasta przyjechağ 

KaczyŒski, poszğa protestowaĺ. 

Kinga Sawicka, 16 stycznia protestowağa w Starachowicach: ï A moja przyjaci·ğka miağa 

transparent: ĂJAREK, NIE PODSKAKUJ, MAM 177cmò 

KG: ï Chwila doŜĺ niemrawych okrzyk·w zamieniğa siň w p·ğroczny maraton. By 19 

w·wczas protestujŃcych os·b usğyszağo sğowa w paŒstwie demokratycznym oczywiste, najpierw 

musiağo wydarzyĺ siň wylegitymowanie, wniosek policji o ukaranie, zatrudnienie adwokata i 

dwie instancje w sŃdzie. Czemu policja je zğoŨyğa? Cofnijmy siň do stycznia, kiedy to KaczyŒski 

przyjechağ do Starachowic: 

KsiŃdz w koŜciele: ï W dziewiŃtŃ rocznicň Ŝmierci Ŝwiňtej pamiňci Jadwigi KaczyŒskiej 

KG: ï Byğa msza za matkň KaczyŒskiego, byğy przem·wienia, oficjele, a przed koŜcioğem 

byli teŨ protestujŃcy, r·Ũni: 

SZPITAL DLA STARACHOWICZAN ï NIE DLA PRZEKSZTAĞCENIA! 

KOD [Komitet Obrony Demokracji], Strajk Kobiet, antyszczepionkowcy, byğ teŨ protest w 

sprawie lokalnego szpitala. 

Kinga Sawicka, dalszy ciŃg: ï Hasğa byğy teŨ: WYNOCHA, BŇDZIESZ SIEDZIAĞ, 

KĞAMSTWA. Posğowie byli niezadowoleni, Ũe KaczyŒski nie byğ witany balonami i 

szampanem. ProtestujŃcych por·wnağ do esbek·w. 

KaczyŒski przy grobie: ï Nastňpcy czwartego departamentu 

KG: ï i wytğumaczyğ, jak traktowaĺ ten protest: 

KaczyŒski, dalszy ciŃg: ï Nie wolno tolerowaĺ. To nie jest sfera wolnoŜci, to jest sfera 

naduŨycia, to jest sfera podnoszenia rňki na KoŜci·ğ, a to oznacza takŨe podnoszenie rňki na 

Polskň. 

KG: ï Po miesiŃcu Kinga Sawicka dowiedziağa siň, Ũe bňdzie miağa sprawň o zakğ·canie 

porzŃdku publicznego. 

Kinga Sawicka, dalszy ciŃg: ï To byğo dla mnie stresujŃce, bo tak naprawdň nie 

wiedziağam, jak to siň dalej potoczy. 

KG: ï Toczyğo siň dğugo, bo gdy sŃd pierwszej instancji sprawň umorzyğ, policja siň 

odwoğağa. 

Piotr Capağa, peğnomocnik dziewiňciu uczestnik·w protestu z 16 stycznia w 

Starachowicach: ï Stanowisko policji byğo ukierunkowane w ten spos·b, Ũe jeŜli miağyby siň 

odbywaĺ protesty, to te protesty powinny odbywaĺ siň bez hağasu, bez krzyku, chyba te protesty 

musiağyby byĺ za kaŨdym razem nieme. 

KG: ï Nie muszŃ takie byĺ. SŃd juŨ prawomocnie przyznağ, Ũe wğadzň nie trzeba 

wyğŃcznie milczŃco popieraĺ. 

Piotr Kğadoczny, doktor, HelsiŒska Fundacja Praw Czğowieka, Wydziağ Prawa i 

Administracji, Uniwersytet Warszawski: ï To byğoby absurdalne, gdybyŜmy mieli prawo tylko 

do takich wypowiedzi, kt·re siň podobajŃ wğadzy. 

 

[SkoŒczyğem 89 lat]. 

ǃ 
2022-07-30 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7389 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 3 687 nowych zakaŨonych. 14 zgon·w. 



 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty si·dmy dzieŒ 

 

DR: ï Przerwany rajd po Polsce. Prezes PiS rezygnuje z objazdu kraju i idzie na urlop, 

choĺ kilka tygodni temu ogğaszağ w partii wielkŃ pre-kampanijnŃ mobilizacjň i sam w obstawie 

policji ruszyğ w trasň, a teraz koniec. Co poszğo nie tak? Czy to falstart? I czy fiasko formuğyé 

 

DR: ï Masakra w Oğyniwce ï rzeŦ na jeŒcach i Ŝmierĺ ponad piňĺdziesiňciu obroŒc·w 

Azowstalu. Prezydent Zeğenski m·wi o zaplanowanej ruskiej zbrodni wojennej i zapowiada 

odwet. Domaga siň teŨ Ŝledztwa ONZ i Miňdzynarodowego Czerwonego KrzyŨa. 

Katarzyna SğawiŒska: ï Te zbrodnie rosja celowo i cynicznie zaplanowağa ï tak o ataku na 

ob·z jeniecki w Oğyniwce m·wiŃ ukraiŒskie wğadze: 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï To byğa Ŝwiadoma zaplanowana ruska 

zbrodnia wojenna. świadome masowe morderstwo ukraiŒskich jeŒc·w wojennych, ponad 

piňĺdziesiňciu zabitych. 

KS: ï Ponad siedemdziesiňciu jeŒc·w zostağo ciňŨko rannych, od kilku dni trafiğo tu do 

szpitala w okupowanym Doniecku. 

Michaiğ Jurenko, chirurg ze szpitala w Doniecku: ï Wszyscy sŃ w stanie krytycznym, majŃ 

obraŨenia wielu narzŃd·w wewnňtrznych. 

KS: ï Ob·z jeniecki zorganizowany byğ w byğej kolonii karnej numer 120 na terenach 

okupowanych przez rosje, parň dni wczeŜniej obroŒc·w Azowstalu przeniesiono do osobnego 

baraku. UkraiŒska SğuŨba BezpieczeŒstwa publikuje przechwycone nagranie, kt·re potwierdza, 

Ũe to ruscy urzŃdzili tu rzeŦ: 

SğuŨba BezpieczeŒstwa Ukrainy 

Przejňty przez SBU fragment rozmowy ruskich Ũoğnierzy 

ĂOni to wysadzili. PodğoŨyli wczeŜniej ğadunki wybuchoweò. 

[Od Katynia tak siň to ciŃgnie]. 

KS: ï By ukryĺ tortury i egzekucje. O nich wolontariusze z Mariupola opowiadali, kt·rzy 

w tej samej kolonii karnej numer 120 byli do poczŃtku lipca, spňdzili tam sto dni. Kilka dni temu 

juŨ bezpieczni w Warszawie m·wili o koszmarnych warunkach i o torturach, jakim byli tam 

poddawani jeŒcy z puğku Azow. 

Anna Woroszewa: ï Kobiety byğy poddawane jedynie przemocy psychicznej, ale 

najgorszŃ torturŃ dla nas byğo to, Ũe cağy czas sğyszağyŜmy krzyki i woğanie o pomoc 

skatowanych mňŨczyzn. 

Kostiantyn Weğyczko: ï Chğopcy opowiadali nam, Ũe podğŃczano im elektrody do palc·w, 

kğadli na metalowym ğ·Ũku, polewali wodŃ i razili prŃdem. 

KS: ï To protest rodzin wciŃŨ wiňzionych jeŒc·w: 

Swietğana, matka obroŒcy Azowstalu: ï Oni tylko bronili swojego kraju, dostali rozkaz, by 

siň poddaĺ; zostali po prostu zabici, ruscy nie majŃ ani krzty czğowieczeŒstwa. 

KS: ï UkraiŒskie wğadze chcŃ, by ONZ i Miňdzynarodowy Czerwony KrzyŨ w sprawie 

masakry w Oğyniwce przeprowadziğy Ŝledztwo. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Kiedy obroŒcy Azowstalu opuszczali 

kombinat, ONZ i Czerwony KrzyŨ stağy siň gwarantem Ũycia i zdrowia naszych bojownik·w. 

Teraz porňczyciele powinni chroniĺ Ũycie i zdrowie setek ukraiŒskich jeŒc·w wojennych. 

KS: ï Prezydent Zeğenski kolejny raz wzywa ONZ, by uznağy rosjň za paŒstwo-terrorystň. 

[Na razie uznano rosjň za paŒstwo wspierajŃce terroryzm]. 

KS: ï AmerykaŒski sekretarz stanu Antony Blinken waha siň, by nie zamykaĺ wszystkich 

kanağ·w komunikacji. 

 

DR: ï Wğadze stolicy [Warszawa] kontra narodowcy tuŨ przed kolejnŃ rocznicŃ, znowu 

sp·r o marszé 

 

DR: ï Ponad trzy dekady byğ w krajobrazie Gğogowa, a zniknŃğ w kilka chwil, jeden 

z polskich kominowych rekordzist·w 222-metrowiec pamiŃtka po nigdy nieukoŒczonej 

elektrociepğowni. 



Paweğ Abramowicz: ï Lekko przysiadğ, po czym jakby ogarniňty nagğŃ i nieodpartŃ 

sennoŜciŃ zaczŃğ monotonnie i spokojnie zamieniaĺ swŃ dotychczasowŃ majestatycznoŜĺ 

wertykalnoŜĺ na ostatecznŃ horyzontalnoŜĺ ï sğowem wyciŃgnŃğ siň jak dğugié 

ǃ 
2022-07-31 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7389 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 651 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty ·smy dzieŒ 

 

DR: ï Warszawa, kt·ra pamiňta o swoich bohaterach na co dzieŒ, ale w tych dniach 

szczeg·lnie, jutro 78 rocznica wybuchu Powstania Warszawskiegoé uroczystoŜci z niŃ 

zwiŃzane sŃ rozpisane na cağy ten weekend, a wğaŜnie teraz przy Placu KrasiŒskich w 

śr·dmieŜciu rozpoczyna siň apel pomiňci, tuŨ po nim przed pomnikiem Powstania 

Warszawskiego bňdŃ zğoŨone kwiatyé 

 

DR: ï W Ŝrodku lata plany na zimň i to sŃ plany awaryjne na sytuacje kryzysowe, duŨe 

aglomeracje i mağe miejscowoŜci szacujŃ zagroŨenia energetyczne, bo potencjalne ryzyko, Ũe 

moŨe byĺ ciemno i zimno jest wszňdzieé nie Ũeby wywoğaĺ panikň, ale by teraz, by potem 

zachowaĺ spok·j. 

Michağ Tracz: ï Warszawa robi wszystko, co moŨe, by nie daĺ siň zaskoczyĺ, ale w tej 

sytuacji musi byĺ gotowa na najgorszeé stolica przygotowuje siň na czarny scenariusz kryzysu 

energetycznegoé Wiadomo, Ũe w przypadku ograniczonych dostaw fabryki i duŨe 

przedsiňbiorstwa, p·Ŧniej centra handlowe, infrastruktura krytyczna taka jak wodociŃgi i szpitale 

jest na koŒcu tej listy. M·wimy tutaj nie tylko o duŨych miastach, problem potencjalnych 

ogromnych podwyŨek cen dotyczy kaŨdego samorzŃdu w Polsce. 

Tomasz Trela, KKP Lewicy, Nowa Lewica: ï Siedem lat rzŃd·w Prawa i SprawiedliwoŜci 

to dramatyczna sytuacja w naszych mağych polskich ojczyznach. 

Karol Karski, eurodeputowany PiS: ï Ten gaz bňdzie, ten wňgiel bňdzie, ta ropa bňdzie, 

natomiast ceny Ŝwiatowe sŃ takie, jakie sŃ, bo jesteŜmy po prostu w trakcie Ŝwiatowego kryzysu 

energetycznego. 

MT: ï Ceny sŃ, jakie sŃ, bo wğadza mogğa reagowaĺ wczeŜniej ï m·wiŃ samorzŃdowcy, 

nie chcŃ straszyĺ, Ũe zabraknie prŃdu lub Ũe bňdzie zimno, ale chcŃ byĺ na wszystko gotowi, a 

chyba najbardziej bojŃ siň o ogrzewanie. Tak jak tu w Wojkowicach koğo Katowic sp·ğka, kt·ra 

ogrzewa Ũğobek, przedszkole i przychodniň nie jest w stanie zapğaciĺ za wňgiel, poprosiğa miasto 

o poŨyczkň, bo inaczej w Wojkowicach kaloryfery bňdŃ naprawdň zimne. Cena resztek, kt·re 

jeszcze sŃ, przekracza 3 tysiŃce za tonň. [Dlaczego resztki wňgla sŃ tak drogie? Czy wğaŜciciel 

skğadu wňgla postanowiğ skorzystaĺ z sytuacji i podni·sğ cenň tak wysoko?] 

Aleksandr·w Ğ·dzki pr·buje szukaĺ wňgla na wğasnŃ rňkň, ale tu wğadza juŨ uprzedza 

mieszkaŒc·w, Ũe ceny bardzo wzrosnŃ. 

Albo Siemiatycze na Podlasiu, tu zmieniono ogrzewanie wňglowe na gazowe i miasto 

wğaŜnie dostağo prognozň cen o kilkaset procent wyŨszŃ. 

Premier od tygodni zapewnia, Ũe wňgiel bňdzie, ale dziŜ nikt nie wie, ile bňdzie kosztowağ. 

Burmistrzowie i prezydenci juŨ alarmujŃ, Ũe umowy przez dostawc·w sŃ zrywane, bo ci 

nie sŃ w stanie wywiŃzaĺ siň z deklarowanych cen. 

Tyle Ũe to, co robi Warszawa, co robiŃ wğadze Wojkowic, Aleksandrowa i Siemiatycz, to 

ich wğasne inicjatywy, m·wiŃ, Ũe z tym kryzysem zostağy same, a wğadza nie pomaga. 

 

DR: ï Nocny ostrzağ Mikoğajowa. Prezydent Zeğenski wzywa cywil·w Doniecka do 

ewakuacji, ruscy atakujŃ, choĺ bez postňp·w na froncie, wbrew konwencjom nie dopuŜcili  

przedstawicieli Miňdzynarodowego Czerwonego KrzyŨa do obozu w Oğyniwce. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Na tym etapie wojny terror roŜnie. 



Katarzyna SğawiŒska: ï Mikoğaj·w to najbliŨsze Chersonia miasto wciŃŨ pod ukraiŒskŃ 

kontrolŃ, to na nim agresorzy wyğadowujŃ swojŃ frustracjň za zniszczone precyzyjnymi 

ukraiŒskimi uderzeniami skğady amunicji i kolejne mosty. Tym razem UkraiŒcy ostrzelali 

kolejowy most antonowski, jeszcze bardziej odcinajŃc ruskie siğy od zaopatrzenia. 

Pr·ba zdobycia Bachmutu na razie siň nie powiodğa. NajeŦdŦcy stracili 20 sztuk sprzňtu 

wojskowegoé 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Tam sŃ setki tysiňcy ludzi, dziesiŃtki tysiňcy 

dzieci, wiele os·b odmawia wyjazdu, ale naprawdň trzeba to zrobiĺ. Im wiňcej os·b opuŜci 

obw·d doniecki, tym mniej zdoğa zabiĺ ruska armia. 

ICRC Ukraine 

(é) nasza wczorajsza proŜba o dostňp do jeŒc·w z oŜrodka wiňziennego w 

Oğeniwce nie zostağa speğniona. UmoŨliwienie dostňpu do jeŒc·w jest obowiŃzkiem 

stron konfliktu wynikajŃcym z konwencji genewskiejò. 

KS: ï Ani sğowa o Ukrainie nie byğo na tych uroczystoŜciach w Petersburgu z okazji 

Ŝwiňta marynarki wojennej ï putin podpisağ nowŃ doktrynň morskŃ. Stany Zjednoczone zostağy 

w niej nazwane gğ·wnym zagroŨeniem. Zapowiedziağ teŨ nowe hipersoniczne pociski 

manewrujŃce dla marynarki. 

 

DR: ï Polsko-Wňgierski sojusz w kryzysie. Od poczŃtku wojny Orbanowi bliŨej do 

Moskwy niŨ do Warszawyé 

échňtnie mieszamy siň ze sobŃ, nie chcemy staĺ siň narodem mieszanej rasy. 

Jacek Tacik: ï To nie cytat Goebbelsa, nazistowskiego ministra propagandy, ale jego 

autorem jest premier Wňgieré 

 

DR: ï Jak Krak·w, to Wawel, a jak Wawel to smok. I tak wzorem wrocğawskich krasnali 

w grodzie Kraka zamieszka cağa smocza rodzina. 

Paweğ Abramowicz: ï To bňdzie smokowity kŃsek dla turyst·w. Mağe zielone gadziny 

wypeğznŃ na ulice i bňdŃ kierowaĺ turystyczny ruch w stronň mağo znanych atrakcji, na razie sŃ 

dwa, ale jest w planie rozmnaŨanie. 

I pewnie zauroczy goŜci tak, jak Wrocğaw krasnalami, kt·re od lat pchajŃ turystyczny 

biznes. Wiele miast zapragnňğo pociŃgnŃĺ taki tğusty biznes: w Zielonej G·rze sŃ bahusiki, [od 

Bahusa greckiego boga wina] wylegğy na ulice pod wpğywem lokalnej tradycji. W Malborku o 

wzglňdy turyst·w stajŃ w szranki Marianki w zbroi. [Ja jako Marianek nie rozumiem]. W 

Szczytnie pro-turystyczne cele realizujŃ pofajdoki, chodzi siň ich szlakiem. WğaŜciwie nie ma 

znaczenia czy to ostra jazda na prosiaku czy statyczny lew gdaŒski hewelionem zwany. Grunt, 

Ũe kaŨda taka figurka to jest figura, bo rzuca turyst·w na kolana. Niech siň cieszŃ, na zdrowie [to 

Franek]. Paweğ Abramowicz, Fakty. 

ǃ 

ǃ 
ROZWčJ COVID-19 W POLSCE ï 2022 ï lipiec 

 

 

data od poczŃtku pandemii w ciŃgu doby w ciŃgu tygodnia 

 zakaŨeni zmarli zakaŨeni zmarli zakaŨeni zmarli 

2022-07-01 6 015 634 116 429 643 5   

2022-07-02 6 016 249 116 433 616 6   

2022-07-03 6 016 407 116 433 158 0 3 335 18 

2022-07-04 6 016 526 116 433 119 0   

2022-07-05 6 017 601 116 435 1 075 2   

2022-07-06 6 018 565 116 438 964 3   

2022-07-07 6 019 633 116 447 1 068 9   

2022-07-08 6 020 679 116 447 1 046 0   



2022-07-09 6 021 943 116 451 1 264 4   

2022-07-10 6 022 227 116 451 284 0 5 820 18 

2022-07-11 6 022 454 116 451 227 0   

2022-07-12 6 024 488 116 458 2 035 5   

2022-07-13 6 026 134 116 464 1 647 6   

2022-07-14 6 027 974 116 468 1 840 4   

2022-07-15 6 029 947 116 470 1 974 2   

2022-07-16 6 032 078 116 470 2131 0   

2022-07-17 6 032 475 116 470 397 0 10 251 17 

2022-07-18 6 032  794 116 470 319 0   

2022-07-19 6 036 042 116 475 3 251 5   

2022-07-20 6 038 893 116 486 2 853 11   

2022-07-21 6 041 891 116 492 2 999 6   

2022-07-22 6 044 923 116 498 3 038 6   

2022-07-23 6 048 411 116 510 3 493 12   

2022-07-24 6 049 052 116 510 642 0 16 595 40 

2022-07-25 6 049 640 116 510 589 0   

2022-07-26 6 054 743 116 524 5 108 14   

2022-07-27 6 058 462 116 535 3 721 11   

2022-07-28 6 061 946 116 547 3 514 12   

2022-07-29 6 065 332 116 556 3 391 9   

2022-07-30 6 069 016 116 570 3 687 14   

2022-07-31 6 069 665 116 570 651 0 20 661 60 

ǃ 

 



2022-08-01 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7475 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 613 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto piňĺdziesiŃty dziewiŃty dzieŒ 

 

AW: ï 78 lat temu to byğ pierwszy wiecz·r powstania Warszawskiego. 1 sierpnia 1944 

roku o godzinie siedemnastej o wolnŃ Warszawň i wolnŃ Polskň ruszyğo walczyĺ ponad 40 

tysiňcy mğodych mňŨczyzn i kobiet. DziŜ w godzinň ĂWò jak co roku zawyğy syrenyé 

 

Rafağ Trzaskowski, prezydent Warszawy: ï narodowcy siň uparli, Ũeby maszerowaĺ przy 

peğnym poparciu PiS-u. Ja bym na miejscu partii rzŃdzŃcej wstydziğ siň takich przyjaci·ğé 

 

AW: ï Liczby, kt·re straszŃ. 

- W 2021 roku w Polsce odbyğo siň 107 ustawowych aborcji. Te liczby sŃ liczbami haŒby i 

hipokryzjié 

 

AW: ï Pierwszy statek ze zboŨem wypğynŃğ z Odessy i jak m·wi ukraiŒski minister: nastağ 

dzieŒ wytchnienia dla Ŝwiata. Z tej ruskiej wojny w Ukrainie to jedyna dobra wiadomoŜĺ, bo na 

tej wojnie wytchnienia nie ma. 

Cezary Grochot: ï é[zboŨe] ma dotrzeĺ do Trypolisu w Libanie, ale wczeŜniej zgodnie z 

wczeŜniej zawartym porozumieniem w tej sprawie przejdzie inspekcjň w Turcji. 

Marynarz: ï Wszyscy boimy siň min, kt·rych na tej trasie jest duŨo. JeŜli wszystko 

p·jdzie, juro dotrzemy do Stambuğu, tam czeka nas kontrola i uzupeğnienie zapas·w, w 

Trypolisie powinniŜmy byĺ za tydzieŒ. 

CG: ï Pod banderŃ Sierra Leone statek przewozi ponad 26 tysiňcy ton kukurydzy. 

UkraiŒskie wğadze m·wiŃ o przeğomowym wydarzeniu i liczŃ na kolejne transporty w 

najbliŨszych dniach. Ale prezydent Zeğenski przestrzega: W wielu miejscach z powodu 

trwajŃcych walk, nie bňdzie moŨna zorganizowaĺ Ũniw, w wielu uprawy zostağy zniszczone. 

Dlatego jego zdaniem tegoroczne zbiory mogŃ byĺ dwa razy mniejsze. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï DziesiŃtki rakiet i pocisk·w, atak na budynki 

mieszkalne, szkoğy, infrastrukturň spoğecznŃ i zakğady przemysğowe. Ale ruscy terroryŜci nie 

powinni mieĺ nadziei, Ũe uda im siň zniszczyĺ spoğeczny i przemysğowy potencjağ Ukrainy. 

CG: ï Ukraina miağa odpowiedzieĺ precyzyjnym atakiem z wyrzutni Hajmars, niszczŃc 40 

ruskich wagon·w kolejowych, kt·re przybyğy z Ũoğnierzami i sprzňtem z okupowanego Krymu 

do obwodu chersoŒskiego, okoğo 80 wojskowych zginňğo, a ponad 200 zostağo rannych. 

- Strzelamy celnie, ale potrzeba nam wiňcej sprzňtu, ŨebyŜmy mogli przepňdziĺ stŃd 

wroga. 

CG: ï Po zniszczeniu przez Ukrainň kilku most·w na Dnieprze rosja buduje mosty 

pontonowe, aby nimi wysyğaĺ wojsko i zapatrzenie do okupowanego Chersonia. Celem 

ukraiŒskiej kontrofensywy jest wyzwolenie miasta. Cezary Grochot, Fakty. 

 

AW: ï Fuzja Orlenu i Lotosu dziŜ staje siň faktem ï rzŃd siň chwali, a eksperci ğapiŃ siň za 

gğowň, zamiast fuzji widzŃ rozbi·r, zamiast wzmocnienia widzŃ ryzyko, bo Wňgry pod rňkň z 

rosjŃ to niedobry znak. 

Michağ Tracz: ï Od dziŜ nie ma Lotosu, jest paŒstwowy paliwowy gigant, a ten czğowiek 

[Obajtek] i jego cele. Daniel Obajtek woli m·wiĺ o fuzji. A tak naprawdň Orlen przejŃğ Lotos i 

cağy jego majŃtek. 

Obajtek: ï Ten proces wzmocni nas, przy zakupie ropy, przy inwestycjach, przy 

partnerstwie i takie sojusze zawiŃzuje siň na cağym Ŝwiecie. [Ale nie miňdzy partnerem rosji a 

UniŃ EuropejskŃ]. 

MT: ï A tak ten sojusz bňdzie wyglŃdağ w praktyce: PoğŃczony Orlen i Lotos sprzedadzŃ 

417 stacji benzynowych wňgierskiemu Molgroup ŜciŜle wsp·ğpracujŃcemu z rosjŃ; czňŜĺ 



udziağ·w (30%) rafinerii gdaŒskiej trafi w rňce (saudi aramco) Saudyjczyk·w teŨ 

wsp·ğpracujŃcych z rosjŃ. 

Janusz Steinhoff, byğy wicepremier i minister gospodarki: ï Dzisiejszy dzieŒ to jest czarny 

dzieŒ polskiej gospodarki, cağa operacja niszczenia Lotosu to jest wyjŃtkowy przykğad 

niekompetencji, nieodpowiedzialnoŜci i arogancji rzŃdzŃcych. 

MT: ï M·wiŃc o zagroŨeniu polskiego bezpieczeŒstwa, eksperci wskazujŃ na dwie firmy, 

kt·re otrzymajŃ czňŜĺ aktyw·w polskiego giganta i z niepokojem patrzŃ na ich interesy na 

wschodzie. 

Piotr WoŦniak, byğy minister gospodarki, byğy prezes Polskiego G·rnictwa Naftowego 

i Gazownictwa: ï Jako partner·w transakcji dobrano dwie firmy, z kt·rych obie od x-lat 

deklarujŃ i rzeczywiŜcie wsp·ğpracujŃ z firmami ruskimi i deklarujŃ r·wnieŨ takŃ wsp·ğpracň na 

lata naprz·d. 

 

AW: ï Druga dawka przypominajŃca czeka na chňtnyché 

ǃ 
2022-08-02 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7092 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 5 649 nowych zakaŨonych. 22 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty dzieŒ 

 

Morawiecki, premier: ï BarbarzyŒstwo Dojczlandu, potomkowie niszczycieli i 

zbrodniarzy, dzisiejsi Dojcze muszŃ zdaĺ sobie sprawň, Ũe bez faktycznego zadoŜĺuczynienia 

nie moŨe byĺ mowy o zamkniňciu tej karty historii. 

 

AW: ï prezes KaczyŒski zrobiğ sobie przerwň, ale kampania trwa i opozycja jest w drodze. 

DziŜ ten temat wyğania siň na pierwszy plan: Jak to jest straciĺ dziağkň i dom przez budowň 

Centralnego Portu Komunikacyjnego? 

Arleta Zalewska: ï To mieszkaŒcy Mikoğowa na ślŃsku, to ich w zwiŃzku z budowŃ 

Centralnego Portu Komunikacyjnego, a konkretnie przechodzŃcŃ przez ich domy i bloki 

przyszğŃ trasŃ kolejowŃ chce wywğaszczyĺ wğadza. 

 

AW: ï Masakra w Oğeniwce to dzieğo rosji ï potwierdzajŃ to wğaŜnie Amerykanie. 

Zabijanie cywil·w to dla rosji codziennoŜĺ i ostrzelany bus peğen ludzi koğo Chersonia teŨ jest 

tego przykğadem. W obwodzie donieckim zaczňğa siň obowiŃzkowa ewakuacja. UkraiŒskie 

wğadze chcŃ w ten spos·b ratowaĺ cywil·w. 

Cezary Grochot: ï éUkraina w coraz wiňkszym stopniu odcina wojska ruskie w 

okolicach Chersonia, juŨ byğy zmuszone [przez UkraiŒc·w] do opuszczenia ponad 50 

miejscowoŜci. Eksperci podkreŜlajŃ, Ũe klňska rosji w tym regionie moŨe mieĺ kluczowe 

znaczenie dla los·w cağej wojny. [Jak klňska nastŃpi, zajmiemy siň tym]. 

 

AW: ï SprawiedliwoŜci stağo siň zadoŜĺ ï tego przyw·dcy terroryst·w juŨ nie ma ï tak 

m·wi Joe Biden, kiedy ginie Ajman al-Zawahiri. W Alkaidzie byğ nastňpcŃ Osamy bin 

Ladenaé 

 

AW: ï To jest brudna gra, to sŃ brudne interesy ï m·wi opozycja o wchğoniňciu Lotosu 

przez Orlen. Ma na to argumenty w miliardach zğotych, a do tego fakty z najnowszej historii 

wňgierskiego MOL-a, jej prezes jest Ŝcigany europejskim nakazem aresztowania. 

ǃ 
2022-08-03 Ŝroda 



Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7032 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 4 479 nowych zakaŨonych. 16 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty pierwszy dzieŒ 

 

AW: ï Nie ma powodu, Ũeby z tej pomocy paŒstwa wykluczyĺ ponad poğowň rodzin ï 

grzmi opozycja, kiedy w Senacie sğychaĺ o dodatku wňglowym. Senatorowie majŃ poprawki, 

rzŃd ma problem. Pytanie, co zrobi dla tych, kt·rzy grzejŃ siň na przykğad gazem? 

 

AW: ï Wkurzenie narasta, zauwaŨa Lewica jeŦdzi z droŨyznŃ na plakatach. Partie 

Hoğowni i Tuska takŨe sŃ w terenie i takŨe sğuchajŃ o tym, co najbardziej boli. Byğy trudne 

pytania i byli wyborcy, takŨe ci, kt·rzy mieli inne zdanie. O kampanii wyborczej w terenie: 

Plakaty: 

DroŨyzna PiS GlapiŒski ï winny polskiej biedy 

ObniŨka cen energii i paliwa 

Bezpieczna Rodzina 

Dodatek grzewczy 3000 PLN dla kaŨdego domu 

WyŨsze pğace w usğugach publicznych 

Arleta Zalewska: ï Biağa Podlaska ï To, z czym jeŦdzi po Polsce Lewica i z czym chce do 

wyborc·w dotrzeĺ. 

Wğodzimierz Czarzasty, wicemarszağek Sejmu, KKP Lewicy, Nowa Lewica: ï Nie b·jcie 

siň przyszğoŜci. To nie jest tak, Ũe tylko PiS wam to gwarantuje. My w nastňpnym rzŃdzie 

bňdziemy gwarantowali bezpieczeŒstwo socjalne Polkom i Polakom. 

AZ: ï Liderzy Lewicy byli dziŜ w Biağej Podlaskiej; Donald Tusk w Cieszynie i w 

Bielsko-Biağej; a Szymon Hoğownia najpierw w Warszawie, a potem w Ostroğňce, spotykali siň 

tam z wyborcami, samorzŃdowcami albo lokalnymi dziağaczami. 

Opozycja na kaŨdym kroku podkreŜla, Ũe inaczej niŨ politycy wğadzy nie odgradza siň od 

ludzi policjŃ. A wsğuchujŃc siň w te rozmowy, jasne jest, Ũe ceny i przygotowanie dom·w do 

okresu grzewczego, to dziŜ tematy numer jedené 

 

AW: ï Nowy rachunek za czynsz, od kt·rego robi siň sğabo: 

- pğaciğam 620 zğotych, a teraz 1400 

- media: 737,48 zğ / po zmianie 929,90 zğé 

 

AW: ï Chiny napinajŃ miňŜnie, kiedy Tajwan ma goŜcia z Ameryki. 

Chcemy, by Tajwan byğ wolny i zawsze bezpieczny, nie wycofamy siň z tego ï m·wi 

Nancy Pelotti podczas wizyty na Tajwanie i to jasny znak dla Chin, gdyby chciağy zrobiĺ to 

samo, co putin zrobiğ z UkrainŃé 

 

AW: ï ruskie rakiety znowu spadğy tuŨ przy polskiej granicy, na szczňŜcie nikomu nic siň 

nie stağo. Inaczej jest na ukraiŒskim wschodzie, tam jest po prostu piekğo ï tak m·wi prezydent 

Ukrainy o walkach w Donbasie; rosja teŨ ma coŜ Ŝwiatu do zakomunikowania: epoka 

wsp·ğpracy z Zachodem zakoŒczyğa siň. 

Cezary Grochot: ï Ani jednego spokojnego dnia, rosja bez przerwy bombarduje ukraiŒskie 

miasta. To Mikoğaj·w na poğudniowym wschodzie kraju; ruskie rakiety spadğy takŨe na 

zachodzie, to Radziech·w blisko ZamoŜcia. 

Maksym Kozycki, szef wğadz obwodu lwowskiego: ï Wr·g przypuŜciğ atak rakietowy na 

obiekt infrastruktury wojskowej obok Radziechowa w rejonie lwowskim. Uszkodzony jeden 

budynek, na szczňŜcie nikomu nic siň nie stağo. 

CG: ï Na wschodzie byğo duŨo gorzej, zn·w zginňli niewinni ludzie, w Mikoğajowie 

zniszczony zostağ supermarket, bloki mieszkalne, sklepy i szkoğa jazdy konnej. Prezydent 

Zeğenski m·wi, Ũe za powstrzymywanie rosji na wschodzie ukraiŒscy Ũoğnierze pğacŃ bardzo 



wysokŃ cenň. KaŨdego dnia toczŃ siň tam ciňŨkie walki. Zeğenski chwali zachodniŃ broŒ, 

szczeg·lnie systemy rakietowe Hajmars i prosi o wiňcej. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Sğowo Hajmars oznacza sprawiedliwoŜĺ. 

Armia rosyjska ciŃgle ma wielkŃ przewagň artylerii i ogromne rezerwy ludzkie. Jest to bardzo 

odczuwalne podczas walk, szczeg·lnie w Donbasie, tam jest po prostu piekğo. Nie da siň tego 

opisaĺ sğowami. 

CG: ï W przyznanym wczoraj nowym pakiecie pomocy wojskowej dla Ukrainy sŃ nowe 

systemy Hajmars. Waszyngton nağoŨyğ takŨe nowe sankcje na ruskich oligarch·w, firmy sektora 

zbrojeniowego i partnerkň putina Alinň KabajewŃ. Z rosji wycofujŃ siň kolejne zachodnie 

przedsiňbiorstwa, miňdzy innymi firma odzieŨowa HNM [H&M]. Kilka godzin temu ruski MSZ 

wydağ oŜwiadczenie, w kt·rym napisano, Ũe epoka wsp·ğpracy z Zachodem zakoŒczyğa siň, 

powrotu do stanu sprzed 24 lutego w stosunkach z AmerykŃ i EuropŃ nie bňdzie. 

 

AW: ï Od wrzeŜnia czwarta dawka dla os·b 18+ - minister zdrowia daje znaĺ, Ũe 

wszystko na to wskazuje. 

 

AW: ï éogieŒ zagraŨa Lizbonie, przemieszcza siň na tyle szybo, Ũe wğadze byğy 

zmuszone ewakuowaĺ jednŃ z dzielnicé Tylko od piŃtku i tylko w p·ğnocnej Kalifornii 

spğonňğo 22 tysiŃce hektar·w lasué w wojew·dztwie wielkopolskim: 60 ha pola plus 6 ha 

lasué 

 

ǃ 
2022-08-04 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7230 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 4 481 nowych zakaŨonych. 20 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty drugi dzieŒ 

 

AW: ï Pytanie od emeryt·w: Jak Ũyĺ, kiedy czynsz zamiast 700 wynosi nagle 2000 

zğotych? Z czego zrezygnowaĺ? Z jedzenia czy lek·w? To samo dotyczy szk·ğ czy szpitalié 

 

AW: ï DziŜ pytaliŜmy, co na to rzŃd? Jak zamierza takim ludziom pom·c? 

Senat uznağ 3 tysiŃce dla kaŨdego. Ale PiS tej zmiany nie chceé Teraz ustawa wr·ci do 

Sejmu, tam PiS korzystnŃ poprawkň wyrzuci i zostanŃ piece, kuchnie i kozy [to teŨ piecyk] é A 

potem rzŃd przyjmie wğasnŃ ustawň wprowadzajŃcŃ pomoc dla wszystkich. Dodruk pieniŃdza i 

inflacja. 

Michağ KamiŒski, wicemarszağek Senatu, KP KO, Unia Europejskich Demokrat·w: ï 

Zmieniĺ ustawň o SŃdzie NajwyŨszym, wyrzuciĺ Ziobrň z rzŃdu, wziŃĺ pieniŃdze z Brukseli, 

kt·re na nas czekajŃé [To siň sprowadza do wycofania zmian w Polsce, kt·re pieczoğowicie 

wprowadzağ przez siedem lat KaczyŒski, a wiňc zrobiĺ to po trupie KaczyŒskiego. Wyrzucenie 

Ziobry z rzŃdu czyni, Ũe rzŃd nie ma wiňkszoŜci w Sejmie, a PiS nie odda wğadzy, wiňc tylko 

rewolucja moŨe tego dokonaĺ ï takie to proste, KamiŒski?] 

 

AW: ï Centralny Port Komunikacyjny i emocje, kt·re aŨ kipiŃé 

 

AW: ï Szef agencji wywiadu podaje siň do dymisji i gdy tuŨ obok trwa wojna, to doŜĺ 

ciekawy ruch. Piotr Krawczyk informuje, Ũe to z powod·w osobistyché 

 

AW: ï Sekretarz generalny NATO m·wi jasno: rosja nie moŨe wygraĺ wojny w Ukrainie; 

jeŜli tak siň stanie, putin otrzyma potwierdzenie, Ũe przemoc dziağa. 



Cezary Grochot: ï Pierwsze pociŃgi z ewakuowanymi mieszkaŒcami Donbasu docierajŃ 

do miast w centrum Ukrainy. Wğadze w Kijowie zarzŃdziğy przymusowŃ ewakuacjň z obwodu 

donieckiego, poniewaŨ uznağy, Ũe bez prŃdu i ogrzewania ludzie nie przetrwajŃ tam zimyé 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï rosja przez r·Ũnych emisariuszy pr·buje 

przekonywaĺ Ŝwiat, Ũe jest gotowa do rozm·w. Naprawdň nie wysyğağaby tych wszystkich 

pociŃg·w z broniŃ, nie bombardowağaby naszych miast i nie mordowağaby niewinnych 

mieszkaŒc·w Ukrainy. 

CG: ï W ostatnich dniach rosja nasiliğa ostrzağ miast na wschodzie i poğudniu Ukrainyé 

NATO musi wspieraĺ Ukrainň, broniŃ pieniňdzmi i sprzňtem, nawet jeŜli ma to swojŃ cenň ï 

m·wiğ dziŜ szef Sojuszu: ruscy nie mogŃ wygraĺ wojny na Ukrainie, jeŜli tak siň stanie, to putin 

otrzyma potwierdzenie, Ũe przemoc dziağa, a wtedy inne sŃsiednie kraje mogŃ byĺ nastňpne. 

 

AW: ï AmerykaŒskie myŜliwce F-22 Raptor wylŃdowağy w bazie w Ğasku. SŃ jednymi z 

najnowoczeŜniejszych myŜliwcami Ŝwiata i majŃ wzmocniĺ tarczň powietrznŃ NATO 

w Europie. Ich zağogi bňdŃ szkoliĺ siň z polskimi pilotami. 

ǃ 
2022-08-05 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7053 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 4 290 nowych zakaŨonych. 17 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty trzeci dzieŒ 

 

PM: ï BŃdŦmy powaŨni, nie znam takich os·b ï tak m·wi senator PiS-u, o tych, kt·rzy 

przez wzrost wydatk·w na ogrzewanie nie bňdŃ mieli za co Ũyĺ. PiS odrzuciğ w Sejmie 

poprawki, by dodatek energetyczny byğ nie tylko na wňgiel. Mimo tego twierdzi, Ũe nie zostawi 

nikogo na lodzie i Ũe pomoc dla tych, kt·rzy nie ogrzewajŃ siň akurat wňglem, przyjdzie jeszcze 

czas. Ale oni juŨ czasu nie majŃé 

 

PM: ï Coraz wiňcej Polak·w nie wierzy wğasnym oczom, czytajŃ rachunki i ğapiŃ siň za 

serce, bo ğapanie za portfel nie ma juŨ wiňkszego sensu. PodwyŨki sŃ ogromne, Polacy siň 

skarŨŃ, protestujŃ, oskarŨajŃ, piszŃ w tej sprawie z cağego kraju. To jest ta rzeczywistoŜĺ, kt·rej 

wğadza nie widzié 

 

PM: ï ChiŒskie rakiety przeleciağy nad Tajwanem, dlatego Tajwan podnosi gotowoŜĺ 

bojowŃé 

 

PM: ï Ukraina prawdopodobnie przejmuje inicjatywň strategicznŃ. Kontrofensywa zmusza 

rosjň do przerzucania wojsk i po raz pierwszy zaczyna aktywnie ksztağtowaĺ przebieg wojny ï 

raportuje amerykaŒski Instytut Studi·w nad WojnŃ. W Donbasie cağy czas trwajŃ ciňŨkie walki, 

kt·re prezydent Ukrainy nazywa piekğem. 

W Donbasie ruscy pr·bujŃ zdobyĺ miasto Bahmut. Bomby spadajŃ teŨ w Charkowie, 

Kramatorsku, Mikoğajowie. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï ruscy terroryŜci kolejny raz ostrzelali Torsk w 

obwodzie donieckim. Ostrzelali przystanek, zginňğo osiem os·b, dwoje dzieci jest rannych. To 

byğ Ŝwiadomy atak okupanta, kolejny akt terroru, cyniczny i wyrachowany. 

 

PM: ï Z portu w Czarnomorsku wypğynňğy trzy statki z ponad 50 tysiŃcami ton 

ukraiŒskiego zboŨa. ï To efekt porozumienia, nad kt·rym czuwa miňdzy innymi Turcja. 

Prezydent tego kraju spotkağ siň z putinem, to ich drugie spotkanie w ciŃgu kilku tygodni. 

Wczoraj rosjanie skazali na dziewiňĺ lat ğagru amerykaŒskŃ koszykarkň, u kt·rej znaleziono olej 

na bazie marihuany. Dzisiaj oŜwiadczyli, Ũe sŃ gotowi w sprawie jej wymiany. 

 



PM: ï Toksyczna zupa, tykajŃca bomba, wielka umierajŃca strefa ï tak coraz czňŜciej 

naukowcy m·wiŃ o Bağtyku. RosnŃca temperatura zabija ryby i zmienia ekosystem, do tego 

tysiŃce ton porzuconych plastikowych sieci rybackich, zanieczyszczenie Ŝciekami, 

farmaceutykami, nawozamié 

 

PM: ï Znaki drogowe, wyjŃtkowe, bo obrotowe. To chwyt poniŨej pasa ï m·wiŃ 

kierowcy, bo w dzieŒ zaparkujŃ, a on siň w nocy zmienié 

ǃ 
2022-08-06 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7053 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 4 410 nowych zakaŨonych. 15 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty czwarty dzieŒ 

 

PM: ï W Chorwacji w wypadku polskiego autokaru zginňğo 12 os·b, 32 sŃ ranneé 

 

PM: ï Dodatek nie energetyczny, a tylko wňglowy ï PiS sprzeciwiğ siň poprawkom 

Senatu. Zapewnia, Ũe tym, kt·rzy nie opalajŃ domu wňglem, a kt·rzy teŨ sŃ poszkodowani, 

pomoŨe p·Ŧniej. Ale Polacy juŨ dostajŃ rachunki i chcŃ pomocy terazé 

 

PM: ï Prawie 40 jednostek straŨy poŨarnej gasi poŨar, kt·ry wybuchğ wczoraj w zakğadach 

przetw·rstwa tworzyw sztucznych w miejscowoŜci Osğa na Dolnym ślŃskué 

 

PM: ï ruska armia nadal ostrzeliwuje miasta w Donbasie, ale przesuwa siň teŨ na poğudnie, 

by zapobiec ukraiŒskiej kontrofensywie, wspierajŃ jŃ iraŒskie drony. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Po raz kolejny okupanci stworzyli sytuacjň 

niebezpiecznŃ dla cağej Europy: zbombardowali elektrowniň atomowŃ i to dwukrotnie. To 

najwiňksza taka elektrownia na naszym kontynencie i uderzenie w niŃ jest bezczelnŃ zbrodniŃ. 

 

PM: ï Ostatnie poŨegnanie Anny Jakubowskiej, pseudonim ĂPaulinkaò, ğŃczniczki i 

sanitariuszki w Powstaniu Warszawskim batalionu ZoŜkaé 

 

PM: ï MiğoŜĺ, przyjaŦŒ i muzyka, ale takŨe dyskusja o Polsce, o Polakach taki jest 

PolôandôRock w tym roku w Czaplinku na Pomorzu Zachodnimé 

 

PM: ï Ekologiczne kosiarki zatrudniono w GdaŒsku, nie robiŃ hağasu, trochň pobeczŃ, 

podzwoniŃ jak w g·raché 

 

PM: ï Wisğa znika i widaĺ to goğym okiem. KaŨdego roku wody jest coraz mniejé 

 

ǃ 



2022-08-07 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7053 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 698 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty piŃty dzieŒ 

 

PM: ï RzŃd zapewniağ, Ũe nie dopuŜci, by podwyŨka opğat za ogrzewanie byğa wiňksza niŨ 

40%, ale w wielu miejscach juŨ jest wyŨsza, Polacy majŃ juŨ pğaciĺ, a rzŃd dopiero siň tym 

zajmie, wğadzy siň nie Ŝpieszy, Sejm wyjeŨdŨa na wakacjeé 

 

PM: ï Armia putina znowu prowadzi niebezpieczny ostrzağ elektrowni atomowej w 

ZaporoŨué 

Monika Krajewska: ï éwedğug brytyjskiego ministerstwa obrony szeŜciu ruskich 

generağ·w zostağo zdymisjonowanych z powodu niezadowalajŃcych wynik·w, dziesiňciu 

kolejnych zginňğo w walkach; ruscy wedğug ukraiŒskich szacunk·w w czasie inwazji stracili 

ponad 42 tysiŃce Ũoğnierzy; tylko wczoraj kolejnych 300. 

 

PM: ï BŃdŦmy spoğeczeŒstwem, kt·re jest miğe, przybijajmy sobie piŃtki ï m·wi Jurek 

Owsiak koŒczŃc w Czaplinku doroczny PolôandôRock Festiwalé 

ǃ 
2022-08-08 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7013 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 599 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty sz·sty dzieŒ 

 

DR: ï Karuzela decyzji, zwrot za zwrotem w sprawie sňdziego Grzegorza Tuley ï 

bezprawnie zawieszony, nie orzeka od dw·ch lat, dziŜ miağo siň to zmieniĺ, ale r·wnie nagle co 

przywr·cony do pracy, zostağ nagle odesğany na urlop. Chodzi o pieniŃdze, nie sňdziego Tuley, 

ale nas wszystkich, KPO. 

Arleta Zalewska: ï Z sňdziŃ TuleyŃ rozmawiamy w momencie, kiedy juŨ od kilku godzin 

jest jasne, Ũe wedğug decyzji z piŃtku do orzekania jednak nie wraca, bo dziŜ ponownie go 

zawieszono. 

Igor Tuleya: ï W mojej ocenie za tymi decyzjami stojŃ politycy partii rzŃdzŃcej. CoŜ siň 

zapewne musiağo wydarzyĺ przez weekend. 

AZ: ï Rano przed sŃdem stawili siň sňdziowie, adwokaci solidaryzujŃcy siň z Grzegorzem 

TuleyŃé 

 

DR: ï Kilka tygodni temu zapowiadağ koniec tego dobrego i to byğ dopiero poczŃtek 

powrotu na anty unijny kurs. Prezes PiS wraca z wojennŃ retorykŃ, w Brukseli wskazuje 

wrogaé 



KaczyŒski w Sieci: 

ĂPowiedziağem w poğowie lipca to samo: ĂNo, koniec tego dobregoò. I to 

podtrzymujň. (é) pr·buje siň nam zabraĺ wolnoŜĺ, suwerennoŜĺ i jeszcze nas 

obrabowaĺò. 

ĂGdybym wiedziağ, Ũe dadzŃ nam te gğ·wne pieniŃdze, tobym miağ inne podejŜcie. 

Ale jestem przekonany, Ũe chcŃc Polskň zğamaĺ i zmusiĺ do peğnej ulegğoŜci wobec 

Dojczlandu, zablokujŃ takŨe te fundusze. ZnajdŃ nowe preteksty. 

ĂOperacja ewentualnej zmiany zğotego na euro byğaby dla spekulant·w majŃcych 

dostňp do odpowiedniej wiedzy okazjŃ do zarobienia miliard·wò. 

ĂTo wszystko razem powoduje, Ũe nie mamy juŨ gdzie siň cofnŃĺ. WykazaliŜmy 

maksimum dobrej woli, poszliŜmy na kompromisy, ale widaĺ, Ũe nie o to tu chodziò. 

ĂJeŜli wygramy [wybory], stosunki z UniŃ EuropejskŃ bňdziemy musieli uğoŨyĺ po 

nowemuò. 

Radosğaw Sikorski, eurodeputowany PO: ï KaczyŒski w og·le juŨ zdziwaczağ. 

Zamordyzm jest niekompatybilny z czğonkostwem w Unii Europejskiej. Nie moŨna 

podporzŃdkowywaĺ sobie sŃd·w i pozostaĺ w Unii Europejskiej. Zdaje siň KaczyŒski chce nam 

zafundowaĺ walkň na dwa fronty. 

Michağ Kobosko, Polska 2050: ï To trzeba byĺ szalonym. Jedynym prawdziwym 

zaostrzeniem kursu wobec Brukseli bňdzie wyjŜcie, opuszczenie Unii Europejskiej. To nie tylko 

gğupie, ale to jest groŦne. 

Krzysztof Gawkowski, KKP Lewicy, Nowa Lewica: ï Za tymi sğowami KaczyŒskiego 

kryje siň chňĺ wyprowadzenia Polski z Unii Europejskiej. 

Andrzej Szejna, KKP Lewicy, Nowa Lewica: ï To byğo tylko pudrowanie trupa. Unia 

Europejska to widzi. 

[Epitety dziŜ juŨ niczego nie zağatwiŃ. Potrzebne jest pospolite ruszenie narodu, bo to 

najwyŨszy czas, aby zdecydowanie odsunŃĺ PiS od wğadzy. PowaŨnym bğňdem jest czekanie 

jeszcze rok do wybor·w. Ale opozycja nie docenia juŨ powszechnie widocznego zagroŨenia dla 

przyszğoŜci Polski]. 

Maciej Knapik: ï Po piňtnastu latach samo PiS wyliczyğo, Ũe jesteŜmy Ăna plusieò 

107,4 mld euro Ăna czystoò, a kaŨdego roku to saldo wzrasta o kolejne miliardy. 

Dziňki wynegocjowanym 770 mld zğ z unijnych funduszy, bňdzie nas staĺ na jeszcze 

wiňcej. Te pieniŃdze to niepowtarzalna szansa na odbudowň gospodarki. Czy staĺ 

nas na to, aby jŃ zaprzepaŜciĺ? Skupmy siň na tym, co siň naprawdň liczy. 

To byğo w filmie reklamowym kancelarii premiera Morawieckiego. 

 

DR: ï Bunt egzaminator·w [samochodowej nauki jazdy]. 

 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Nie ma na Ŝwiecie takiego narodu, kt·ry by 

m·gğ siň czuĺ bezpieczny, kiedy paŒstwo terrorystyczne strzela do elektrowni atomowej. Nie daj 

BoŨe, stanie siň coŜ nieodwracalnego, bo wtedy nikt nie powstrzyma wiatru, kt·ry rozprzestrzeni 

skaŨenie radioaktywne po ogromnym obszarze. 

ǃ 



2022-08-09 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7021 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 5 964 nowych zakaŨonych. 26 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty si·dmy dzieŒ 

 

GK: ï To nie jest Ũadna zğoŜliwoŜĺ, ale to wyglŃdağo jak losowanie grup mundialu albo 

pieniňŨna loteria. Byğy plastikowe kulki, w nich kartki z nazwiskami sňdzi·w oraz szklana urna. 

Pierwsza prezes SŃdu NajwyŨszego wylosowağa trzydzieŜcioro troje sňdzi·w, z kt·rych 

prezydent wybierze jedenaŜcioro do nowej Izby OdpowiedzialnoŜci Zawodowej. 

 

ĂStarzy Sňdziowieò 

Andrzej SiuchniŒski 

Marek PietruszyŒski 

Grzegorz Misiurek 

Wğodzimierz Wr·bel 

Dariusz świecki 

Krzysztof Staryk 

Bohdan Bieniek 

Dariusz DuŒczyk 

Wiesğaw Kozielewicz 

Jerzy Grubba 

Barbara Skoczkowska 

Tomasz Artymiuk 

Roman Trzaskowski 

Zbigniew Korzeniowski 

Rafağ Malarski 

Paweğ Grzegorczyk 

16 

 

Sňdziowie po nowej KRS 

Mariusz Ğodko 

Paweğ Wojciechowski 

Marek Siwek 

Kamil Zaradkiewicz 

Marek Dobrowolski 

Marcin Krajewski 

Maria Szczepaniec 

Adam Redzik 

Marcin Ğochowski 

Marek Motuk 

Leszek Bosek 

Tomasz Demendecki 

Tomasz Przesğawski 

Paweğ KsiňŨak 

Ewa StefaŒska 

Paweğ Koğodziejski 

Jacek Grela 

17 

 

Michağ Tracz: ï éSpoŜr·d nich prezydent wybierze 11. 

Michağ Laskowski, prezes Izby Karnej SŃdu NajwyŨszego: ï To nie jest zmiana, kt·ra 

zağatwia problem praworzŃdnoŜci w Polsce. MoŨna mieĺ wŃtpliwoŜci, czy to prezydent 

powinien wybieraĺ skğad tej Izby. 

MT: ï Bo to prezydent wybierze sňdzi·w na podstawie tylko sobie znanych kryteri·w, a to 

nie jest niezaleŨnoŜĺ od wğadzy. Ale gdyby uznaĺ, Ũe Izbň DyscyplinarnŃ zlikwidowano, to rzŃd 

dalej ğamie europejskie prawo, ustawa kagaŒcowa dziağa, a zawieszeni sňdziowie nadal nie mogŃ 

wr·ciĺ do orzekania. Dlatego Polska wciŃŨ pğaci kary, a Komisja Europejska wğaŜnie potrŃciğa 

kolejne fundusze naleŨne Polsce, ğŃcznie 174 mln euro. 

 



GK: ï KaczyŒski wyciŃga nas wğaŜnie z Unii z uporem maniaka ï to komentarz Tuska do 

sğ·w prezesa PiS-u, kt·re padğy w prorzŃdowym tygodniku. Prezes ogğosiğ, Ũe jego partia nie 

bňdzie dalej cofaĺ siň w sporze z BrukselŃ. Na partyjnych sporach tracimy wszyscy miliardy 

euro potrzebne na walkň z kryzysem. 

Arleta Zalewska: ï KaczyŒski zorganizowağ spotkanie PiS w ministerstwie obrony 

narodowej na ul. Klonowej w Warszawie okoğo 100 polityk·w partii, na kt·re premier nie tylko 

nie dostağ zaproszenia, ale kt·re zwoğano po to, by krytycy Morawieckiego mogli swobodnie 

zabraĺ gğos. Tematy ï bğňdy rzŃdu premiera Morawieckiego w relacjach z UniŃ EuropejskŃ, 

bğňdy w sprawie Krajowego Planu Odbudowyé 

 

GK: ï Miliard dolar·w, tyle do tej pory wart jest najwiňkszy pakiet amerykaŒskiej pomocy 

dla Ukrainy. To wozy pancerne, przenoŜne rakiety, a przede wszystkim amunicja do Hajmars·w, 

kt·rymi UkraiŒcy skutecznie atakujŃ ruskich. DziŜ po poğudniu sğychaĺ byğo wybuchy na 

okupowanym Krymie. 

Andrzej Zaucha: ï Seria potňŨnych eksplozji wstrzŃsnňğa dziŜ po poğudniu ruskŃ bazŃ 

w pobliŨu Siewierodorowska na okupowanym Krymieé DotŃd uwaŨano, Ũe UkraiŒcy nie majŃ 

precyzyjnych rakiet o zasiňgu wystarczajŃcym, by zaatakowaĺ Krym, ale to siň mogğo zmieniĺ. 

Amerykanie wğaŜnie ogğosili kolejnŃ transzň wsparcia dla Kijowa o wartoŜci miliarda dolar·w. 

To najwiňkszy taki pakiet od poczŃtku konfliktu: 50 pancernych woz·w sanitarnych, amunicjň 

artyleryjskŃ, tysiŃc przenoŜnych rakiet przeciwpancernych Javelin. Precyzyjne rakiety dla 

systemu Himars, kt·re masowo niszczŃ ruskie skğady z amunicjŃ, punkty dowodzenia i mosty. 

Od poczŃtku wojny amerykaŒska pomoc wojskowa dla Ukrainy wyniosğa 10 miliard·w dolar·w. 

Kolin Kahl, podsekretarz obrony Stan·w Zjednoczonych: ï MyŜlň, Ũe bezpieczniejsza 

bňdzie ocena, Ũe straty ruskich wynoszŃ od 70 do 80 tysiňcy Ũoğnierzy. Te liczby zawierajŃ 

zar·wno zabitych w walkach, jak i rannych w ciŃgu ostatnich 6 miesiňcy. 

AZ: ï Pentagon ocenia r·wnieŨ, Ũe ruscy stracili od trzech do czterech tysiňcy czoğg·w i 

transporter·w opancerzonych, to znaczŃco osğabiğo ruski potencjağ wojskowy. Zachodnie 

sankcje jeszcze bardziej spowolniŃ odbudowň ruskiej armii, by Moskwa na dğugo przestağa byĺ 

zagroŨeniem dla Ŝwiata; ruscy pr·bujŃ siň ratowaĺ wsp·ğpracujŃc z Iranem: ruska rakieta 

kosmiczna z iraŒskim satelitŃ na pokğadzie zostağa dzisiaj wystrzelona z kosmodromu Bajkonur. 

 

GK: ï JuŨ za kilka dni nadejdzie do Polski kolejna fala upağ·w z temperaturŃ dochodzŃcŃ 

nawet do 40 stopni, tak jest teŨ w cağej Europieé 

 

GK: ï Statystycznie najgorzej jest w duŨych miastach, szczeg·lnie brakuje nauczycieli 

przedmiot·w zawodowych, od jňzyk·w obcych czy informatyki. Problemu nie rozwiŃŨe siň 

w nieco ponad trzy tygodnie, do poczŃtku roku szkolnegoé 

 

GK: ï Ratownicy nie poddajŃ siň, akcja trwa, ale szansa na uratowanie bieğuchy arktycznej 

malejŃ z godziny na godzinň. Arktyczny waleŒ wpğynŃğ do Sekwany i jest juŨ 160 km od ujŜcia 

rzeki do Kanağu la Manche, sğabnie, ale nie chce jeŜĺ ani Ŝledzi, ani kalmar·w. 

Jan Bğaszkowski: ï Biağy wieloryb porusza siň bardzo wolno, widaĺ, Ũe jest osğabiony 

i wychudzony. Biağucha arktyczna pokonağa kilka tysiňcy kilometr·w, by z zimnego morza 

dostaĺ siň do ciepğej rzeki we Francji. Biağuchy arktyczne ŨyjŃ na dalekiej p·ğnocy za krňgiem 

polarnymé Zdezorientowane zwierzň pğywa teraz pomiňdzy dwoma rzecznymi Ŝluzami 

w ciepğej i sğodkiej wodzieé 

ǃ 
2022-08-10 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7138 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 4 482 nowych zakaŨonych. 31 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty ·smy dzieŒ 



 

GK: ï Urlop dla posğ·w tak, ale nie siedem tygodni. Lewica skğada wniosek o 

przyspieszone posiedzenie Sejmu. Miağoby odbyĺ siň w ostatnim tygodniu sierpnia, temat: pilna 

ustawa o dodatku energetycznym. Wielu Polak·w nie staĺ na normalne Ũycie oraz na opağ, nie 

chodzi tylko o wňgielé 

 

GK: ï W czasach droŨyzny, inflacji i spadku wartoŜci pieniŃdza. Ludzie partii wğadzy 

majŃ odpowiedŦ na kryzys: daĺ sobie podwyŨki. Przykğad z Gdyni znalazğ poseğ opozycji. Szef 

rady tamtejszego portu za rzŃdu PO-PSL zarabiağ 20 tysiňcy zğotych, teraz dostanie 48 tysiňcy 

zğotyché 

 

GK: ï Zatruta Odra jak jeden wielki Ŝciek. 

 

GK: ï ruscy pr·bujŃ przekonywaĺ, Ũe to byğo zaniedbanie i Ũe w bazie na Krymie 

wybuchğy pociski. Nikt im nie wierzy, bo to UkraiŒcy mieli ostrzelaĺ Krym, wzbudzajŃc panikň 

u ruskich turyst·w i zaniepokojenie u wojskowych. Do tej pory UkraiŒcy nie mieli broni, by 

przesunŃĺ front wojenny na Krym. 

Andrzej Zaucha: ï ZmiaŨdŨone i wypalone samochody na parkingu obok bramy ruskiego 

wojskowego lotniska a Nowosiewierowce na okupowanym przez ruskich Krymie. Po serii 

potňŨnych eksplozji, kt·re wstrzŃsnňğy bazŃ wojskowŃ, w domach w promieniu kilometra 

wyleciağy okna i drzwi. Tak wedğug UkraiŒc·w wyglŃdaĺ miağo lotnisko kilka godzi wczeŜniej, 

ponad trzydzieŜci samolot·w i Ŝmigğowc·w, zğoŨona na ziemi amunicja i rakiety. Ukraina nie 

potwierdza, Ũe przeprowadziğa atak, ale sugeruje, Ũe to poczŃtek odbierania p·ğwyspu. 

UkraiŒskie Ŧr·dğa m·wiŃ o 60 zabitych ruskich wojskowych i pracownikach bazy. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Ta rosyjska wojna przeciwko Ukrainie 

i przeciwko cağej wolnej Europie zaczňğa siň od Krymu i musi zakoŒczyĺ siň Krymem, jego 

wyzwoleniem Krymu. 

AZ: ï DotŃd uwaŨano, Ũe ukraiŒskie rakiety majŃ za mağy zasiňg, by pokonaĺ okoğo 230 

kilometrowŃ odlegğoŜĺ teren·w kontrolowanych przez ukraiŒskŃ armiň. Teraz Krym stağ siň 

strefŃ dziağaŒ wojennych. 

Lloyd Austin, sekretarz obrony Stan·w Zjednoczonych: ï Nie zgadujemy, co jest 

potrzebne, bo co tydzieŒ, czasem dwa razy w tygodniu rozmawiam z ministrem obrony Ukrainy, 

jak toczŃ siň walki, jakie sŃ ich aktualne potrzeby i czego bňdŃ potrzebowaĺ w przyszğoŜci, aby 

odnieŜĺ sukces. Naszym celem jest pom·c im w skutecznej obronie ich suwerennego terytorium. 

AZ: ï Amerykanie chcŃ teŨ broniĺ innych sŃsiad·w rosji, prezydent Joe Biden podpisağ 

dokumenty ratyfikacyjne pozwalajŃce na wstŃpienie Finlandii i Szwecji do Sojuszu P·ğnocno-

Atlantyckiego. Oba kraje speğniğy swojŃ neutralnoŜĺ, ale agresja rosji na Ukrainň wszystko 

zmieniğa. 

Joe Biden, prezydent USA: ï Kiedy to wszystko siň zaczňğo, putin moim zdaniem wierzyğ, 

Ũe moŨe nas rozdzieliĺ, Ũe osğabi naszŃ determinacjň. Zamiast tego dostaje dokğadnie to, czego 

nie chciağ. Chciağ Finlandiň z akcji NATO, ale doczekağ siň Finladii w akcji NATO, razem ze 

SzwecjŃ. 

AZ: ï Wszystko, aby zapobiec nowym ruskim zbrodniom. W Buczy pod Kijowem 

pochowano 15 ofiar ruskich Ũoğnierzy, kt·rzy przez miesiŃc okupowali te tereny. Ciağa byğy tak 

zmasakrowane, Ũe nie dağo siň ich zidentyfikowaĺ. W niewielkim miasteczku zginňğo ponad 500 

os·b. 

ǃ 
2022-08-11 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6745 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 4 321 nowych zakaŨonych. 20 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto szeŜĺdziesiŃty dziewiŃty dzieŒ 



 

GK: ï Liderzy opozycji kampaniň prowadzŃ na cağego w miastach, miasteczkach, na wsi. 

Rozmowy czasem nieprzyjemne sŃ o droŨyŦnie, inflacji i cenach energii, dziŜ takŨe o katastrofie 

na Odrzeé 

 

GK: ï Prezes, premier i rzŃd nie robiŃ juŨ nic, by porozumieĺ siň z BrukselŃ w sprawie 

miliard·w euro dla Polski. CzekajŃ na pieniŃdze, jakby nigdy nic, ale bez porozumienia 

pieniňdzy nie bňdzie. Jedna z hipotez opozycji za kryzys gospodarczy w Polsce prezes PiS-u 

bňdzie obwiniağ Uniňé 

 

- DziŜ osiem wybuch·w wstrzŃsnňğo wojskowym lotniskiem w mieŜcie Ziabrauka na 

Biağorusi. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Czas na pytanie o koniec wojny jest 

bezpoŜrednio powiŃzany z rozmiarami strat, kt·re poniesie rosja, im bňdzie ich wiňcej, tym 

szybciej bňdziemy w stanie wyzwoliĺ nasze ziemie i zapewniĺ bezpieczeŒstwo UkraiŒcom. O 

tym powinniŜmy myŜleĺ, jak zadaĺ im najwiňcej strat. 

- Dla UkraiŒc·w przepis jest prosty: wiňcej zaawansowanej broni i amunicji. Prezydent 

Zeğenski przekonywağ dziŜ sojusznik·w w czasie konferencji w Kopenhadze. 

Ben Wallace, minister obrony Wielkiej Brytanii: ï Mam nadziejň, Ũe kaŨdy z nas wğoŨy 

gğňboko rňce do kieszeni i sprawdzi, co moŨe dostarczyĺ Ukrainie, by wysğaĺ mocny sygnağ, Ũe 

brutalnoŜĺ nie zwyciňŨa, a spoğecznoŜĺ miňdzynarodowa siň nie zmňczy i stanie po stronie 

wartoŜci, kt·re siň liczŃ. 

- JuŨ wiadomo, Ũe bňdŃ nowe dostawy z Wielkiej Brytanii, do Ukrainy trafiŃ kolejne 

wyrzutnie rakietowe i pociski. Monika Krajewska, Fakty. 

ǃ 



2022-08-12 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6832 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 4 226 nowych zakaŨonych. 14 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty dzieŒ 

 

GK: ï Nieco wiňcej niŨ prognozowali ekonomiŜci i nieco wiňcej niŨ w czerwcu wzrosğa 

lipcowa inflacja ï rok do roku to 15,6%. Najbardziej rosnŃ ceny opağu i to pow·d do niepokoju. 

Prezydent podpisağ ustawň o dodatku wňglowym, rzŃd ma pom·c takŨe ogrzewajŃcym budynki 

innym opağemé 

 

GK: ï Kolejny raz ruscy ostrzelali okolice zaporoskiej elektrowni jŃdrowej, okolice, a nie 

samŃ elektrowniň, bo w jej pobliŨu urzŃdzili bazň wojskowŃé 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï To co dzieje siň teraz wok·ğ elektrowni, to 

jedna z najwiňkszych zbrodni terrorystycznego paŒstwa. Nikt dotŃd nie wykorzystywağ 

elektrowni atomowej do groŨenia cağemu Ŝwiatu. 

Andrzej Zaucha: ï éSprawŃ zajňğa siň Rada BezpieczeŒstwa ONZ. Pojawiğa siň 

propozycja, by stworzyĺ wok·ğ elektrowni strefň zdemilitaryzowanŃ, rosja odmawiaé 

 

GK: ï Od przyszğego tygodnia czwartŃ dawkŃ bňdŃ mogli zaszczepiĺ siň medycyé 

ǃ 
2022-08-13 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 6832 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 4 642 nowych zakaŨonych. 22 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty pierwszy dzieŒ 

 

DR: ï [Dalszy ciŃg dramatu z zatrutŃ OdrŃ]. 

 

DR: ï Nie w tonach, ale w niepokojŃcych iloŜciach Ŝniňte ryby nie tylko w Odrze, na 

rzeczce Ner, na terenie ğ·dzkiego stan kryzysowy rekomenduje, by do koŒca sierpnia do rzeki 

nie wchodziĺ i w pobliŨu nie wypasaĺ bydğa. TrwajŃ badania pr·bek. 

 

DR: ï Wielokrotnie groŨono mu ŜmierciŃ, a jego ksiŃŨka ĂSzataŒskie wersetyò uznawana 

jest dla muzuğman·w za bluŦnierczŃ, a islamskiej klŃtwy nigdy nie odwoğano. Salman Rushdie 

[RaŨdi] zostağ zaatakowany przez noŨownika tuŨ przed wykğadem w Stanie Nowy Jork na 

oczach setek Ŝwiadk·w, jego stan jest powaŨnyé 

 

DR: ï Kompleksowe leczenie i rehabilitacja ï ranni Ũoğnierze z Ukrainy znajdŃ pomoc we 

Wrocğawiu w szpitalach. Na opiekň w Polsce mogŃ teŨ liczyĺ ich bliscy. Specjalny transport 

dotarğ w nocy. A na froncie UkraiŒcy zniszczyli czwarty most na Dnieprze, ostatni 

wykorzystywany przez okupant·w. 

Straty ruskich 

ťr·dğo: ministerstwo spraw zagranicznych Ukrainy 

Okoğo 43 400 Ũoğnierzy, 1856 czoğg·w, 978 system·w artyleryjskich, 779 

bezzağogowc·w, 233 samoloty 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï ruscy mordercy i wsp·lnicy terroru 

paŒstwowego nie powinni korzystaĺ z wiz Schengen, wsp·lne europejskie wartoŜci nie mogŃ 

zostaĺ zniszczone, to oznacza, Ũe nie moŨemy zamieniĺ Europy w supermarket, w kt·rym nie 

ma znaczenia, kto przyjedzie. 



ǃ 
2022-08-14 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 6832 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 775 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty drugi dzieŒ 

 

DR: ï Martwe ryby w takich iloŜciach, Ũe sŃ wybierane koparkŃ i martwe brzegi Odry na 

dğugoŜci niemal 500 kilometr·wé  

 

DR: ï To wiňcej niŨ laurka. Pentagon ocenia ukraiŒskie siğy zbrojne na 12 w skali do 10. 

UkraiŒskie dow·dztwo twierdzi, Ũe wyeliminowağo jednŃ piŃtŃ pododdziağ·w, te kt·re sŃ, 

prowadzŃ ostrzağ elektrowni atomowej w Enerhodarze, zmusiğy mieszkaŒc·w do masowej 

ucieczki. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï KaŨdy ruski Ũoğnierz, kt·ry strzela w 

elektrowniň albo uŨywa jej jako tarczy, powinien zrozumieĺ, Ũe staje siň celem naszego 

wywiadu, naszych sğuŨb specjalnych, naszej armii. 

 

DR: ï Francja w ogniu, a straŨacy z Polski juŨ w akcji, stajŃ do walki z Ũywioğem, kt·rego 

miejscowe sğuŨby nie sŃ w stanie opanowaĺ. Ten scenariusz dobrze znajŃ i Grecja, i Italia, 

Hiszpania czy Portugalia. Coraz wyŨsze temperatury, coraz mniej opad·w, wszyscy mamy 

problem ï m·wiŃ specjaliŜci od klimatué 

ǃ 
2022-08-15 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6832 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 0 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty trzeci dzieŒ 

 

GK: ï Opozycja nie domaga siň dymisji jednego czy drugiego ministra, lecz cağego rzŃdu 

za katastrofň ekologicznŃ. 

[OdkŃd dopuszczono PiS do wğadzy opozycja moŨe pomachaĺ sobie palcem w bucie, nic 

ponadto. ToteŨ opozycja powinna siedzieĺ cicho i zajŃĺ siň pracŃ na rzecz przygotowywania siň 

do przejňcia wğadzy, a tu w tym zakresie niewiele siň dzieje]. 

 

GK: ï Wojsko Polskie: 

163 100 Ũoğnierzy; 863 czoğgi, 4786 pojazd·w opancerzonych; 806 dziağ i wyrzutni rakiet; 

269 samolot·w i Ŝmigğowc·w; 86 okrňt·w. WiňkszoŜĺ tego sprzňtu pamiňta czasy Ukğadu 

Warszawskiego. 

 

GK: ï UkraiŒska armia informuje, Ũe zniszczyğa sztab grupy Wagnera, zginŃĺ miağa grupa 

ruskich najemnik·w. Ustalenie miejsca ataku uğatwiğa publikacja ruskiego dziennikarza. Choĺ 

armia putina przegrupowuje siň i wzmacnia siğy na poğudniu, w Donbasie wciŃŨ toczŃ siň 

krwawe walki. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï NajciňŨsze walki toczŃ siň w Donbasie, 

najgorsze sŃ w Bahmut i okolicach; rosja rozmieŜciğa tam kolosalne siğy: artyleriň, ludzi. 

Wszyscy nasi obroŒcy, mňŨczyŦni i kobiety to po prostu bohaterowie. 



Monika Krajewska: ï ékt·rzy potrafiŃ teŨ skutecznie dziağaĺ. Tyle zostağo [kupa gruzu] 

ze sztabu najemnik·w grupy Wagnera w okolicach ĞugaŒska. UkraiŒska armia namierzyğa ich 

bazň dziňki wpisom dziennikarza w mediach spoğecznoŜciowyché 

 

GK: ï Niekt·rzy szli ponad 600 kilometr·w, inni sporo mniej. W drodze spňdzili wiele 

dni. TysiŃce pielgrzym·w wğaŜnie dotarğo do Czňstochowy. Na Jasnej G·rze odbyğy siň obchody 

wniebowziňcia NajŜwiňtszej Marii Pannyé 

 

GK: ï Co najmniej 41 os·b zginňğo w poŨarze koŜcioğa w Gizie w Egipcie, zaczňğo siň od 

zwarcia instalacji elektrycznej. Kiedy pojawiğy siň pğomienie, wybuchğa panikaé 

 

GK: ï 1 600 tysiňcy euro ï to doch·d z 53 aukcji Price of Poland w Janowie Podlaskim. 

Sprzedano 14 koni, a rekord ceny pobiğa klacz z Michağowa. Za Esmeraldň zapğacono 400 

tysiňcy euroé 

ǃ 
2022-08-16 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6928 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 807 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty czwarty dzieŒ 

 

PM: ï Ten rzŃd zapewniağ, Ũe poradzi sobie ze wszystkim. Dobra zmiana, koniec z 

imposybilizmem, sypali pieniňdzmi i zadğuŨali Polskň. Ale przyszğy prawdziwe sprawdziany: 

pandemia, inflacja, wojna, katastrofa ekologiczna, a rzŃd okazağ siň zmňczony, opieszağy, 

niekompetentny i skğ·cony. Pytanie: Czy zdolny do rzŃdzenia? 

Katarzyna Kolenda Zaleska: ï W sprawie katastrofy ekologicznej Odry nie zadziağağy 

procedury, nie zadziağali ludzie, nie zadziağağo paŒstwo, co przyznağ sam premieré Inflacja 

w Polsce jest jednŃ z najwyŨszych w Europieé 

PM: ï Kolejne wybuchy na Krymie, ruscy juŨ nie mogŃ siň tam czuĺ bezpiecznie, turyŜci 

pr·bujŃ uciekaĺ. Moskwa m·wi o sabotaŨu, a Kij·w, Ũe Krym do Ukrainy wr·ci. 

Andrzej Zaucha, Lw·w: ï ruskie ministerstwo obrony podağo niewiele szczeg·ğ·w, 

wiadomo, Ũe eksplodowağ duŨy skğad z amunicjŃ, mimo Ũe byğ otoczony specjalnymi wağami, to 

pociski rozlatywağy siň na kilka kilometr·w wokoğo, uszkodziğy przebiegajŃcŃ w pobliŨu liniň 

kolejowŃ, stacjň transformatorowŃ, a w pobliskiej miejscowoŜci zniszczyğy wiele dom·w. A 

okoğo poğudnia na Krymie zn·w doszğo do wybuch·w, prawdopodobnie kolejny skğad z 

amunicjŃ albo baza wojskowaé 

 

PM: ï Sankcje rykoszetem uderzajŃ w Polskň, Podobnie jak pandemia i nieudolnoŜĺ rzŃdu; 

gwağtownie roŜnie liczba Polak·w w potrzebie, coraz wiňcej ludzi zapoŨycza siň poza bankami 

na niewielkie sumy i na kr·tko, tak by dociŃgnŃĺ do pierwszego. Ta statystyka poŨyczek 

powinna wywoğaĺ alarmé 

ǃ 
2022-08-17 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,6921 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 7 175 nowych zakaŨonych. 25 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty piŃty dzieŒ 

 



DR: ï Nie ma toksyn, nie ma sprawcy, nie ma teŨ tych, kt·rzy uderzyliby siň w pierŜ, za to 

wr·ciğy kaczkié 

 

DR: ï Recesja staje siň faktem, przekonujŃ ekonomiŜci, spadek w ujňciu kwartalnym 

o 2,3%, najwiňkszy w Uniié Spowolnienie jest spowodowane niŨszym wzrostem wydatk·w 

konsumenckich, a ten z rosnŃcŃ inflacj 

 

DR: ï ruscy uciekajŃ z Krymu, na trasach korki, przed dworcami kolejkié 

- MieszkaŒc·w dziŜ o Ŝwicie obudziğy potňŨne eksplozje, ruskie rakiety uderzyğy w wieŜ 

Zatoka, w kt·rej nie ma Ũadnych obiekt·w militarnyché Do atak·w na Ukrainň rosja po raz 

kolejny uŨyğa baz na Biağorusi, stamtŃd startowağy ruskie Su-134, kt·re zbombardowağy okolice 

ŧytomierzaé 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Przyczyny wybuch·w na okupowanym 

terytorium mogŃ byĺ bardzo r·Ũne, na przykğad zaniedbanie przez samych okupant·w, 

niszczenie logistyki wroga i amunicji sprzňtu wojskowego oraz punkt·w dowodzenia, ratuje 

Ũycie ludzi. Im mniej moŨliwoŜci szerzenia zğa majŃ okupanci, tym szybciej bňdziemy mogli 

zakoŒczyĺ tň wojnň i wyzwoliĺ naszŃ ziemiň. 

 

DR: ï Wnioski o jednorazowŃ wypğatň [3 tysiŃce na wňgiel] moŨna juŨ skğadaĺ w 

gminach. Wniosek moŨna zğoŨyĺ do koŒca listopadaé 

Cena wňgla w skğadach siňga prawie 4 tysiňcy za tonňé DroŨeje takŨe wňgiel z polskich 

kopalŒ, choĺ wciŃŨ jest najtaŒszy na ryku. W internetowym sklepie Polskiej Grupy G·rniczej 

ceny zostağy podniesione Ŝrednio o 20% do 1200 zğotych za tonň. PGG oferuje indywidualnym 

odbiorcom wňgiel tylko przez internet, w ten spos·b sprzedağo juŨ ponad 750 tysiňcy ton, to 

mniej niŨ 5% zapotrzebowania polskich gospodarstw domowych. Paweğ Szot, Fakty. 

 

DR: ï To byğo muzyczne podziňkowanie za pomaganie, dla tych, kt·rzy w trudnym czasie 

pandemii, wybuchu wojny w Ukrainie otworzyli siň na potrzebujŃcych i dla tych kt·rzy wciŃŨ 

pomagajŃ, miňdzy innymi wspierajŃ podopiecznych fundacji TVN. Top of Festival w Sopocie 

wystartowağ. 

ǃ 
2022-08-18 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7244 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 5 271 nowych zakaŨonych. 28 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty sz·sty dzieŒ 

 

DR: ï Zğote algi w Odrze, dla ludzi niegroŦne, dla ryb zab·jcze. Czy to ich istnienie 

zatruğo rzekň? é Ten gatunek wystňpuje tylko w wodach sğonych. Trop moŨe prowadziĺ do 

zrzut·w kopalnianych. Nad samŃ rzekŃ wyŜcig z czasemé 

 

DR: ï Lw·w i rozmowy na dyplomatycznym szczycie ï przyw·dca Turcji, sekretarz 

generalny ONZ ï dwa gğ·wne tematy: eksport zboŨa oraz napiňcie wok·ğ elektrowni atomowej 

w ZaporoŨu. 

Andrzej Zaucha: ï Z przykroŜciŃ trzeba stwierdziĺ, Ũe rozmowy we Lwowie zakoŒczyğy 

siň wğaŜciwie niczym, a te niewielkie uzgodnienia, kt·re mimo to osiŃgniňto, tak naprawdň bez 

zgody rosji sŃ bezwartoŜcioweé 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Nie wierzymy federacji rosyjskiej. Byğbym 

bardzo zdziwiony, Ũe oni mieliby byĺ gotowi na jakiŜ pok·j. Ludzie, kt·rzy codziennie gwağcŃ, 

mordujŃ, rakietami uderzajŃ w nasze cywilne obiekty, nie mogŃ chcieĺ pokoju. Oni na poczŃtek 

powinni opuŜciĺ nasze terytoria, a potem, bňdzie potem. 

 



DR: ï W okolicach Lwowa wzglňdny spok·j. W okolicach Charkowa atak rakietowy 

wymierzony w cywil·w. RoŜnie liczba takŨe w obwodzie donieckim. Bňdzie gorzej ï ostrzega 

Kij·w ï rosja uderzy ze zdwojonŃ siğŃ tuŨ przed i w dniu niepodlegğoŜci Ukrainy, 24 sierpnia. 

Cezary Grochot: ï Dramatyczna akcja w Ŝrodku nocy, poszukiwanie pod gruzami ludzi, 

kt·rzy przeŨyli. Najnowszy ruski atak na Chark·w, najciňŨszy od tygodni. Jedna z rakiet trafiğa 

w internat. Budynek zostağ cağkowicie zniszczony, tylko tu zginňğo co najmniej dwanaŜcie os·b. 

Minňğo kilka godzin i Chark·w zostağ zaatakowany ponownie. Na dzielnicň mieszkalnŃ miasta 

zn·w spadğy ruskie rakiety. Ale Chark·w nie byğ jedynym celem ruskich atak·w. W obwodzie 

donieckim Awdijewka, Netajğowe, Kurachiwka zginňğo kilka os·b. UkraiŒskie wğadze wydağy 

dziŜ ostrzeŨenie, Ũe kulminacja ruskich atak·w na obiekty cywilne nastŃpi prawdopodobnie za 

kilka dni, czyli 23 i 4 sierpnia, w przeddzieŒ i w dniu niepodlegğoŜci Ukrainy. 



Dmytro Kuğeba, minister spraw zagranicznych Ukrainy 

rosja wciŃŨ morduje ludzi w Ŝrodku Europy. Jedynym sposobem na powstrzymanie 

putina jest zapewnienie Ukrainie maksymalnej pomocy wojskowej i nağoŨenie na 

rosjň znacznie ostrzejszych sankcji. 

CG: ï ruskie bazy i magazyny z broniŃ to teraz gğ·wny cel ukraiŒskich atak·w. Tym 

razem udağo siň zniszczyĺ skğad w Nowej Kachowce; kreml bardzo boi siň powt·rki z Krymu, 

dlatego znajdujŃce siň tam instalacje wojskowe przenoszone sŃ w gğŃb p·ğwyspu albo wrňcz do 

rosji. 

 

DR: ï Zjednoczona Prawica przed KoalicjŃ ObywatelskŃ z przewagŃ dw·ch punkt·w 

procentowych i piňĺ ugrupowaŒ w sejmie: 

Zjednoczona Prawica: 29% (spadek -2%) 

Koalicja Obywatelska: 27% (wzrost +1%) 

Polska 2050: 13% (wzrost +3%) 

Konfederacja: 8% (wzrost +2%) 

Lewica: 7% (spadek -1%) 

Koalicja Polska: 2% 

AU (AgroUnia): 2% 

K15: 1% 

Porozumienie (Gowin?): 0% 

Nie wiem, trudno powiedzieĺ: 11% (spadek -3%) 

 

Paweğ Pğuska: ï Od zeszğego roku cağa Europa ma problemy z gazemé Polska ï 

pojemnoŜĺ magazyn·w: 3,23 mld m3, zapeğnienie 99%. ZuŨycie gazu 2021 r. 20 mld m3. 

Dojczland: ï pojemnoŜĺ magazyn·w 23 mld m3, zapeğnienie75%. ZuŨycie gazu 2021 r. 95 

mld m3. 

ǃ 
2022-08-19 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7480 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 4 819 nowych zakaŨonych. 34 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty si·dmy dzieŒ 

 

Jak wyglŃdajŃ pozorne fakty w okresie sierpniowej przerwy urlopowej: 

DR: ï [cağy czas Odra i ryby] Zğote algi sŃ w Odrze, ale sŃ wŃtpliwoŜci, czy to gğ·wny 

winowajca i wciŃŨ nie wiadomo, skŃd siň wziňğy w rzece i skŃd takie zasolenie wody. Badania 

trwajŃ, chociaŨ wğadza twierdzi, Ũe opozycja przeszkadza. JeŜli konferencja minister Moskwy 

miağa daĺ odpowiedzi, to wciŃŨ opozycja stawia kolejne pytaniaé 

 

DR: ï Im bardziej rzŃdzŃcy chcŃ ten kryzys wyciszyĺ, tym bardziej opozycja drŃŨy. Seria 

kontroli w nadodrzaŒskich miastach na cağej dğugoŜci ponad 500 kilometr·w, kt·rymi spğywağy 

dziesiŃtki martwych ryb, czy to siň da przykryĺ wersjŃ: przyczyny naturalne? 

 

DR: ï W kalendarium wydarzeŒ pomiňdzy punktami: poczŃtek afery, a alert RCBS 

i oficjalne sygnağy i interpelacje, rosnŃ pisma, chaos, a wŜr·d ludzi strach, a na poziomie rzŃdu 

nic, choĺ minister Grubarczyk powiedziağ, Ũe wiedziağ. To, Ũe nic siň nie dziağo, nie oznacza, Ũe 

nic siň nie stağoé 

 

DR: ï Ukraina. Kolejne eksplozje na Krymie i znowu ostrzeŨenia przed kryzysem 

w ZaporoŨu. Prezydent Zeğenski alarmuje: uzbrojeni Ũoğnierze w elektrowni jŃdrowej w 

ZaporoŨu to groŦba katastrofy nuklearnej na globalnŃ skalň. Czy Ŝwiatu uda siň obniŨyĺ poziom 

atomowego napiňcia? 



 

DR: ï Coraz trudniej z niŃ Ũyĺ i coraz trudniej jŃ znieŜĺ ï zmaganie z droŨyznŃ to chleb 

powszedni przewaŨajŃcej iloŜci Polak·w. W naszym sondaŨu deklaruje, Ũe juŨ musi zaciskaĺ 

pasa i wğaŜciwie jedyne wyjŜcie, jakie zostaje. Bo taka sama wiňkszoŜĺ Ŧle ocenia dziağania 

rzŃdu w tej sprawieé 

 

DR: ï Narodowy bňdzie teraz paŒstwowy. Stadionowa perğa zmienia zarzŃdcň. Przejdzie 

w rňce nowej agencji rzŃdowej z 50 milionowym budŨetem rocznym i miesiňcznŃ pensjŃ dla 

prezesa w wysokoŜci niemal 40 tysiňcy z kasy paŒstwa. Ale Polska Agencja Obiekt·w 

Sportowych to brzmi dumnieé 

 

DR: ï Kolejne miasta bojkotujŃ, kolejne organizacje protestujŃ ï roŜnie bunt przeciwko 

ksiŃŨce do hitu, bo pňka od treŜci ideologicznych, krzywdzŃcych i kğamliwych ï sğyszymy. 

Drobne korekty krytyki nie uciszŃ, groŦby ministra Czarnka tym bardziejé 

 

DR: ï Kiedy zwyciňstwo jest tak blisko, a plan siň wali tuŨ przed metŃ, to musi boleĺ. Ale 

byğa kwestia Ũycia. Robert KaraŜ nie wr·ci na trasň dziesiňciokrotnego Aironmena. WalkŃ jest o 

mistrzostwo Ŝwiata, przerwanego w ostatnim etapie wyŜcigu, w kt·rym byğ i faworytem, i 

liderem. Teraz m·wi pas, ale ciŃg dalszy nastŃpié Limit czasu na dokoŒczenie rywalizacji dla 

zawodnik·w to czternaŜcie dni, ale ci najlepsi na metň wbiegnŃ po dniach siedmiu. 

[Ironman ï zawody triatlonowe organizowane przez World Triathlon Corporation. 

WyŜcigi organizowane sŃ na dystansach: 3,86 km (2,4 mil) pğywanie, 180,2 km (112 mil) jazda 

na rowerze i 42,195 km (maraton, 26,2 mil) bieg. WyŜcig zaliczany jest do dğugodystansowych 

start·w triatlonowych]. 

Dziesiňciokrotny Ironman. Czyli: 38 km w basenie, 1800 km na rowerze i 422 km 

biegiem. (https://tvn24.pl) 

[SzaleŒstwo poniŨej godnoŜci czğowieka. Nastňpny ogğosi siň 1000-krotnym ajronmenem]. 

 

DR: ï Bez paŒstwa ï naszych widz·w ani by siň nie udağo, ani nie miağo wiňkszego sensu. 

25 lat TVN to dla nas radoŜĺ i zobowiŃzanie i pow·d do podziňkowaŒ. Te muzyczne 

wybrzmiağy w Sopocie, bo urodziny teŨ ŜwiňtowaliŜmy razem. Byğy wzruszenia, byğy ğzy, a te 

wspomnienia zostanŃ z nami na dğugoé 

 



2022-08-20 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7480 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 4 824 nowych zakaŨonych. 21 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty ·smy dzieŒ 

 

PM: ï Odra umiera, to przeraŨajŃceé 

 

Kamila Gasiuk-Pihowicz, KO PO: ï PiS zrezygnowağ z setek miliard·w wsparcia 

z funduszy unijnych, KaczyŒski po prostu ograbiğ Polak·w z 750 miliard·w zğotych. 

- A to sŃ pieniŃdze, kt·re mogğyby pom·c juŨ dzisiaj dziňki inwestycjom w zielonŃ 

energiň, zmniejszyĺ rachunki za ogrzewanie albo jak m·wi opozycja, pom·c z 

zanieczyszczeniem Odryé 

 

PM: ï [z kartki] Takiej tňpoty zwiŃzanej z niekompetencjŃ, bezinteresownym 

szkodnictwem bŃdŦ zawiŜciŃ, zakğamaniem i zwykğym ğajdactwem dawno nie widziağem ï to 

opinia o ministrze infrastruktury, ale nie polityka opozycji, lecz szefa kancelarii premiera 

[Michağ Dworczyk] ï pokazuje, jakie sŃ stosunki w rzŃdzie i co ministrowie myŜlŃ o sobie 

nawzajemé to kolejny fragment afery mejlowej [sprzed lat] é 

 

PM: ï Ruski sztab na Krymie zostağ zaatakowany; ruscy sŃ w szoku, Ũe UkraiŒcy sŃ 

w stanie ich dosiňgnŃĺ. Najpierw byğ koniec o ruskiej potňdze, gdy armia utknňğa, teraz wyglŃda 

na to, Ũe Krym jest ruski i nie do ruszenia. 

Andrzej Zaucha, Lw·w: ï Ten dzisiejszy atak miağ charakter gğ·wnie psychologiczny, 

dlatego Ũe dron, prawdopodobnie uszkodzony, tuŨ przed uderzeniem w budynek sztabu spadğ na 

jego dach i wyrzŃdziğ niewielkie szkodyé 

Militarna pomoc USA dla Ukrainy: 

Rakiety do system·w Himars 

15 dron·w zwiadowczych Scaneagle 

1000 ï przenoŜne rakiety przeciwpancerne Javelin 

50 haubic i 36 000 pocisk·w artyleryjskich 

 

Antony Blinken 

AmerykaŒski Sekretarz Stanu 

ĂPomoc w wysokoŜci 775 milion·w dolar·w obejmuje dodatkowe uzbrojenie, 

amunicjň i sprzňt (é), kt·ry siğy Ukrainy tak skutecznie wykorzystağy do obrony 

swojego krajuò. 

 

- W sumie to juŨ ponad 10,5 miliarda dolar·w pomocy od poczŃtku administracji 

prezydenta Bidena. 

 

PM: ï Nad PolskŃ wciŃŨ przechodzŃ burze i ulewy, na podkarpaciu sŃ podtopienia. Takie 

nawağnice wystňpujŃ od Pomorza po Dolny ślŃsk i Mağopolskň, jest upalnie i sğonecznie, po 

czym nagle leje, wieje i sypie gradé 

ǃ 
2022-08-21 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7480 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 765 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto siedemdziesiŃty dziewiŃty dzieŒ 



 

PM: ï Trwa walka o ratowanie resztek Ũycia w Odrze, walka sp·Ŧnionaé 

 

PM: ï Pomoc nocna i ŜwiŃteczna tylko przez telefon [sğuŨba zdrowia]. 

- W ten spos·b odsuwamy siň od pacjentaé 

 

PM: ï Prezydent Ukrainy zwraca siň do mieszkaŒc·w okupowanego Krymu. Dziňki 

hakerom pojawia siň w tamtejszej telewizji. To szok dla ruskich i nie wiedzŃ, czy sŃ tam 

bezpieczni. Niemniej szokujŃcy byğ zamach na nacjonalistycznego ideologa Krymu Aleksandra 

Dugina ï wybuchğ samoch·d, kt·rym on miağ jechaĺ. 

AC: ï W zamachu pod MoskwŃ zginňğa c·rka Aleksandra Duginaé 

 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy 

Niech kaŨdy z ruskich okupant·w, kt·rzy zajňli drogŃ ziemiň Krymu, pamiňta: na tej 

ziemi nie zaznacie spokoju. 

Anna CzerwiŒska: ï Taki widok i takie sğowa musiağy mocno zdziwiĺ ruskich na Krymie 

[ukraiŒska flaga na szczycie skağ]. UkraiŒscy hakerzy puŜcili im teŨ patriotyczne ukraiŒskie 

piosenkié Na koniec prezydent Zeğenski nie pozostawiğ Ũadnych moŨliwoŜci: 

Krym to Ukraina! 

Chwağa Ukrainie! 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï W powietrzu Krymu czuĺ jest, Ũe okupacja 

jest tymczasowa, Ukraina powraca. 

 

PM: ï Gwağtowne burze nad PolskŃ, grzmi, pada i mocno wieje. Meteorolodzy ostrzegajŃ, 

to jeszcze nie koniec. 

Podkarpacie, powiat raciborski ï miejsca podtopieŒ. 

ǃ 
2022-08-22 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7493 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 722 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty dzieŒ 

 

GK: ï Wyğowiĺ martwe ryby i ratowaĺ te, kt·re duszŃ siň w Odrze, wreszcie pom·c 

wszystkim, dla kt·rych katastrofa ekologiczna jest juŨ katastrofŃ biznesowŃ i finansowŃ. Mali 

przedsiňbiorcy, kt·rzy Ũyli z Odry, zbankrutujŃ bez pomocy paŒstwaé 

 

GK: ï Prezes partii, ministrowie PiS-u unikajŃ tematu katastrofy ekologicznej, konferencje 

robiŃ wojewodowie i to oni majŃ rozwiŃzywaĺ problemy i braĺ odpowiedzialnoŜĺé 

 

GK: ï NajdroŨszy lek Ŝwiata bňdzie refundowanyé 

 

GK: ï Ponad 90% UkraiŒc·w wierzy w zwyciňstwo z rosjŃ ï donosi agencja interfakt 

Ukraina. 

Andrzej Zaucha, Kij·w: ï éna Krymie sğychaĺ byğo potňŨnŃ eksplozjň. Rakiety typu 

Haimars zniszczyğy chyba cağkowicie most w Chersoniu, zaatakowano takŨe most w Nowej 

Kachowce niedaleko, to bardzo utrudni zaopatrzenie ruskiego zgrupowania na prawym brzegu 

Dniepru. 

 

GK: ï Trzy tysiŃce ciňŨar·wek stoi w gigantycznej kolejce w Dorohusku i Hrebennem. Na 

wjazd do Polski czekajŃ transporty zboŨa i produkt·w spoŨywczych. OpieszağoŜĺ polskiej 

stronyé 



Paweğ Pğuska: ï Miağa byĺ pomoc zwğaszcza w transporcie ukraiŒskiego ziarna, by Ŝwiat 

nie cierpiağ gğodu, a Ukraina miağa pieniŃdze na walkň z ruskim najeŦdŦcŃ. Od miesiŃca kolejki 

sŃ coraz dğuŨsze, a frustracja kierowc·w coraz wiňksza. 

Jarosğaw ï Trzy miesiŃce nasi z Polakami dyskutujŃ, jak to zrobiĺ i nikt niczego nie robi. 

Wielki bağagan. 

MarcinTuradek, przewoŦnik: ï Problem jest w tym, Ũe polski lekarz weterynarz pracuje od 

·smej do dwudziestej i nie puszczajŃ na granicň. 

PP: ï CzňŜĺ przewoŦnik·w z Ukrainy woli jeŦdziĺ przez Wňgry. 

 

GK: ï Byğy miejsca, gdzie na metr kwadratowy spadğo w kr·tkim czasie ponad sto litr·w 

wody. Wysuszona ziemia nie wchğania jej, wszystko spğywa. Mağe potoki szybko zamieniajŃ siň 

w rwŃce rzeki, woda wystňpuje z koryta, zalewajŃc ulice, domy, budynki uŨytecznoŜci 

publicznej. Tak byğo na poğudniu Polskié 

 

GK: ï Najbardziej przemawia do wyobraŦni wyschniňte koryto Loary, najwiňkszej rzeki 

Francji, ale podobne problemy sŃ w cağej Europie: Ren (Dojczland), Pad (Italia), Dunaj (Serbia), 

Loara (Francja), Gwadiana (Hiszpania), Guxy (Chiny) przypominajŃ miejscami niewielkie 

strumyki. Wyschğo Ŧr·dğo Tamizy. Nie ma wody, a niedğugo nie bňdzie przyrody jako 

ekosystem·w, jakie znaliŜmy. 

Magda Ğucjan: ï Wisğa na granicy rekordu najniŨszego stanu wody w historii pomiar·w. 

Wody jest tak mağo, Ũe z brzegu widaĺ utopione Ŝmieci, leŨaki, hulajnogi, rowery. ťle jest w 

wiňkszoŜci wojew·dztwé Przewlekğa susza, brak dostňpu do wody czy zniszczenie Ŝrodowiska 

naturalnego, to wszystko uruchamia efekt domina. 

Michağ Brennek, geogral, meteorolog: ï Problem z OdrŃ pokazuje brak troski paŒstwa 

o dobro wsp·lne. 

Zbigniew Karaczun, profesor, Szkoğa Gğ·wna Gospodarstwa Wiejskiego, ekspert Ăkoalicji 

klimatycznejò: ï Ci politycy nie majŃ Ũadnego szacunku dla przyrody, nie dostrzegajŃ tego, Ũe 

jakoŜĺ Ŝrodowiska przyrodniczego jest warunkiem podstawowym do dobrej jakoŜci Ũycia ludzi. 

 

GK: ï PolskŃ lekkoatletykŃ rzŃdzŃ dziŜ kobiety i majŃ powody do dumy. Na 

zakoŒczonych w Monachium mistrzostwach Europy nasza reprezentacja zdobyğa aŨ 14 medali ï 

2 mňŨczyŦni, a cağŃ resztň kobiety. 

ǃ 
2022-08-23 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7706 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 6 176 nowych zakaŨonych. 28 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty pierwszy dzieŒ 

 

GK: ï Kğ·tnia o ryby w Odrze na komisji w Sejmieé 

 

GK: ï [Ziobro] Jest najbardziej radykalnym i anty-unijnym politykiem w rzŃdzie, autorem 

zmian w wymiarze sprawiedliwoŜci, kt·re od lat sŃ powodem konfliktu z BrukselŃ. 

 

GK: ï DziŜ Ukraina obchodzi Ŝwiňto flagi, jutro dzieŒ niepodlegğoŜcié 

 

GK: ï Gieğda reaguje natychmiast spadkiem kursu akcji chemicznego giganta, grupa 

Azoty cağkowicie wstrzymuje produkcjň nawoz·w azotowych dla rolnictwa, przyczynŃ jest 

bardzo drogi gazé 

 



GK: ï RzŃd przyjŃğ ustawň o rekompensatach dla firm i odbiorc·w indywidualnych 

ogrzewajŃcymi siň innymi paliwami niŨ wňgiel. Druga ustawa dotyczy wsparcia samorzŃd·w po 

drastycznych podwyŨkach koszt·w energii, majŃ dostaĺ prawie 14 miliard·w zğotyché 

Dodatki: 

Pellet [opağ drzewny z suchych trocin, z ğuski sğonecznika, z drewna jabğoni, iglasty 

itp.] 

Pellet lub inny rodzaj biomasy, dodatek: 3000 zğ 

Drewno kawağkowe, dodatek: 1000 zğ 

Gaz LPG, dodatek: 500 zğ 

Olej opağowy, dodatek: 2000 zğ 

 

GK: ï Polacy latajŃ myŜliwcami F-16, Amerykanie F-22 Raptor. Wsp·lne ĺwiczenia 

pilot·w odbyğy siň w Ğasku pod ĞodziŃ. Od poczŃtku sierpnia w bazie stacjonuje 12 

Raptor·wé 

 

GK: ï Zesp·ğ nadpobudliwoŜci psycho-ruchowej i problem z koncentracjŃ, w skr·cie 

ADHD, do tej pory byğ kojarzony z dzieĺmi, lecz z tego siň nie wyrasta, doroŜli teŨ ŨyjŃ 

z ADHDé 

ǃ 



2022-08-24 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7772 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 4 397 nowych zakaŨonych. 27 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty drugi dzieŒ 

 

GK: ï DzieŒ niepodlegğoŜci Ukrainy to nie jest Ŝwiňto radoŜci, ale dumy, determinacji, 

odwagi i niezğomnoŜci narodu zaatakowanego przez ruskiego agresora. 

Oğeksij Reznikow, minister obrony Ukrainy: ï Najgorszy scenariusz juŨ za nami. Teraz 

stabilizujemy sytuacjň przez niewielkie ruchy naszych oddziağ·w. Stosujemy teŨ skutecznie 

Ŝrodki odstraszajŃce ruskich. MyŜlň, Ũe teraz jesteŜmy na krawňdzi nowego etapu wojny 

i niedğugo zaczniemy naszŃ kontrofensywň. 

Andrzej Zaucha, Kij·w: ï kt·ra ma doprowadziĺ do zwyciňstwa. Z okazji Ŝwiňta Stany 

Zjednoczone ogğosiğy kolejny pakiet pomocy, najwiňkszy od poczŃtku wojny: 

2,98 mld dolar·w 

Systemy obrony powietrznej 

Systemy artyleryjskie 

Amunicja 

Systemy przeciwlotnicze 

Radary 

Joe Biden 

Prezydent Stan·w Zjednoczonych 

DziŜ, jak i kaŨdego innego dnia, jesteŜmy solidarni z UkraiŒcami. Mrok autokracji 

nie moŨe r·wnaĺ siň z pğomieniem wolnoŜci, kt·ry rozŜwietla dusze wolnych ludzi 

na cağym Ŝwiecie. Stany Zjednoczone, wraz z dumnymi Amerykanami ukraiŒskiego 

pochodzenia, widzŃ przyszğoŜĺ Ukrainy jako paŒstwa demokratycznego, 

niezaleŨnego, niepodlegğego i prosperujŃcego. 

AZ: ï ŧyczenia pğynŃ od przyw·dc·w i organizacji (Boris Johnson, Wielka Brytania; 

Andrzej Duda, Polska; Ursula von der Leyen, Unia Europejska; Emmanuel Macron, Francja; 

Jens Stoltenerg, sekretarz generalny NATO) 

GK: ï Ukraina alarmuje o uszkodzeniach zaporoskiej elektrowni jŃdrowej, sŃ wzajemne 

oskarŨenia o ostrzağ, ale to ruscy kontrolujŃ elektrowniň i to niestety oni zdecydujŃ, czy wpuŜciĺ 

tam misjň Miňdzynarodowej Agencji Energii JŃdrowej, majŃ zmniejszyĺ ryzyko potencjalnej 

awarii i skaŨenia. 

Paweğ Szot: ï Elektrowni na ZaporoŨu byğo poŜwiňcone posiedzenie Rady BezpieczeŒstwa 

ONZ, zwoğane na wniosek rosji, kt·ra okupuje zakğad od marca. Porozumienia nie udağo siň 

osiŃgnŃĺ. TrwajŃ negocjacje o wysğanie na poğudnie Ukrainy ekspert·w z Miňdzynarodowej 

Agencji Atomistyki. Instalacjň obsğugujŃ ukraiŒscy specjaliŜci, ale pod lufami ruskich Ũoğnierzy. 

To kolejne zdjňcia dowodzŃce, Ũe ruscy ukrywajŃ na terenie zakğadu wojskowy sprzňt. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Nie chodzi tylko o wojnň, ale o 

bezpieczeŒstwo cağego Ŝwiata. Trzeba politycznie naciskaĺ na ruskich i postawiĺ im ultimatum, 

Ũeby opuŜcili elektrowniň. 

 

GK: ï Nie wszňdzie zawsze siň udawağo, ale posğowie opozycji skontrolowali 40 

instytucji, pytali, szukali pism i dokument·w, by odpowiedzieĺ na pytanie: czy ekologicznej 

katastrofy moŨna byğo uniknŃĺ? Czy moŨna byğo szybko i skutecznie z niŃ walczyĺ? 

Michağ Tracz: ï éi chodzi tu nie tylko o to, Ũe o katastrofie premier dowiedziağ siň duŨo 

za p·Ŧno, ale teŨ o to, Ũe wody w Odrze ani jej poziomu, ani stňŨenia zanieczyszczeŒ nikt na 

bieŨŃco nie monitoruje, nie zbiera danych i nie przekazuje ich sğuŨbom, kt·re takiej sytuacji jaka 

miağa miejsce w Odrze, mogğyby zadziağaĺ natychmiasté 

 



GK: ï To nie byğo przejňzyczenie, ta wypowiedŦ nie jest wyrwana z kontekstu. Zdzisğaw 

Krasnodňbski, europoseğ PiS-u uwaŨa, Ũe [zagroŨenie] ze strony zachodniej jest wiňksze niŨ ze 

strony wschodniejé 

ǃ 
2022-08-25 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7584 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 3 852 nowych zakaŨonych. 31 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty trzeci dzieŒ 

 

GK: ï 2 wrzeŜnia posğowie wr·cŃ z wakacji na jeden dzieŒ na dodatkowe posiedzenie 

Sejmu. RzŃd chce, by zajňli siň ustawŃ o poszkodowanych w wyniku katastrofy ekologicznej na 

Odrzeé 

 

GK: ï Pğonie las koğo zaporoskiej elektrowni atomowej. UkraiŒcy podali, Ũe dwa bloki 

zostağy odğŃczone od sieci energetycznej i Ũe nie ma zagroŨenia. Tymczasem ruscy ostrzelali 

dworzec kolejowy i pociŃg w obwodzie dniepropietrowskim, zginňğo 25 os·bé 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Czaplin to nasze dzisiejsze cierpienie. 

Sprawimy, Ũe okupanci zapğacŃ za to wszystko, co zrobili. Wyrzucimy najeŦdŦc·w z naszej 

ziemi. 

Andrzej Zaucha, Kij·w: ï JednoczeŜnie ruscy prowadzŃ wojnň psychologicznŃ. Wczoraj 

ogğaszano tutaj alarmy obrony przeciwlotniczej rekordowo czňsto, niemal 200 razyé 

- AmerykaŒski instytut studi·w nad wojnŃ zwraca uwagň, Ũe od 21 marca, gdy ruscy 

kontrolowali najwiňcej ukraiŒskich teren·w, do tej pory stracili jŃ nad obszarem wiňkszym od 

Daniié Anna CzerwiŒka 

 

GK: ï Ponad 1200 zğotych trafi na konta blisko 8 milion·w emeryt·w. Rozpoczňğa siň 

wypğata dodatku emerytalnego ï chwali siň rzŃdé 

ǃ 



2022-08-26 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7412 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 5 108 nowych zakaŨonych. 14 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty czwarty dzieŒ 

 

AW: ï Mleko, ser, jogurty, te produkowane w Polsce nagle mogŃ zniknŃĺ, w sklepach 

moŨe nie byĺ, bo nie ma dwutlenku wňgla. W zakğadach to niezbňdny element produkcji. 

Podobnie moŨe byĺ z miňsem i piwem. SkŃd taki problem? 

Michağ Tracz: ï Brak dwutlenku wňgla i zwiŃzk·w azotowych wstrzyma cağy proces 

produkcji. [Dwutlenek wňgla jest potrzebny przy pakowaniu produkt·w w foliň, przy zamykaniu 

butelek z mlekiem czy jogurtem]. Dwa paŒstwowe giganty: grupa Azoty i Anwil wstrzymağy 

produkcjň nawoz·w, a co za tym idzie takŨe dwutlenku wňgla i zwiŃzk·w azotowych. 

Wstrzymağy, bo przez drastycznie rosnŃce ceny gazu produkcja stağa siň nieopğacalna. 

Problemy mogŃ mieĺ branŨe: mleczarska, miňsna, napoj·w gazowanych, piwowarska, 

przetw·rstwa warzyw i owoc·w. Kğopoty bňdŃ mieli producenci jaj, kryzys dotknie rolnik·w i 

przetw·rstwo miňsaé 

DziŜ otwarto gazociŃg ğŃczŃcy Polskň ze SğowacjŃ. Gaz popğynie za kilkanaŜcie tygodni i 

to raczej z Polski do Sğowacji. 

 

AW: ï Stojň od wtorku. Wňgiel moŨe dostanň w przyszğy piŃtek ï to gğos z kolejki sprzed 

kopalni Bogdanka. Kolejka ma kilka kilometr·w dğugoŜci i na razie nie ma na niŃ rady. Nie ma 

teŨ miliard·w z KPO, kt·re mogğyby ulŨyĺ problemom z wňglem. 

Jakub Sobieniowski: ï épieniŃdze wystarczyğyby na budowň elektrowni atomowej. 

Morawiecki: ï KPO to jest 120, 130 miliard·w [kiedyŜ byğo 750 miliard·w], jak 

podzielimy to na szeŜĺ lat, to wychodzi 20 miliard·w zğotych rocznie. To nie jest naprawdň coŜ, 

co zmienia zasadniczo sytuacjň gospodarczŃ czy sytuacjň finansowŃ Polski. [ğobuz!] 

Bňdzie to taki nowy Plan Marshalla. [kiedyŜ m·wiğ] 

JS: ï éza pieniŃdze, kt·re wydajemy na TVP, moŨna by wybudowaĺ 200 oczyszczalni 

Ŝciek·w. 

 

AW: ï KaŨda minuta przebywania ruskiego wojska w elektrowni atomowej grozi globalnŃ 

katastrofŃ radiacyjnŃ ï prezydent Zeğenski ostrzega i pospiesza MiňdzynarodowŃ Agencjň 

Energii Atomowej. Problem spod ZaporoŨa jest na tyle powaŨny, Ũe Zeğenski wczoraj rozmawiağ 

przez telefon z Joe Bidenem. 

 

AW: ï Premier widzi, Ũe Odra szybko siň odradza, dla premiera to zdarzenie naturalneé 

Magda Ğucjan: ï émn·stwo firm ma oficjalne zgody na zrzuty Ŝciek·w prosto do Odry: 

429 pozwoleŒ, to naprawdň siň w gğowie nie mieŜci, Ũe aŨ tyle; do tego dochodzŃ co najmniej 

282 miejsca zrzut·w nielegalnyché 

 

AW: ï DroŨyzna na zakupach, z najnowszych danych GUS takŨe tych prosto z pola 

rolnika: ponad 51% o tyle w por·wnaniu z zeszğym rokiem Ŝrednio w skupie zdroŨağy 

podstawowe produkty rolne. Od tego tylko krok do wyŨszych cen ŨywnoŜci w sklepach. 

Paweğ Pğuska: ï édroŨeje mŃka, cukier, prŃd, droŨeje wszystko. Inflacjň mamy oficjalnie 

na poziomie 15,0%, ale wzrost cen skupu podstawowych produkt·w rolnych w por·wnaniu z 

lipcem 2021 roku to wedğug GUS 51,6%. 

Wzrost cen: Ũyto 83,5%; pszenica 81,7%; Ũywiec woğowy 44,9%; Ũywiec wieprzowy 

41,4%; dr·b 43%; mleko 56,4%. 

PP: ï Miňdzy skupem a talerzem jest daleka droga, kaŨdy chce zarobiĺé rok temu tona 

saletry kosztowağa tysiŃc zğotych, a teraz 4 tysiŃce zğotych. éWiele zaleŨy od sytuacji 

miňdzynarodowej, od dostňpnoŜci zb·Ũ i oleju z Ukrainy, od tego czy bňdŃ rosğy ceny 

produkt·w rolnych na Ŝwiatowych rynkaché 



 

AW: ï Po pierwsze mğodzi, po drugie opozycja ï Kampus Polska PrzyszğoŜci Rafağa 

Trzaskowskiego rusza dziŜ w Olsztynie i rozmowy z mğodymi Polakami to tylko czňŜĺ legendy 

spotkania, poza tym bňdŃ rozmowy lider·w opozycji. Jest teŨ goŜĺ specjalny ï ambasador Mark 

Brzezinski. 

Arleta Zalewska: ï To dziŜ dla tych mğodych ludzi rozpoczyna siň Kampus. KaŨdy, kto 

chciağ byĺ, musiağ speğniĺ co najmniej dwa warunki: pierwszy, mniej niŨ 35 lat; drugi, 

ciekawoŜĺ Ŝwiata i polityki. [Rafağ Trzaskowski ma 50 lat]. 

Wszystko zaczyna siň od tej debaty. Na poczŃtek Rafağ Trzaskowski i Marc Brzezinski 

bňdŃ odpowiadaĺ na pytania uczestnik·wé Udağo siň przyciŃgnŃĺ do Olsztyna poza Donaldem 

Tuskiem i Wğadysğawem Kosiniakiem-Kamyszem, r·wnieŨ Szymona Hoğowniň. Pierwszy krok 

to spotkanie Trzaskowski ï Hoğownia juŨ jutro. 

 

AW: ï Premier Finlandii ze ğzami w oczach: Nie opuŜciğam ani jednego dnia pracy ï m·wi 

i dodaje ï Ũe czasem tňskni po prostu za radoŜciŃ i zabawŃ. Sanna Marin wraca do tematu 

prywatnej imprezy, ĂtaŒczŃca pani premierò wywoğağa w Finlandii og·lnonarodowŃ dyskusjň. 

Sanna Marin 

Premier Finlandii 

Jestem czğowiekiemé w tych ciemnych czasach takŨe ja tňskniň czasem za radoŜciŃ, 

Ŝwiatğem i zabawŃ. 

ǃ 
2022-08-27 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7413 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 3 934 nowych zakaŨonych. 23 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty piŃty dzieŒ 

 

AW: ï Puste puğki w sklepach. Byğy za komuny, mogŃ za PiS-u. MoŨe nie byĺ nabiağu, 

miňsa czy piwa, bo nie ma nawoz·w czy gazu tak bardzo potrzebnych w produkcji. Wszelkie 

zakğady mogŃ z dnia na dzieŒ stanŃĺ. W rzŃdzie z wielkim problemem ma zmierzyĺ siň Jacek 

Sasin. Czy juŨ siň zmierzyğ? Pyta 

Paweğ Pğuska: ï Wystarczy wejŜĺ do sklepu i wyobraziĺ sobie, Ũe wiňkszoŜci z tych 

towar·w nie ma albo przypomnieĺ sobie, jak wyglŃdağy sklepy w PRL-u. Nikt nie przypuszczağ, 

Ũe te demony przeszğoŜci mogŃ wr·ciĺé 

BŃbelki w napojach teŨ nie sŃ bez znaczenia, bo to gigantyczna branŨa, kt·ra staje przed 

problemem, tak jak i inne. Firmy spoŨywcze majŃ zapas gazu na kilka dni, nigdy na wiňcej nie 

potrzebowağy, stŃd apele polskiej federacji producent·w ŨywnoŜci o szybkie dziağanie, 

ostrzeŨenia, Ũe grozi nam kryzys na gigantycznŃ skalň. Wystarczy sobie wyobraziĺ juŨ nie tylko 

skok cen po przyszğorocznym spadku plon·w, bo rolnicy nie bňdŃ mieli czym nawoziĺ. Ale juŨ 

teraz grozi nam zağamanie przetw·rstwa i dostaw do sklep·wé Azot i dwutlenek wňgla sŃ 

potrzebne do konserwacji produkt·w spoŨywczych, chğodzenia, mroŨenia, kompresji opakowaŒ. 

Nie da siň bez tych gaz·w dğuŨej przechowywaĺ ani transportowaĺ wielu produkt·wé 

Dwutlenek wňgla jest potrzebny przy oczyszczaniu Ŝciek·w i uzdatnianiu wodyé 

Zaskoczenia nie ma, Ũe akurat wicepremierem i ministrem aktyw·w paŒstwowych, 

kt·remu podlegajŃ sp·ğki produkujŃce nawozy, a takŨe dwutlenek wňgla i kwas azotowy jest 

Jacek Sasin. To jemu premier powierzyğ rozwiŃzanie problemu, kt·rego by nie byğo, gdyby, jak 

m·wi opozycja, wicepremier i minister zarazem zajmowağ siň tym, czym i tak powinien. 

Paweğ Poncyliusz, KP KO: ï Znamienne jest to, Ũe rzŃd tak dzielnie walczy z problemami, 

kt·re sam generuje. 

Jarosğaw Gowin: ï Nie widaĺ w og·le pomysğu rzŃdu, jak zaradziĺ temu problemowi 

i cenň za to bňdŃ pğaciĺ wszyscy Polacy. 

PP: ï To, co nas spotkağo z OdrŃ, moŨe nie byĺ najgorszym, co nas spotkağo w tym roku. 



 

AW: ï Psychiatrzy dzieciňcy pilnie poszukiwanié 

 

AW: ï Ale teraz PiS zn·w o relacjach Polski i Komisji Europejskiej: To jest wojna. Tylko 

nie myŜmy tň wojnň wypowiedzieli ï tak m·wi europoseğ PiS z kraju, za kt·rego granicŃ toczy 

siň wojna i kt·rego rzŃd na takie wypowiedzi pozwala. Jak dğugo jeszcze z sojusznika da siň 

robiĺ wroga, o tym 

Jakub Sobieniowski: ï éRyszard Legutko i Zdzisğaw Krasnodňbski towarzyszŃ prezesowi 

PiS-u i to oni zaczňli taki antyeuropejski atak: 

Krasnodňbski: ï ZagroŨenie dla naszej suwerennoŜci ze strony zachodniej, tak to okreŜlmy 

og·lnie, jest wiňksze niŨ ze strony wschodniej. 

Legutko: ï OczywiŜcie z Berlina, Brukseli, ParyŨa, oczywiŜcie, Ũe tak. Ja siň zgadzam 

z panem profesorem. Wojna, przy czym my jesteŜmy ofiarŃ. 

[Zach·d zmierza do coraz wiňkszego scalenia Unii Europejskiej i to jest zagroŨeniem 

planom KaczyŒskiego, kt·ry chce utworzyĺ wğasnŃ Polskň]. 

JS: ï W por·wnaniach Unii do ZwiŃzku Sowieckiego specjalistami byli Marek Suski 

i Zbigniew Ziobro. Zdzisğaw Krasnodňbski rozwaŨağ nawet Polexit. 

Krasnodňbski 

JeŜli politycy UE nadal bňdŃ dziağaĺ z takim taktem politycznym i znajomoŜciŃ 

rzeczy, wkr·tce i w Polsce staniemy przed koniecznoŜciŃ referendum 

JS: ï Partia PiS podjňğa nawet uchwağň, Ũe nie chce i nie doprowadzi do Polexitu. Ale 

nawet w Wielkiej Brytanii nie m·wiğo siň z takŃ kpinŃ o tych, kt·rzy w Unii widzŃ dobrobyt 

i kilkudziesiňcioletni pok·j, kt·ry zapewniağa. 

Marek BrzeziŒski, ambasador Stan·w Zjednoczonych w Polsce: ï Pracowağem jako 

ambasador w Szwecji przez 4 lata. Byğem pod wraŨeniem tego, jak Szwedzi dobrze rozumiejŃ 

strukturň Unii Europejskiej. Polska teŨ jest w Unii Europejskiej czğonkiem i powinna byĺ tak 

blisko Unii Europejskiej, jak siň tylko da. 

 

AW: ï ruscy zorganizowali ob·z, na kt·rym uczŃ dzieci strzelaĺ, pr·bujŃ robiĺ z 

mariupolskich dzieci Hitlerjugend. 

Nowe wojenne wieŜci sŃ teŨ w sprawie elektrowni atomowej ï ukraiŒskie wğadze rozdajŃ 

tabletki z jodem. 

Andrzej Zaucha, Kij·w: ï To na szczňŜcie dziağania prewencyjne, jak zapewniajŃ 

ukraiŒskie wğadze. Ale ukraiŒscy urzňdnicy wzywajŃ, by nie zaŨywaĺ niczego, dop·ki nie 

bňdzie bezpoŜredniego zagroŨenia. W elektrowni zaczňğy zn·w dziağaĺ dwa reaktory, kt·re 

zostağy zatrzymaneé 

 

AW: ï Trzaskowski i Hoğownia bez Ŝwiadk·w w cztery oczy, tak teŨ byğoé 

Hoğownia: ï Trzeba siň bňdzie skğaniaĺ wok·ğ dw·ch list, to jest w tej chwili niezaleŨnie 

od tego, co ja bym chciağ albo nie chciağ, mamy tak rozdane karty, to jest wariant, kt·ry daje 

najwiňcej mandat·w. 

[W poprzednich wyborach 5 list dawağo maksimum mandat·w na kaŨdej liŜcie, ale dağo 

zwyciňstwo PiS-owi, bo nie m·wiğ o tak rozdanych kartach]. 

Trzaskowski: ï Ja mam drugŃ odpowiedŦ, ile list: jak najmniej. 

Arleta Zalewska: ï éPo pierwsze, zakoŒczyğo spekulacje o wyjŜciu Trzaskowskiego 

z koalicji i zağoŨeniu wsp·lnie z HoğowniŃ nowego ruchu. Po drugie, miağo pokazaĺ 

Trzaskowskiego w nowej roli ï polityka, kt·ry jest zdolny do budowania porozumienia ponad 

podziağami. I w koŒcu po trzecie, prezydent Warszawy i jego otoczenie chciağo stŃd wysğaĺ 

sygnağ do Donalda Tuska: nie tylko on ma umiejňtnoŜĺ budowania wok·ğ siebie zwolennik·w i 

polityk·w. Politycy Koalicji Obywatelskiej, z kt·rymi tu rozmawiamy, to w wiňkszoŜci 

zwolennicy budowania szerszej niŨ tylko Platforma Obywatelska listy. Do tego ich zdaniem 

krytyka PiS-u i rzŃdu to za mağo, opozycja musi mieĺ teŨ swojŃ ofertň. 

Barbara Nowacka, KP KO, Inicjatywa Polska: ï Ludzi interesuje konkret: jak naprawiĺ 

gospodarkň, co zrobiĺ z finansami publicznymi, co z mieszkaniami dla mğodych, jaka bňdzie 

polityka spoğeczna. JeŨeli ci liderzy nie bňdŃ normalnie ze sobŃ rozmawiaĺ o tych problemach, 



to tego porozumienia nie bňdzie w og·le. Kampus jest na przykğad po to, Ũeby budowaĺ zaufanie 

miňdzy wszystkimi waŨnymi politykami. 

[Ja tam bňdň gğosowağ na tego, kto przyrzeknie wprowadzenie euro w Polsce, bo nie widzň 

waŨniejszej sprawy dla przyszğoŜci Polski. Zğot·wka nigdy nie bňdzie tak mocnŃ i tak stabilnŃ 

walutŃ jak euro. Kraje posiadajŃce euro majŃ znacznie mniejszŃ inflacjň niŨ obecnie Polska. 

Europejski Bank Centralny odetnie polskie partie, a zwğaszcza GlapiŒskiego od machlojek 

wok·ğ waluty. Euro ustabilizuje polskŃ gospodarkň i umocni polskŃ gospodarkň na rynku 

europejskim, nawet i na Ŝwiatowym. Euro w Polsce nie pozwoli na tak awanturnicze zadğuŨanie 

siň polskiego rzŃdu i zapanuje nad dğugiem narodowym. Euro zapobiegnie defraudacji 

oszczňdnoŜci Polak·w]. 

 

AW: ï Nie ma psychiatr·w, nie bňdzie oddziağ·w. W Konstancinie pod WarszawŃ dzieci i 

mğodzieŨ nie dostanŃ pomocy ï nerwice, depresje, anoreksje czy pr·by samob·jcze to na takich 

oddziağach codziennoŜĺ, kt·rŃ trzeba leczyĺ. Tylko musi mieĺ kto jŃ leczyĺ. 

Marek Nowicki: ï Piotr Marczyk, prezes zarzŃdu uzdrowiska Konstancin potwierdza, Ũe 

mieszczŃcy siň w tym budynku oddziağ psychiatrii dzieci i mğodzieŨy do koŒca sierpnia 

opustoszeje. 

Piotr Marczyk: ï My mamy wszystko, mamy pielňgniarki, mamy sanitariuszy, mamy 

terapeut·w, jesteŜmy gotowi. Brakuje nam po prostu trzech lekarzy. 



[Ale mamy bierny stosunek do kierowania uzdrowiskiem. Od kilku lat kolejni lekarze 

odchodzŃ, bo nie potrafiŃ Ũyĺ z tak niskimi pensjami, a my nie robimy nic, aby rozwiŃzaĺ 

problem zarobk·w lekarzy. Wystarczy, Ũe starcza pieniňdzy na kilkakrotnie wiňksze pensje 

kierownictwa. Naszym dyplomem jest legitymacja PiS]. 

ǃ 
2022-08-28 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7413 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 608 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty sz·sty dzieŒ 

 

AW: ï RzŃd wiedziağ o tym, Ũe ma byĺ wstrzymana produkcja gaz·w i nawoz·w. Tak 

przynajmniej m·wi w TVN24 minister Semeniuk. Skoro wiedziağ, to pytanie: Dlaczego nic na to 

nie poradziğ i bňdzie radziğ dopiero teraz, kiedy katastrofa jest o krok? Alarm w branŨy 

spoŨywczej to dla rzŃdu sianie paniki, ale ma byĺ projekt i system ratunkowy. 

Paweğ Pğuska: ï é Olga Semeniuk, wiceminister rozwoju i technologii, PiS ï 

Odpowiedziağa, Ũe gaz jest drogi wszňdzie. 

Henryk Kowalczyk 

Razem z @SasinJacek pracujemy nad systemem, kt·ry umoŨliwi wznowienie 

produkcji nawoz·w. Projekty przedstawimy na najbliŨszej Radzie Ministr·w. Ich 

wdroŨenie rozwiŃŨe problemy z zaopatrzeniem w dwutlenek wňgla, a rolnikom 

uğatwi zakup nawoz·w. Apelujň o niesianie paniki! 

PP: ï Pozwolili na zerwanie produkcji, a teraz zastanawiajŃ siň, jak jŃ wznowiĺ. 

Marek Sawicki, KP Koalicja Polska, PSL: ï Po co ten sygnağ? Czy on jest tylko i 

wyğŃcznie, Ũeby wywoğaĺ kolejny impuls wzrostu cen? Czy rzeczywiŜcie wywoğaĺ chaos na 

dobrze zorganizowanym rynku spoŨywczym? I tu powinno juŨ wejŜĺ ABW i sprawdziĺ, kto dağ 

ten sygnağ. 

Wğodzimierz Czarzasty, wicemarszağek Sejmu, KKP Lewicy, Nowa Lewica: ï GubiŃ siň. 

Jak siň rzŃd gubi, to jest dobra informacja dla opozycji i dla przyszğoŜci kraju, zğa informacja w 

tej chwili dla obywateli. 

PP: ï Zostağo zachwiane bezpieczeŒstwo ŨywnoŜciowe paŒstwa, po raz pierwszy od 

upadku PRL-u. 

 

AW: ï Lista trudnych temat·w, a na niej aborcja, in vitro, stosunek do koŜcioğa, zwiŃzki 

partnerskie. O wszystkim moŨna dyskutowaĺ, o tych tematach teŨ, nawet jeŨeli ma siň r·Ũne 

zdania, a jest siň w opozycji. Jak ta dyskusja wyglŃda, o tym: 

Arleta Zalewska: ï JesteŜ katoliczkŃ. 

- Tak, tak. 

AZ: ï Barbara jest studentkŃ z Wrocğawia, naleŨy do kongresu katoliczek i katolik·w. 

Paweğ, przyjechağ z Bydgoszczy, w tym roku zdağ maturň. 

- Nie naleŨň do Ũadnej partii, tylko do centrum chadecji. 

AZ: ï Oboje byli na sali w momencie, gdy na scenie pytano o prawo aborcyjne: 

Hoğownia: ï Ta sprawa powinna byĺ rozstrzygniňta silnym mandatem. Ten mandat 

najsilniejszy, jaki moŨe byĺ, to referendum. 

Trzaskowski: ï Czasami trzeba siň w polityce teŨ nie zgadzaĺ, bo 

AZ: ï Bo o ile Szymon Hoğownia najpierw chce wr·ciĺ do sytuacji sprzed wyroku 

Trybunağu Konstytucyjnego, a o to, co dalej, zapytaĺ Polak·w w referendum, o tyle dla Rafağa 

Trzaskowskiego prawo do aborcji jest kwestiŃ praw czğowieka. 

Trzaskowski: ï NajwaŨniejsze jest to, Ũeby nie pozwoliĺ nikomu szukaĺ wroga, Ũeby nie 

pozwoliĺ nas dzieliĺ. A jak chce zobaczyĺ przyszğoŜĺ, to rzeczywiŜcie przestaŒmy opowiadaĺ o 

tym, Ũe to jest jakieŜ takie ideologiczne. To jest absolutna podstawa. 



Hoğownia: ï Rafağ, rozumiem twoje stanowisko, moje jest takie, jakie wyraziğem przed 

chwilŃ. TeŨ cieszň siň, jak widzicie, Ũe moŨemy spokojnie, znajŃc siň, lubiŃc, nie nienawidzŃc, 

mieĺ w r·Ũnych sprawach r·Ũne zdania. Kiedy m·wisz o tym, to co ty m·wisz, jest podstawŃ, 

jest europejskim standardem, lokujesz jednoczeŜnie mnie poza europejskim standardem i poza 

czymŜ, co jest podstawŃ, a to nie uğatwia nam rozmowy. Dla mnie jest to pewne 

nieporozumienie, dlatego, Ũeé 

Trzaskowski: ï JeŨeli zostawiamy decyzjň, nawet nie m·wiŃc tylko i wyğŃcznie o aborcji, 

komuŜ, kto ma podjŃĺ tŃ decyzjň zgodnie z wğasnym sumieniem, to przecieŨ nikogo do niczego 

nie zmuszamy. 

AZ: ï JakoŜĺ debaty pokazağa z jednej strony wyraŦnŃ liniň podziağu na opozycji, kt·ra 

wyznacza podejŜcie polityk·w do spraw ŜwiatopoglŃdowych. Z drugiej, co ci mğodzi ludzie 

doceniajŃ, Hoğownia i Trzaskowski udowodnili, Ũe sŃ w stanie dyskutowaĺ i publicznie siň 

spieraĺ. 

Barbara Balicka: ï To jest spotkanie polityk·w, kt·rzy majŃ jakŃŜ wizjň, to siň moŨe 

podobaĺ albo nie podobaĺ, ale fajnie, Ũe ona jest, fajnie, Ũe ona wybrzmiewa. 

Paweğ Marcinkiewicz: ï Dobrze rywalizacja, ale dobrze, Ũe z Rafağem Trzaskowskim 

ostatecznie siň lubiŃ. 

AZ: ï UŨywajŃc jňzyka partyjnych frakcji, to wok·ğ Rafağa Trzaskowskiego gromadzŃ siň 

dziŜ politycy liberalnego skrzydğa zar·wno Platformy, jak i szerzej cağej opozycji. A to kolejny 

dow·d, bo to wğaŜnie tu posğanki Ewa Kopacz i Barbara Nowacka przedstawiğy projekt ustawy o 

finansowaniu przez paŒstwo metody in vitro. 

 

AW: ï JesteŜmy karani, tylko nie wiem, za co ï m·wi kobieta z Olechowa, kiedy z nieba 

lecŃ ruskie bomby. Ostrzağ Ukrainy nieustannie i to wciŃŨ wymierzony w cywil·w. Na 

poğudniowym wschodzie Ukrainy ruscy majŃ powaŨny problem ï utknňli i na razie nie sŃ zdolni 

dziağaĺ. 

Katarzyna SğawiŒska: ï Ataki na cywil·w, niszczenie, mordowanie; ruscy mszczŃ siň za 

ukraiŒski op·r. ZdolnoŜĺ ruskiej armii do dziağaŒ ofensywnych na poğudniu Ukrainy jest coraz 

mniejsza. W ocenie amerykaŒskiego instytutu badaŒ nad wojnŃ agresorzy majŃ wadliwy sprzňt i 

coraz wiňksze braki w uzbrojeniu. Tylko ostatniej doby ukraiŒskie siğy zniszczyğy trzy kolejne 

skğady ruskiej amunicji. 

Iwan Fedorow, mer Melitopola: ï W Melitopolu zniszczono jednŃ z najwiňkszych baz 

wojskowych wroga na terenie zakğad·w Awtokoloryt. 

KS: ï To ucieczka ruskich z ostatnio ostrzeliwanego przez ukraiŒskŃ armiň Krymu. 

W drugŃ stronň jadŃ transporty sprzňtu z rosji, kt·rym pr·bujŃ uzupeğniaĺ straty, ale jak 

podkreŜlajŃ wojskowi eksperci, na froncie okupanci ugrzňŦli. 

Andrzej Zaucha, Kij·w: ï UkraiŒscy eksperci liczŃ na to, Ũe juŨ jesieniŃ sytuacja zmieni 

siň radykalnie, na froncie pojawi siň o wiele wiňcej zachodniej broni, w tym moŨe takŨe 

samoloty wojskowe o wiele bardziej precyzyjne i skuteczniejsze niŨ to co posiadajŃ ruscy, 

a takŨe dziesiŃtki tysiňcy wyszkolonych na Zachodzie, w tym w Polsce, ukraiŒskich Ũoğnierzy, 

kt·rzy bňdŃ potrafili obsğugiwaĺ nowy NATO-wski sprzňt. 

KS: ï Te dojczlandzkie pancer-haubice juŨ dziağajŃ na ukraiŒskim froncie, ich obsğugi 

uczyli siň w Dojczlandzie. Niewykluczone, Ũe do Ukrainy trafiŃ teŨ te sğowackie migi-29. Od 

wrzeŜnia koŒczŃ sğuŨbň, a ochronŃ nieba nad SğowacjŃ zajmŃ siň Polska i Czechy. 

Pod BuczŃ wciŃŨ znajdowane sŃ ciağa, chowane sŃ w bezimiennych mogiğach. 

ǃ 
2022-08-29 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7529 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 556 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty si·dmy dzieŒ 

 



AW: ï Rusza z powrotem produkcja nawoz·w, choĺ w jednym z kluczowych zakğad·w 

nie bňdzie tak jak tydzieŒ temu. To waŨna wiadomoŜĺ, bo dotyczy branŨy spoŨywczej i 

koniecznego w niej ciekğego dwutlenku wňgla i suchego lodué 

 

AW: ï KŃpiel g·ra 5 minut, ciemne witryny w sklepach ï tak Europa oszczňdza energiň i 

wiele kraj·w juŨ wprowadza nakazy. W Polsce takich regulacji nie ma i wiele ludzi na 

ogrzewanie domu nie bňdzie staĺé 

 

AW: ï DziŜ dwa kraje podlegajŃ unijnym sankcjom: Polska i Rosja, Polska nawet bardziej 

uciŃŨliwym. ï Premier Morawiecki wypowiada takie sğowa i najlepiej je sğyszy prezydent 

Francji, bo stoi tuŨ obok. Sğyszy je teŨ cağa Unia, kt·ra nie ma dla Polski sankcji, ma miliardy z 

KPO. Te miliardy czekajŃ na polskŃ praworzŃdnoŜĺé 

 

AW: ï UkraiŒcy, kt·rzy ruszajŃ do kontrataku w obwodzie chersoŒskim, przerwali ruski 

kordon. Cherson i okolice sŃ w rňkach ruskich, ale teraz najwyraŦniej moŨe siň juŨ teraz 

zmieniĺ. Do ZaporoŨa jedzie delegacja Miňdzynarodowej Agencji Energii Atomowej. 

Anna CzerwiŒska: ï UkraiŒska armia kontratakuje na poğudniu z wielu stron, a ukraiŒskie 

media podajŃ, Ũe w obwodzie chersoŒskim UkraiŒcy przedarli siň przez pierwszŃ liniň obrony 

okupant·w. CzňŜĺ ruskich Ũoğnierzy wycofağa siň, a wspierajŃcy jŃ spadochroniarze uciekli z 

pola bitwy. 

Brytyjski wywiad twierdzi, Ũe ruski minister obrony Siergiej Szojgu zostağ odsuniňty od 

kierowania armiŃ, a dow·dcy o przebiegu wojny informujŃ bezpoŜrednio putina. Nie wiadomo, 

czy przekazujŃ mu teŨ takie informacje: ruska armia zostağa odciňta od dostaw zaopatrzenia z 

Krymu, bo w regionie sŃ zniszczone duŨe mosty. Do tego w ostatnim tygodniu UkraiŒcy 

wysadzili w powietrze 10 skğad·w amunicji wroga. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Spotkağem siň z przedstawicielami sektora 

obrony i bezpieczeŒstwa. Wszystkie kwestie sŃ tajne i waŨne, wiňc nie mogň zdradziĺ 

szczeg·ğ·w, ale okupanci odczujŃ konsekwencje dalszych dziağaŒ naszych obroŒc·w. 

AC: ï R·wnie tajemnicze jest ukraiŒskie dow·dztwo, bo nie podaje szczeg·ğ·w operacji 

w regionie poğoŨonym na p·ğnoc od P·ğwyspu Krymskiego 



Natalia Humeniuk 

Dow·dztwo Operacyjne ĂPoğudnieò 

ĂBardzo prosimy ludnoŜĺ cywilnŃ, aby znalazğa schrony i przeczekağa ï jeŜli nie 

byğo albo nie ma moŨliwoŜci ewakuacji z miast, w kt·rych mogŃ byĺ aktywne 

dziağania bojowe. Rozw·j wydarzeŒ jest dosyĺ silny, sytuacja zmienia siň 

dynamicznieò. 

AC: ï UkraiŒska kontrofensywa ruszyğa. To dğugo wyczekiwana informacja. Druga: To 

wyprawa tej grupy (14) ekspert·w inspekcja Miňdzynarodowej Agencji Energii Atomowej do 

zaporoskiej elektrowni jŃdrowej, zacznie dziağalnoŜĺ we Ŝrodň, skoŒczŃ w sobotň. Wedğug 

medi·w sŃ w niej specjaliŜci miňdzy innymi z Polski, Litwy, Chin, Francji i Italiié 

 

AW: ï Co siň stağo w Odrze? SkŃd wziňğa siň w niej Ŝmierĺ? Byğo wiele przyczyn, r·wnieŨ 

tych spowodowanych przez czğowieka ï tak m·wi dojczlandzka minister Ŝrodowiska, polska 

minister zapowiada szczeg·ğowy raport na 30 wrzeŜnia. 

Magda Ğucjan: ï To kolejne takie spotkanie na szczycie, na kt·rym kolejny raz zabrakğo 

konkret·wé 

Steffi Lemke, minister Ŝrodowiska Dojczlandu: ï Niejasne jest juŨ w tej chwili, to co byğo, 

wiele z tych przyczyn to spowodowane przez czğowieka, gdzie zostağy wprowadzone substancje, 

kt·re doprowadziğy do zwiňkszenia zasoleniaé 

MĞ: ï minister Lemke jest przekonana, Ũe rzeka zostağa skaŨona takŨe przez czğowieka, a 

wiňc przeczy temu, co od wielu dni forsuje polska wğadza. 

Wykryte zwiŃzki z prawdopodobieŒstwem ponad 80% to: 

- pochodne benzenu (Benzene, propyl; Benzene, 1-ethyl-4-methyl-) 

- pochodne octanu (Octane, 2-methyl-; Octane, 3-methyl-) 

- mezytylen (1,3,5-Trimetylobenzen) 

MĞ: ï Czyli wyniki badaŒ z Odry z pierwszych dni, gdy pojawiğy siň Ŝniňte ryby. 

Posğowie: Szczerski i JoŒski uzyskali je w wyniku kontroli poselskich. 

Dariusz JoŒski, KP KO, Inicjatywa Polska: ï Po pierwsze, ktoŜ wlağ truciznň do Odry. A 

po drugie rzŃd wiedziağ, wojewodowie wiedzieli, premier wiedziağ i w tej sprawie nie m·wiŃ 

prawdy. 

MĞ: ï Politycy powoğujŃ siň na trzy r·Ũne wyniki badaŒ z trzech r·Ũnych plac·wek 

i r·Ũnych pr·bek wody, kt·re skonsultowali z ekspertkŃ Polskiej Akademii Nauk. 

Michağ Szczerba, KP KO, PO: ï ŧadna z wymienionych substancji nie jest pochodzenia 

naturalnego, sŃ one produktami procesu technologicznego, wszystkie te zwiŃzki powinny byĺ 

utylizowane w oczyszczalniach. 

MĞ: ï gğ·wny inspektor ochrony Ŝrodowiska odpowiada, Ũe to nieprawda i Ũe wyniki 

badaŒ wykluczyğy mezytylen. 

 

AW: ï Proszň mi pokazaĺ, gdzie nie ma wňgla ï m·wi pani minister, wiňc chňtnie 

pokaŨemy. W kopalniach sŃ zapisy, w wielu miastach jest widmo zimna, w szpitalach, szkoğach 

i mieszkaniach. Przykğady ma 

Marzanna ZieliŒska: ï Kolejka odbiorc·w wňgla w kopalni Bogdanka nie wylewa siň juŨ 

na kilka kilometr·w poza teren przedsiňbiorstwa tylko dziňki temu, Ũe sprzedaŨ trwağa przez 

cağy weekend i wprowadzono zapisy. W kopalni Budrys juŨ taki system dziağa, dlatego kolejki 

nie widaĺ. W kopalni wňgiel moŨna kupiĺ za 1200 zğ za tonň; w skğadzie jest po trzy, cztery 

tysiŃce. Dlatego czerwone Ŝwiatğo wğŃczyğo siň w elektrociepğowni ogrzewajŃcej Kğodzko, kt·ra 

poprosiğa wğaŜnie gminň o 5 mln zğ poŨyczki, bo zapas·w nie ma, a bez wňgla nie dostarczy 

ciepğa do kilkunastu tysiňcy mieszkaŒ i kilku szk·ğ. 

AW: ï Klimat, inflacja, rynek pracy ï to sŃ tematy, kt·re interesujŃ mğodych i o kt·rych 

sğychaĺ na kampusie Polska PrzyszğoŜci. Ci mğodzi to sŃ studentami, czňsto majŃ okoğo 20 lat. 

MajŃ prawa wyborcze i bňdŃ gğosowaĺ. Wiňc Arleta Zalewska dziŜ mğodym daje w Faktach 

gğos: 

Zofia przyjechağa z Poznania, studiuje prawo: ï Bezwzglňdnie katastrofa klimatyczna. 

Agata z Warszawy studiuje ekonomiň: ï Bezrobocie. Nie jestem pewna, czy bňdň miağa 

pracň. Jakie to powinny byĺ rozwiŃzania, Ũeby mieĺ pewnoŜĺ, bo ja po prostu siň obawiam. Ja 



uwaŨam, Ũe jeŨeli jest jeden polityk wŜr·d goŜci panelu, to oni sŃ bardziej konkretniejsi. Gdy juŨ 

mamy trzech, czterech, to juŨ jest taka debata powierzchowna, bardziej polityczna. 

Maksymilian to informatyk z Nowego SŃcza: ï Jest bardzo duŨy problem, Ũe w tym 

momencie koszta mieszkaniowe rosnŃ. 

AZ: ï Wystarczy porozmawiaĺ choĺby chwilň z uczestnikami kampusu, by zrozumieĺ, Ũe 

to, co dla ich pokolenia jest dziŜ waŨne: od zmian klimatycznych, poprzez edukacjň, prawa 

czğowieka i kwestie bezpieczeŒstwa, sprawy wojny w Ukrainie, aŨ po szalejŃce ceny, rynek 

pracy i dostňp do mieszkaŒ ï ich zdaniem dzisiejsze pokolenie polityk·w wciŃŨ nie traktuje 

serio. A oni chcŃ konkretnych rozwiŃzaŒ dla mğodych. 

Zofia Jankiewicz: ï Nie usğyszağam jeszcze Ũadnej konkretnej deklaracji, bo odejŜcie od 

wňgla, OK, to jest jedna rzecz, ale propozycje dla wody, dla tej zielonej energii one sŃ dalej na 

takim poziomie og·lnikowym. 

- Ja mam w tej kwestii poglŃdy inne niŨé 

- Jak przem·wiĺ do tych wyborc·w PiS-u, Ũeby juŨ p·Ŧniej w przyszğoŜci nie gğosowali na 

podobne populistyczne ugrupowania? 

- Jak skutecznie rozmawiaĺ z mieszkaŒcami mniejszych miast. 

Kosiniak-Kamysz: ï Nie moŨemy naŜladowaĺ w niczym PiS-u moim zdaniem. Bo jeŨeli 

choĺ trochň zaczniemy ich naŜladowaĺ w ich podejŜciu do paŒstwa, zawğaszczania, podejŜciu do 

drugiego czğowieka czy do wğaŜnie wyborcy, to staniemy siň tacy, jak oni. 

AZ: ï Na kampusie jest ponad 1300 mğodych ludzi z cağej Polski. 

 

AW: ï Artemis-1 miağa lecieĺ na KsiňŨyc, ale misja na razie jest przerwana, bo NASA nie 

dağa rady opanowaĺ problemu z jednym silnikiem i teraz pracujŃ nad nim inŨynierowieé 

Stanley Love, astronauta NASA: ï Zamierzamy wystrzeliĺ zupeğnie nowŃ rakietň z wyŨszŃ 

siğŃ ciŃgu niŨ kiedykolwiek wyprodukowağy Stany Zjednoczone. Mamy zupeğnie nowŃ kapsuğň, 

kt·ra moŨe transportowaĺ czteroosobowŃ zağogň w 21 dni na KsiňŨyc. 

 

AW: ï Robert Lewandowski na Camp Nou, te jego dwie bramki byğy takie, Ũe i przy 

jednej, i przy drugiej szczňka opada z wraŨenia. Na stadionie FC Barcelony Lewandowski zaczŃğ 

strzelaĺ gole i nie moŨna byğo zaczŃĺ lepiejé 

 

ǃ 



2022-08-30 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7328 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 5 306 nowych zakaŨonych. 29 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty ·smy dzieŒ 

 

AW: ï Szukamy rozwiŃzania ï sğychaĺ po posiedzeniu rzŃdu, choĺ na posiedzeniu rzŃdu 

rozwiŃzanie dziŜ miağo byĺ. Duet Sasin, Kowalczyk miağ wymyŜliĺ spos·b na problem, kt·ry 

zaraz moŨe wr·ciĺ. Ceny gazu sŃ wciŃŨ kosmicznie wysokie, producenci ŨywnoŜci wciŃŨ nie sŃ 

pewni jutra. 

Barbara Nowacka, KP KO, Inicjatywa Polska: ï Oni doskonale wiedzŃ, co robiŃ. MyŜleli, 

Ũe jakoŜ to bňdzie. 

Michağ Tracz: ï éWczoraj Anwil i Azoty informowağy o wznowieniu produkcji. Na tň 

chwilň nie ma zagroŨenia, Ũe ŨywnoŜci w sklepach nie bňdzie, ale producenci m·wiŃ, Ũe to 

zagroŨenie moŨe wr·ciĺ. Interwencja rzŃdu jest niezbňdna, zanim problem powr·cié 

 

AW: ï 300 milion·w euro ï juŨ takŃ karň ma do zapğacenia Polska i ta kara roŜnie 

z kaŨdym dniem ï ğamania przez Polskň praworzŃdnoŜci. Unia doskonale wie, Ũe demokratyczne 

zasady sŃ Ŝwiňte, a ğamanie ich w sercu Europy gğoŜno martwi siň kanclerz Scholz. Polski rzŃd 

nie martwi siň wcale ani milionami kar, ani brakiem miliard·w z KPO. 

[Ten stan Ŝwiadczy, Ũe KaczyŒski i rzŃd juŨ wiedzŃ, Ũe wyprowadzŃ Polskň z Unii]. 

Jakub Sobieniowski: ï To kanclerz Dojczlandu o praworzŃdnoŜci w Unii Europejskiej: 

Olaf Scholz, kanclerz Dojczlandu: ï Napeğnia nas troskŃ, gdy w sercu Europy m·wi siň o 

nieliberalnej demokracji, jakby nie byğa to sprzecznoŜĺ sama w sobie. Dlatego nie moŨemy 

zaakceptowaĺ naruszania zasad praworzŃdnoŜci i demontaŨu demokratycznej kontroli. 

JS: ï A to odpowiedŦ polskich wğadz na tym poziomie wice-ministerialnym: 

Sebastian Kaleta, wiceminister sprawiedliwoŜci, KP PiS, Solidarna Polska: ï Nasz sŃsiad 

Ukraina napadniňta przez rosjň, a pod rňkň z ruskimi wğaŜnie rzŃdy dojczlandzkie chodziğy. 

JS: ï Na powiŃzanie pieniňdzy z praworzŃdnoŜciŃ zgodziğ siň szef tych wiceministr·w, 

kt·ry wczoraj brak pieniňdzy z planu odbudowy nazwağ sankcjami wobec Polski i por·wnağ je z 

unijnymi sankcjami na rosjňé 

Henryk Kowalczyk, wicepremier, minister rolnictwa i rozwoju wsi, KP PiS: ï 

Uruchamiamy nabory wniosk·w w ramach KPO od tak zwanyché 

- To nie sŃ pieniŃdze w ramach KPO 

HK: ï Pani redaktor, moŨe dokoŒczň jednak. Po zrealizowaniu i wypğaceniu z budŨetu 

wystňpuje siň o refundacjň tych Ŝrodk·w z Komisji Europejskiej. 

JS: ï To o czym wicepremier m·wiğ, to refundowanie z pieniňdzy polskich podatnik·w. 

Michağ WoŜ, wiceminister sprawiedliwoŜci, KP PiS, Solidarna Polska: ï ŧeby powstağo 

paŒstwo europejskie, muszŃ byĺ zniszczone paŒstwa narodowe i dlatego tak mocno dŃŨŃ do tego 

politycy dojczlandzcy. 

Olaf Scholz, kanclerz Dojczlandu: ï Wydaje mi siň r·wnieŨ rozsŃdne, by w spos·b 

konsekwentny powiŃzaĺ fundusze z przestrzeganiem zasad paŒstwa prawa, jak zrobiliŜmy to ze 

Ŝrodkami finansowymi na lata 21-2027 i z funduszem odbudowy po korona-kryzysie. 

JS: ï To sygnağ, Ũe ten rzŃd moŨe nie zağatwiĺ miliard·w z KPO, ale moŨe mieĺ trudnoŜĺ 

ze zdobyciem jakichkolwiek pieniňdzy powiŃzanych z praworzŃdnoŜciŃ. 

AW: ï Wňgiel pod lupŃ, ten z importu, ten kt·ry ma Polskň podratowaĺ, ten o kt·rych w 

skğadach wňgla m·wiŃ: jest zğej jakoŜci, poğowa to miağ, wartoŜĺ opağowa niewielka. Jak sğychaĺ 

z elektrowni Jaworzno, nadaje siň do ponownego wkopania w ziemiň. 

Paweğ Pğuska: ï éPğynie do nas wňgiel z Australii, RPA, Kolumbii i Indonezjié 

 

AW: ï Rocznica podpisania porozumieŒ sierpniowych tym razem bez Lecha Wağňsy. 

Pierwszy przyw·dca SolidarnoŜci czuje siň zmňczony i rozgoryczony. 



Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï Wağňsa w przyszğym roku koŒczy 80 lat. Jego dawni 

wsp·ğpracownicy m·wiŃ, Ũe to nie choroba wyklucza go z obchod·w. 

Danuta Wağňsa: ï To, Ũe mňŨczyŦni byli na stoczni, ale te kobiety teŨ byğy, tak jak ja, 

przez cağy ten okres byğam te p·ğ kroku z tyğu. Jestem jako ja, Danuta Wağňsa, polska kobieta. 

[Jutro pod bramŃ stoczni]. 

 

AW: ï Wizň dla ruskich, dawaĺ czy nie dawaĺ? W Pradze debatujŃ nad tym szefowie 

dyplomacji. Polskie stanowisko jest jasne: To nie jest czas, Ũeby korzystaĺ z pieniňdzy ruskich 

turyst·w. Ale w Europie nie wszyscy sŃ tego zdaniaé 

 

AW: ï Nie jest dobrze, kiedy polityka wchodzi do szk·ğ ï to gğos maturzysty z poczŃtkiem 

roku szkolnego. Hit to jedno, vacat to drugie i to sğowo klucz z kolei w wielu gğosach 

nauczycieli. Nie ma kto uczyĺ. 

Arleta Zalewska: ï éDo pracy zgodzili siň wr·ciĺ nauczyciele, kt·rzy przeszli juŨ na 

emeryturň. Wedğug danych ZNP w Polsce brakuje dziŜ 18 tysiňcy nauczycielié 

 

AW: ï Rodzice i ich dzieci chore na ESEMA, te, kt·re na refundacjň leku siň nie zağapağy, 

majŃ wiňcej niŨ 6 miesiňcy i decyzja ministerstwa ich akurat nie uszczňŜliwiğa. 27 dzieci zostağo 

wykluczonyché 

ǃ 
2022-08-31 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7265 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 3 840 nowych zakaŨonych. 34 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto osiemdziesiŃty dziewiŃty dzieŒ 

 

GK: ï Nie tak miağo byĺ, miağa spadaĺ, a cağy czas roŜnie. Inflacja w sierpniu wyniosğa 

16,1%... 

Paweğ Pğuska: ï ŧywnoŜĺ i napoje bezalkoholowe: 17,4%. NoŜniki energii: 40,3%. 

Ceny paliw do prywatnych Ŝrodk·w transportu: 23,3%. 

Z moŨliwoŜci kredytowania zakupu mieszkania korzysta coraz mniej os·b. W drugim 

kwartale liczba nowych kredyt·w byğa niŨsza od tych spğaconych, to juŨ uderzyğo w cağŃ branŨň 

budowlanŃ. 

Krzysztof Pietraszkiewicz, prezes ZwiŃzku Bank·w Polskich: ï Przekğada siň na kilkaset 

tysiňcy miejsc pracy, zar·wno oczywiŜcie na budowach jak i w zakğadach przemysğu 

budowlanego. 

PP: ï Jak wielokrotnie dziŜ sğyszeliŜmy, rzŃd przestağ walczyĺ z inflacjŃ. Zima, to moŨe 

byĺ czas rozdawania pieniňdzy. 

Mariusz Zielonka, ekspert ekonomiczny, Konfederacja ĂLewiatanò: ï Wszystko wskazuje 

na to, Ũe w tej chwili rzŃd walczy o wyborc·w, walczy o to, Ũeby poprawiĺ nastroje w kraju. 

Bogusğaw Grabowski, doktor, ekonomista: ï Bňdzie siň po prostu wszystko waliğo 

w gospodarce jak domek z kart. 

Ludwik Kotecki, czğonek Rady Polityki PieniňŨnej: ï Bojň siň bardzo o poczŃtek 

przyszğego roku. 

- Natomiast ja uwaŨam ciŃgle, Ũe ta inflacja moŨe nam wystrzeliĺ nawet powyŨej 20%. 

 

GK: ï Na razie to tylko obietnica, Ũe rzŃd pomoŨe tym przedsiňbiorcom, kt·rzy nie dadzŃ 

rady przetrwaĺ. Piekarniom, cukierniom czy szwalniom grozi bankructwo, z powodu 

ekstremalnie wysokich cen energii. Ministerstwo rozwoju ma przygotowaĺ pakiety pomocowe. 

Jacek Tacik: ï Tak Ŧle w 42-letniej historii cukierni jeszcze nie byğo. Co prawda pomoc 

juŨ jest potrzebna, lepiej jednak p·Ŧno niŨ wcale ï m·wiŃ przedsiňbiorcy. Ministerstwo rozwoju 



i technologii milczy, duŨo za to m·wi opozycja. Tu w spotkaniu w Ozorkowie z piekarzami, 

kt·rzy majŃ jeszcze inny problem: chcŃ, a nie majŃ, gdzie kupiĺ wňgla. 

Dariusz Szpakowski, prezes gminnej sp·ğdzielni ĂSamopomoc Chğopskaò w Ozorkowie: ï 

Mamy zapas wňgla na okoğo miesiŃca czasu i obawiamy siň bardzo, Ũe za miesiŃc, jak spotkamy 

siň z paŒstwem, to juŨ taki chleb siň nie pojawi. 

Wğadysğaw Kosiniak-Kamysz, KP Koalicja Polska, PSL: ï Ci ludzie zainwestowali 

w wymianň swoich piec·w, Ũeby byĺ bardziej ekologiczni, nie majŃ, gdzie kupiĺ wňgla. 

JT: ï To problem, kt·ry za chwilň przestanie byĺ problemem, a przynajmniej tak m·wiŃ 

rzŃdzŃcy, kontrakty wňglowe zostağy podpisane w Indonezji czy Australii. 

Udziağ w tworzeniu PKB: mikroprzedsiňbiorstwa 30,6%, mağe przedsiňbiorstwa 8,8%, 

Ŝrednie przedsiňbiorstwa 10,2%, duŨe przedsiňbiorstwa 22,7%, cğa i podatki 12,7%, inne 

podmioty 15,0%. Mikro, mağe i Ŝrednie przedsiňbiorstwa wytwarzajŃ poğowň PKB (6,8 miliona 

os·b). GalopujŃca inflacja i drastyczny wzrost cen gazu i prŃdu, to przepis na bankructwo 

mağych i Ŝrednich firm, a wzrost bezrobocia i zahamowanie gospodarki to juŨ recesja. 

 

GK: ï Organizator i goŜĺ specjalny ï Trzaskowski i Tusk ï liderzy najwiňkszej partii 

opozycyjnej pokazali jednoŜĺ i wolň wsp·ğpracy, by odsunŃĺ PiS od wğadzy. To byğa finağowa 

debata na Kampusie Polska PrzyszğoŜci. Tam mğodzi mieli gğos i szansň, by kaŨdemu zadaĺ 

kaŨde pytanie. 

Arleta Zalewska: ï Jaki sygnağ pan z Donaldem Tuskiem chcecie wysğaĺ z tej sali? 

Trzaskowski: ï WğaŜnie taki, Ũe jesteŜmy razem, Ũe skupiamy siň na tym, co 

najwaŨniejsze. 

AZ: ï Taki scenariusz na to spotkanie to Rafağ Trzaskowski chciağ siň pokazaĺ, Ũe stoi na 

czele mğodego pokolenia i kt·ry zdobyğ ich gğos. 

RT: ï Witam ciň Donaldzie i bardzo siň cieszň, dziňkujň ci za to, Ũe jesteŜ z nami. 

StworzyliŜcie format niebywağy. 

Tusk: ï Bňdň szukağ, namawiağ wojownik·w po to, aby zwyciňŨyĺ. 

AZ: ï W koŒcu to miağ byĺ pokaz ich siğy, jednoŜci, duetu Tusk ï Trzaskowski. 

Tusk: ï éNatomiast wiem jedno, Ũe jeŜli serio mamy zawalczyĺ o waszŃ przyszğoŜĺ, to do 

walki potrzebni sŃ wojownicy. 

RT: ï Tu naprawdň jest b·j o wszystko. WstaŒcie wszyscy, kt·rzy uwaŨajŃ, Ũe ktoŜ w tych 

ostatnich latach odmawiağ wam praw. 

AZ: ï Z takim apelem Trzaskowski zwr·ciğ siň do uczestnik·w Kampusu. 

RT: ï Nikt wam nie bňdzie wiňcej odmawiağ praw. 

AZ: ï A potem obaj m·wili o r·wnoŜci, wsp·lnocie i szacunku, w tym do nauczycieli, bo 

Maja z Krakowa, c·rka nauczycielki zapytağa o ich plan na edukacjň. 

Tusk: ï Wydaje mi siň, Ũe obaj tu naprawdň jesteŜmy wiarygodni. Znaczy, szkoğa musi byĺ 

wolna od ideologii i szczeg·lnie istotne: Szkoğa musi byĺ wolna od idei przemocowych, 

rasistowskich, anty-mniejszoŜciowych. 

AZ: ï Szymon z Rzeszowa, gdzie zwykle wygrywa PiS, zapytağ ï Jaki jest pana stosunek 

do jego regionu? 

Tusk: ï MoŨe pan byĺ spokojny o m·j stosunek do Podkarpacia. KaczyŒski powiedziağ, Ũe 

Podkarpacie to taka polska Bawaria. No komu jak komu, ale przecieŨ mi [mnie] na Bawarii musi 

bardzo zaleŨeĺ. [To aluzja do Tuska jako Dojcza]. 

 

GK: ï Lech Wağňsa nie otworzyğ uroczyŜcie bramy numer 2 Stoczni GdaŒskiej. Legendy 

SolidarnoŜci nie byğo w tym roku na uroczystoŜciach 42-iej rocznicy podpisania porozumieŒ 

sierpniowych. Byğa za to Danuta Wağňsa. Tak jak od lat rzŃd z SolidarnoŜciŃ Ŝwiňtowali 

oddzielnie. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï Powtarzane od kilku lat otwieranie bramy stoczni ï to stŃd 

42 lata temu Lech Wağňsa ogğasza Ŝwiatu, Ũe wğadza komunistyczna siň ugiňğa, Ũe powstağa 

SolidarnoŜĺ, Ũe zaczŃğ siň marsz do wolnoŜci. DziŜ po raz pierwszy Lecha Wağňsy tutaj nie ma. 

Aleksander Hall, profesor, historyk: ï Zawsze byğ, za wyjŃtkiem czasu, kiedy byğ 

internowany. 



Wğadysğaw Frasyniuk, dziağacz opozycji w PRL: ï Cierpi z powodu, Ũe mali ludzie doszli 

do gğosu. To mali ludzie piszŃ na nowo historiň. 

KKZ: ï Symboliczny gest, bo natychmiast pojawiğy siň naklejki z jego zdjňciem i nie musi 

siň obawiaĺ, Ũe przestanŃ o nim pamiňtaĺ. 

Margaritis Schinas, wiceprzewodniczŃcy Komisji Europejskiej: ï 31 sierpnia 1980 roku 

skoŒczyğem 18 lat i to Lech Wağňsa i SolidarnoŜĺ nauczyli mnie, co jest wğaŜciwe w polityce. 

KKZ: ï Wağňsa jest nie tylko bohaterem dla Ŝwiata, jak sğychaĺ, takŨe dla pokolenia 

mğodych Polak·w. 

Tusk: ï Podziňkujcie Lechowi Wağňsie, zasğuŨyğ na to. 

KKZ: ï Lecha Wağňsy nie ma, ale jest Danuta Wağňsa i staje w obronie mňŨa. 

Danuta Wağňsa: ï RzŃd chce wygumkowaĺ Wağňsň, zniszczyğ SolidarnoŜĺ, obecna 

SolidarnoŜĺ to sŃ zğodzieje, kt·rzy ukradli nam naszŃ SolidarnoŜĺ. 

KKZ: ï é kt·ry rocznicň Ŝwiňtuje w Sali BHP, Wağňsy na obchody nie zaprasza od lat. 

Piotr Duda, przewodniczŃcy NSZZ ĂSolidarnoŜĺò: ï Nikt nikogo nie gumkuje. SolidarnoŜĺ 

idzie drogŃ prawdy. 

KKZ: ï W Sali BHP jest jedno zdjňcie z podpisania porozumieŒ sierpniowych. éwita tu 

specjalna wystawa o Kornelu Morawieckim (transparent: Precz z WağňsŃ). O Wağňsie ani sğowa 

nie wspomina premier, goŜĺ honorowy obchod·w, oddaje hoğd PiS-u, Lechowi KaczyŒskiemu i 

og·ğowi robotnik·w sierpnia. 

Morawiecki, premier: ï SolidarnoŜĺ w·wczas wydobywağa z nas wszystkich to, co 

najlepsze. 

KKZ: ï Najlepsze, co siň wtedy wydarzyğo, a teraz przepadğo, to wsp·lnota ludzi o bardzo 

r·Ũnych poglŃdach, podzielone obchody, obecny zwiŃzek wspierajŃcy wğadzň, wzajemna 

nieufnoŜĺ nie zmienia faktu, Ũe ta SolidarnoŜĺ sprzed 42 lat to polski wkğad w historiň 

cywilizacji. 

SolidarnoŜĺ ma dziŜ twarz tysiňcy Polak·w, kt·rzy ruszyli na pomoc uchodŦcom 

z Ukrainy. SolidarnoŜĺ ma twarz dzisiaj tych, kt·rzy wbrew wğadzy pomagali uchodŦcom na 

granicy biağoruskiej, widzŃc w nich nie politykň putina i Ğukaszenki, a zwykğych ludzi. Gdy 

powstawağa SolidarnoŜĺ, Katarzyny W. nie byğo na Ŝwiecie. Ale to tamte dziedzictwo pchnňğo jŃ 

na granicň. 

Katarzyna Wappa, aktywistka i wolontariuszka, mieszkanka Hajn·wki: ï SolidarnoŜĺ jest 

pewnego rodzaju siostrzeŒstwem i braterstwem, kt·re powodujŃ, Ũe na co dzieŒ Ũyje siň nam 

lepiej. Z tych elementarnych praw, kt·re sobie pomoŨemy. 

KKZ: ï AktualnoŜĺ i mŃdroŜĺ widaĺ w 21 postulatach. Ten trzeci wzywa do 

respektowania wolnoŜci sğowa. I ten 13 ï Wprowadziĺ zasady doboru kadry kierowniczej na 

zasadach kwalifikacji, a nie przynaleŨnoŜci partyjnej. To do tamtego dziedzictwa odwoğujŃ siň 

samorzŃdowcy, domagajŃc siň rozm·w z rzŃdem o droŨyŦnie i przedstawiajŃc wsp·ğczesne 

postulaty, bo wtedy komunistyczne wğadze siadğy do rozm·w. DziŜ wğadza nie rozmawia z 

oponentami. Katarzyna Kolenda-Zaleska, Fakty. 

 

GK: ï Michaiğ Gorbaczow nie Ũyje. 

 

GK: ï Nauczycielka z Hajn·wki, sňdzia z Warszawy, dziennikarz z TVN24 ï Katarzyna 

Wappa, Igor Tuleya i Piotr JacoŒ zostali laureatami medali wolnoŜci sğowa. Byğy teŨ nagrody 

specjalne za poglŃdy wğasne i tolerancje dla wszystkich, za odwagň by m·wiĺ, co myŜlŃ i robiĺ, 

co trzeba. 

Katarzyna Wappa, laureatka medalu ĂWolnoŜci Sğowaò w kategorii Ăobywatel/kaò: ï 

Nazywa siň nas durniami albo zdrajcami. 

Piotr JacoŒ, laureat medalu ĂWolnoŜci Sğowaò w kategorii Ămediaò: ï Nasze dzieci muszŃ 

mieĺ bardzo duŨo odwagi, by w og·le w tym kraju Ũyĺ. 

Igor Tuleya, laureat medalu ĂWolnoŜci Sğowaô w kategorii Ăinstytucjaò: ï Aby byĺ 

niezawisğym sňdziŃ, najpierw trzeba byĺ odwaŨnym obywatelem. 

Katarzyna G·rniak: ï Medale ĂWolnoŜci Sğowaò otrzymağy osoby, dla kt·rych prawa 

mniejszoŜci nie sŃ mniej waŨne i kt·re m·wiŃ, gdy wğadza wolağaby, by milczağy. 



Stanisğaw Tym, laureat medalu specjalnego ĂWolnoŜci Sğowaò: ï Ta wolnoŜĺ sğowa jest 

wğaŜciwie czymŜ tak oczywistym, Ũe trudno siň nawet dziwiĺ, Ũe ktoŜ chce powiedzieĺ to, co 

myŜli i co wie. 

Katarzyna Wappa byğa nauczycielka z Hajn·wki: ï Bo na mnie dziağa, Ũe ludziom dzieje 

siň Ŧle. ï Pomagağa uchodŦcom na granicy z BiağorusiŃ. Spotkağ jŃ za to hejt. ï W imiň 

czğowieczeŒstwa najwaŨniejszŃ wsp·lnŃ rzecz rozumiemy w ten spos·b, Ũe nie moŨemy 

pozwoliĺ, by ktoŜ umarğ za naszymi domami obok nas. 

Transparent: SŃdy sŃ wğadzŃ odrňbnŃ i niezaleŨnŃ. Sňdziowie sŃ niezawiŜli. 

Igor Tuleya, laureat medalu ĂWolnoŜci Sğowaò w kategorii Ăinstytucjaò: ï My sňdziowie 

tej odwagi, wytrwağoŜci, dumy uczymy siň od obywatelié 

 

GK: ï Miňdzynarodowa misja ekspert·w jest juŨ w ZaporoŨu. Jej szef m·wi, Ũe jej celem 

jest zapobieŨenie nuklearnemu wypadkowi. Jutro rozpocznie siň inspekcja w cağy czas 

okupowanej przez ruskich elektrowni, kt·rej rejon ciŃgle jest ostrzeliwany. 

Katarzyna SğawiŒska: ï éTo najgorňtszy rejon walk, niedaleko okupowanego Chersonia. 

UkraiŒskie siğy atakujŃ ruskie punkty dowodzenia, obronň przeciwlotniczŃ, mosty, drogi i tory 

kolejowe, odcinajŃ ruskie wojska od zaopatrzenia. 

Natalia Humeniuk, UkraiŒskie dow·dztwo operacyjne Ăpoğudnieò: ï Najgorňtsze 

wiadomoŜci jeszcze przed nami. Na razie trwa aktywna walka, a walka potrzebuje ciszy. 

Katarzyna SğawiŒska: ï UkraiŒska strona nie chce m·wiĺ o szczeg·ğach i zapowiadağa, Ũe 

jej celem jest odbicie Chersonia i poğudnia kraju. UkraiŒscy eksperci oceniajŃ, Ũe do miasta 

przedzierajŃ siň juŨ ukraiŒskie grupy dywersyjne, najpewniej nie jest to jeszcze ofensywa na 

peğnŃ skalň. Wedğug brytyjskiego wywiadu UkraiŒcy odepchnňli ruskich o kilka kilometr·w 

i kilka kolejnych miejscowoŜci. 

 

GK: ï Miağ na koncie zasğugi polityczne, ale r·wnieŨ bardzo kontrowersyjne szkodliwe 

decyzje i wypowiedzi takŨe dotyczŃce Polski. Byğ ostatnim prezydentem ZwiŃzku Sowieckiego 

oraz laureatem pokojowej nagrody Nobla. W wieku 91 lat zmarğ Michaiğ Gorbaczow (1931 - 

2022) 

 

GK: ï Milion zğotych nagrody za wskazanie, kto zatruğ Odrň, wciŃŨ czeka. Nie ma 

winnego. Odpowiedzialny za rzeki minister Marek Grubarczyk miesiŃc konsekwentnie wciŃŨ 

milczağ, teraz przem·wiğ: Nie zdziwiğbym siň, gdyby okazağo siň, Ũe Ŧr·dğa skaŨenia Odry sŃ w 

Dojczlandzie. Minister klimatu teŨ ma Ũal do Dojcz·wé 

Przebieg: 

Odra ma Ŧr·dğo na poğudniowo-wschodnim zboczu wzg·rza FidlŢv kopec w G·rach 

OdrzaŒskich na wysokoŜci 634 m n.p.m. w pobliŨu miejscowoŜci Kozlov(cz.) Pğynie przez 

Bramň MorawskŃ, poniŨej przez ślŃsk. W g·rnym biegu pomiňdzy Boguminem a ujŜciem Olzy 

na kr·tkim odcinku jest rzekŃ granicznŃ miňdzy PolskŃ a Czechami, a w dolnym ï od ujŜcia 

Nysy ĞuŨyckiej (na 542,4 kilometrze) stanowi granicň miňdzy PolskŃ i Dojczlandem przez 

161,7 km dğugoŜci swojego biegu. 

Na Pomorzu Zachodnim, powyŨej Gryfina we wsi Widuchowa, w 704,1 km biegu, Odra 

rozdziela siň na dwa nurty: Odrň WschodniŃ (kt·ra przechodzi w Regalicň do jeziora DŃbie) i 

Odrň ZachodniŃ. Odra Wschodnia rozdziela swe wody pomiňdzy Regalicň i SkoŜnicň, gdzie 

SkoŜnica ğŃczy siň z OdrŃ ZachodniŃ i tworzy gğ·wny nurt Odry. Odra pğynie przez centralne 

osiedla Szczecina i omija od zachodu jezioro DŃbie, jednakŨe jej wody rozdzielajŃ siň pomiňdzy 

kanağy portowe: DuŒczyca, Parnica i świňta. Dalej w Szczecinie ï Odra ğŃczŃc siň z wodami 

Przekopu MieleŒskiego pğynie na p·ğnoc przy wyspie Dňbina. Nastňpnie od lewego brzegu przy 

wyspie ŧurawi Ostr·w rozdziela siň Kanağ SkolwiŒski. Dalej odbiera czňŜĺ w·d z jeziora DŃbie 

poprzez kanağ Babina. Za ŧurawim Ostrowem z OdrŃ ğŃczy siň Kanağ SkolwiŒski oraz IŒski 

Nurt z DŃbia. WypğywajŃc ze Szczecina ï Odra dzieli siň na Wietlinň i DomiŃŨň. Nastňpnie przy 

wyspie Dğugi Ostr·w, rzeka rozdziela siň na zachodni WŃski Nurt (Kanağ Policki) oraz Szeroki 

Nurt. Po miniňciu wyspy Wielki Karw oba ramiona Odry ğŃczŃ siň, a nastňpnie uchodzŃ do 

Roztoki OdrzaŒskiej, bňdŃcej czňŜciŃ Zalewu SzczeciŒskiego. 

 



Marzanna ZieliŒska: ï é Odra jest na odcinku 180 km rzekŃ polsko-dojczlandzkŃ 

wsp·lnym dobrem. Pierwszym miejscem, w kt·rym znaleziono martwe ryby byğa miejscowoŜĺ 

Oğawa. OdlegğoŜĺ od wsp·lnego odcinka to okoğo 300 kilometr·w. 

 

GK: ï Ğawka jest przeznaczona do rekreacji i wypoczynku, to wiadomo, bo tak jest 

napisane w regulaminie czarno na biağym. Pierwsze biağo-czerwono-niebieskie ğawki stanňğy 

w kilku miastach, chyba bňdzie ich wiňcej, ale kancelaria premiera oszczňdnie udziela 

informacji o nowym programieé 



[Na niebiskim postumencie stoi obrys Polski w kolorach biağo- czerwonych, wysoki na 5 

metr·w, tej samej szerokoŜci i gğňbokoŜci okoğo 2 metr·w. WewnŃtrz Ăgranic Polskiò na 

poziomej pğycie zamontowana jest ğawka. Przed ğawkŃ jest ğaŒcuch, moŨe Ũeby nie skakaĺ 

z pğyty. Za to z tyğu pğyty sŃ schodki umoŨliwiajŃce wejŜcie na pğytň i zasiadanie na ğawce. Obok 

jest umieszczony regulamin uŨytkowania ğawki. Ma chyba 15 punkt·w i ten regulamin jest 

przedmiotem kpin w cağej Polsce, gdzie ustawiono te patriotyczne ğawki]. 

ǃ 
ROZWčJ COVID-19 W POLSCE ï 2022 ï sierpieŒ 

 

 

data od poczŃtku pandemii w ciŃgu doby w ciŃgu tygodnia 

 zakaŨeni zmarli zakaŨeni zmarli zakaŨeni zmarli 

2022-08-01 6 070 278 116570 613 0   

2022-08-02 6 075 927 116 592 5 649 22   

2022-08-03 6 080 398 116 608 4 479 16   

2022-08-04 6 084 876 116 628 4 481 20   

2022-08-05 6 089 166 116 645 4 290 17   

2022-08-06 6 093 571 116 660 4 410 15   

2022-08-07 6 094 269 116 660 698 0 24 620 90 

2022-08-08 6 094 868 116 660 599 0   

2022-08-09 6 100 827 116 686 5 964 26   

2022-08-10 6 105 306 116 717 4 482 31   

2022-08-11 6 109 621 116 737 4 321 20   

2022-08-12 6 113 843 116 751 4 226 14   

2022-08-13 6 118 482 116 773 4 642 22   

2022-08-14 6 119 257 116 773 775 0 25 009 113 

2022-08-15 6 119 257 116 773 0 0   

2022-08-16 6 120 834 116 773 807 0   

2022-08-17 6 128 006 116 798 7 175 25   

2022-08-18 6 133 274 116 826 5 271 28   

2022-08-19 6 138 093 116 860 4 819 34   

2022-08-20 6 142 917 116 881 4 824 21   

2022-08-21 6 143 682 116 881 765 0 23 661 108 

2022-08-22 6 144 404 116 881 722 0   

2022-08-23 6 150 576 116 909 6 176 28   

2022-08-24 6 154 969 116 936 4 397 27   

2022-08-25 6 158 817 116 967 3 852 31   

2022-08-26 6 163 925 116 981 5 108 14   

2022-08-27 6 166 596 117 030 3 934 23   

2022-08-28 6 167 203 117 030 608 0 24 797 123 

2022-08-29 6 167 759 117 030 556 0   

2022-08-30 6 173 059 117 059 5 306 29   

2022-08-31 6 176 885 117 093 3 840 34   

2022-09-01 6 180 224 117 119 3 342 26 13 044 89 

ǃ 
2022-09-01 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7133 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 3 342 nowych zakaŨonych. 26 zgon·w. 

 



UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty dzieŒ 

 

GK: ï To bňdzie wyjŃtkowy rok dla dyrektor·w szk·ğ, nauczycieli i rodzic·w. Lista 

problem·w, z kt·rymi muszŃ siň zmierzyĺ, jest bardzo dğuga i dlatego ğatwiej by im byğo je 

rozwiŃzywaĺ, gdyby wğadza nie udawağa, Ũe ich nie ma. 

Agata Kornhauzer-Duda, pierwsza dama: ï Problemem, kt·ry trzeba jak najszybciej 

rozwiŃzaĺ, to jest problem uposaŨenia nauczycieli. Jest to absolutnie niezbňdne dla umacniania 

przede wszystkim kondycji i prestiŨu zawodu nauczyciela. 

 

GK: ï W budŨecie tego nie widaĺ, ale ekonomiŜci ostrzegajŃ: coraz wiňcej wydatk·w, 

miliardy zğotych rzŃd chce wydawaĺ poza budŨetem paŒstwa. A to oznacza, Ũe takŨe poza 

kontrolŃ parlamentu. Tworzy kolejne fundusze albo przesuwa pieniŃdze do tych juŨ istniejŃcych, 

ale przyjdzie nam za to zapğaciĺ. 

Sğawomir Dudek, doktor, gğ·wny ekonomista Forum Obywatelskiego Rozwoju: ï BudŨet 

paŒstwa nie istnieje. Przedsiňbiorstwa takie mafijne wyprowadzajŃ sobie doradc·w 

podatkowych. Premier Morawiecki wyprowadziğ setki miliard·w zğotych do raju wydatkowego. 

Jacek Tacik: ï To grafika pokazuje, ile wynosi zadğuŨenie paŒstwa w raju wydatkowym: 

2015 ï 46 | 2016 ï 45 | 2017 ï 45 | 2018 ï 51 | 2019 ï 55 | 2020 ï 224 | 2021 ï 262 | 2022 

ï 337 | 2023 ï 442 mld zğotych. 

Przemysğaw Litwiniuk, profesor, czğonek Rady Polityki PieniňŨnej: ï JeŨeli mamy do 

czynienia z finansowaniem na przykğad dodatk·w energetycznych z funduszu przeciwdziağania 

Covidowi i to jeszcze z pieniňdzy wpğaconych przez NBP, to kaŨdy logicznie myŜlŃcy czğowiek 

zastanawia siň, czy to jest po prostu rozwiŃzanie prawidğowe? 

JT: ï RzŃd, kt·ry (tu cytat) Nie przejmuje siň problemami nie najwaŨniejszymi, 

przekonuje, Ũe zağoŨenia do przyszğorocznego budŨetu sŃ realne i dobre. Deficyt to 65 mld zğ. 

PL: ï Ta liczba 65 mld ona nie ma kompletnie znaczenia, rzŃd moŨe, premier jednym 

telefonem do BGK, do jakichŜ swoich koleg·w zwiňkszyĺ zobowiŃzania paŒstwa o dziesiŃtki 

miliard·w zğotych. 

JT: ï I te dziesiŃtki mld zğ spoza budŨetu potrzebne sŃ przede wszystkim na transfery 

socjalne, szczeg·lnie teraz przed wyborami. RzŃd wydaje wiňcej niŨ ma i tak siň dzieje 

w kaŨdym kraju. 

ĂRealny dğug publicznyò dğug sektora instytucji rzŃdowych i samorzŃdowych (dğug EDP) 

Platforma Obywatelska: 2007 ï 528 | 2008 ï 601 | 2009 ï 684 | 2010 ï 775 | 2011 ï 857 | 

2012 ï 884 | 2013 ï 931 | 2014 ï 874 | 2015 ï 923 | 

PiS: 2016 ï 1010 | 2017 ï 1007 | 2018 ï 1036 | 2019 ï 1046 | 2020 ï 1337 | 2021 ï 1410 

 



GK: ï To na razie obietnica lidera opozycji, projekt ma trafiĺ do Sejmu tuŨ po wygranych 

przez Platformň wyborach: aborcja w Polsce ma byĺ legalna do 12 tygodnia; to kobieta bňdzie 

podejmowağa ostatecznŃ decyzjň. Donald Tusk nie weŦmie na listy nikogo, kto nie poprze tego 

rozwiŃzania. 

Arleta Zalewska: ï Trudno o bardziej konkretnŃ wypowiedŦ polityka niŨ ta: 

Tusk: ï Aborcja do 12-o tygodnia, decyzja wyğŃcznie kobiety. 

 

GK: ï Nie wiadomo konkretnie, jak miağaby wyglŃdaĺ ŜcieŨka prawna, nie ma Ũadnego 

dokumentu wysğanego do Miňdzynarodowego SŃdu, Trybunağu czy do Berlina. Jest za to kwota: 

6 bilion·w dwieŜcie miliard·w zğotych reparacji, kt·rych PiS chce domagaĺ siň od Dojcz·w za 

agresjň i okupacjň Polski. 

Tusk: ï Tu nie chodzi o Ũadne reparacje od Dojczlandu, tu chodzi o kampaniň politycznŃ 

tu wewnŃtrz. KaczyŒski tego nie ukrywa, Ũe na tej anty-dojczlandzkiej kampanii chcŃ jakby 

odbudowaĺ poparcie dla partii rzŃdzŃcej. 

Ministerstwo Spraw Zagranicznych Dojczlandu 

ĂStanowisko dojczlandzkiego rzŃdu nie ulegğo zmianie, sprawa reparacji zostağa 

zamkniňta. Polska juŨ dawno, bo w 1953 roku, zrzekğa siň dalszych reparacji i 

kilkakrotnie potwierdzağa to zrzeczenie siňò. 

Maciej Knapik: ï Historycy przypominajŃ, Ũe byğy teŨ spğacone odszkodowania dla 

robotnik·w przymusowych czy wiňŦni·w oboz·w koncentracyjnych. Jako rekompensatň 

wymienia siň teŨ ziemie zachodnie, przejňte przez Polskň po wojnie, w tym Szczecin, Wrocğaw 

czy inne miastaé 

 

GK: ï ruscy Ũoğnierze sŃ w Ukrainie, by broniĺ rosji ï takie kğamstwa opowiadağ putin w 

Kaliningradzie na spotkaniu z uczniami. 

Andrzej Zaucha z Wilna: ï świat czy teŨ Ukraina nie chce od ruskich opozycjonist·w 

sğ·w, lecz zmusiĺ ich do dziağaniaé 

 

GK: ï JuŨ p·ğtora miliona Polak·w Ũyje w skrajnej biedzie, na Ũycie majŃ kilkaset zğotych 

miesiňcznie, na jedzenie kilka zğotych dziennieé 

 

GK: ï Niespeğna tydzieŒ temu minister zdrowia obiecywağ wsparcie, ale niestety nie udağo 

mu siň uratowaĺ psychiatrii dzieci i mğodzieŨy w Konstancinie koğo Warszawy. Oddziağ od dziŜ 

formalnie nie dziağa, opuszczajŃ go ostatni pacjenci, a najgorzej, Ũe problem jest og·lnopolski [i 

to do szeregu lat. Lekarzy psychiatr·w ubywa i ubywa, bo nie mogŃ wyŨyĺ za dwa tysiŃce 

zğotych, a rzŃd nic z tym nie robi. Wredna wğadza dba tylko o resorty siğowe, bo tylko one 

zapewniajŃ wğadzň. Resorty sğuŨŃce obywatelom, jak nauka, zdrowie sŃ nieistotne dla wğadzy. 

To nie jest rzŃd, to sŃ pajace, nawet nie beztalencia, nie majŃ pojňcia o dziedzinach, nad kt·rymi 

powierzono im kierownictwo]. 

 

GK: ï W Nowym Jorku powoli zaczynajŃ siň schody, w drugiej rundzie 

wielkoszlemowego US Open Iga świŃtek trafiğa na é lepszŃ? Sloane Stephensé 

 

GK: ï Fakty i TVN24 sŃ niekwestionowanymi liderami oglŃdalnoŜci program·w i 

kanağ·w informacyjnych. 

ǃ 
2022-09-02 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7144 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 3 454 nowych zakaŨonych. 11 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty pierwszy dzieŒ 

 



GK: ï Zwoğani na pilne posiedzenie Sejmu posğowie pracowali nad ustawŃ o pomocy 

odbiorcom ciepğa. Zaczňğo siň od ostrej debaty, a w koŒcu projekt trafiğ do komisji. RzŃd chce 

sprawň zağatwiĺ dodatkami od 500 do 3 000 zğotych. Opozycja m·wi: bezradnoŜĺ, chaos, 

propaganda i wykluczanie duŨej grupy z pomocy. 

Maciej Knapik: ï Problemy doganiajŃ rzŃdzŃcych, opozycja dğugo je wymieniağa: 

- rekordowa droŨyzna w sklepach 

- brak surowc·w 

- niespotykane rachunki za prŃd i za gaz [wystawiane przez sp·ğki skarbu paŒstwa] 

- gminne sp·ğdzielnie, zakğady rzemieŜlnicze, drobne zakğady nie majŃ czym opalaĺ 

MK: ï W odpowiedzi dobre sğowo: 

Jacek Sasin, wicepremier, minister aktyw·w paŒstwowych, KP PiS: ï Wszystkie te 

zakğady, o kt·rych pan m·wiğ, jeŨeli tylko bňdŃ chciağy nabyĺ wňgiel, to go nabňdŃ. 

MK: ï Ale rzŃd musi juŨ ğataĺ wğasne bğňdy w ustawie. Dziurawe przepisy pozwalajŃ, Ũe 

do jednego pieca wňglowego moŨna skğadaĺ nawet kilka wniosk·w o dopğaty kilka razy po trzy 

tysiŃce. 

Suski: ï Jeden adres w domu, to bňdzie jedna moŨliwoŜĺ dofinansowania. 

Joanna Maĺkowiak-Pandera, prezeska Ăforum energiiò: ï RzŃd do koŒca nie wie, ile to 

wszystko bňdzie kosztowağo, nie wie, ile jest tych uŨytkownik·w i urzŃdzeŒ grzewczych. 

Anna Moskwa, minister klimatu i Ŝrodowiska: ï Nie dopğacamy tym, kt·rzy majŃ realne 

podwyŨki. 

Przemysğaw Kr·licki, radny dzielnicy Mokot·w: ï W naszej dzielnicy PiS ma 10% 

poparcia. 

MK: ï Nowa ustawa zakğada dodatki do pelletu 3 tys. zğ, drewno kawağkowe 1 tys. zğ, 

oleju opağowego 2 tys. zğ, LPG 500 zğ. (centralnego ogrzewania w blokach i osiedlach na 

poziomie 40%). Nic z tego nie bňdzie ï sğyszymy, nie tylko w Wilanowie. 

Wsp·ğczynniki ciepğa w ustawie ustawione sŃ w ten spos·b: 

3. średnia cena wytwarzania ciepğa z rekompensatŃ przyjmuje wartoŜĺ: 

1) 150.95 zğ/GJ netto dla ciepğa wytwarzanego w Ŧr·dğach ciepğa opalanych gazem 

ziemnym lub olejem opağowym; 

2) 103,82 zğ/GJ netto dla ciepğa wytwarzanego w pozostağych Ŧr·dğach ciepğa. 

 

GK: ï By zrozumieĺ skalň dramatu mniejszych i wiňkszych przedsiňbiorc·w, wystarczy z 

nimi porozmawiaĺ. ZabijajŃ ceny gazu, prŃdu czy mŃki. Za chwilň wielu ostanie z dğugami 

i komornikiem na koncie. ZamknŃĺ biznes, zwolniĺ ludzi i zmieniĺ pracň. To nie jest aŨ tak 

proste. 

Kamil Sobolewski, gğ·wny ekonomista Ăpracodawc·w RPò: ï JeŨeli rzŃd zrozumie, Ũe 

Francuzi na wsp·lnym rynku pğacŃ dziesiňciokrotnie niŨsze ceny energii niŨ sŃ dzisiaj zmuszeni 

pğaciĺ polscy przedsiňbiorcy i podejmie w tym zakresie skuteczne dziağania odtwarzajŃce 

warunki konkurencji. [Wprowadziĺ w Polsce walutň euro!] 

GK: ï A mieli pomagaĺ i chroniĺ: 

- Za co? 

- Za jajco! Jak ci siň nie podoba, to wypierdalaj na Ukrainň. Ty par·wo jedna! 

- Dlaczego pan do mnie idzie? [to byğ polski policjant i Ukrainiec w Polsce] 

 

GK: ï Cağy obw·d doniecki ma znaleŦĺ siň w ruskich rňkach do 15 wrzeŜnia ï taki rozkaz 

miağ wydaĺ swoim generağom putin, o czym donosi UkraiŒski Sztab Generalny, ale z realizacjŃ 

planu armia moŨe mieĺ problemy, bo ostatnio to seria udanych atak·w ukraiŒskich. 

Cezary Grochot: ï Kolejna bariera przekroczona ï to dwutysiňczny zniszczony ruski czoğg 

przez ukraiŒskŃ armiň. I choĺ do podawanych przez ukraiŒskŃ armiň wiadomoŜci trzeba 

podchodziĺ z dystansem, pewne jest, Ũe tak wielkich strat ruska armia nie poniosğa od drugiej 

wojny Ŝwiatowej. Kolejna piekielna noc dla okupant·w w Meritopolu i koronkowa robota 

naszych siğ zbrojnych ï napisağ na telegramie lojalny wobec Kijowa mer Melitopola, Iwan 

Fiodorow. 

Z powodzeniem niszczone sŃ teŨ kolejne mosty, kt·rymi rosja pr·buje przesyğaĺ sprzňt 

wojskowy i zaopatrzenie. A ukraiŒski sztab ostrzega: putin jest coraz bardziej zirytowany 



brakiem postňp·w na froncie. Miağ wydaĺ armii rozkaz ostatecznego zajňcia cağego obwodu 

donieckiego do 15 wrzeŜnia. AmerykaŒski wywiad donosi o rozpoczňtym przegrupowywaniu 

wojsk, ale jednoczeŜnie sceptycznie ocenia moŨliwoŜci zrealizowania tego rozkazu. 

Pat Ryder, generağ brygady, departament obrony Stan·w Zjednoczonych: ï To sŃ bardzo 

wraŨliwe informacje, wiňc z tego miejsca nie bňdň zdradzağ Ũadnych szczeg·ğ·w. Powiem tylko, 

Ũe wiemy o ukraiŒskich operacjach wojskowych, kt·re poczyniğy pewne postňpy. Mamy teŨ 

ŜwiadomoŜĺ, Ũe w niekt·rych przypadkach rosyjskie jednostki wycofujŃ siň. 

CG: ï ruscy kğamiŃ i manipulujŃ w sprawie sytuacji w zaporoskiej elektrowni atomowej. 

Wczoraj odbyğa siň bardzo ograniczona inspekcja elektrowni przez miňdzynarodowych 

inspektor·w. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï rosja robiğa wiele rzeczy, by oszukaĺ misjň. 

Dow·d, Ũe misja odbyğa siň pomimo ruskich prowokacji i cynicznych ostrzağ·w elektrowni. ťle, 

Ũe okupanci pr·bujŃ misjň przeksztağciĺ w wycieczkň bez wynik·w. Wierzň, Ũe uda siň do tego 

nie dopuŜciĺ. 

CG: ï Ale jak zauwaŨyğ prezydent Zeğenski, do tej pory Miňdzynarodowa Agencja Energii 

Atomowej nie poparğa ukraiŒskich ŨŃdaŒ w sprawie demilitaryzacji siğowni i przywr·cenia 

peğnej kontroli ukraiŒskiego personelu nad elektrowniŃ. Cezary Grochot, Fakty. 

 

GK: ï Uwaga! Minister Czarnek ma nowe stanowiska do obsadzenia, moŨna zarobiĺ 

naprawdň duŨe pieniŃdze. RzŃd powoğa instytut rozwoju jňzyka polskiego imienia Ŝwiňtego 

Maksymiliana Marii Kolbego. Roczny budŨet blisko 100 mln zğotych. Pensja dyrektora 30 

tysiňcy. 

Michağ Tracz: ï éma zajŃĺ siň kultywowaniem polskiej tradycji, promocjŃ jňzyka 

polskiego wŜr·d Polonii, gğ·wnie w Dojczlandzie; roczny koszt to ok. 92 mln zğ. Zatrudniĺ 

trzeba bňdzie dyrektora, zastňpcň, 30 pracownik·w. 

Andrzej Byrt, byğy ambasador RP w Dojczlandzie i Francji: ï Nauka jňzyka polskiego 

odbywa siň za granicŃ juŨ od dziesiŃtek lat. 

MT: ï Za granicŃ dziağa 25 instytut·w polskich, przy ambasadach sŃ szkoğy jňzyka, kaŨda 

plac·wka dyplomatyczna ma obowiŃzek dbaĺ i popularyzowaĺ kulturň i jňzyk, 

Byrt: ï Trza [trzeba] przyjrzeĺ siň temu projektowi, bo on narusza sğynnŃ brzytwň 

Okhama, kt·ra m·wi: nie mn·Ũmy byt·w ponad potrzebň. 

 

GK: ï Lekarze pilnie poszukiwani, od zaraz, r·Ũnych specjalizacji: kardiolodzy, interniŜci, 

pediatrzy, neonatolodzy. W szpitalach nawet w duŨych miastach sytuacja jest na tyle powaŨna, 

Ũe trzeba zamykaĺ cağe oddziağy, a na prowincji jest jeszcze gorzej. 

Marek Nowicki: ï éNeonatolog·w i chirurg·w dzieciňcych brakuje w Beğchatowie, 

zamkniňty zostağ oddziağ neonatologiczny, od paŦdziernika stanie chirurgia dzieciňca, na 

Podlasiu w Ğapach wğaŜnie zostağ zamkniňty oddziağ pediatryczny, a w Iğawie w wojew·dztwie 

warmiŒsko-mazurskim oddziağ ginekologiczno-poğoŨniczy, na zachodzie w Goleniowie oddziağ 

wewnňtrzny. SğuŨba zdrowia doznaje stopniowego paraliŨu z powodu braku personelu. 

Inwestycje, sprzňt i budynki na nic siň zdajŃ, bo nie ma kto ich obsğugiwaĺ. Przykğad z Poznania 

ï wğaŜnie miağ tu ruszyĺ pierwszy w Wielkopolsce Szpitalny Odziağ Ratunkowy dla dzieci, ale 

nie rusza i jeszcze dğugo nie ruszy. 

Urszula ĞaszyŒska, Specjalistyczny Zesp·ğ Opieki Zdrowotnej nad MatkŃ i Dzieckiem w 

Poznaniu: ï Nie jesteŜmy w stanie tego SOR-u uruchomiĺ, chociaŨ mamy zaplecze, mamy 

sprzňt, mamy ğ·Ũka, mamy pomieszczenia, sŃ napisane procedury, bylibyŜmy w stanie zastŃpiĺ 

naszŃ izbň przyjňĺ szpitalnym oddziağem ratunkowym, brakuje lekarzy. 

MN: ï Zğy system ksztağcenia, zğe warunki pracy, niesprawiedliwe wynagradzanie 

spowodowağy, Ũe jest Ŧle, a bňdzie jeszcze gorzej. Zamkniňcie grozi kolejnemu oddziağowi 

neonatologii r·wnieŨ w Poznaniu. 

Monika Sierputowska-Pieczara, neonatoloŨka, czğonkini ZwiŃzku Zawodowego Lekarzy 

Neonatolog·w: ï Ludzie bňdŃ odchodziĺ [nadal odchodziĺ, jak od lat i wyjeŨdŨaĺ za granicň]. W 

momencie, kiedy nie bňdzie godnych warunk·w pracy i nie bňdziemy godnie opğacaĺ na 

przykğad rezydent·w. Marek Nowicki, Fakty.  

 



GK: ï JeŜli ktoŜ ma jakiekolwiek wŃtpliwoŜci, Ũe susza w Polsce jest katastrofalna, to 

polecam zdjňcia Jeziora SoliŒskiego ï popňkane dno, poprzewracane ğ·dki i pomosty daleko od 

lustra wody. 

Magda Ğucjan: ï Widok piňkny, byğ. DziŜ jest co najmniej straszny. Jezioro SoliŒskie 

zawsze potňŨne dziŜ odsğania dno. Jeszcze w zeszğym roku byğy regaty. W tym roku trzeba je 

byğo odwoğaĺ, bo ğ·dki zaparkowağy na piachu, a odsğoniňta ziemia popňkağa i zaczňğa zarastaĺ 

trawŃ. 

To juŨ Wielkopolska i Jezioro Skrzatusz, a wğaŜciwie to, co z niego zostağo i to widok, do 

kt·rego musimy siň zaczŃĺ przyzwyczajaĺ, bo coraz rzadsze deszcze i coraz wiňcej upağ·w to 

fakt. 

Grzegorz Walijewski, Instytut Meteorologii i Gospodarki Wodnej, PaŒstwowy Instytut 

Badawczy: ï Susze w Polsce bňdŃ coraz czňŜciej wystňpowağy, to sŃ te niskie poziomy w·d 

w rzekach, ale r·wnieŨ to, czego nie widzimy, czyli poziomy w·d gruntowych one teŨ bňdŃ siň 

obniŨağy, one sŃ trudno odnawialne i nie odnawiajŃ siň tak szybko jak rzeki czy jeziora. 

MĞ: ï To, co dziŜ dzieje siň w Europie, brak wody nie jest juŨ abstrakcyjnym tematem 

i jest moŨliwy takŨe u nas. 

Weronika Michalak, organizacja ĂHealth and Environment Alianceò: ï Brakuje gğňbokiej 

refleksji, co my robimy w Ŝrodowisku? Ile najpierw pakujemy Ŝrodk·w i pracy w to, Ũeby, 

m·wiŃc kolokwialnie, je zepsuĺ, a potem, ile pakujemy pracy i Ŝrodk·w, Ũeby je przywr·ciĺ. 

MĞ: ï Bo najpierw regulujemy i pogğňbiamy i betonujemy rzeki, brzegi i miasta, by potem 

dojŜĺ do wniosku, Ũe nie byğ to dobry pomysğ, na przykğad jak tu w Kutnie, kt·re samo siebie 

mianuje miastem r·Ũ, po rewitalizacji r·Ũe tylko z betonué 

ǃ 
2022-09-03 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7144 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 3 275 nowych zakaŨonych. 23 zgony. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty drugi dzieŒ 

 

PM: ï Sejm przyjŃğ ustawň o dodatkach dla odbiorc·w ciepğa, bňdŃ zaleŨeĺ od tego, czym 

siň pali. To nie jest lekarstwo na kryzys, to tymczasowy plaster ï alarmuje opozycja. Plaster 

wzrostu cen nie zatrzyma, a inflacja roŜnie i coraz wiňcej Polak·w boi siň, Ũe w zimie zabraknie 

im pieniňdzy na Ũycieé 

 

PM: ï Trzeba ratowaĺ polskie firmy, zanim je wykoŒczŃ wysokie ceny energii ï m·wi 

Donald Tusk i pyta, dlaczego rzŃd rezygnuje z unijnych pieniňdzy tylko po to, by minister 

Ziobro m·gğ niszczyĺ sŃdownictwo? Spotkanie z wyborcami w Nowym Targu ï Jarosğaw 

KaczyŒski woli m·wiĺ o pieniŃdzach z dojczlandzkich reparacji? 

 

PM: ï Grupa najbogatszych paŒstw Ŝwiata G-7 chce wprowadziĺ limit cen ruskiej ropy, by 

nie daĺ siň szantaŨowaĺ rosji, rosja z kolei twierdzi, Ũe kolejna awaria uniemoŨliwia jej 

dostarczania gazu do Dojczlandu. WciŃŨ ostrzeliwuje Ukrainň i finansuje to zyskami ze 

sprzedaŨy surowc·w. 

Cezary Grochot: ï éAle Kreml juŨ odpowiedziağ, Ũe jeŜli taki limit rzeczywiŜcie zostanie 

wprowadzony, nie wiadomo jeszcze w jakiej wysokoŜci, w·wczas rosja nie bňdzie dostarczaĺ 

ropy i produkt·w naftowych do kraju, kt·re poprŃ jego ustanowienie. Moskwa zakrňca teŨ kurek 

z gazem, po trzydniowej przerwie w dostawach miağa uruchomiĺ gazociŃg Nord Stream, ale 

Gazprom poinformowağ wğaŜnie, Ũe przesyğanie zostağo cağkowicie wstrzymaneé 

 

PM: ï To byğy wakacje pijaŒstwa na drogach. Najnowszy raport pokazuje dramatyczny 

wzrost zatrzymanych pijanych kierowc·w, byğo ich ponad 25% wiňcej niŨ rok temu. To 

dramatyczny rekord. 



Dariusz ĞapiŒski: ï 200 km/godz. w terenie zabudowanym. Ucieczka przed policjŃ. 

PrzejeŨdŨanie przez skrzyŨowanie na czerwonym Ŝwietle. Przejazd pod opadajŃcymi rogatkami 

kolejowymi. Tak wyglŃdağ poŜcig za pijanym kierowcŃ po okolicach Piaseczna. Byğ pijany. To 

podobna sytuacja z Wrocğawia: tym razem Ŝcigany kierowca nie tylko uciekağ, ale teŨ pr·bowağ 

zepchnŃĺ z drogi goniŃcych policjant·w. Za kierownicŃ radiowozu siedziağ doŜwiadczony 

policjant, przeszkolony z techniki poŜcig·w i poradziğ sobie z pijanym desperatem. Zatrzymany 

wydmuchağ 2,5 promila. Dlaczego po pijanemu wsiadğ do samochodu? 

Ewa Tokarczyk, doktor, psycholoŨka, Instytut Psychologii i Psychiatrii SŃdowej 

w Warszawie: ï JesteŜmy narodem pijak·w i pijŃcych coraz wiňcej. 

DĞ: ï Na drogach dobrze widaĺ to w te wakacje. W lipcu i sierpniu policja zatrzymağa 

20 927 pijanych za kierownicŃ. To aŨ o 27% wiňcej niŨ rok wczeŜniej i najwiňcej w historii 

wakacyjnych policyjnych statystyk. Nic nie dağo podwyŨszenie kar za jazdň po pijanemu. Nie 

pomagajŃ kampanie spoğeczneé 

ǃ 



2022-09-04 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7144 

Tvn24bis ï Fakty Piotr Marciniak 

 

Polska ï 502 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty trzeci dzieŒ 

 

PM: ï ŧeby siň ogrzaĺ w zimie, w piecach trzeba paliĺ wszystkim poza oponami ï radzi 

Polakom KaczyŒski. Brzmi to wyjŃtkowo groŦnie. Ogrzewaĺ, czym siň da, nie patrzeĺ na 

zatrucie powietrza. Czy to jest rzŃdowy plan na bezpiecznŃ zimň? Czy nie proŜciej byğoby wziŃĺ 

miliardy euro-pomocy od Unii? Wystarczy byĺ praworzŃdnym. 

Michağ Tracz: ï Tak ogromnej podwyŨki w Aleksandrowie pewnie by nie byğo. Nie 

byğoby podwyŨki rachunk·w za ogrzewanie o 400%, gdyby tak jak chciağ burmistrz, udağo siň 

zamontowaĺ fotowoltaikň na miejskich budynkach ï taki byğ plan na skorzystanie z pieniňdzy 

Krajowego Planu Odbudowyé 

Krajowy Plan Odbudowy dla Polski 

120 mld zğ ï dotacje 

55 mld zğ - poŨyczki 

MT: ï Tyle traci Aleksandr·w Ğ·dzki i tysiŃce innych inwestycji, kt·re czekajŃ na KPO. 

 

PM: ï putin szykuje na zimň atak energetyczny na Europň, ostrzega prezydent Ukrainy, a 

Dojczland wprowadza plan, kt·ry ma ich przed atakiem chroniĺ. TaŒszy ma byĺ transport 

publiczny, ludzie rzadziej bňdŃ korzystali z prywatnych samochod·w. Firmy, w kt·re 

najbardziej uderzŃ ceny surowc·w, zapğacŃ niŨsze podatki. 

Cezary Grochot: ï rosja woli kaŨdego dnia spalaĺ gaz o wartoŜci co najmniej 10 milion·w 

dolar·w niŨ wysyğaĺ go do Europyé 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï rosja chce zniszczyĺ normalne Ũycie kaŨdego 

Europejczyka we wszystkich krajach naszego kontynentu, chce osğabiĺ i zastraszyĺ cağŃ Europň. 

KaŨde paŒstwo, tam, gdzie rosja tego nie moŨe zrobiĺ siğŃ swojej broni konwencjonalnej, robi to 

siğŃ broni energetycznej. Stara siň uderzyĺ biedŃ i chaosem politycznym w miejsca, gdzie rakiety 

jeszcze nie mogŃ trafiĺ. 

CG: ï Europa musi byĺ gotowa, nie moŨna straciĺ ani jednego dnia ï m·wi 

przewodniczŃcy Rady Europejskiej. Przekonuje, Ũe Unia powinna natychmiast ograniczyĺ ceny 

gazu z rosji, aby zğagodziĺ skutki manipulacji przez reŨim putina europejskim rynkiem energii. 

Charles Michel, przewodniczŃcy Rady Europejskiej: ï putin atakuje nasz Ŝwiat, atakuje 

demokracjň i wolnoŜĺ. Wojna rozpoczňta przez rosjň przeciwko Ukrainie, coraz powaŨniej 

wpğywa na nas wszystkich. Ale Europa musi byĺ zdecydowana i musi byĺ stanowcza. 

CG: ï Kanclerz Dojczlandu ogğosiğ dziŜ gigantyczny program, majŃcy na celu zğagodzenie 

wpğywu rosnŃcych cen energii. To miňdzy innymi taŒszy transport publiczny i obniŨka 

podatk·w dla najbardziej energochğonnych firm. Z drugiej strony nadzwyczajny podatek dla 

firm czerpiŃcych zyski z gwağtownie rosnŃcych cen energii. WartoŜĺ pakietu to 65 mld euro. 

Olaf Scholz, kanclerz Dojczlandu: ï przetrwamy tň zimň, nie zostawimy nikogo samego. 

Bardzo powaŨnie traktujemy obawy ludzi. 

CG: ï UkraiŒskie miasta na wschodzie kraju, kt·rych rosji nie udağo siň zajŃĺ, sŃ 

nieustannie bombardowane. 

W Charkowie czy Mikoğajowie dzielnica za dzielnicŃ zamieniane sŃ w gruzy. Zniszczone 

szpitale, szkoğy, zwykğe domyéAle ukraiŒska armia coraz Ŝmielej kontratakuje, rosja straciğa 

juŨ 49500 Ũoğnierzy ï twierdzŃ wğadze w Kijowie. 

Oğeksij Arestowycz 

Doradca prezydenta Ukrainy 

Nasza kontrofensywa posuwa siň powoli, ale jest to zgodne z przyjňtym planem. Nie 

ma poŜpiechu, systematycznie mielimy wojska putinaò. 

ťr·dğo: The Wall Street Journal 



CG: ï To mielenie, jak to okreŜliğ doradca prezydenta Zeğenskiego, widaĺ na nagraniach, 

dwa ukraiŒskie drony Bajraktar zniszczyğy w ciŃgu trzech dni ruski sprzňt wojskowy wart ponad 

26 mld dolar·w, w tym 8 czoğg·w. 

 

PM: ï Kolejne wystŃpienia KaczyŒskiego pokazujŃ, jaki ma pomysğ na zwyciňstwo 

wyborcze, stara siň przekonywaĺ Polak·w, Ũe zagroŨeniem jest Dojczland i Donald Tusk. Gdy 

Polacy martwiŃ siň droŨyznŃ, KaczyŒski przekonuje, Ũe trzeba martwiĺ siň Tuskiem, a Polskň 

postawi na nogi za pomocŃ bilion·w z Dojczlandu. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï Ci, kt·rzy chcŃ suwerennej Polski, mogŃ gğosowaĺ na PiS. 

KaczyŒski, Mielec: ï Polska musi pozostaĺ paŒstwem suwerennymé On i jego 

mocodawcy, bo ja tutaj uŨywam bez Ũadnych opor·w tego okreŜlenia, jego mocodawcy 

dojczlandzcy wiedzŃ, Ũe on przede wszystkim musi wygraĺ. A z punktu widzenia polskich 

interes·w, on przede wszystkim musi przegraĺ. 

Tusk: ï Ja jestem ofiarŃ fağszywej propagandy PiS-u w sprawach dojczlandzkich. Nikt 

mnie nie musi uczyĺ historii. 

[Opozycja dağa siň zepchnŃĺ na dyskusjň o suwerennoŜci Polski jako przeciwstawienia idei 

Unii Europejskiej i to przynosi fatalne skutki ï teraz nie wolno widzieĺ niczego dobrego w Unii 

Europejskiej, to rokuje, Ũe coraz wiňcej Polak·w bňdzie przeciw Unii. WğaŜnie opozycja ma 

obowiŃzek gğosiĺ szczeg·ğy idei i jaka bňdzie przyszğoŜĺ Unii Europejskiej. PotňŨna Unia 

Europejska dor·wnuje Stanom Zjednoczonym, przewyŨsza rosjň i innych. Dlatego musi mieĺ 

wsp·lnŃ walutň, kt·ra juŨ istnieje na r·wni z dolarem amerykaŒskim, euro zapewnia 

maksymalnŃ ochronň dla oszczňdnoŜci Polak·w. Unia Europejska musi mieĺ wsp·lnŃ politykň 

zewnňtrznŃ, a i wewnňtrznŃ, musi byĺ jednym paŒstwem ï nie b·jmy siň takiej przyszğoŜci, 

takiej jak obecne Stany Zjednoczone. Suwerenny Polak jest zbyt sğaby w Ŝwiecie w por·wnaniu 

z Polakiem obywatelem Unii Europejskiej. To przecieŨ juŨ widaĺ ï rolnik obywatel Unii 

Europejskiej dostaje liczŃce siň wsparcie finansowe, pracownik pracuje, gdzie chce, zarabia 

niepor·wnywalne kwoty. Polak obywatel Unii Europejskiej juŨ dziŜ jest leczony w dowolnym 

szpitalu Europy na koszt Unii i to przez najlepszych lekarzy i tak moŨna rozwijaĺ katalog 

korzyŜci dla obywateli. Wysğağem na adres: biuro@platforma.org]. 

 

PM: ï Dzik ciňŨko raniğ szeŜciolatka. Dziki coraz czňŜciej wchodzŃ do miast, pomimo 

tego, Ũe zastrzelono ich juŨ ponad milion. 

Dariusz ĞapiŒski: ï Nikt nie widziağ, jak doszğo do ataku na szeŜcioletnie dzieckoé 

Dziecko jest w ciňŨkim stanie. Dziki coraz czňŜciej i w coraz wiňkszej liczbie emigrujŃ do 

miasté 

ǃ 



2022-09-05 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7263 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 480 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty czwarty dzieŒ 

 

AW: ï Wyborczy kalendarz i pytanie: czy wybory samorzŃdowe bňdŃ przesuniňte o p·ğ 

roku? Prezes m·wi jasno: zbiegğy siň wybory i to jest niewykonalne. Ale dla opozycji jasne jest, 

Ũe PiS boi siň przegranej. Wybory do parlamentu majŃ byĺ pierwsze w kolejce. Dlaczego? O 

tym: 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï ékalendarz wyborczy na razie wyglŃda tak: Najpierw 

wybory samorzŃdowe, potem parlamentarne. PiS faktycznie moŨe wybory samorzŃdowe 

przegraĺ, zwğaszcza w duŨych miastach. Ewentualna poraŨka partii rzŃdzŃcej mogğaby mieĺ 

wpğyw na nastňpne wybory do sejmu i senatu. 

[Do sejmu i senatu PiS wybory wygra, jeŨeli do wybor·w opozycja zn·w stanie rozbita, 

jak cztery lata temu]. 

KKZ: ï Za zamieszanie z kalendarzem wyborczym odpowiedzialne jest PiS, kt·re 

przedğuŨyğo w 2018 roku kadencjň samorzŃd·w do piňciu lat. JuŨ wtedy ostrzegano przed 

kumulacjŃ wybor·w. 

Wadim Tyszkiewicz, koğo senator·w niezaleŨnych, byğy prezydent Nowej Soli: ï 

KaczyŒski ustawŃ, co wedğug mnie jest kompletnie niekonstytucyjne, wydğuŨy tŃ [tň] kadencjň 

do piňciu i p·ğ lat. A co p·Ŧniej? MoŨe siň okaŨe nagle, Ũe kadencjň skr·ci do trzech lat albo 

wydğuŨymy do siedmiu lat ï ustawŃ. To jest niepojňte, w jaki spos·b demolowany jest 

samorzŃd. 

KKZ: ï éoskarŨajŃ takŨe PiS o cynizm, bo to na ich barkach [samorzŃd·w] jest teraz 

radzenie sobie z kryzysem i inflacjŃ. Opozycja siň zgadza, PiS podejmuje decyzje w oparciu 

tylko o partyjne korzyŜci. Gdyby PiS przeniosğo wybory samorzŃdowe na wiosnň 2024 roku, to i 

tak zmierzy siň z kumulacjŃ wybor·w do europarlamentu (9 maja 2024), bo gğosowanie do 

Europarlamentu zaplanowano wstňpnie na 9 maja 2024. 

 

AW: ï WciŃŨ nie ma wskazanych sňdzi·w do Izby OdpowiedzialnoŜci Zawodowej, tak jak 

wciŃŨ nie ma miliard·w z KPO. NaleŨŃ siň Polakom, ale rzŃd nawet nie zğoŨyğ jeszcze o nie 

wniosku. Nie speğnia teŨ warunk·w, na kt·re um·wiğ siň z UniŃ, choĺ uparcie powtarza, Ũe to 

Unia nie chce nam ich daĺ. 

środki z funduszu odbudowy to okoğo 158 500 000 000 zğ (kwota zaleŨna od kursu Euro) 

Morawiecki: ï zğoŨymy go najp·Ŧniej do koŒca paŦdziernika 

Maciej Knapik: ï A zatem pieniňdzy byĺ nie moŨe, bo rzŃd o nie nie wnioskuje. Choĺ 

politycy wğadzy starajŃ siň obwiniĺ za to opozycjň, Tuska i polityk·w europejskich. 

Ziobro: ï Jest ten ukğad polityczny, w kt·rym istotnŃ rolň odgrywa Donald Tusk. 

Michağ WoŜ, wiceminister sprawiedliwoŜci, KP PiS, Solidarna Polska: ï KPO to Ŝciema, 

to jest program dojczlandzki wasalizacji Polski. 

MK: ï Ciekawe, Ũe jest to Ŝciema tylko w przypadku Polski, ewentualnie jeszcze Wňgier i 

tylko u nas m·wi siň o rzekomej wasalizacji ï m·wi opozycjaé 

Ten ping-pong kosztuje nas teŨ na dziŜ okoğo 1 441 260 000 zğ ï kary za Izbň 

DyscyplinarnŃ. 

AW: ï Wszystko, co trzeba wiedzieĺ o paleniu wszystkim: 

KaczyŒski: ï Polska musi byĺ ogrzana. 

- JeŨeli bňdziemy spalaĺ odpady, to bňdziemy mieli wzrost zachorowaŒ, wzrost 

ŜmiertelnoŜci. 

 

AW: ï Jacek Kurski nie jest juŨ prezesem Telewizji Polskiej. Rada Medi·w Narodowych 

odwoğağa go ze stanowiska ï jak czytamy, nie dlatego, Ũe byğ zğym prezesem, lecz dlatego Ũe 

przed nim nowe zadaniaé [dğugo nie bňdzie widaĺ tych nowych zadaŒ] 



[Nowym prezesem Telewizji Polskiej zostağ Mateusz Matyszkowicz, dotychczasowy 

zastňpca Kurskiego]. 

 

AW: ï Trzech wychowawc·w tu, jeden tam, gdzieŜ nie ma kto uczyĺ matematyki, 

gdzieindziej fizyki. Widaĺ braki nauczycieli w szkoğach i juŨ widaĺ zalegğoŜcié 

Jacek Goğuch, wicedyrektor zespoğu szk·ğ ğŃcznoŜci w Poznaniu: ï PrzychodzŃcy do pracy 

nauczyciel ma otrzymaĺ tysiŃc czterysta z groszami brutto [!!!] to nie mam moŨliwoŜci, Ũeby 

taki specjalista przyszedğé 

Ministerstwo Edukacji i Nauki 

Na dzieŒ 5 wrzeŜnia 2022 r. w Polsce wykazano ğŃcznie 5 522 wolnych miejsc pracy 

dla nauczycieli + 3 609 ofert dla nauczycieli specjalist·w pomocy psychologiczno-

pedagogicznej. 

WŜr·d ofert pracy dla nauczycieli 88 ofert skierowanych jest do nauczycieli 

wychowawc·w Ŝwietlicy. 

NaleŨy zaznaczyĺ, Ũe ogğoszenia o wolnych miejscach pracy zamieszczane sŃ 

niezaleŨnie od wymiaru proponowanego zatrudnienia, czyli w og·lnej liczbie 

odnotowane sŃ ogğoszenia dotyczŃce takŨe uğamk·w etat·w. Liczba ofert pracy na 

18 godzin lub wiňcej wynosi 3 591. 

Marek PleŜniak, Og·lnopolskie Stowarzyszenie Kadry Kierowniczej OŜwiaty: ï Z pracy 

rezygnujŃ nauczyciele i mğodzi, i starsi, ale uwaga ï rezygnujŃ nawet teraz, potrafiŃ odejŜĺ 

jesieniŃ. 

- Gğ·wnŃ przyczynŃ odejŜĺ: pğace nauczycieli, domagajŃ siň 20% podwyŨki. Na 

odpowiedŦ premiera czekajŃ do 19 wrzeŜnia. Renata Kijowska, Fakty. 

 

AW: ï Wstrzymane operacje w Narodowym Centrum Onkologii, bo nie ma 

instrumentariuszek, nie przyszğy do pracy. I to jest protest. A o szczeg·ğach opowie: 

Marek Nowicki: ï éprawie poğowa pracujŃcych tu instrumentariuszek jest na 

zwolnieniach, to powoduje paraliŨ tutejszego bloku operacyjnego. DziŜ nie odbyğo siň tu aŨ 21 

operacji, czyli wiňkszoŜĺ zaplanowanych zabieg·w. Sytuacja jest o tyle dramatyczna, bo miağy 

to byĺ operacje onkologiczne, ratujŃce zdrowie i Ũycie chorych na rakaé instrumentariuszki 

domagajŃ siň podwyŨeké 

 

AW: ï Miağ wňglowy wraca do sprzedaŨy i chwali siň tym Polska Grupa G·rnicza. Nie ma 

siň czym chwaliĺ, bo miağ wňglowy to zğo dla zdrowia i Ŝrodowiska, choĺ sejm inaczej na to 

patrzy. Posğowie zawiesili normň, prezes dağ zielone Ŝwiatğoé 

 

AW: ï Premier Morawiecki o wsp·lnych dziağaniach z Wňgramié 

Jacek Tacik: ï éPo ruskiej inwazji na Ukrainň Wňgry pozostağy jedynym krajem w Unii 

Europejskiej, kt·ry utrzymuje relacje nie tylko polityczne, ale i biznesowe z putinemé 

Ziobro: ï Nie moŨna ğŃczyĺ w tym momencie kwestii Ukrainy i kwestii sytuacji zwiŃzanej 

z agresjŃ wobec naszego kraju organ·w europejskich. 

Morawiecki: ï Skutki kryzysu, kt·re wpğywajŃ na nas codziennie, a takŨe wszystkie 

elementy tych perturbacji gospodarczych, z kt·rymi mamy do czynienia, powodujŃ, Ũe lepiej, 

nawet jeŨeli siň nieco r·Ũnimy, szukaĺ tego, co nas ğŃczy. 

JT: ï To miağ byĺ rozw·d z orzeczeniem o winie, a jednak to PiS zdradzany przez Orbana 

prosi o jeszcze jednŃ szansň i jŃ dostanie, bo Wňgry potrzebujŃ Polski, a Polska potrzebuje 

Wňgier w sporze z BrukselŃ. Nic tak nie ğŃczy, jak wsp·lny wr·g. 

 

AW: ï Dziňki heroicznym dziağaniom na poğudniu kraju zostağy wyzwolone dwie 

miejscowoŜci. ŧoğnierzy chwali prezydent Zeğenski, ale wğadze ostroŨnie m·wiŃ o postňpach. 

Jedno wiadomo, ruskie wojska majŃ problemy. A ukraiŒscy operatorzy dron·w majŃ sporo 

pracy. 

Andrzej Zaucha: ï Na froncie to najbardziej potrzebna specjalizacja: operatorzy dron·w, 

kt·rzy przeprowadzajŃ zwiad i korygujŃ ogieŒ artylerii, i najbardziej niebezpieczna. 



- Od doŜwiadczenia operatora i od tego, jak siň maskuje, zaleŨy, jak dğugo nie pozwoli siň 

wykryĺ. 

AZ: ï To wğaŜnie drony pozwalajŃ wykryĺ wroga. Te niewielkie atakujŃ teŨ za pomocŃ 

podwieszonych granat·w. Dawniej snajperzy byli gğ·wnym celem na froncie, starano siň ich 

zlikwidowaĺ za wszelkŃ cenň. Dzisiaj to piloci dron·w sŃ najbardziej znienawidzeni. UkraiŒska 

armia potrzebuje ich setki co tydzieŒ. WiňkszoŜĺ szk·ğ pilot·w dziağa na zachodniej Ukrainie, 

niedaleko polskiej granicy. Kurs trwa tydzieŒ. A potem pomagajŃ na najgorňtszych odcinkach 

frontu. Dzisiaj to przede wszystkim poğudnie Ukrainy, gdzie pod Chersoniem trwa ukraiŒska 

ofensywaé 

 

AW: ï W Wielkiej Brytanii idŃ wielkie zmiany. Liz Truss [czytaj Tras] bňdzie nowŃ paniŃ 

premier. Borisa Johnsona zastŃpi teŨ w partii, bo od dziŜ oficjalnie jest szefowŃ partii 

konserwatywnej. Jak podkreŜla, ma bardzo Ŝmiağy plan, a co to moŨe znaczyĺ dla Brytyjczyk·w, 

o tym: 

Maciej Woroch, Londyn: ï Wprowadzi siň jutro po poğudniu, po tym, jak na audiencji w 

Szkocji kr·lowa powierzy jej utworzenie rzŃdu. 47-letnia toryska bňdzie 56 premierem 

Zjednoczonego Kr·lestwa, czwartym od referendum brexitowego i trzeciŃ kobietŃ na tym 

stanowisku. Ma przed sobŃ wyjŃtkowo trudne zadanie, bo kraj pogrŃŨa siň w kryzysie, a rosnŃce 

ceny energii i paliw sprawiajŃ, Ũe nawet dobrze zarabiajŃcym zaczyna brakowaĺ na rachunki. 

Dlatego od pierwszych chwil po wyborach, jak Liz teraz m·wi, zabierze siň za wspieranie 

najbiedniejszych. 

Liz Truss, przewodniczŃca Partii Konserwatywnej: ï Mam bardzo Ŝmiağe plany, Ũeby 

obniŨyĺ podatki i przyŜpieszyĺ rozw·j gospodarczy, zajmň siň kryzysem gospodarczym, zajmň 

siň kryzysem energetycznym, zajmň siň rachunkami za energiň, ale r·wnieŨ dğugofalowymi 

problemami w zakresie bezpieczeŒstwa energetycznego, jak r·wnieŨ dostaw energiié 

 

AW: ï Woda jest badana, ryby sŃ badane ï m·wi wojewoda ŜlŃski, ale martwe ryby 

m·wiŃ same za siebie. W Kanale Gliwickim znowu jest coŜ nie také 

 

AW: ï Iga Swiatek w us open 

ǃ 
2022-09-06 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7158 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 5 837 nowych zakaŨonych. 21 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty piŃty dzieŒ 

 

AW: ï Senatorowie pracujŃ nad dodatkami energetycznymié 

Maciej Knapik: ï éo paliwa czy wňgiel jest coraz trudniejé 

 

AW: ï Co robiĺ, kiedy gaz droŨeje o 1000%, kiedy o 300% droŨeje prŃd? A do tego 

jeszcze p·jdzie skğadka ZUS. Mali i duzi przedsiňbiorcy majŃ wielkie problemy, Obroty spadajŃ, 

zyski teŨ, za to koszty kosmicznie rosnŃ. 

Stefan Derňdowski, zakğad wğ·kienniczy ĂMarko-Kolorò w Ğodzi: ï PGNIGE nie kupuje 

gazu na gieğdzie, to dlaczego mnie zmuszajŃ do kupowania gazu na gieğdzie, gdzie cena gazu 

jest nieracjonalna? 

Paweğ Pğuska: ï épotrzebujŃ pomocy juŨ. 

Prognozowane przeciňtne wynagrodzenie 2023: 

6935 zğ wzroŜnie o 17,1% 

Minimalna skğadka ZUS 2023 wzroŜnie do 1418,48 zğ | 2022 r. ï 1218,28 zğ 

 



AW: ï DroŨyzna takŨe w szkole i w niekt·rych juŨ to czuĺ. Do niekt·rych dotacja 

z ministerstwa nie dotarğa, a to oznacza tylko jedno: na razie nie bňdzie podrňcznik·w, choĺ 

bardziej od podrňcznik·w moŨe zabraknŃĺ zeszyt·w do ĺwiczeŒ. Ostatnia deska ratunku to 

portfel rodzic·wé 

 

AW: ï JeŜli byğa jakaŜ pomyğka, to nie moja wina ï m·wi biskup Rakoczy, przychodzŃc 

na przesğuchanie. Janusz Szymik nie m·wi dziŜ o pomyğce, ale o tuszowaniu pedofiliié 

 

AW: ï Gazowy szantaŨ widaĺ goğym okiem ï ruski Gazprom pokazuje film, a na nim 

skutŃ lodem Europňé 

Prezydent Emmanuel Makron: ï Powiem wprost: Dojczland potrzebuje naszego gazu, 

a my energii elektrycznej produkowanych w innych czňŜciach Europy, szczeg·lnie 

w Dojczlandzie. 

Katarzyna SğawiŒska: ï érosja szantaŨuje nie tylko gazem. Wedğug strony UkraiŒskiej 

zn·w ostrzelağa okolice zaporoskiej elektrowni jŃdrowej i zn·w trzeba byğo jŃ odğŃczyĺ od sieci. 

Miňdzynarodowa Agencja Energii Atomowej chce natychmiastowego utworzenia wok·ğ 

elektrowni strefy bezpieczeŒstwa. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï To terrorystyczne paŒstwo nie dba o to, co ma 

do powiedzenia Miňdzynarodowa Agencja Energii Atomowej, co zdecyduje spoğecznoŜĺ 

miňdzynarodowa; rosji zaleŨy jedynie na utrzymaniu jak najgorszej sytuacji. 

KS: ï Wedğug amerykaŒskiego wywiadu braki w uzbrojeniu zmuszajŃ moskwň do zakupu 

amunicji i rakiet w Korei P·ğnocnej. UkraiŒska ofensywa zmusiğa okupacyjne wğadze Chersonia 

do przeğoŨenia pseudo-referendum o przyğŃczeniu do rosji. DuŨe straty poniosğo teŨ ruskie 

wojsko w obwodzie ğugaŒskim. 

UkraiŒski sztab generalny podaje, Ũe na tej wojnie ruscy stracili juŨ 50 150 Ũoğnierzy. 

 

AW: ï Wielka Brytania otrzymağa nowŃ paniŃ premier, Liz Trussé 

Liz Truss, premier Wielkiej Brytanii: ï Zajmiemy siň gospodarkŃ, cenami energii i sğuŨbŃ 

zdrowia. Nasz nar·d wejdzie na ŜcieŨkň sukcesu. Nie powinny nas zniechňcaĺ wyzwania. Bez 

wzglňdu na to, jak silna jest teraz burza, wiem, Ũe Brytyjczycy sŃ silniejsi. 

 

AW: ï To nie byğ mecz dla kibic·w o sğabych nerwach. Iga świŃtek wygrağa z dojczkŃ, ale 

podczas meczu miağa wyjŃtkowo ciňŨko. Jest w ĺwierĺfinale. 

ǃ 
2022-09-07 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7137 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 4 450 nowych zakaŨonych. 20 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty sz·sty dzieŒ 

 

AW: ï Stopy procentowe znowu w g·rň o 0,25%. To juŨ 11 podwyŨka w ciŃgu niecağego 

roku. 

Paweğ Pğuska: ï épodni·sğ do poziomu 6,75%... 

 

AW: ï W PiS-ie jak w innym Ŝwiecie ï wňglowy miağ moŨe pom·c, a nie zaszkodziĺ. 

Senat chce broniĺ ludzkiego Ŝrodowiska, ale sprzymierzeŒca nie ma nawet w ministerstwie 

Ŝrodowiska. Senatorowie zmieniajŃ wysokoŜĺ energetycznych dopğat. Co dokğadnie? 

Maciej Knapik: ï éi nie zgadza siň, by PiS zawiesiğo wymogi co do wňgla. Marszağek 

Senatu, z zawodu chirurg pğucny: 

Tomasz Grodzki, marszağek Senatu, KP KO, PO: ï Ja widziağem wielokrotnie pğuca 

ziszczone przez pyğ wňglowy. Miağ oznacza Ŝmiertelne niebezpieczeŒstwo: wybuchy w piecach, 

zaczadzenia, gigantyczne iloŜci smogu. 



MK: ï Wğadza nie chce sğuchaĺé 

 

AW: ï To bňdzie dramat, kiedy miasta i miasteczka bňdŃ pğaciĺ piňĺ razy wiňcej za prŃd. 

Nie bňdzie staĺ na nowe trolejbusy, nocŃ moŨe byĺ po prostu ciemno, pğywalnie mogŃ byĺ 

zamkniňte, ŜwiŃteczne lampki mogŃ byĺ wyğŃczone. Pomoc rzŃdu jest potrzebnaé 

 

AW: ï Jest unijny plan na kryzys energetyczny, zakğada wyğŃczenie energii i zakğada przy 

tym solidarnoŜĺ unijnych kraj·w, jest teŨ plan na limit na ruski gaz, putin jest wŜciekğy. 

Andrzej Zaucha: ï Gazowy szantaŨ Moskwy nie moŨe siň udaĺ. Unia Europejska 

proponuje, by wprowadziĺ nieprzekraczalnŃ granicň dla cen gazu z rosji. 

Ursula von der Leyen: ï Celem jest zmniejszenie dochod·w rosji, kt·rŃ putin 

wykorzystuje do finansowania swojej okrutnej wojny w Ukrainie. 

AZ: ï Do tego obowiŃzkowe oszczňdzanie energii w godzinach szczytu. Firmy gazowe, 

naftowe i energetyczne, kt·re bogaciğy siň na obecnym kryzysie, majŃ dzieliĺ siň zyskami. 

Eksperci oceniajŃ, Ũe juŨ w przyszğym roku Unia Europejska dokona tego, co najtrudniejsze ï 

uniezaleŨni siň od ruskiego gazu. PaŒstwa grupy G-7 zaproponowağy limity ceny na gaz 

z rosjié Zwğaszcza, Ũe Ukraina wğaŜnie rozpoczňğa kolejnŃ kontrofensywň na froncie. 

UkraiŒska armia ruszyğa do szturmu w obwodzie charkowskim, pr·buje przeciŃĺ drogi 

zaopatrzenia dla ruskiego zgrupowania pod strategicznie waŨnym Iziumem. NajciňŨsze walki 

toczŃ siň pod BağaklejŃ. To juŨ drugie ruskie natarcie, od 10 dni trwajŃ walki pod Chersoniem, 

dokŃd ruscy przerzucili swoje rezerwy. 

ĂMadziarò, ukraiŒski Ũoğnierz: ï Nasze gğ·wne zadanie polega na nieprzedzieraniu siň 

przez przygotowane fortyfikacje, pola minowe i linie obrony. Naszym celem jest wyczerpanie 

wroga i osğabienie go niekoŒczŃcŃ siň nawağŃ ogniowŃ. 

AZ: ï UkraiŒska partyzantka nňka teŨ okupant·w za liniŃ frontu. W tym zamachu zostağ 

ranny, a wedğug innych Ŧr·değ zginŃğ pro ruski komendant wojskowy BerdiaŒska nad Morzem 

Azowskim. 

[Resztki wypalonych blach pozostağych po samochodzie przeczŃ, Ũe pasaŨer m·gğ 

przetrwaĺ]. 

AZ: ï Samochody wysadzane w powietrze przez partyzant·w na terenach okupowanych 

przez ruskich to codziennoŜĺ. 

ǃ 
2022-09-08 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7244 

Tvn24bis ï Fakty Anita Werner 

 

Polska ï 4 227 nowych zakaŨonych. 25 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty si·dmy dzieŒ 

 

AW: ï Cağy Ŝwiat czyta z uwagŃ komunikaty Pağacu Buckingham ï lekarze zaniepokojeni 

stanem zdrowia ElŨbiety II ï taki komunikat brzmi powaŨnie [powiedziağbym: poraŨajŃco], 

kiedy do zamku kr·lowej pňdzŃ dzieci i wnuki, a premier Wielkiej Brytanii pisze, Ũe myŜlami 

jest z kr·lewskŃ rodzinŃ, tym bardziej, kiedy dziennikarze BBC pojawiajŃ siň w programie 

ubrani na czarno [pani Werner teŨ]. Co dzieje siň z Kr·lowŃ? To pytanie do Londynu. Jeszcze 

przedwczoraj osobiŜcie gratulowağa nowej brytyjskiej premier. 

Maciej Woroch, Londyn: ï W Zamku w Balmoral w Szkocji jest juŨ cağa najbliŨsza 

rodzina ElŨbiety II, wszystkie jej dzieci, ksiŃŨň Wiliam, ksiŃŨň Harry ponoĺ jest jeszcze w 

drodze. Nie ma jednak Ũadnej aktualizacji komunikatu, kt·ry o 1:30 polskiego czasu wstrzŃsnŃğ 

nami, gdy opublikowano ten niepokojŃcy komunikat: 

A statement from Buckingham Palace 

Published 8 September 2022 



Po dalszej ocenie dziŜ rano, lekarze kr·lowej sŃ zaniepokojeni stanem zdrowia Jej 

WysokoŜci i zalecili, aby pozostağa pod nadzorem medycznym. Kr·lowa pozostaje w 

komfortowych warunkach w Balmoral. 

MW: ï Takiego obrotu spraw nikt siň nie spodziewağ, bo jeszcze we wtorek widzieliŜmy 

ElŨbietň II, gdy powierzağa misjň stworzenia nowego rzŃdu Liz Truss, byğa uŜmiechniňta i 

wydawağa siň byĺ dobrej kondycji, ale nastňpnego dnia odwoğano jej udziağ w posiedzeniu Rady 

Kr·lewskiej. DziŜ, gdy nowa premier w parlamencie przedstawiağa sw·j plan walki z kryzysem 

energetycznym, nagle marszağek przekazağ posğom takŃ informacjň: 



Lindsay Hoyle, spiker Izby Gmin: ï Chcň powiedzieĺ coŜ o informacji na temat Jej 

Kr·lewskiej MoŜci, kt·ra wğaŜnie do nas dotarğa. Wiem, Ũe wypowiadam siň w imieniu cağej 

Izby, kiedy m·wiň, Ũe przesyğamy najlepsze Ũyczenia Kr·lowej i Ũe Ona, takŨe rodzina 

kr·lewska sŃ w naszych myŜlach i Modlitwach. 

 

AW: ï Prezes NBP i jego sğowa: Sytuacja jest dobra, nie ma Ũadnego kryzysu, rozwijamy 

siň w dobrym kierunku ï to o Polsce, w kt·rej zdaniem prezesa nie ma recesji, bňdŃ jednak 

kolejne podwyŨki procentowych st·pé 

Paweğ Pğuska: ï éDziŜ Europejski Bank Centralny podni·sğ stopy procentowe w strefie 

euro o 0,75% do poziomu 1,25% i juŨ zapowiada dalsze, choĺ inflacja Ŝrednia w Europie to 

9,1% nie da siň por·wnaĺ do polskiej. Jak wynika z ostatnich danych w Europie inflacja: 

Estonia ï 24,8% | Litwa ï 22,4% | Ğotwa ï 21,5% | Czechy ï 17,6% | 

Sğowacja ï 17,6 |Buğgaria ï 17,3% | Polska ï 16,1% | Wňgry ï 15,6% | 

Rumunia ï 14,96% | Chorwacja ï 12,3% | Holandia ï 12,0% | Irlandia ï 12,0% | 

Grecja ï 11,6% | Sğowenia ï 11,0% | Hiszpania ï 10,4% | Belgia ï 9,44% |  

Austria ï 9,1% | Portugalia ï 9,0% | Cypr ï 8,9% | Dania ï 8,7% | 

Szwecja ï 8,5% | Italia ï 8,4% | Dojczland ï 7,9% | Finlandia ï 7,8% | 

Luxemburg ï 6,8% | Malta ï 6,8% | Francja ï 5,8%  

Paweğ Wojciechowski, profesor, byğy minister finans·w, ruch Polska 2050: ï NajtaŒsza 

energia to jest ta zaoszczňdzona energia. éKultura polega na tym, Ũe w paŒstwach 

demokratycznych dyskutuje siň i m·wi siň prawdň, a w paŒstwach autorytaryzmu nie ma Ũadnej 

prawdy, jest tylko utrzymanie wğadzy. 

PP: ï [Berlin] Choĺby wprowadzane juŨ latem tanie bilety na komunikacjň zbiorowŃ, by 

ograniczaĺ wydatki na paliwo, aby oszczňdzaĺ ï do tego namawiajŃ rzŃdy, ale nie w Polsce. 

Na Zachodzie inaczej teŨ jest prowadzona polityka pomocy: zamiast wszystkim, tylko 

potrzebujŃcym. To pomoc kontrolowana, ograniczajŃca dopğyw pieniŃdza na rynek. W Polsce od 

dawna sğyszymy, Ũe samo podnoszenie st·p procentowych przy obecnej polityce finansowej 

rzŃdu nie ma wiňkszego sensu. 

Piotr Wachowiak, profesor, rektor Szkoğy Gğ·wnej Handlowej w Warszawie: ï Nie ma 

sp·jnoŜci [w Polsce] miňdzy politykŃ monetarnŃ, a politykŃ fiskalnŃ. 

PP: ï MoŨna dziağaĺ inaczej: przede wszystkim doprowadziĺ do sytuacji, by Polacy nie 

tracili tego, co juŨ majŃ ï swych oszczňdnoŜci, by opğacağo siň oszczňdzanie. 

Andrzej DomaŒski, gğ·wny ekonomista instytutu obywatelskiego: ï ChociaŨby obligacje 

antyinflacyjneé 

[A ja trzymam oszczňdnoŜci w Euro i kaŨdego miesiŃca widzň, ile zarobiğem]. 

PP: ï Jak na Zachodzie opodatkowaĺ nadmiarowe zyski firm paliwowych i 

energetycznych i zamiast dopğat dla kaŨdego, przekazaĺ je tylko potrzebujŃcym i przede 

wszystkim wspom·c strategiczne firmy energochğonne, by zdusiĺ inflacjňé 

 

AW: ï prezesowi KaczyŒskiemu siň w Wiedniu nie podobağo i akurat teraz postanowiğ 

opowiedzieĺ. Historia sprzed 30 lat wyprzedza szalejŃcy wok·ğ kryzys i nie brak wňgla siň liczy, 

tylko obcoŜĺ w zachodniej kulturzeé 

Bogusğaw Grabowski, ekonomista, byğy czğonek RPP: ï W 1989 roku PKB na mieszkaŒca 

w Polsce byğo takie same jak na Ukrainie. A p·Ŧniej UkraiŒcy do nas przyjeŨdŨali, bo jest u nas 

prawie dwu i p·ğkrotnie wyŨsze. To pokazuje, Ũe jak wprowadzi nas ten rzŃd na takŃ ŜcieŨkň 

degradacji cywilizacyjnej, to dğugo siň z tego bňdziemy wydobywalié 

 

AW: ï Dobre wieŜci od ukraiŒskich Ũoğnierzy ï odbili ponad 20 wiosek, w sumie 700km2 

ukraiŒskich teren·w. [To kwadrat o boku 26km] Prezydent Zeğenski dziňkuje Ũoğnierzom za 

odwagň i bohaterstwo, a ruscy uciekajŃ i widaĺ to na filmach. To nie jest przeğom, ale to 

najgorszy dzieŒ dla ruskiej armii od poczŃtku wojny. 

Cezary Grochot: ï UkraiŒskie wojska poczuğy smak zwyciňstwa i nie chcŃ siň zatrzymaĺ. 

UkraiŒska kontrofensywa miağa siň wbiĺ na 50 km w gğŃb kontrolowanego przez ruskich 

terytorium ï rosja ponosi ogromne straty, tak wyglŃda baza ruskiej armii tuŨ po ukraiŒskim 



ataku. Tylko ostatniej doby miağo zginŃĺ ponad 600 ruskich Ũoğnierzy. To najgorszy dzieŒ dla 

ruskiej armii od poczŃtku roku. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Mamy dobre wieŜci z obwodu charkowskiego. 

To jeszcze nie czas, by podawaĺ konkretne nazwy miejscowoŜci, do kt·rych wraca ukraiŒska 

flaga, jednak to czas, by podziňkowaĺ walczŃcym tam Ũoğnierzom za odwagň i bohaterstwo. 

CG: ï Kij·w dostanie nowe wsparcie wojskowe. Na spotkaniu grupy kontaktowej do 

spraw obrony Ukrainy w Rammstein amerykaŒski sekretarz obrony ogğosiğ kolejny pakiet 

pomocy wart blisko 700 milion·w dolar·w. Z kolei amerykaŒski sekretarz stanu, kt·ry 

przyjechağ do Kijowa, zapowiedziağ jeszcze wiňkszŃ pomoc wartoŜci 2 miliard·w dolar·w dla 

Ukrainy i 18 innych kraj·w potencjalnie zagroŨonych ruskŃ agresjŃ. 

 

AW: ï Auta pğywağy, chodniki siň zapadağy, a pociŃgi nie jeŦdziğy. Ulewa w Gorzowie 

Wielkopolskim zaskoczyğa wszystkich ï 130l deszczu/m2 to dramatycznie duŨo. 

[A woda powinna byĺ przechwytywana i odprowadzana do budowanych zbiornik·w, aby 

byğa dobrodziejstwem na czas suszy]. 

Wszystko pğynie do Wartyé 

 

AW: ï Ostatnia lekcja do 21:00 ï takie kwiatki w planach lekcji teŨ siň zdarzajŃ. Ciekawe 

czy po dziesiŃtej lekcji czegoŜ siň nauczy i czy w og·le bňdzie miağo czas pobyĺ dzieckiem? Tak 

wyglŃda nauczanie, kiedy nie ma nauczycieli. 

Renata Kijowska: ï Zgodnie z planem wypoczňta mğodzieŨ z radoŜciŃ pogğňbia w szkole 

wiedzň, zdobywa umiejňtnoŜci ï tak powinno byĺ. Ale uczniowie majŃ plany lekcji. 

- Dzisiaj do 18:35. 

RK: ï WysyğajŃ swoje plany, czyli lekcje do p·Ŧna, nastňpnego dnia szkoğa przed ·smŃ i 

nieobowiŃzkowa religia w Ŝrodku dnia. WŜr·d rekordzist·w ostatnia lekcja do 21-ej, albo do 18-

ej dla pierwszak·w. Ale pochylenie siň nad problemem nie leŨy w planach ministra edukacji. 

Marek KonopczyŒski, profesor, pedagog, Uniwersytet w Biağymstoku, Komitet Nauk 

Pedagogicznych PAN: ï ŧeby szkoğa odeszğa od podstawy programowej, kt·ra jest tak mňczŃca 

i tak duŨo pr·buje wtğoczyĺ mğodemu czğowiekowi, z czego zapomina moim zdaniem 70 ï 80%. 

Joanna Bogusz. Inicjatywa Ăwolna szkoğaò: ï Na co dzieŒ nie potrafiŃ korzystaĺ z 

rozkğadu jazdy autobusu na przykğad; nie bňdŃ potrafiğy wypeğniĺ druku na poczcie; ale bňdŃ 

znağy budowň oka biedronki. 

[Edukacja powinna jednak przygotowywaĺ do liceum, potem na studia wyŨsze, czasami 

koŒczy siň szkoğŃ zawodowŃ. Szkoğa powinna rozwijaĺ inteligencjň w uczniach, a inteligencja 

pozwoli w Ũyciu radziĺ sobie na przykğad z rozkğadem jazdy]. 

 

AW: ï Iga światek w p·ğfinale US Opené 

 

 

AW: ï Informacja Agencji Rojtera: KRčLOWA ELŧBIETA II NIE ŧYJE 

 

ǃ 
2022-09-09 piŃtek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7098 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 4 556 nowych zakaŨonych. 14 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty ·smy dzieŒ 

 

DR: ï 96 salw armatnich w Londynie, kwiaty przed zamkiem w Balmoral, tğumy przed 

pağacem Buckingham. Brytyjczycy ŨegnajŃ swojŃ kr·lowŃ, a wiňkszoŜĺ z nich nie zna Ŝwiata 

bez ElŨbiety II. (1926 ï 2022) 



To koniec jej epoki, sw·j rozdziağ otwiera kr·l Karol III. Do koronacji jeszcze daleko, ale 

kr·l juŨ peğni obowiŃzki. 

Maciej Woroch, Londyn: ï Tak, bo ksiŃŨň Karol, ksiŃŨň Walii stağ siň kr·lem Karolem III 

w chwili, gdy zmarğa jego matka. Tradycja i prawo wymagajŃ, Ũeby toczyğy siň waŨne 

konstytucyjne rzeczy. Nowy kr·l od kilku godzin jest w Londynie ï na pağacu Buckingham od 

kilku godzin powiewa sztandar Windsor·w, wğaŜnie emitowane jest jego pierwsze orňdzie do 

narodu, a za sobŃ ma juŨ spotkanie z premier Liz Truss, pierwsze ustalenia dotyczŃce tego, jak 

przebiegaĺ bňdŃ najbliŨsze dni. Trumna z ciağem kr·lowej jest wciŃŨ w Szkocji, w zamku 

Balmoral, w ciŃgu najbliŨszych dw·ch dni, ale sğyszymy teraz, Ũe najpewniej jutro ma byĺ 

przewieziona do szkockiej stolicy do Edynburga. Rodzina kr·lewska objňta jest ŨağobŃ. Na czas 

jej trwania odwoğano wszystkie spotkania i uroczystoŜci. Ta Ũağoba trwaĺ bňdzie do si·dmego 

dnia po pogrzebie kr·lowej. Sam pogrzeb odbyĺ ma siň za dziesiňĺ dni, czyli w poniedziağek ï 

19 wrzeŜnia, ale wciŃŨ czekamy na ostateczne potwierdzenie tego terminu, kt·re mamy dostaĺ 

po spotkaniu kr·la z ksiňciem Norfolk odpowiedzialnym za organizacjň poch·wku ElŨbiety II. 

DziŜ wieczorem pierwsze z serii naboŨeŒstw Ũağobnych odbňdzie siň w katedrze Ŝwiňtego Pawğa 

w londyŒskim City, a proklamacjň nowego monarchy zaplanowano na jedenastŃ polskiego czasu 

jutro. Przez ten cağy czas, jak od wczorajszego wieczora tu przed Pağac Buckingham napğywaĺ 

bňdŃ kolejne tysiŃce poddanych brytyjskiej korony i powiňkszaĺ siň bňdzie morze kwiat·w u 

bram pağacu. 

A gdy flagň na maszcie opuszczono do poğowy, zapanowağa peğna smutku i Ũalu cisza. Na 

bramie Pağacu Buckingham wywieszono teŨ takŃ informacjň: 

Kr·lowa zmarğa spokojnie w Balmoral dziŜ po poğudniu. 

Kr·l i Kr·lowa MağŨonka pozostanŃ dziŜ wieczorem w Balmoral, 

a jutro wr·cŃ do Londynu. 

Thursday, 8rt September 2022 

Karol III kr·l Wielkiej Brytanii wydağ oŜwiadczenie: 

We mourn proufondly the passing of a cherished Sovereign and a much-loved other. 

I know her loss will be deepty felt throughout the country, the Realms and the 

Commonwealth and by countless people around the world. 

é 

Nowym nastňpcŃ brytyjskiego tronu jest teraz ksiŃŨň Wiliam. 

DR: ï Kontrofensywa nazywa siň teraz wyzwalaniem Ukrainy, kilometr po kilometrze prŃ 

w gğŃb okupowanych teren·w i odbijajŃ z rŃk ruskich kolejne miejscowoŜci. To nie jest jeszcze 

przeğom, ale kaŨde przesuniňcie linii frontu to sukcesé 

Jacek Tacik: ï éostatni przystanek, jak sami m·wiŃ, to Krym, kt·ry rosja okupuje od 

2014 rokué 

Mark Milley, generağ, szef sztabu amerykaŒskich wojsk lŃdowych: ï Widzimy, Ũe jedne 

korzyŜci ze strony Ukrainy, to korzystajŃ ze sprzňtu tego, kt·ry dostaje. Za pomocŃ wyrzutni 

Hajmars wojska ukraiŒskie zaatakowağy ponad 400 cel·w: ruskie linie komunikacyjne i kanağy 

dostaw sŃ powaŨnie napiňte. 

JT: ï UkraiŒcy na kierunku charkowskim mieli schwytaĺ dowodzŃcego zgrupowaniem siğ 

zachodniego okrňgu wojskowego generağa Andrieja Siczewojaé Po tym gdy niespodziewanie 

pojawiğ siň w Kijowie amerykaŒski sekretarz stanu Antony Blinken, pojawiğ siň Morawieckié 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Dzisiaj rozmawialiŜmy o wsparciu 

finansowym. Jestem wdziňczny naszym partnerom, Ũe wzmacniajŃ pozycjň Ukrainy w Unii 

Europejskiej oraz Ũe pomagajŃ w odblokowaniu [?] pomocy makro finansowej.  

 

DR: ï W godzinach szczytu obowiŃzkowe oszczňdzanie energii. Komisja Europejska 

stawia sprawň jasno, bez zaciskania pasa, bez szans na przetrwanie kryzysu energetycznego. A 

to, co rozwaŨajŃ unijni ministrowie, dobrze juŨ znajŃ polscy samorzŃdowcy. Polski rzŃd 

zakazom m·wi NIE. Nakazom teŨ. 

Michağ Tracz: ï W mağym Michağowie ta podwyŨka cen energii skoŒczy siň zrujnowaniem 

budŨetu. W miasteczku albo drastycznie wzrosnŃ ceny wstňpu na basen, albo trzeba bňdzie 

pğywalniň zamknŃĺé 



Bruksela chce, aby kaŨdy unijny kraj zmniejszyğ zuŨycie energii o 10%, obowiŃzkowo 

o 5% w godzinach szczytu. 

Marcin Kowalczyk, szef zespoğu klimatycznego WWF Polska: ï To jest skierowane do 

duŨych zakğad·w przemysğowych 

MT: ï tych najwiňkszych, kt·re pochğaniajŃ najwiňcej energii. 

Unijny plan oszczňdnoŜci: 

- obowiŃzkowe oszczňdzanie energii 

- cena maksymalna za importowany gaz 

- podatek od nadmiernego zysku dla firm energetycznych 

Polska nie na wszystko siň zgadza. Chce, aby kaŨdy decydowağ sam czy i jak oszczňdzaĺ. 

W zamian Polska chce zawieszenia handlu emisjami CO2. 

JuŨ dziŜ wiňkszoŜĺ kraj·w oszczňdza energiň: Francja zakazuje reklam Ŝwietlnych w nocy; 

zimŃ w Hiszpanii w budynkach publicznych temperatura nie moŨe przekroczyĺ 19; w 

kolejnych krajach: zakaz podŜwietlania witryn w sklepach, ograniczenie ogrzewania, zakaz 

utrzymywania otwartych drzwi, a za nieoszczňdzanie energii groŨŃ mandaty. 

 

DR: ï Iga świŃtek juŨ w finale US Open. 

Marcin Wrona: ï Wczoraj to faktycznie byğ dreszczowiec na najwyŨszym poziomie. Ale 

atomowe uderzenia Aliny Sabalenki to byğo zdecydowanie za mağo, aby pokonaĺ Igň świŃtek, 

kt·ra spotkanie wygrağa w trzech setach. A na US Open Iga świŃtek najwyraŦniej realizuje 

swoje marzenia. 

Iga świŃtek: ï Ja o tym nawet nie marzyğam, nie spodziewağam siň, Ũe bňdň w stanie graĺ 

na takim poziomie. Bez dw·ch zdaŒ to jest coŜ niesamowitego. 

 

DR: ï Wojnň nerw·w zafundowali kibicom takŨe siatkarze, ale i tu sŃ powody do radoŜci, 

po zaciekğym starciu z Amerykanami nasza reprezentacja wywalczyğa awans do strefy 

medalowej mistrzostw Ŝwiata, w p·ğfinale spotka siň z BrazyliŃ. 

ǃ 
2022-09-10 sobota 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 7098 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 4 973 nowych zakaŨonych. 18 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï sto dziewiňĺdziesiŃty dziewiŃty dzieŒ 

 

DR: ï Na naszych oczach dzieje siň historia i jej treŜĺ wypeğnia powiedzenie: umarğ kr·l ï 

niech Ũyje kr·l! Zjednoczone Kr·lestwo oficjalnie przechodzi pod panowanie nowego monarchy 

i wiwatuje na czeŜĺ Karola III. 

Maciej Woroch, Londyn: ï JeŜli chodzi o samŃ procedurň, to nic nie zakğ·ciğo proklamacji 

nowego kr·la, ale byğy drobiazgi, kt·re dowodzŃ, Ũe wszyscy byli bardzo zdenerwowani, 

poczynajŃc od drŨŃcych gğos·w, przez przeszkadzajŃce podczas podpisywania dokument·w 

kağamarze, na zapomnieniu o podpisaniu przysiňgi przez marszağka w Izbie Gminé 

David White, wielki herold Anglii: ï Ogğaszamy teraz jednym gğosem z przyzwoleniem 

jňzyka i serca, Ũe ksiŃŨň Karol, Filip, Artur, Jerzy po Ŝmierci naszej wğadczyni ï niech spoczywa 

w spokoju ï stağ siň naszym jedynym legalnym i prawowitym lennikiem Karolem III z ğaski 

Boga wğadcŃ Zjednoczonego Kr·lestwa Wielkiej Brytanii i Irlandii P·ğnocnej oraz innych 

kr·lestw i terytori·w kr·lem, gğowŃ wsp·lnoty narod·w i obroŒcŃ wiary. 

MW: ï Tak Brytyjczycy i Ŝwiat dowiedzieli siň, Ũe w Londynie jest nowy kr·l. 

Dawid White: ï Niech B·g chroni kr·la! 

MW: ï Kilka chwil wczeŜniej Karol III zobowiŃzağ siň sğuŨyĺ poddanym, p·ki Ũyje. ZğoŨyğ 

teŨ oficjalnŃ przysiňgň: 

Karol III, Kr·l Wielkiej Brytanii: ï PrzyjmujŃc te obowiŃzki, bňdň robiĺ wszystko, aby 

podtrzymaĺ konstytucyjne rzŃdy, dŃŨyĺ do pokoju, harmonii, dobrobytu, narod·w tych byt. 



MW: ï Rada zğoŨona z obecnego i byğych premier·w, przedstawicieli Parlamentu, 

lokalnych wğadz, waŨnych urzňd·w zgodnie z zapoczŃtkowanŃ w Ŝredniowieczu i pierwszy raz 

w historii filmowanŃ tradycjŃ, uznağa nowego monarchň. Pierwszy raz w historii wŜr·d 

czğonk·w Rady byğy kobiety. 

Proklamacjň p·Ŧniej powtarzano przez wiele godzin, byğy teŨ salwy armatnie. Wraz z ich 

hukiem rozpoczňğa siň wielka zmiana: kruszone bňdŃ pieczňcie ElŨbiety II, zmieniane tytuğy, a 

nawet banknoty i monety, bo teraz widnieĺ bňdzie na nich portret kolejnego monarchy, bo teraz 

wczesnym popoğudniem przysiňgň nowemu wğadcy skğadali posğowie. Zazwyczaj robiŃ to tylko 

po wyborach. Teraz musieli jŃ powt·rzyĺ, bo zmieniğ siň monarcha. 

Lindsay Hoyle, spiker Izby Gmin: ï Przysiňgam na WszechmogŃcego Boga, Ũe bňdň 

wiernym w moim szczerym oddaniu Jego WysokoŜci Kr·lowi Karolowi III, jego dynastii 

i prawnym nastňpcom ï Tak mi dopom·Ũ B·g. 

MW: ï Nowy kr·l z nowŃ premier pierwszy raz juŨ spotkağ siň wczoraj po poğudniu. 

Mikrofony wychwyciğy te sğowa: 

Kr·l: ï To jest moment, kt·rego siň obawiağemé 

MW: ï Hoğd swojej zmarğej matce zğoŨyğ wczoraj w orňdziu, m·wiğ: Mamo ï cytowağ 

Szekspira: 

Karol III: ï Dziňkujň za miğoŜĺ i oddanie naszej rodzinie i rodzinie narod·w, kt·rym tak 

gorliwie sğuŨyğaŜ przez te wszystkie lata. Niech loty anioğ·w wyŜpiewujŃ Ci do odpoczynku. 

MW: ï Nowe tytuğy majŃ teraz jego syn Wiliam, kt·ry jako nastňpca tronu zostağ ksiňciem 

Walii, a jego Ũona ksiňŨnŃ Walii. Kamila, dotŃd ksiňŨna Kornwalii, teraz jest Kr·lowŃ ŧonŃé 

DR: ï i jest ogğoszona data tego pogrzebu ï to poniedziağek 19 wrzeŜnia. DecyzjŃ kr·la to 

bňdzie dzieŒ wolny, tak Ũeby kaŨdy m·gğ na sw·j spos·b kr·lowŃ poŨegnaĺ. 

 

DR: ï UkraiŒska flaga powiewa nad kolejnymi miejscowoŜciami. Tempo i postňp 

ofensywy zaskakuje nawet analityk·w. W wielu strategicznych punktach obwodu 

charkowskiego ruscy w popğochu siň wycofujŃ, zostawiajŃc sprzňt i broŒ; kreml zmuszony do 

zmiany narracji. 

Jacek Tacik: ï JuŨ nazywane cudem w Charkowie ukraiŒska armia kilometr po kilometrze 

i centymetr po centymetrze odzyskuje terytorium na wschodzie kraju, kt·re to 99 dni temu zajňli 

ruscy najeŦdŦcy. UkraiŒskie wojska wbiğy siň na kilkadziesiŃt kilometr·w obwodu 

charkowskiego. Po zdobyciu Bağakliji ukraiŒska armia weszğa do KupiaŒska, a nastňpnie zajňğa 

dwa kluczowe miasta: Ğyman i Izium ï najwiňkszy wňzeğ logistyczny w obwodzie 

charkowskim, tym samym przejňğa ruskie zapasy amunicji i wojskowego sprzňtu. PropagandyŜci 

ruscy juŨ nie ukrywajŃ, tu cytat: specjalna operacja wojskowa nie zakoŒczyğa siň zapowiadanym 

sukcesem i Ũe ruska armia, kolejny cytat: ma trudnoŜci na jednym z front·w. 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Siğy zbrojne Ukrainy wyzwoliğy i przejňğy 

kontrolň nad ponad trzydziestoma osadami w obwodzie charkowskim, w czňŜci wsi regionu 

trwajŃ dziağania majŃce na celu sprawdzenie i zabezpieczenie terytorium. 

JT: ï éAmerykanie obiecali kolejny pakiet pomocowy; to samo zrobiğa juŨ Unia 

Europejska. By broniĺ poğudnia i Krymu ruscy przerzucili czňŜĺ wojska z p·ğnocy, osğaniajŃc 

w ten spos·b obw·d charkowski. Tu na odcinku poğudniowym ukraiŒska ofensywa spowolniğa, 

chociaŨ UkraiŒcy pr·bujŃ okrŃŨyĺ ruskich pod Chersoniem ï trwa wymiana ognia i 

likwidowanie przez UkraiŒc·w strategicznych cel·w. 

Jeszcze w listopadzie ma dojŜĺ do szczytu paŒstw G-20 w Indonezji. Ukraina bňdzie na 

nim obecna. JuŨ teraz czňŜĺ ruskich deputowanych domaga siň usuniňcia putina, zostali 

zatrzymanié 

DR: ï To Ukraina ma nam pom·c: prŃd z elektrowni Chmielnicki ï taki rzŃd ma pomysğ 

na walkň z kryzysem energetycznym. Z unijnymi planami nam nie po drodzeé 

 

DR: ï Szczytno i blok, kt·ry w Polsce nie ma sobie r·wnych. Niepozorny blok, budynek z 

lat 70-ych, za to w Ŝrodku rozwiŃzania wybiegajŃce w przyszğoŜĺ, w kt·rym ani zima, ani 

podwyŨki nie sŃ straszne, bo blok niemal samowystarczalny pod wzglňdem energetycznym. 

Dominika Zi·ğkowska: ï z pozoru, to zwykğy blok, jakich w Polsce wiele, ale gdy spojrzy 

siň z innej perspektywy, to od razu widaĺ, Ũe jego mieszkaŒcy majŃ mn·stwo energii. 



Krzysztof Klimek, sekretarz zarzŃdu wsp·lnoty mieszkaniowej ĂślŃska 12ò w Szczytnie: ï 

Chcieĺ, nie baĺ siň, nikt tego za nas nie zrobi. 

DZ: ï Oni zakasali rňkawy prawie 10 lat temu. PrzyŜwiecağy im proste zasady: ekologia, 

ekonomia i zadowolenie. Zadowolenie jest teraz, ale byğo teŨ duŨo wŃtpliwoŜci. 

ElŨbieta Filipiak, mieszkanka Szczytna: ï To nie jest tak, Ũe my byliŜmy wszyscy za. 

BaliŜmy siň, na pewno. 

DZ: ï Pomağu, ale udağo siň. Teraz to super-blok z lat 70-ych, bo gdy wejdzie siň do 

piwnicy, to znajdziemy tu prawdziwe centrum dowodzenia. To stŃd pğynŃ korzyŜci dla 

mieszkaŒc·w. 

Klimek: ï Bardzo tanie ogrzewanie, bardzo tanie podgrzanie ciepğej wody i mamy 

oszczňdnoŜci, Ũeby coŜ dalej myŜleĺ. 

DZ: ï Fotowoltaika na [cağym] dachu i pompy cieplne, kt·re ogrzewajŃ cağy budynek. 

Trzy lata p·Ŧniej kolektory sğoneczne i kolejne pompy [cieplne], kt·re majŃ podgrzewaĺ wodň 

uŨytkowŃ. Obie instalacje zasilajŃce czňŜci wsp·lne budynku, ale Ũeby byğo taniej, to w tym 

roku kolejna inwestycja: sğoneczne tarasy ï do tego juŨ nie trzeba byğo przekonywaĺ. 

Wykonanie byğo logistycznym wyzwaniem, ale oni to udŦwignňli. DziŜ pani ElŨbieta wreszcie 

ma balkon. Cağa inwestycja kosztowağa okoğo 1,8 mln zğ. 300 tysiňcy to wkğad wğasny 

wsp·lnoty. 235 tys. zğ ze Ŝrodk·w unijnych. A 1,2 mln zğ poŨyczyğ Wojew·dzki Fundusz 

Ochrony środowiska. PoŨyczkň z funduszu spğacajŃ w niewysokim czynszu, skoŒczŃ jŃ 

oddawaĺ za 12 lat, ale juŨ teraz moŨna im zazdroŜciĺ. I na tym, co juŨ jest, nie zamierzajŃ 

poprzestaĺ. 

ǃ 
2022-09-11 niedziela 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4, 7098 

Tvn24bis ï Fakty Diana Rudnik 

 

Polska ï 648 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï dwusetny dzieŒ 

 

DR: ï Pierwsza rakieta Ŝwiata w trzecim wielkoszlemowym tytuğem, z kolejnymi 

milionami dolar·w na koncie i fan·w na Ŝwiecie. Iga świŃtek rzuciğa Nowy Jork na kolana 

i choĺ nie musiağa, udowodniğa, kto jest kr·lowŃ kort·wé 

 

DR: ï Ostatnia podr·Ũ ElŨbiety II z zamku Balmoral do Edynburga przez wiele 

miejscowoŜci wŜr·d ulubionych kwiat·w i z tysiŃcami poddanych na trasie konduktu. Szkocja 

oddaje hoğd Kr·lowej i nie wstydzi siň ğez. A to poŨegnanie rozpisane jest na kilka etap·w. 

Paweğ Ğukasik, Edynburg: ï Przed poğudniem rozpoczňğa siň ta ostatnia droga w Barmoral 

od letniej rezydencji do pağacu kr·lewskiego w Edynburgu, to ponad 270 kilometr·w, kt·re 

pokonano w 6 godzin. Po drodze tysiŃce poddanych, kt·rzy wychodzŃc na drogň, oddawali w 

ten spos·b hoğd swojej kr·lowej. W kolumnie w samochodzie za kr·lowŃ jej c·rka ksiňŨna 

Anna [byğem na jej Ŝlubie w Londynie] bňdzie jej towarzyszyĺ w tej podr·Ũy do koŒca. Jutro za 

trumnŃ bňdzie szedğ, wğaŜciwie kroczyğ syn ogğoszony takŨe tutaj w Edynburgu kr·lem Karolem 

III. Do katedry w Edynburgu bňdzie przeniesiona trumna, tam po poğudniowym naboŨeŒstwie, 

kaŨdy, kto bňdzie chciağ i zdoğa, bo spodziewane sŃ kolejki oddaĺ ostatni hoğd swojej kr·lowej, 

kt·ra opuŜci po raz ostatni Szkocjň. We wtorkowe popoğudnie samolotem trumna zostanie 

przetransportowana do Londynu, a tam jeszcze przez kilka dni bňdzie moŨna takŨe oddawaĺ 

hoğd kr·lowej ElŨbiecie II. 

 

DR: ï ruscy w odwrocie, przegrywajŃ na wschodnim froncie, uciekajŃ ponoĺ nawet 

z okupowanego od oŜmiu lat ĞugaŒska. Za wczeŜnie na euforiň, za wczeŜnie na przeğom, ale po 

dwustu dniach moŨna m·wiĺ o nowym etapie wojny i nowym zastrzyku nadziei. 



Jacek Tacik: ï Krajobraz po chaotycznej ucieczce ruskiej armii. UkraiŒcy odbili 

w ostatnich 5 dniach, jak wynika z amerykaŒskiego instytutu studi·w nad wojnŃ, wiňcej terenu 

niŨ rosja zdoğağa zajŃĺ od poczŃtku kwietnia, w sumie okoğo 3 tys. km2é 

 

DR: ï Gorzowski przylŃdek dobrej nadziei. 

- Tu jest malutka Ukraina, taka rodzina. 

- Cağy hotel przeznaczyliŜmy dla naszych sŃsiad·w z Ukrainy. 

DR: ï To wiňcej niŨ hotel, a w nim wiňcej niŨ goŜcie. W gorzowskim Mieszku mieszka 

wielopokoleniowa rodzina i cağkiem spora ï ponad 300 uchodŦc·w z Ukrainy znalazğo tam dom. 

Jedni niedawno przyjechali, inni sŃ od p·ğ roku, wszyscy z obawŃ na zimň, bez pomocy nie 

przetrwajŃé 

 

DR: ï świat pamiňta, Ameryka nigdy nie zapomni ï 11 wrzeŜnia ï 21 rocznica ataku na 

Word Trade Centeré 

 

DR: ï Olsztyn, widmo nad likwidacjŃ psychiatrii dzieciňcej. To jedyna w regionie szansa 

na cağodobowŃ opiekň, ale wszyscy lekarze specjaliŜci zğoŨyli wypowiedzenia. Sami rezydenci 

nie udŦwignŃ ciňŨaru. Zamkniňta bňdzie takŨe poradniaé 

ǃ 
2022-09-12 poniedziağek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7113 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 659 nowych zakaŨonych. 0 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï dwusetny pierwszy dzieŒ 

 

GK: ï Te wybory nie sŃ jeszcze rozstrzygniňte, a juŨ wiadomo, Ũe prezydentem Rudy 

ślŃskiej nie zostanie Marek Wesoğy. To polityczna sensacja, bo poseğ PiS-u byğ osobiŜcie 

wspierany przez prezesa KaczyŒskiego. Partia wğadzy chce przeğoŨyĺ wybory samorzŃdowe, by 

takie poraŨki nie wpğywağy na spoğeczne nastrojeé 

Preferencje partyjne Polak·w we wrzeŜniu 

PiS ï 29% 

Koalicja Obywatelska ï 27% 

Polska 2050 ï 8% 

Lewica ï 7% 

Konfederacja ï 6% 

PSL ï 3% 

K15 ï 3% 

Auto Unia ï 1% 

P [Gowin?] ï 1% 

Nie wiem, trudno powiedzieĺ ï 15% 

 

GK: ï Nie chodzi o to, aby straszyĺ, ale warto znaĺ perspektywy naszych portfeli. Jest 

perspektywa prezesa NBP, w skr·cie: sytuacja jest pod kontrolŃ i wkr·tce bňdzie lepiej. Wedğug 

czğonka Rady Polityki PieniňŨnej jest Ŧle, a najgorsze dopiero przed namié 

GK ï RoŜnie liczba nowotwor·w gğowy i szyi. 

 

GK: ï A teraz pierwsza wizyta nowego kr·la Karola III w Szkocji. Monarcha przyleciağ do 

Edynburga 5 godzin temu, by wziŃĺ udziağ w ostatnim poŨegnaniu matki ze SzkocjŃé 

 

GK: ï Izium, Kupiansk i kilkadziesiŃt innych miejscowoŜci wyzwoliğa ukraiŒska armia 

spod kontroli ruskich. Udana kontrofensywa trwaé Armia putina ponosi ciňŨkie straty, traci 

sprzňt i amunicjňé 



Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Krok za krokiem pod Chersoniem i na 

Donbasie broniŃ, ğopatŃ i zňbami wygryzacie kaŨdy metr, kaŨdŃ granicň i kaŨde nasze miasto i 

wieŜ. 

Paweğ Szot: ï Do akcji wr·ciğy sğynne z pierwszych dni wojny ukraiŒskie traktory. 

WycofujŃcy siň ruscy tracŃ duŨe iloŜci sprzňtu i amunicji, wielu z nich trafia do niewoli. 

Oficjalnie ruscy przegrupowujŃ siğy, a nawet kontratakujŃé 

 

GK: ï Po 10 miesiŃcach od zğoŨenia projektu rozpoczňğy siň prace nad ustawŃ o sňdziach 

pokoju, majŃ rozstrzygaĺ sprawy o drobne kradzieŨe, alimenty czy jazdň po alkoholu. To jest 

projekt partii Kukizaé 

Maciej Knapik: ï éDecyzje sňdzi·w pokoju bňdzie moŨna zaskarŨaĺ do sŃdu 

powszechnego. 

Krystian Markiewicz, prezes Stowarzyszenia Sňdzi·w Polskich ĂIustitiaò: ï Zamiast 

tworzyĺ w 22-ym roku prawdziwe elektroniczne postňpowanie, elektroniczny sŃd, jak jest 

w cağej Europie, tworzymy jakiŜ produkt, o kt·rym nikt nie ma zielonego pojňciaé 

MK: ï Prezes SŃdu NajwyŨszego twierdzi, Ũe to rozwiŃzanie niekonstytucyjneé 

ǃ 
2022-09-13 wtorek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7082 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 7 876 nowych zakaŨonych. 28 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï dwusetny drugi dzieŒ 

 

GK: ï Antoni Macierewicz ukrywağ dokumenty i analizy, kt·re nie pasowağy do teorii 

o bombie, wybuchach i zamachu smoleŒskim. Zamawiane za ciňŨkie miliony raporty traktowağ 

wybi·rczo. Podkomisja smoleŒska wciŃŨ dziağa i wciŃŨ za niŃ pğacimy. Swoje ustalenia Piotr 

świerczek przedstawiğ w TVN24 w reportaŨu ĂSiğa kğamstwaò é 

Piotr świerczek: ï Podkomisja pokazağa tylko takie zdjňcia, zrobione pod jednym kŃtem, 

w kt·rym nie pokazujŃ cağoŜci eksperymentu, my dotarliŜmy do wszystkich film·w i okazuje 

siň, Ũe blacha modelu skrzydğa po wybuchu jest cağkowicie wyrwana do g·ry i nie wyglŃda tak, 

jak koŒc·wka skrzydğa Tupolewa [przeciňcie poszarpane, Ũadnego wyrwania do g·ry] é 

Za ten raport AmerykaŒskiego Instytutu Miar podkomisja zapğaciğa 8 mln zğ i nigdy nie 

pokazağa go w cağoŜci. AmerykaŒskie komputery wyliczyğy, Ũe samolot m·gğ lecieĺ zbyt nisko, 

a po zderzeniu z brzozŃ m·gğ siň przewr·ciĺ na plecy. W komputerowej symulacji Tupolew z 

dokğadnoŜciŃ do 5 metr·w spadğ tam, gdzie spadğ w rzeczywistoŜci. 

Inne badanie AmerykaŒskiego Instytutu pokazuje samo zderzenie z brzozŃ, kt·ra przecina 

skrzydğo prawie do jego koŒcaé Po lewej zdjňcie odciňtej koŒc·wki skrzydğa Tupolewa, po 

prawej wizualizacja koŒc·wki skrzydğa odciňtej w wyniku komputerowej symulacji zderzenia z 

drzewem ï widaĺ, jak bardzo sŃ podobne. 

Niewygodne dowody sŃ albo przemilczane, albo sŃ interpretowane niezgodnie z ich treŜciŃ 

[z treŜciŃ amerykaŒskiego raportu]. 

Marek DŃbrowski pracowağ dla podkomisji 5 lat. Nie zgadzağ siň z Macierewiczem. Wraz 

z dwoma innymi czğonkami podkomisji odszedğ z podkomisji i razem napisali dokument, w 

kt·rym pokazali wiele manipulacji i bğňd·w podkomisji Macierewicza. Pokazali teŨ to zdjňcie ï 

zdmuchniňty przez samolot dach drewnianej szopy w SmoleŒsku ï dow·d na niskŃ wysokoŜĺ 

lotu Tupolewa. 

Podkomisja z dostňpnych dowod·w i raport·w wybrağa tylko te fragmenty, kt·re pasowağy 

do tezy o zamachu. 

Mirosğaw Tarasiuk, biegğy pracujŃcy dla podkomisji Macierewicza: ï Nie dokonağem 

identyfikacji badanego sygnağu jako wybuch [zapis nagrania z kokpitu Tupolewa]. Doszğo do 

wybi·rczego uŨycia moich badaŒ. 



świerczek: ï A to wyjŃtkowe zdjňcia, zostağy zrobione telefonem kom·rkowym przez 

jednego z czğonk·w podkomisji. PokazujŃ badania pirotechniczne innego rzŃdowego samolotu, 

kt·ry nie poleciağ do SmoleŒska, a mimo to na rurkach wentylacji wykryto pentryt, a na fotelach 

wykryto TNT, czyli trotyl. To moŨe oznaczaĺ, Ũe Ŧr·dğem Ŝladowej niewielkiej iloŜci 

materiağ·w wybuchowych nie musi byĺ bomba, ale Ũoğnierze, czňsto pasaŨerowie rzŃdowych 

Tupolew·w. Podkomisja nie pokazağa tych zdjňĺ, tak jak i innych materiağ·w, kt·re mogŃ 

wskazywaĺ na zwykğŃ katastrofň. Dla Fakt·w Piotr świerczek. 

 

GK: ï Ğawka za 100 tysiňcy juŨ do naprawy. [ğawka w schemacie granic Polski] 

- Powinna byĺ trwağa, ale sklejka na deszczu siň rozkleja. 

 

GK: ï Kr·l Karol III dziŜ z wizytŃ w Irlandii P·ğnocnej. DziŜ w BelfaŜcie spotkağ siň 

z wğadzami i wziŃğ udziağ w naboŨeŒstwie ku czci zmarğej kr·lowejé 

 

GK: ï Z Ukrainy, front walki z rosjŃ, nieustajŃco pğynŃ dobre informacje: Ũoğnierze putina 

sŃ wypierani z kolejnych miejscowoŜci, bardzo czňsto sami porzucajŃ broŒ, niesprawne wozy 

bojowe, czoğgi i dezerterujŃ. To oczywiŜcie nie przesŃdza ostatecznego wyniku starcia. 

Andrzej Zaucha: ï PrzejŜcie graniczne z rosjŃ pod Charkowem, odtŃd znak STOP bňdzie 

stağ od ruskiej strony. 

- To jest kacapia, a to jest miejsce przekraczania granicy z kacapiŃ od strony kacapii. 

[kacap ï dawne okreŜlenie rosjanina] 

AZ: ï UkraiŒcy odzyskali kontrolň na granicy z rosjŃ na dğugoŜci 200 kilometr·wé 

Woğodymyr Zeğenski, prezydent Ukrainy: ï Od pierwszych dni wrzeŜnia nasi Ũoğnierze 

wyzwolili 6 tysiňcy kilometr·w kwadratowych terytorium Ukrainy na wschodzie i na poğudniu. 

Ruch naszych wojsk trwa. 

AZ: ï PojawiajŃ siň informacje, Ũe ukraiŒska armia koncentruje swoje oddziağy na 

kolejnych odcinkach frontu. Nie ulega wŃtpliwoŜci, Ũe zwyciňstwa dodajŃ im skrzydeğé 

 

GK: ï StraciliŜmy kolejne 30 milion·w euro, potrŃciğa je Polsce Komisja Europejska, bo 

rzŃd PiS-u nie wykonağ orzeczenia Unijnego Trybunağu SprawiedliwoŜci w sprawie Izby 

dyscyplinarnej. Jest jeszcze jedna zğa informacja: wyglŃda na to, Ũe PiS sam chce zrezygnowaĺ z 

miliard·w euro z Krajowego Planu Odbudowy. 

B. RzoŒca w Parlamencie Europejskim: ï W kt·rym miejscu jest sprawa polska? 

Michağ Tracz: ï O to pyta i taki scenariusz kreŜli europoseğ PiS: 

RzoŒca, dalszy ciŃg: ï Czy jest moŨliwoŜĺ, jakaŜ procedura wyjŜcia z planu odbudowy? 

MT: ï W Strasburgu w Parlamencie Europejskim polityk partii rzŃdzŃcej rozwaŨa czy i jak 

Polska mogğaby nie realizowaĺ Krajowego Planu Odbudowy? I nie wziŃĺ unijnych miliard·w i 

dodaje teŨ to: 

RzoŒca: ï W Polsce rozpoczynajŃ siň wğaŜnie rozmowy o alternatywnych rozwiŃzaniach. 

R·Ũa Thun, eurodeputowana, Polska 2050: ï Nie mogň sobie wyobraziĺ, Ũeby jakikolwiek 

rzŃd rezygnowağ z tak ogromnych pieniňdzy, tak bardzo potrzebnych obywatelom swojego 

kraju, tak bardzo potrzebnych w tym momencie. 

[Nie mogň zrozumieĺ, dlaczego politycy polskiej opozycji tak bardzo enigmatycznie nadal 

wypowiadajŃ siň w tej bardzo groŦnej kwestii wyprowadzania Polski z Unii Europejskiej, 

podczas gdy powinni grzmieĺ, alarmowaĺ, Ũe nie pozwolimy wyprowadzaĺ Polski z Unii 

Europejskiej i jako nar·d siňgniemy po kaŨde Ŝrodki, aby nie dopuŜciĺ do realizacji tak 

zbrodniczych plan·w, krok po kroku gğoszonych i coraz bardziej konkretnych]. 

MT: ï ĞŃcznie z powodu nieprzestrzegania unijnego prawa Polska straciğa juŨ 204 mln 

euro kar potrŃcone z funduszy dla Polki. 

Radosğaw Sikorski, eurodeputowany PO: ï Zjednoczona Prawica, Solidarna Polska sŃ 

mentalnie poza UniŃ EuropejskŃ. Unia Europejska ma dawaĺ i siň nie wtrŃcaĺ. 

ǃ 
2022-09-14 Ŝroda 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7195 



Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 6 134 nowych zakaŨonych. 19 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï dwusetny trzeci dzieŒ 

 

GK: ï Posğanka Barbara Nowacka, c·rka jednej z ofiar katastrofy smoleŒskiej, zwr·ciğa 

siň z sejmowej m·wnicy do premiera, by natychmiast rozwiŃzağ podkomisjň Macierewicza. 

WywiŃzağa siň ostra dyskusja, padğy sğowa o kğamstwie, obğudzie, haŒbie, robieniu polityki na 

tragedii i agenturze putina. 

Maciej Knapik: ï éKaczyŒski siň Ŝmiağ. 

 

GK: ï Wszyscy, kt·rzy zğoŨyli wnioski o wňglowy dodatek 3000 zğ., mogŃ siň zdziwiĺ, Ũe 

nie starczy pieniňdzy. JuŨ teraz chňtnych jest wiňcej niŨ zaplanowanych na wsparcie Ŝrodk·w. 

Co wtedy? Ustawa przewiduje, Ũe kwoty podatku mogŃ byĺ pomniejszone. 

Michağ Tracz: ï éwnioski o dodatek wňglowy: 15,7 mld zğ; limit rzŃdowy: 11,5 mld zğ. 

Ustawa to bubel prawny, bňdzie nowelizowana. 

 

GK: ï Trumna z ciağem kr·lowej jest juŨ w pağacu westminsterskim. TysiŃce 

Brytyjczyk·w ustawiğo siň w gigantycznej kolejce, by oddaĺ hoğd swojej monarchini. Po 

poğudniu kondukt Ũağobny przeszedğ ulicami Londynu ï za trumnŃ syn ElŨbiety II kr·l Karol III 

i wnukowie ksiŃŨň Wiliam i ksiŃŨň Harry i pozostağe dzieci zmarğej kr·lowejé 

 

GK: ï Szefowa Komisji Europejskiej przyznaje, Ũe trzeba byğo wsğuchaĺ siň w gğosy 

polski i kraj·w bağtyckich w sprawie putina i rosji, gdzie o stanie Unii Europejskiej zdominowağ 

temat agresji na Ukrainň i kryzysu energetycznego, goŜciem debaty byğa Oğena Zeğenska. 

Maciej Sokoğowski: ï Czeka nas trudna pr·ba, bňdziemy potrzebowaĺ cağej naszej siğy ï 

ostrzega szefowa Komisji przed nadchodzŃcŃ zimŃ, zapewniajŃc jednak, Ũe rosja przegra. 

Jej gospodarka juŨ jest w ruinie. Sankcje nie zostanŃ zniesione, bo Unia dostağa nauczkň. 

Ursula von der Leyen, przewodniczŃca Komisji Europejskiej: ï PowinniŜmy byli 

posğuchaĺ gğos·w podnoszonych w Polsce, w paŒstwach bağtyckich oraz w paŒstwach Europy 

Ŝrodkowo-wschodniej. Gğosy te nam m·wiğy od lat, Ũe putin siň nie zatrzyma. 

MS: ï GoŜciem specjalnym dorocznego przem·wienia o stanie Unii byğa pierwsza dama 

Ukrainy Oğena Zeğenska. Ursula von der Leyen zaprosiğa do Strasburga jeszcze dwie kobiety, 

wolontariuszki z Polski, kt·re na dworcu centralnym w Warszawie zorganizowağy pomoc dla 

UkraiŒc·w (Magdalena i Agnieszka). 

Ursula von der Leyen: ï Magdalena i Agnieszka sŃ dziŜ tutaj z nami. Ich historia pokazuje, 

z czym Unia siň identyfikuje i do czego dŃŨy. Okazağy serce, charakter i solidarnoŜĺ, pokazağy 

wszystkim, co my Europejczycy moŨemy osiŃgnŃĺ, jeŨeli zjednoczymy siň wok·ğ wsp·lnej 

misji. 

Agnieszka Anikin, wolontariuszka, grupa centrum: ï Nie traktujemy tych podziňkowaŒ 

personalnie, tylko odbieramy to jako podziňkowania dla wszystkich os·b pomagajŃcych 

w Polsce. 

MS: ï Ale wojna z rosjŃ to teŨ walka o naszŃ gospodarkň ï podkreŜla szefowa Komisji i na 

te punkty przem·wienia czekağ przemysğ. Komisja zapowiada ingerencjň na rynku energii, 

podatek od nadzwyczajnych zysk·w firm energetycznych i cenň maksymalnŃ za prŃd ze Ŧr·değ 

odnawialnych. 

Ursula von der Leyen: ï Zyski sŃ w naszej spoğecznej gospodarce zjawiskiem 

pozytywnym. Jednak w obecnych czasach osiŃganie rekordowych zysk·w dziňki wojnie 

kosztem konsument·w jest niedopuszczalne. 

MS: ï W ten spos·b Unia chce pozyskaĺ 140 mld euro na wsparcie dla tych, kt·rzy przez 

wysokie ceny ucierpiŃ najbardziej. Dla Fakt·w Maciej Sokoğowski, Strasburg. 

 

GK: ï AmerykaŒski prezydent chwali ukraiŒskŃ ofensywň, ale studzi emocje tych, kt·rzy 

widzŃ na horyzoncie koniec wojny ï to jeszcze dğugo potrwa ï m·wi Joe Biden. 



Prezydent Woğodymyr Zeğenski pojechağ do wyzwolonego Iziumu, podnieŜĺ na duchu 

mieszkaŒc·w i Ũoğnierzy. 

Andrzej Zaucha: ï Na ulicach wyzwolonej kilka dni temu Bağakniji w obwodzie 

charkowskim wolontariusze rozdajŃ pomoc humanitarnŃ, bo tutaj wciŃŨ niemal nic nie dziağa 

normalnie. Ludzie sŃ zdesperowani. Podczas ukraiŒskiej ofensywy wiele dni spňdzili w 

piwnicach pod ostrzağem, czňsto bez jedzenia. 

- Synku, daj mi jednŃ. [paczka z pomocŃ humanitarnŃ]. Synku, chodzň z laskŃ. 

AZ: ï Dramatyczne chwile juŨ za nimi. Z oczu pğynŃ ğzy szczňŜcia ï wr·ciğa wolnoŜĺé 

Policja dopiero rozpoczyna badanie ruskich zbrodnié 

 

GK: ï Reparacje tak ï od Dojczlandu i od rosji. Jest zwrot i kompromis w tej sprawie, 

z inicjatywy opozycji posğowie dopisali do wğasnej uchwağy, Ũe zadoŜĺuczynienia juŨ nie 

reparacji nie wypğacili nam takŨe ruscy. Sejm przyjŃğ takŨe uchwağň niemal jednogğoŜnie. 

Jacek Tacik: ï épotrzebna jest jednak nota dyplomatyczna, a ona nie zostağa skierowana. 

ŧadna partia nie ma zamiaru tego dyskutowaĺ, bo politycznie byğoby to juŨ samob·jstwo. 

 

GK: ï Europejska Agencja Lek·w dopuŜciğa dziŜ najnowszŃ szczepionkň na Covid-19. 

Specjalnie przygotowano na wariant BA.5 Omikrona. Za kilka tygodni bňdzie juŨ w Polsce. 

ǃ 
2022-09-15 czwartek 

Aktualny kurs EUR/PLN: 4,7164 

Tvn24bis ï Fakty Grzegorz Kajdanowicz 

 

Polska ï 5 831 nowych zakaŨonych. 19 zgon·w. 

 

UKRAINA WALCZY ï dwusetny czwarty dzieŒ 

 

GK: ï Byğa okazja, aby prezesowi rzŃdzŃcej partii zadaĺ pytania: Kiedy w cağoŜci 

opublikowany bňdzie raport zam·wiony przez podkomisjň smoleŒskŃ w Stanach 

Zjednoczonych? Czy komisja zostanie rozwiŃzana? Czy ma zaufanie do Macierewicza? 

W odpowiedzi byğo o zğej woli, oszustwie i froncie obrony putina. 

Katarzyna Kolenda-Zaleska: ï Jaka jest prawda w sprawie raportu AmerykaŒskiego 

Instytutu BadaŒ Lotnictwa zam·wionego przez podkomisjň Antoniego Macierewicza badajŃcej 

przyczyny katastrofy smoleŒskiej? 

Maciej Lasek w Sejmie, KP KO, PO, byğy przewodniczŃcy paŒstwowej komisji badania 

wypadk·w lotniczych: ï Dlaczego nie umieŜciliŜcie wynik·w, wniosk·w AmerykaŒskiego 

Instytutu Miar? 

KKZ: ï To Piotr świerczek z TVN24 ujawniğ amerykaŒskie dokumenty, kt·re nie zostağy 

opublikowane przez podkomisjň Macierewicza, bo nie pasowağy do przedstawionych w postaci 

oficjalnego raportu tezy o smoleŒskim zamachu? 

Macierewicz w Sejmie: ï Kğamstwem jest, Ũe te wyniki nie zostağy opublikowane. 

Odwrotnie, te wyniki zostağy opublikowane zar·wno w raporcie, obejmujŃ tam blisko 30 stron 

300-stroncowego raportu, a takŨe w zağŃczniku, gdzie obejmujŃ 1300 stron, to jest zağŃcznik 

numer 23. 

Magdalena Merta, wdowa po zmarğym w katastrofie smoleŒskiej Tomaszu Mercie: ï Ja 

nie doszukağam siň w zağŃczniku 23 tego materiağu, kt·ry wykorzystağ w swoim programie 

redaktor świerczek. 

KKZ: ï Macierewicz twierdzi tu na sali sejmowej, Ũe niczego nie ukryğ, Ũe w raporcie 

opublikowağ wszystkie zağŃczniki zawierajŃce wszystkie wyniki zam·wionych badaŒ. 

Macierewicz w Sejmie: ï Zostağy opublikowaneé 

KKZ: ï éAutor raportu pokazuje szczeg·ğowo, kt·re fragmenty zniknňğy (trajektoria, 

uderzenie w brzozň Bodina, uderzenie w ziemiň). W reportaŨu jest wiňcej szczeg·ğ·w 

zatajonych informacji. Zapytany KaczyŒski przyznağ, Ũe raport nie jest opublikowany w cağoŜci, 

ale bňdzie. 




